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O knize 

V roce 1919 se novelizací obecního zřízení změnilo postavení obecní rady. Zatímco 
do té doby byli radní spíše starostovi poradci, nově se z obecní rady stal kolektivní orgán, 
jak v podstatě funguje i v současnosti. Bylo tak nutné svolávat schůze obecní rady a poři-
zovat z nich zápisy. První zápisy ze schůzí hostivické obecní rady v roce 1919 byly dopsány 
na konec knihy zápisů ze schůzí obecního zastupitelstva vedené v letech 1913 až 1919.1 Po 
zbývající část roku a začátkem roku 1920 pak byly zápisy ze schůzí obecní rady dočasně 
vedeny ve společné knize se zápisy ze schůzí zastupitelstva2 a v roce 1920 byla založena 
samostatná kniha na zápisy ze schůzí obecní rady, v níž jsou uvedeny zápisy do roku 1925. 
Navazující kniha zápisů ze schůzí obecní rady je nyní nezvěstná a nejspíše se nedochovala. 

Kniha zápisů byla při nesprávné skartaci starých písemností Městského úřadu 
Hostivice v 90. letech 20. století určena k likvidaci a z hromady připravené na vyhození ji 
zachránila pracovnice úřadu, která ji později předala Jiřímu Kučerovi. V listopadu 2011 
knihu převzal Státní okresní archiv Praha-západ (nyní Státní okresní archiv Praha-venkov), 
kde je uložena ve fondu Archiv obce Hostivice zřejmě pod inv. č. 4. 

 

Kniha má číslované strany, avšak s významnou chybou (po straně 234 následuje stra-
na 335; na některých stranách není číslo uvedeno). Pro lepší přehlednost je přepis uveden 
jako souvislý text bez odkazu na původní stránkování. 

Přepis knihy je doplněn poznámkovým aparátem, který upřesňuje některé staré 
místní názvy a další skutečnosti. V poznámkách užívám výhradně současné názvy ulic 
a čísla popisná. 

 
  

 
1  Svazek č. H2 řady L Pramenů k hostivické historii. 
2  Svazek č. H3 řady L Pramenů k hostivické historii. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 7. dubna 1920 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: Tomáš Chlupatý, Stehlík 
Václav, Eiman Bohuslav, Kodet Antonín, Závora Antonín, Čermák Josef  
Předsedající starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno 
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané dne 31.3.1920. 
Ku zápisu se dotazuje obč. Stehlík, zda urgence p. inspektorovi o zaslání formulářů byla 
zaslána. Obč. starosta odpovídá, že ano, odpovědi však ještě nedošla. Jiných poznámek 
a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Ředitelství porodnice v Praze přípisem ze dne 31. března číslo 4972 oznamuje, že bylo do 
ústavu přijato dítě Václava Tesárka z Vokovic, jehož matka při porodu zemřela, a žádá za 
sdělení, jakým způsobem se obec o něho nadále starati bude, po případě, kdy bude asi 
dítě obcí odebráno. Jelikož otec dítěte pracuje ve zdejší továrně, usneseno, že záležitost 
tato se s ním přímo projedná. 
Žádost Jana Šroubka z Hloubětína za udělení obnosu […] K měsíčně na vyživování souro-
zenců a na udělení obnosu  […] K na jejich ošacení a obutí. Vzhledem k tomu, že nejsou 
poměry rodinné žadatele dostatečně osvětleny a že tu není znám ani počet dětí, na něž by 
se měl příspěvek vztahovati, usneseno vyslati do Hloubětína pana Kubra, aby celou věc na 
místě vyšetřil, načež se o žádosti rozhodnutí stane. Současně se obč. Chlupatý přeptá 
u okresní komise pro péči o mládež, kde a jakým způsobem možno děti nejlépe zaopatřiti. 
O žádosti Josefa Vlčka za dovolení ku postavení pilířů na stávající hradební zdi usneseno 
předati k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu s poukazem na stávající již dřívější usnesení 
ve směru tom. 
Vyrovnání předložených účtů: pana Pelce na 248 K 38 hal. za potřeby kancelářské, pana 
stavitele Hakla na 524 kor. za plánky a rozpočty usneseno zapraviti. Účet za nová kamna 
pro školu předá se místní školní radě. 
 
III. Usnesení, kdy se má s vybíráním nápojové dávky započíti. 
O předmětu tomto zavedena delší debata a po podání různých náhledů a vysvětlivek usne-
seno, by se dávka nápojová vybírala s platností od 1. dubna, jak v žádosti uvedeno. Dávku 
vybírati bude strážník a za odměnu obdrží jistý % výtěžek. Potřebné modality, jakož i výše 
% odměny strážníkovi ještě se v nejbližší schůzi projedná. 
 
IV. Žádost p. Staňka za povolení ku stavbě dílen. 
Usneseno, aby komise stavební se konala v sobotu dne 10. dubna 1920 o 2. hod. odpo-
lední a jako technický znalec přibrán p. Drnek. 
 
V. Stanovení dne pro schůzi obecního zastupitelstva. 
Usneseno, aby schůze konala se v úterý dne 13. dubna o 6. hod. večer. 
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VI. Rozdělení brambor. 
Obč. starosta oznamuje, že z objednaných 20 q brambor obdrželo se jen 40 %, tedy 8 q, 
a žádá za ustanovení, komu a v jakém množství se mají rozdělit. 
Vzhledem k tomu, že brambory tyto byly určeny na osázení polí obci velkostatkem 
ponechaných, usneseno by v prvé řadě byly určeny pro ty, kdož si pole ty pronajali a jež 
brambory k sadbě neměli, v druhé řadě pak ostatním, kdož je budou sázet, ale je nemají. 
Rozvrh dle množství přihlášek provede obč. starosta. 
 
Různé: 
Dotaz o regulačním plánu. 
Obč. Závora se dotazuje, jak daleko postoupila záležitost s vyhledáváním regulačního plá-
nu. Obč. starosta odpovídá, že dosud nalezen nebyl. 
 
Jelikož jiných otázek a dotazů nebylo, prohlašuje předsedající schůzi za skončenou 
o 9. hod. večer. 
 
Najman, zapisovatel 
starosta: Václ. Bouška, Hájek Tomáš, Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 4. května 1920 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, obč. Stehlík Václav, Tomáš Chlupatý, 
Tomáš Hájek, Čermák Josef a Kodet Antonín  
Předsedající starosta obce obč. Bouška Václav zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež 
přikročeno 
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 7. dubna. 
Ku přečtenému zápisu oznamuje předsedající, že zaslal urgenci p. inspektorovi o zaslání 
tiskopisů k žádosti o zřízení školy a týž lístkem odpověděl, že vzorce dojdou asi během 
10 dnů, jelikož tyto se nachází v Lodenici. Leč dny uplynuly, aniž co došlo, proto byla 
podána žádost bez formulářů. Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Přípis správy pokračovací školy o ukončení školního roku spojeného s výstavou prací 
učňovskou dne 9. května vzat na vědomí. 
Okresní osvětový svaz v Unhošti vyzývá obec, by se stala členem s ročním příspěvkem 
10 K. Usneseno, by se obec stala členem a příspěvek se zapravil. 
Přípisy: Protokol o komisi u pracháren, ohledně placení příspěvku na kostelníka a Městské 
spořitelny v Unhošti, že uložených papírů nelze k úpisu prémiové půjčky použíti, vzaty 
na vědomí. 
Ku vyzvání okresní komise pro péči o mládež o dětech Nekvapilových usneseno, aby tato 
komise zaslala dotazník, o jehož vyplnění žádá a který nebyl přiložen. 
Co se pak týče stížnosti obce Zlejčína do upravení cesty k Bočkovic mlýnu, usneseno tuto 
odložiti až na pozdější dobu. 
Žádost strážníka za udělení odměny za zvlášť mimořádné práce spojené s volbami do sně-
mu a do senátu. Ku žádosti té se připojuje též tajemník a obč. starosta poukazuje, že jest 
nutno uděliti odměnu panu Kubištovi. Usneseno, aby strážníkovi se vyplatilo 40 kor., 
p. Kubištovi 50 K a tajemníkovi 60 K. 
Rovněž usneseno vyplatiti účet p. Pelci v obnosu 179 K za obálky, úrok městské spořitelně 
v Unhošti, kdežto účet za uhlí se předá panu Procházkovi. 
 
III. Pojednání o vybírání nápojové dávky. 
Obč. starosta poukazuje na usnesení z poslední schůze obecní rady a žádá za usnesení, 
jakým způsobem a od kdy se má tato dávka vybírati. Usneseno, aby ba čtvrtek večer svo-
láni byli hostinští a na pátek večer obchodníci s lihovinami. Společnými těmito poradami 
pak vybírání dávky projednati. Dále stanoveno, by se dávka vybírala s platností od 1. květ-
na. 
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IV. Převzatí a rozdělení přiděleného uhlí. 
Obč. starosta oznamuje, že obdržel výkaz přiděleného dříví, jehož jest 100 m a jež se na-
chází v pasece Goliáš u hajného Riegla v Libečově. Dříví jest různého druhu a ceny, a proto 
žádá za rozhodnutí, jakým způsobem se má toto rozděliti. Usneseno, aby vydány byly 
vyhlášky, by se občané do 18. t. m. o příděl dříví přihlásili, a podle množství učiněných 
přihlášek v příští schůzi obecní rady se dříví rozdělí. Přihlašující jsou povinni při přihlášce 
platit jednotnou cenu 40 K za 1 m. 
 
V. Zaopatření peněz na výplaty. 
Obč. starosta poukazuje, že má vypláceti značné obnosy, pro něž nemá úhrady. Kdyby 
nebylo účtu za uhlí pro školu, kterýž činiti bude přes 3 000 K, doufá, že by se mohlo s do-
savadní hotovostí vydržeti do půli roku a pak teprve vybírati splátku na přirážky. Obec 
zdejší má zapraveno letošních školních přirážek již na 8 000 kor., kdežto Litovice dluhují za 
loňský rok ještě přes 2 0000 K. Usneseno vyzvati obec Litovickou, by své povinnosti zadost 
činila, a požádati místní větší poplatníky o splátku přirážek letošních. 
 
Různé 
VI. Odvážení kamene ze skály na stavby do jiných obcí. 
Obč. Hájek oznamuje, že mu bylo obč. Nebeským sděleno, že p. Hakl odváží z obecní skály 
kámen na stavby, které provozuje v jiných obcích. Vzhledem k tomu, že zásoby kamene 
budou dosti brzy vyčerpané a že nutno pamatovati i na stavby domácí, usneseno, že další 
povolení vázáno bude jen pro stavby v obci prováděné. 
 
VII. Odvezení kompostů na Fořtě. 
Obč. Stehlík se dotazuje obč. Chlupatýho, zda nyní po polních pracích bude možno počítati 
s odvezením kompostů na Fořtě. Obč. Chlupatý prohlašuje, jakmile bude s osivem hotov, 
že tak ihned učiní. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje o 9. hodině večer schůzi 
za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel; A. Závora, starosta Václ. Bouška, Bohuslav Eiman 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. května 1920 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: Stehlík,  Eiman, Chlupatý, 
Čermák, Hájek a Závora. 
Omluven obč. Kodet. 
Předsedající starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno 
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané dne 4. 5. 
Jelikož ku zápisu žádných poznámek a dotazů nebylo, byl tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých žádostí a dopisů. 
Na vyzvání okresního soudu v Unhošti, zda se trvá na jmenování správce jmění Fäustla, 
usneseno odpověděti, že se na jmenování správce prozatím netrvá. 
Na přípis okresní komise pro péči o mládež v Unhošti, která žádá za sdělení, jakou výší 
obec by chtěla přispívati na výchovu dětí Nekvapilových, usneseno, aby se spis vrátil s při-
pomenutím, že tu jsou rodiče, kteří jsou povinni se o ně starati. 
Ředitelství porodnice a nalezince žádá o zapravení obnosu 140 kor. vzešlých ošetřováním 
Alice Tesárkové z Vokovic. Usneseno obnos ten zapraviti, ale současně žádati otce děcka, 
by obnos ten obci v menších částkách buď týdně, nebo měsíčně splácel. 
Stížnost pana stavitele Hakla do usnesení obecní rady o zákazu užívání kamene pro stavby 
v jiných obcích k návrhu pana Chlupatýho vyřízena tak, že takový kámen, který má být 
určen pro stavby v jiných obcích, má býti dobýván ze spodků a mimo to poplatek zvýšen 
na 3 kor. za 1 m. 
Přípis pražského uhelného spolku o značném zvýšení cen uhlí vzat k vědomí. 
 
III. Rozdělení palivového dříví. 
Jelikož jest přihlášek na 127 m, usneseno, aby nejvyšší dávka na jednu rodinu byla 2 m 
a pro rodiny ve společné domácnosti nejvýše 3 m a dle toho rozdělovací plán upraven. 
Strážník donese požadovaný obnos za dříví lesní správě v Ptíčích. Pro školu se zajistí 6 m 
dřeva a na příště se bude požadovati od přiškolených obcí, aby i ony ze svých přídělů 
přenechaly něco škole. 
 
IV. Ustanovení o nápojové dávce. 
Vzhledem k tomu, že s hostinskými byla dojednána snadno dohoda o placení dávky piva, 
usneseno, aby si i oni též určili, jakou paušální dávku z lihovin by chtěli platit. Co se týče 
obchodníků lihovinami, zvýšeny jim jejich nabídky takto: p. Pelci, Mrázovi, Sulanovi a Vla-
sákovi na ročních […] K, p. Poláčkovi na […], p. Závorovi 15 K, konzumnímu družstvu 40 K 
a konsumnímu spolku na 60 kor. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 10 
 

 

Různé 
V. Odebrání knihovny. 
Obč. Eiman jménem spolku Hostivít žádá, aby obec již konečně převzala knihovnu, jelikož 
spolek potřebuje místa pro jiné skříně. Obč. starosta praví, že vyzve knihovní výbor, by 
knihovnu co nejdříve odebral. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman, zapisovatel; Stehlík Václav, Čermák Josef, starosta: Václ. Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 1. června 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady: Josef Čermák, 
Tomáš Chlupatý, Václav Stehlík, Tomáš Hájek, Antonín Kodet a Antonín Závora. 
Omluven obč. Bohuslav Eiman. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno  
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 18.5.1920. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. Kodet, že konsumnímu družstvu vyměřená 
dávka z lihovin jest příliš veliká, a žádá za její snížení. Obč. starosta odpovídá, že jednání 
o nápojových dávkách tvoří zvláštní odstavec jednání a že o předepsaném se pak bude 
moci jednati. Jiný ku zápisu poznámky nečiní, proto obč. starosta oznamuje, že o náhradě 
výloh na Alici Tesárkovou jednal osobně s otcem Václavem, dělníkem v továrně, ale týž 
nepřímo prohlásil, že nedá ničeho. Dále sděluje, že s dřívím byly spojeny výlohy, hlavně 
cestami obč. Hájka a strážníka, a proto se viděl nucena připočísti na každý metr 50h zdra-
žení, což přítomnými schváleno. Při té příležitosti přítomnými pronešeno nepěkné jednání 
neznámým pachatelům, kteří při odběru dříví svého z jiných vystavených metrů dříví kradli, 
takže tím okrádali jen své spoluobčany. Úřední oznámení na obecní úřad sice nedošlo, ale 
četnická stanice jej dostala a u mnohých osob též učinili četníci prohlídku.  
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní politická správa na Kladně žádá za jmenování důvěryhodné osoby místních pomě-
rů znalé, ale neudává, k jakým účelům. Obč. Závora se přihlašuje dobrovolně, pročež za 
důvěrníka navržen. 
Žádost správce školy za odvodnění sklepa se předá k projednání místní školní radě. 
Poručník dětí Šroubkových z Hloubětína p. Roubal žádá za udělení příspěvků na děti. 
Vzhledem k tomu, že Hloubětín jest od nákazy neštovicové jest izolován, usneseno, aby ve 
smyslu dřívějších usnesení vyslán byl pan Kubr k vyšetření poměrů rodinných. 
Vyzvání krajské organisace samosprávné stráže na Kladně, aby zvýšeny byly příjmy za-
městnanců obecních o 30 %. K návrhu obč. Chlupatýho schváleno, aby si dotyční podali 
ku obecnímu zastupitelstvu žádost. 
Obč. starosta oznamuje, že došla knížka Boženy Němcové Babička a že jest adresovaná 
místní školní radě. Usneseno, aby se knížka předala místní školní radě. 
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III. Zpráva komise hospodářské a stavební. 
Obč. starosta předkládá výsledky komisionelní pochůzky komise hospodářské a stavební, 
jíž provedli, aby zjistili nutnost oprav škod povodní způsobených. V prvé řadě jest nutno 
znovu zříditi přechod přes strouhu u Jelínkových3 a znovu zříditi přechod ku staré studni4 
zakoupením dvou pražců a položením jich na místě odplavených. Dále usneseno vyzvati 
Choutkovou, že hnůj na dosavadní místo může skládati jen bezprostředně před odvezením, 
jinak si vyžádati místo pro jeho ukládání. Obč. starosta pak podává další zprávu o žádosti 
této komise na nutné zřízení mostu u Nekoly.5 Jednání o tomto uvedl na přetřes ve schůzi 
správní komise, kteří též uznali nutnost jeho zřízení, a protož ihned schváleno, by se stavěl 
za podmínek následujících: financování stavby mostu musí prozatím převzíti obec sama 
a okres dá svůj povinný díl až po Novém roce, jelikož náklad není zařaděn v rozpočtu.  
Obecní rada kroky tyto schvaluje. Ohledně nutné výpůjčky na stavbu tu usneseno obrátiti 
se na Raiffeisenku. 
 
IV. Komise u p. Staňka. 
Pan Staněk žádá za povolení ku stavbě obytného domu. Usneseno, aby komise se konala 
v sobotu odpoledne a při té příležitosti odbyla se komise odvodnění té vody, jež stíká z ma-
jetku dráhy buštěhradské a jež páše značné školy obč. Veselýmu, Kouckým a Slámovi. 
 
V. Správa věžních hodin. 
Obč. starosta upozorňuje, že letošním rozpočtem pamatováno jest též na správu věžních 
hodin, a proto žádá, má-li s tou záležitostí co činiti. Obč. Chlupatý předem doporučuje, aby 
byl požádán pan Kozák, by hodiny prohlédl, a dle jeho úsudku se jednalo. 
 
VI. Odvolání obchodníků lihovin do výše paušálu. 
Předčítá se jich odvolání, načež se obecní rada usnesla, aby výše paušálu byla, jak si ji 
sami navrhli, ale s podmínkou, že toto platí jen pro letošní rok. Dále schválen i návrh hos-
tinských na paušalování dávky z lihovin ročními 100 K od jednotlivce. Obč. Stehlík se táže, 
mnoho-li tak asi nápojová dávka za uplynulý měsíc vynesla. Obč. starosta praví, že měsíč-
ně to nelze zjistit, ale až dodnes je zapraveno přes 900 K. 
 
VII. Stanovení schůze obecního zastupitelstva. 
Usneseno, aby schůze konala se v úterý dne 8. června o 7. hod. večer a pořad její nechť 
stanoví obč. starosta. 
 
VIII. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavní podniky 6. 6. divadlo Rozkvětu u Šroubků a 20.6. taneční zábava 
katol. spolku u Šroubků. Zábavy se povolují. 
 
Různé 
Dotaz o regulačním plánu. 
Obč. Závora se dotazuje, je-li již něco vyšetřeno, kde se nachází regulační plán. Obč. 
starosta praví, že dosavadní pátrání jest bezvýsledné. 
 
  

 
3  V ulici K Nádraží. 
4  Studna bývala proti ulici U Studánky, pod svahem, na němž nyní vede Jarní ulice. 
5  Most přes Jenečský potok v Cihlářské ulici. 
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Vytékání hnojůvky ze dvora. 
Obč. Stehlík žádá, by se znovu velkostatek vyzval na zastavení toku hnojůvky z ovčína do 
potoka. Usneseno tak učiniti. 
 
Dotaz o návěstních tabulích. 
Obč. Hájek se dotazuje, jak daleko pokročila záležitost oznamovacích tabulí. Obč. starosta 
odpovídá, že požádal již pana Macha o rozpočet a že poplatek zapravily dosud jen dvě kor-
porace. Usneseno korporace znovu vyzvati, chtí-li se připojiti k podniku. 
 
Dotaz, proč není dosud odvezena knihovna. 
Obč. Čermák se dotazuje, proč dosud není odebrána knihovna od spolku Hostivítu. Obč. 
starosta odpovídá, že dle sdělení členů knihovní rady stane se tak v sobotu odpol. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel; Hájek Tomáš, A. Závora, starosta Václ. Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 23. června 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, Hájek Tomáš, Závora Antonín, Čermák 
Josef, Tomáš Chlupatý, Václav Stehlík a Kodet Antonín. 
Omluven obč. Eiman Bohuslav.   
Předsedající starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno 
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze obecní rady konané 1. 6. 1920. 
Ku zápisu poznamenává obč. Čermák, že zábava povolená na den 20. června se nekonala. 
Obč. Závora se dotazuje, zda p. Kozák již prohlédl věžní hodiny a jaký byl jeho úsudek. 
Obč. starosta odpovídá, že s ním o věci té mluvil, ale nedal mu žádné určité odpovědi; 
pouze doporučoval, by se nedaly spravovat hodináři, poněvadž předpokládá, že jim mnoho 
nechybí a pak by to byl velmi značný náklad. Byl toho mínění, že by opravu mohl zcela 
dobře provésti pan Šafařík Alois, který je již spravoval. Současně však z jeho rozpravy 
vyrozuměl, že by i on sám byl ochoten opravu provésti, byl-li by mu dán k ruce člověk, 
který by se částečně v hodinách vyznal a který by hrubší práce při tom mohl vykonávati; 
usneseno, by obč. starosta s p. Kozákem o věci té dále jednal a doporučil za pomocníka 
p. Stodolu. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu o schůzi obec. zastupitelstva. 
Ku zápisu poznamenává obč. Stehlík, že zápis jest sice správný, ale není v něm jasno, kdo 
mluvil pro návrh a kdo byl proti. Aby pak se předešlo snad později vzniklým z toho nedoro-
zuměním, jest toho náhledu, by se zápis doplnil tak, aby bylo jasno, kdo byl pro návrh 
a kdo proti. Usneseno, aby doplněk v zápisu byl takto proveden. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Ústřední konsumní spolek dělnický oznamuje, že jest ochoten platiti paušální dávku z liho-
vin obnosem 30 K ročně. Zpráva vzata na vědomí a nabídka přijata. 
Berní správa žádá za jmenování důvěrníků pro vyznačení přednostů domácností, kteří 
budou povinni učiniti přiznání k dávce z majetku. Za důvěrníky ustanoveni: obč. Chlupatý, 
Závora a starosta. 
Správa všeobecné nemocnice v Praze žádá o zapravení obnosu 35 K za břišní pás pro Annu 
Káclovou ze Břvů. Usneseno obnos ten zapraviti a obč. Stehlík se uvoluje upozorniti 
p. Kácla, aby obnos ten obci nahradil. 
Velitelství místní vojenské posádky žádá, by mu obec vykázala cvičiště pro technická cviče-
ní, a jest názoru, že by to mohla být obecní pískovna. Žádosti se vyhovuje dle přání, aby si 
upravili cvičiště v obecní pískovně. 
Hospodářská správa odpovídá, že jí není možno dáti povozy na přivezení dříví pro školy. 
Obč. Chlupatý navrhuje, aby ve smyslu usnesení místní školní rady zjednány byly povozy 
k jeho přivezení, a doufá, že by jej přivezl pan Nykles. Návrh schválen. 
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IV. Jmenování deputace. 
Obč. starosta poukazuje na usnesení obecního zastupitelstva, by ze členů obecní rady 
ustanovena byla deputace, kteráž má urgovati podání a vyřízení žádosti za udělení sub-
vence na stavbu silnice a žádá za jmenování téže. Obč. Stehlík k tomu poznamenává, že 
obecní zastupitelstvo sice se usneslo, aby v deputaci zastoupeny byly strany, ale nahlíží 
bezúčelnost toho v tomto případě a míní, že tu postačuje deputace dvoučlenná. Ostatní 
členové se k tomuto rovněž připojují a zvoleni jsou do této obč. starosta a obč. Chlupatý. 
 
V. Prodej ovoce v „úvoze“. 
Obč. starosta praví, že jest též na čase prodati ovoce v úvoze, ale nemá odhadu. Obč. 
Chlupatý poukazuje, že jest od toho hospodářská komise a té aby se to dalo k propracová-
ní, což schváleno. 
 
VI. Odebraný kámen a písek. 
Obč. Hájek se táže, zda již zapravil nějaký poplatek stavitel Blovský za odebraný kámen 
a písek, jelikož týž má již odebráno 167 m kamene, 37 m štěrku a 19 m písku. Usneseno 
jej vyzvati, aby za odebrané materiálie povinný poplatek zapravil. 
 
VII. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy o pouti ve všech třech hostincích, kteréž se povolují. Rovněž povoleno 
umístění houpaček a kolotoče o pouti p. Vocáskovi. 
 
VIII. Zřízení výstražných tabulí. 
Obč. Závora se táže, jsou-li již zhotoveny tabulky pro zákaz prudké jízdy obcí. Obč. staros-
ta odpovídá, že dosud zřízeny nejsou. Usneseno je nechat zříditi a vyznačiti, že rychlá jízda 
se trestá pokutou od 10 do 200 kor. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman; A. Závora, Hájek Tomáš, starosta: Václ. Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 8. července 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady občané: Kodet 
Antonín, Stehlík Václav, Eiman Bohuslav, Hájek Tomáš, Tomáš Chlupatý a Antonín Závora. 
Nepřítomen a neomluven obč. Čermák Josef.   
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno  
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 23.6. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že dosud neměl příležitost mluviti 
s p. Kozákem o správě hodin, ale doufá, že tak bude moci učiniti dosti brzy. Dále sděluje, 
že dříví pro školy jest dovezeno a výstražné tabulky na zákaz rychlé jízdy dány k zhotovení. 
obč. Hájek se táže, zda byl stavitel Bloch vyzván k zapravení. Obč. starosta odpovídá, že 
ano, a poněvač jiných dotazů a poznámek nebylo, byl zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Na žádost české učednické útulny usneseno věnovati obnos 10 K. 
Přípis buštěhradské dráhy o zamýšlených opravách pro tok vody vzat k vědomí a vyrozumí 
se též současně zájemníci. 
Na žádost okresního soudu v Unhošti, by navržen byl opatrovník nad Antonínem Černým 
z čp. 84, usneseno navrhnouti jeho švagra Bedřicha Kopeckýho. 
Přípis okresní správní komise v Unhošti, jimž se sděluje povolení k vybírání 25% přirážky 
k dani z vína a moštů, vzat na vědomí. 
Ohledně žádosti Raiffeisenky žádající za předložení svolení okresní správní komise, by se 
obec stala členem téže, obč. starosta oznamuje, že žádost ta byla již okresní správní 
komisi podána. Co se pak týče prohlášení, že obec přistupuje na to, aby v případě zvýšení 
úroků i tyto obec platila, usneseno navrhnouti obecnímu zastupitelstvu k přijetí jako věc 
samozřejmou. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Zpráva z komise hospodářské. 
Předčítá se zápis z poslední její schůze a z usnesení této se žádá, aby: 
Za 1) ovoce v úvoze se neprodávalo, poněvač jest ho tam tak málo, že za prodej nestojí, 
ale aby se dalo do opatrování invalidovi Kapalínovi zdarma. V pádu, že by Kapalín ovoce 
nechtěl, mohlo by se dát do opatrování obč. Tomanovi. 
Za 2) co se týče odprodeje obecní pastviny čk. 10/2, navrhuje, aby ku zjištění výměry 
povolán byl geometr, kterýž by na účet žadatelů pozemek odměřil, a tito se písemně 
zavázali, že výlohy hradit budou ze svého. Současně žádá hospodářská komise, by při té 
příležitosti se nechala odměřit pískovna a pastvina u skály, ku kterýmžto úkonům mají být 
přizváni p. Kozák, p. Henych a p. Hakl. 
Za 3) aby obec postarala se o obecní mapu, bez níž nemůže hospodářská komise své 
povinnosti vykonávati. 
Obecní rada se usnáší návrhům těchto vyhověti a okresní správní komise se požádá o za-
půjčení mapy obce Hostivice. 
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IV. Žádost Josefa Žebery za odprodej části obecního pozemku. 
Týž žádá za odprodání nebo aspoň pronajmutí části obecního pozemku u jeho domku, 
kteréhož potřebuje k rozšíření dvorku. Obecní rada se usnáší žádost tuto k příznivému 
vyřízení obecnímu zastupitelstvu doporučiti, když žadatel předloží plánky, o jak velkou 
výměru se jedná, jakož i jaké dobrozdání u věci té podá komise stavební. 
 
V. Zapravení brambor. 
Státní obilní ústav žádá o dodatečné zapravení polovice nedoplatku za dodané brambory 
v obnosu 628 kor. Jelikož ale dřívějším dopisem dožadoval se ústav celého nedoplatku ve 
výši 986 kor., vysvítá, že sami nevědí, na čem jsou. Jelikož jest i dále prokázáno, že nedo-
dali tolik brambor, jichž zaplacení se domáhají, usneseno ponechati věc, jak se bude dále 
vyvinovati. 
 
VI. Oprava mostku u čp. 85.6 
Obč. starosta oznamuje, že mostek u staré mýtovny jest pobořen, takže voda jím protékati 
nemůže, a že zde již byl pan cestmistr, který žádal o jeho úpravu, poněvač v důsledku toho 
voda se vylévá přes silnici a působí značné škody. Usneseno mostek dáti opraviti na účet 
obce a opravu svěřiti cestářům panu Karlíkovi a Kodetovi. 
 
VII. Zpráva o pískovně a lomu. 
Tajemník oznamuje, že v kanceláři žádal pan Kozel z Pavlova a pan Šťastný z Jenče, každý 
o 4 až 5 for kamene na vytarašení studny. Usneseno žádostem jejich vyhověti, zaplatí-li po 
3 kor. poplatku a s ostatním se domluví s dělníky ve skále. 
Dále usneseno vyzvati pana Antonína Šroubka, aby zapravil poplatek za odvezený jím 
písek, kterýž si odvezl beze všeho opovězení. 
Dohlížitel lomu oznamuje, že do 30. června bylo dodáno stavebnímu družstvu pro Unhošť 
62 m a stavebnímu družstvu na Kladně 88 m písku, tudíž celkem 150 m. Zpráva vzata na 
vědomí. 
 
VIII. Zpráva o výsledku jednání v Praze a na Kladně. 
Obč. starosta oznamuje, že dle usnesení obecní rady dojel s obč. Chlupatým dne 7. t. m. 
do Prahy k urgenci o subvenci na stavbu silnice, dotyčný referent však byl nemocen, takže 
byli přijati jeho zástupcem, kterýž je ujistil sliby, že záležitost příznivě vyřízena bude. 
Zpráva vzata na vědomí a obč. Chlupatý požádán, by příležitostně znovu ve věci té interve-
noval. 
Dále obč. starosta sděluje, že obdržel z okresního hejtmanství vyzvání, by se dne 28. červ-
na dostavil s představenstvem obce k jednání o dohodě o přemístění sochy sv. Jana Nepo-
muckého, a k níž pozván též pan farář a obč. Čermák. V důsledku toho přivezl obč. Závoru 
a obč. Hájka a docíleno toho, že obec Hostivice svým nákladem přemístí onu sochu na 
místo, které si farní úřad určí, a neporušenou znovu postaví. Leč odsouzení zasluhující čin 
spáchaný lidmi nerozvážnými v noci ze dne 7. na 8. tohoto měsíce a málo sloužící ku cti 
občanstva překazil provedení této vzájemné dohody a značně poškodil i vzájemný soulad 
občanstva, ježto přemístění sochy dle dohody by se provedlo nerušeně. Žádá, aby přítomní 
zaujali k tomuto činu své stanovisko. Přítomní jednohlasně odsuzují tento čin, který mohli 
spáchati jen lidé nerozvážní a zasluhující potrestání, a prohlašují, že akce vyvolaná přemís-
těním sochy nemá nic společného s provedeným, odsouzeníhodným činem dosud nezná-
mých pachatelů. Obč. Chlupatý navrhuje, aby v důsledku provedeného činu, uklidnění roz-

 
6  Křižovatka ulic Čsl. armády a Potoční. 
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vášněného obyvatelstva a odčinění způsobené škody činem spáchané dožadován byl farní 
úřad, by sobě určil místo pro sochu, tato nákladem obce byla na toto místo přemístěna 
a to, co na soše poškozeno, uvedeno zase do pořádku. Návrh tento jednohlasně schválen. 
Obč. starosta ještě k tomu připomíná, že mu bylo p. Doubkem sděleno, aby se s poraže-
nou sochou nehýbalo, dokavad se nedostaví komise z Kladna, což tedy asi provedení dneš-
ního usnesení oddálí. 
 
IX. Oprava knihovní skříně. 
Obč. starosta se táže, zda nebylo by záhodno nechat nabarvit knihovní skříň, by tato měla 
lepší vzhled. Usneseno dáti ji opraviti nákladem z prostředků obecních. 
 
X. Omezení aprovisace. 
Obč. starosta poukazuje na fakt, že obecní aprovisaci nebude přidělena již buď zcela 
žádná, a nebo jen velice málo mouky a že jest tudíž třeba učiniti vhodná opatření do nové 
sklizně, aby aspoň dávka chlebová zůstala neztenčena. Jelikož tu jsou jisté zásoby, s nimiž 
možno počítati po dobu asi tří neděl, usneseno, by mouka vařivá se již nevydávala a použi-
la se k pečení chleba, při čemž vyslovena zásada by dle možnosti v pozdější době se dávka 
nahradila. Mimo to též usneseno, by ti občané, kteří by se mohli zříci buď dávek 
moučných, nebo chlebových, byli vyhláškami vyzváni. 
 
XI. Zvolení revisora pro pivní dávku. 
Obč. starosta poukazuje na obsah pravidel vybírání pivní dávky a jest toho náhledu, že by 
bylo záhodno, aby zvolen byl revisor pivní dávky a aby se zakoupily známky. Usneseno 
záležitost tuto předati obecnímu zastupitelstvu s doporučením, by zvolen byl za revisora 
obč. Kodet. 
 
XII. Zakoupení jednacího protokolu. 
Obč. starosta sděluje, že jest zapotřebí zakoupiti jednací protokol, jakož i záznamní knihy 
pro obecní knihovnu. Obč. Chlupatý jest náhledu, aby knihovní knihy si zaopatřil knihovní 
výbor a jednací protokol se zakoupil. Obč. Závora praví, že mohl podobnou knihu zakoupiti 
částečně již popsanou za 50 kor. Usneseno, bude-li možno, by tuto knihu ještě koupil. 
 
Tím ukončeno a předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel; starosta: Václ. Bouška, Bohumil Eiman, Stehlík Václav. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 8. července 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady obč.: Závora 
Antonín, Eiman Bohuslav, Hájek Tomáš, Stehlík Václav a Tomáš Chlupatý. 
Omluven obč. Čermák Josef. 
Nepřítomen a neomluven obč. Kodet. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze 8/7 konané. 
Ku zápisu poznamenává obč. starosta, že okres obci mapu zapůjčiti nemůže, jelikož ji 
zaslal elektrárenskému svazu, kde zhotovují plány pro rozvod elektrického proudu. Dále 
poznamenává, že mostek u domku čp. 85 jest opraven a odebraný písek od stavitele 
Blocha zapraven. Obč. Závora praví, že knihu zakoupil a že tuto sem dodá. Jiných pozná-
mek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení a vyřízení došlých dopisů. 
Okresní školní rada oznamuje, že se bude dne 23. července konati komise za příčinou 
zřízení koedukační školy měšťanské, k níž mají výt vysláni též dva členové obecního zastu-
pitelstva. Do komise této zvoleni obč. Závora a Kodet. 
Okresní správní komise v Unhošti oznamuje, že dne 22. července se koná ve zbrojnici 
komise za účelem odstranění úzkokolejné dráhy, k níž mají býti též vysláni zástupci obce. 
Jelikož ale za správní komisi povoláni jsou obč. starosta a obč. Chlupatý, usneseno, by tito 
též zastupovali obec. 
Obecní úřad v Řepích žádá za potvrzení žádosti za rozmnožení osobní dopravy na trati 
Hostivice–Smíchov. Žádosti té vyhověno. 
Žádost Bedřicha Nejedlýho z Jenečka za odprodej části pozemku před svým domkem 
předá se k vyjádření komisi stavební. 
Žádost Josefa Smrčky z Děčína za udělení chudinské podpory se odloží do vyšetření jeho 
poměrů. 
Na dopis farního úřadu, který žádá za opravení svatojánské sochy a znovupostavení jí na 
původní místo, se odpoví, by farní úřad jasně odpověděl na zdejší vyzvání o přemístění 
sochy a vykázání místa pro ni, jinak prostě přikročí k odstranění sochy ve smyslu usnesení 
obecního zastupitelstva, a aby svoji odpověď sdělil do 8mi dnů. 
Přípis státní regulační komise v Praze o podmínkách pro parcelaci role č. k. 259 vzat na 
vědomí a usneseno zaslati jej p. ing. Škachovi do Unhoště, by plán parcelační dle těchto 
podmínek upravil. Obč. starosta dále poznamenává, že p. Škach jest pověřen velkostatkem 
ku pořízení plánu parcelačního a že týž dříve, než zhotoví originál, zašle ku schválení 
náčrtek. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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III. Jmenování splnomocněnců ku podpisu dluhopisu. 
Obč. starosta oznamuje, že byl požádán panem předsedou Raiffeisenky, by určeni byli tři 
členové obce ku podpisu dluhopisu, a že to musí být starosta, jeho náměstek a jeden člen 
zastupitelstva. Tímto členem ustanoven obč. Řehák. 
 
IV. Jmenování členů do komise kontingentní. 
Do komise této, jejímž účelem jest býti přítomni při soupisu kontingentovém, který se koná 
dne 23. t. m. a při němž má být zástupce obce, zástupce producentů a zástupce konsu-
mentů, jmenováni jsou: za obec obč. Stehlík, za producenty pan Kozák a za konsumenty 
obč. Šváb. 
 
V. Odklizení hromady z bývalé mýtovny. 
Obč. starosta sděluje, že po opravě mostku zbyla tam hromada nánosu, který nutno 
odkliditi. Obč. Chlupatý navrhuje, by byl p. Trýb požádán, by si hromadu odvezl. 
 
VI. Další jednání o žádosti Šroubka za udělení podpory. 
Obč. Hájek podává zprávu o šetření, které v Hloubětíně provedl, a jelikož Šroubek tvrdil, 
že sestra, která jest na vychování, přijde domů, usneseno věc tuto ještě vyšetřiti, poněvač 
tvrzení Šroubkovu nelze přikládat mnoho víry. 
 
VII. O višňovce na Fořtě. 
Obč. Stehlík se táže, zda jsou již odstraněny komposty na Fořtě. Obč. Chlupatý praví, že 
všechny až na malý díl obč. Klimenta, který jej též odváží a co nejdříve odklidí. Jelikož 
stromoví značně usychá, usneseno, aby byl zjednán člověk, by stromky se zalily, což by 
mohl vykonati strážník. 
 
Tím schůze skončena o 10. hod. večer. 
 
Starosta: Václ. Bouška, Eiman Boh., Antonín Závora; Najman 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 25. srpna 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady obč.: Hájek, 
Eiman, Čermák, Chlupatý a Závora. 
Nepřítomen a neomluven obč. Stehlík a Kodet. 
Starosta obce zahajuje schůzi o 7. hod. večer uvítáním přítomných, načež přikročeno 
k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané dne 21. července. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Chlupatý, zda farní úřad dal odpověď na přípis 
jemu zaslaný; obč. starosta odpovídá, že dosud ne. Obč. Chlupatý praví, že v důsledku 
toho jest obecní úřad z veškeré zodpovědnosti; poněvač dokázal, že má dobrou vůli shodu 
provésti, leč farní úřad toho nedbá. Dále připomíná, že snad by bylo dobře pomýšleti na 
odstranění sochy do doby, než budou choditi procesí do Hájku, a domluviti se v té věci 
s patronátním úřadem. – což schváleno. 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení a vyřízení došlých dopisů. 
Přípis okr. pol. správy na Kladně, v němž se žádá, by obec měla vždy připravenou místnost 
pro uložení svršků exekučně vystěhovaných – vzat na vědomí. 
Spolek Komenský zasílá do rozprodání 20 losů věcné loterie. Usneseno, aby obcí jich bylo 
zakoupeno 10, další si vzal do rozprodání obč. Eiman. 
Pan učitel Pechlát zaslal obsah letáku, dle usnesení obecního zastupitelstva, ten po pře-
čtení schválen, by se nechal tisknout v 500 kusech výtiscích. 
Předčítá se odpověď obecního úřadu ohledně dítěte po Janu Šroubkovi a usneseno, aby 
záležitost tato byla k rozhodnutí obecnímu zastup. 
Okresní komise pro péči o mládež v Unhošti žádá za sdělení, zda Anna Placáková nutně 
dosud potřebuje mimořádné podpory z legionářského fondu. Usneseno odepsati, že všich-
ni členové rodiny pracují a že mimořádného příspěvku nepotřebují. 
Předčítá se protokol o vzájemné dohodě docílené u okresní pol. správy na Kladně ohledně 
parcelace role čk. 259 v Hostivici a usneseno ponechati jej ku schválení obecního zastupi-
telstva. 
Okresní komise pro péči o mládež v Unhošti oznamuje, že syn Nekvapilové František má 
býti dodán do ústavu, které věci má míti s sebou a aby obec na něho platila měsíčně 20 K. 
Vzhledem k tomu, že dotyčný hoch má oba rodiče, jež jsou povinni se o dítě starati, 
kdežto na obci jsou úplní sirotci, potřebující lepšího ošetření, usneseno vrátiti spis jak 
okresní, tak i zemské komisi se žádostí, by místo hocha Nekvapila vzata byla do ošetřování 
Božena Konopová, na níž by byla obec ochotna požadovaný příspěvek platiti.  
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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III. Požadavky státní regulační komise. 
Státní regulační komise žádá, by obec zdejší zaopatřila kancelář a místnost pro rekvisita 
této komise, zařídila místnosti pro ubytování a stravování členů komise, jakož i zaopatřiti 
30 mezníků ½ m vysokých. Na tyto požadavky usneseno odpověděti následovně. Co se 
týče kanceláře a místností pro rekvisita, jest o tuto postaráno a jest k disposici ihned. 
Ohledně ubytování se doporučuje, zda by jim nebylo výhodnější sem dojížděti, jelikož spo-
jení s Prahou jest výhodné. Co se pak týče zaopatření mezníků, usneseno nechat je zříditi 
z cementu, případně upozorniti státní regulační komisi, zda by byla ochotna objednati jed-
notné mezníky, a obec by na ně příslušným obnosem přispěla. 
 
IV. Zvolení komise pro očíslování domů. 
Obč. starosta oznamuje, že zde byl přítomen evidenční geometr, který poukázal na to, že 
jest zde celá řada domů, která nesou čísla a) a b) neb jsou i bez čísel, což nesmí být, 
a každé obydlené stavení musí míti své vlastní popisné číslo a toto číslo musí být provede-
no před sčítáním lidu. Žádá, aby byla zvolena komise, která by očíslování domů provedla. 
Usneseno, aby záležitost tuto provedlo obecní zastupitelstvo a zvolilo 4 člennou komisi. 
 
V. Odměna kostelníkovi za zvonění. 
Obč. starosta praví, že byla u něho paní Nekolová, žádajíc odměnu za zvonění po čas jich 
funkce, a že dostávali odměnu za všechna dřívější léta. Jelikož ale v rozpočtu položka tu 
není, nýbrž jen za natahování hodin, slíbil jí, že věc projedná obecní rada. Tato se pak 
usnáší záležitost přenechati k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu. 
 
VI. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 5. 9. taneční zábava U Koruny zeměď., 12. 9. Sokol divadlo u Nera-
dů, 26. 9. divadlo rep. dorostu u Neradů, 14. 11. věneček rep. dorostu u Neradů. Zábavy 
se povolují. 
 
VII. Dovolené obecních zaměstnanců. 
Obč. starosta oznamuje, že mu byla přednesena ústně žádost obecních zaměstnanců na 
udělení zákonné dovolené, a žádá za učinění příslušného rozhodnutí. Obecní rada se usná-
ší, by obecní zastupitelstvo v tomto směru učinilo své rozhodnutí. 
 
VIII. Stanovení schůze obecního zastupitelstva. 
Usneseno, aby schůze konala se dne 4. září 1920 o 2. hod. odpoledne. 
 
Různé: 
Zdravotní závady v Jenečku. 
Obč. Hájek upozorňuje, že záchody náležející velkostatku jsou přeplněny a vytékají, a žádá 
za odstranění závady. Usneseno vyzvati velkostatek, aby záchody nechal vyčistit. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající v 9. hod. prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman; starosta: Bouška, Eiman Bohuslav, Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 21. září 1920 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady: Chlupatý Josef, 
Hájek Tomáš, Kodet Antonín, Eiman Bohuslav a Závora Antonín. 
Omluven: obč. Stehlík. 
Neomluven obč. Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi o 7. hod. večer uvítáním přítomných, načež přikročeno 
k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané dne 25. srpna. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Závora, jak se to má s dítětem Konopovým; obč. 
starosta odpovídá, že o ní sice bylo jednáno, leč místo pro ni není dosud získáno. Obč. 
Hájek se dotazuje, kdy budou rozmnoženy letáčky o čistotě; obč. starosta odpovídá, že se 
počítá s tím, až budou hotovy oznamovací tabule, v nejbližších dnech se svolá stavební 
komise, která určí místa pro jich umístění a na oznamovací tabule se napíše „všeobecný 
oznamovatel“, což schváleno. Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen 
a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze ob. zastupitelstva. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že obč. Chlupatý odevzdal požadované 
vkladní knížky, vyúčtování však provede finanční komise. – Obnos určený na sirotka Šroub-
ka byl vyplacen p. Roubalovi a Nekolové vyplaceno 133 kor. za čas od počátku roku do 
konce měsíce srpna. Jiných poznámek nebylo, načež zápis vzat na vědomí. 
 
III. Vyřízení běžných dopisů. 
Městský úřad v Unhošti upozorňuje, že všecky obce zapravily výdaje odvodní, a žádá, by 
tak učinila i obec zdejší. Usneseno požadovaný obnos výjimečně také zapraviti. 
Okresní komise pro péči o mládež v Unhošti žádá za změnu usnesení o dítěti Nekvapilové, 
jelikož tato jest ochotna dítě vydati a toto v tomto prostředí zůstati nemůže. Usneseno na 
návrh komise přistoupiti, ale současně žádati, by se okresní komise co nejdříve postarala 
o umístění Boženy Konopové, jelikož pěstouni nemohou tuto déle u sebe míti. 
Okresní komise osvětová žádá o zřízení místního sboru osvětového a přistoupení za člena. 
Usneseno vyzvati republikánskou stranu venkova o jmenování člena za resignujícího pana 
Pechláta, načež další provede osvětový sbor. 
Na vyzvání okresní pol. správy o vykonání sbírky na vyhořelého strážníka v Nenačovicích 
usneseno, aby strážník obešel s výběrčím archem majetnější třídy a sbírku vykonal. 
Okresní pol. správa na Kladně vyzývá obce, by se postaraly o včasné zaopatření prací pro 
nezaměstnané, jichž možno počítati větší množství. Usneseno odpověděti, že jest zde 
zamýšlena stavba silnice a že se čeká, jak stát rozhodne o subvenci. 
Přípis okresní školní rady o zřízení školy měšťanské vzat na vědomí. 
Nesrozumitelný maďarský dopis se vrátí zpět. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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IV. Návrh na zřízení zdravotního obvodu. 
Obč. starosta připomíná usnesení obecního zastupitelstva, jímž bylo uloženo, aby obecní 
rada pracovala a vypracovala plán na zřízení zdravotního obvodu v Hostivici; prozatím se 
nenechá nic jiného dělat než zahájit příslušné jednání s vůkolními obcemi Litovice, Sobín, 
Zlejčín, Řepy a Ruzýň, což také schváleno. 
 
V. Udělení dovolených obecním zaměstnancům. 
Obecní zastupitelstvo i tento bod přidělilo k uskutečnění obecní radě, a proto žádá za vyvo-
lání příslušného rozhodnutí, jelikož oprávněné žádosti vyhověti se musí. Obč. Závora jest 
mínění, že by bylo nejlépe dovolenou obecním zaměstnancům hraditi, jelikož tu není 
nikoho v náhradu a nezasvěcenec se sem dáti nemůže. Tajemník prohlašuje, že s dovole-
nou každodenně asi na hodinu do kanceláře dojde k vyřízení nutných předmětů. Obecní 
rada béře toto na vědomí a usnáší se uděliti zaměstnancům desetidenní dovolené, a to 
tak, až si dovolenou odbyde tajemník, pak ji bude mít strážník. Čas strávený zaměstnáním 
po čas dovolené bude se hraditi obnosem vypadajícím ze služného za 1 hod., při čemž 
ovšem obdrží i plné služné. Nebude-li strážník dovolenou chtít, zaplatí se mu. Tajemník 
nastoupí dovolenou, jakmile odbyde práce spojené s výdeji lístků. 
 
VI. Povolení ku vybírání dávky z nápojů. 
Zemská správní komise výnosem ze dne 26. srpna 1920 čís. 88 158/VI dává svolení ku 
vybírání dávky nápojové po dobu 6 roků počínaje 1. březnem, ale povoluje jen 4 hal. 
z 1 litru piva. Vzhledem k tomu nutno učiniti s hostinskými narovnání ve smyslu citovaného 
povolení. Obecní rada se usnáší, aby v pátek dne 24. t. m. byli hostinští sezváni ku společ-
né poradě a ti nechť se rozhodnou, jak vyúčtování toto provésti. Současně usneseno, aby 
se zakoupilo 1 000 známek, kteréž zakoupí obč. Závora, a po té revisor zahájí svoji funkci. 
 
VII. Zákaz prodeje lihovin při zábavách. 
Obč. starosta oznamuje, že obecní zastupitelstvo též přidělilo obecní radě k vypracování 
zákazu prodeje lihovin při zábavách, a tu musí uznati, že ač plně oprávněný jest, přeci jen 
vidí, že jak obecní rada, tak i zastupitelstvo nejsou kompetentní ku vydávání podobných 
zákazů, neboť by tím rušilo oprávněnou živnost hostinského, z níž platí daně i přirážky. Tu 
by bylo možné obrátiti se jen na okresní pol. správu, by podobným příslušným nařízením 
prodej buď omezila, a nebo i zcela zakázala. Usneseno oznámení okr. pol. správě v tomto 
smyslu učiniti. 
 
VIII. Oprava řetězovky. 
I tento bod byl přikázán k vyřízení obecní radě, kteráž se usnáší stav řetězovky vyšetřiti 
a nápravu zjednati. 
 
IX. Odklizení sochy sv. janské. 
Obecní rada z rozhodnutí obecního zastupitelstva majíc se na odstranění sochy usnésti, 
ponechává rozhodnutí do schůze příští, zda snad do té doby farní úřad rozhodnutí své 
dodá. 
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X. Povolování zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 28. 9. kabaret a taneční zábava vojínů u Šroubků, 10. 10. spolek 
Hostivít taneční zábava u Šroubků, 17. a 18. 10. posvícenské zábavy ve všech třech 
hostincích, při čemž žadatelé u Šroubků jsou dva: kroužek ochotníků a kapelník p. Krejza. 
Občan Eiman navrhuje, že zábavy o pouti a posvíceních přiděleny jsou hostinským, aby se 
tedy přidělila hostinskému, a ten nechť ji předá, komu chce, o čemž se obě strany vyrozu-
mí. Návrh schválen a obč. Čermák se zavazuje, že kroužek vyrozumí a že tedy není třeba 
psát. 
 
Různé. 
Opatření regul. plánu a prodej suchého agátu. 
Obč. starosta praví, že jest nutno radikálním způsobem domáhati se na okresu regulačního 
plánu a že byl požádán p. Karlem, by mu obec prodala suchý agát, nacházející se proti jich 
bydlišti. Obecní rada se usnáší, by regulační plán byl vymáhán a agát prodán za 1 kor. 
 
XII. Odměna strážníkovi. 
Obč. Závora navrhuje, aby strážníkovi z pokut vyměřených pro nedovolený podomní 
obchod, byla dána odměna 10 %, což schváleno. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel; Starosta: Bouška, Eiman Boh., A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 5. října 1920 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady: Hájek Tomáš, 
Kodet Antonín, Eiman Bohuslav, Čermák Josef a Závora Antonín. 
Nepřítomni: obč. Chlupatý a Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 21. září. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Kodet, zda farní úřad dal již odpověď na umístění 
sochy; obč. starosta odpovídá, že nové vyzvání farnímu úřadu nebylo podáno, na předešlé 
pak dosud odpověď nedošla. Obč. starosta podává zprávu o výsledku jednání s hostinský-
mi ohledně vybírání snížené dávky. Co se týče Fouska, učiní se dotaz na vojenské velitel-
ství, kdo pivo objednává a kdo jest tedy dávkou povinen. Mimo toho se dopíše na pivovary, 
by sdělily množství dodávaného piva hostinským od 1. března do nynější doby. 
Tajemník oznamuje, že Fr. Nekvapil byl odveden zřízencem okresní komise pro péči o mlá-
dež z Unhoště dne 30. září odpoledne. 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní pol. správa na Kladně nařizuje, že cukr na měsíc říjen se nesmí dříve vydávati, 
dokud k tomu se nedá svolení; přípis vzat na vědomí. 
Okresní správní komise v Unhošti vyzývá obec, by udala nejnutnější spotřebu palivového 
dříví. Usneseno učiniti objednávku 180 m. 
Na přípis obecního úřadu v Ruzýni, týkající se zamýšleného zřízení zdravotního obvodu, 
vzat na vědomí a usneseno vyžádati si dobrozdání okresní správní komise na Smíchově. 
K přípisu státní regulační komise usneseno požadované mezníky dáti zhotoviti. 
Tím bylo čtení a vyřízení dopisů skončeno. 
 
III. Zpráva o usneseních místní školní rady. 
Obč. starosta oznamuje, že v poslední schůzi místní školní rady bylo usneseno zřídíti 
pobočku při škole měšťanské co třídy postupní, takže počínaje 1. říjnem bude se zde 
vyučovati v I. a II. ročníku, jak bylo původně žádáno. Obecní zastupitelstvo však se musí 
usnésti, že ponese náklad se zřízením a vydržováním pobočky té spojený, ponese ze své-
ho.  
Dále oznamuje, že bude nutno podati okresní školní radě na Kladně žádost za udělení 
příspěvku. Žádost ovšem musí podati m. š. r.  
Dále praví, že rozpočet pro tuto školu není dosud zpracován, ale že se tak stane do schůze 
příští, při čemž bude nutno učiniti též rozhodnutí, jak hraditi schodek, poněvač výnos 
nápojové dávky asi bude nedostačující. 
Zpráva vzata na vědomí. 
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IV. Přemístění kamen. 
Obč. starosta oznamuje, že do III. třídy jest nutno dáti kamna, o nichž již bylo několikráte 
jednáno a které se měly zakoupiti, ale nedostatkem peněz k tomu nemohlo dojíti. Proto po 
návrhu tajemníka týž doporučuje, kdyby kamna z kanceláře byly přemístěny do třídy 
a kamna z issolačního baráku do kanceláře; práci by provedl p. stavitel, s nímž o tom již 
bylo mluveno. Opatření toto schváleno. 
 
V. Oprava issolačního baráku a střechy obecního domku. 
Obč. Závora podává zprávu o komisi při předávání místností po vojínech, při čemž škody 
odhadnuté v issolačním baráku činí 1 200 K a budou obci nahraženy. Jest však nutno, aby 
se dal barák trochu do pořádku. Usneseno opravu svěřiti p. Haklovi. Rovněž usneseno dáti 
opraviti střechu obecního domku, ale obyvatelé pak musí platit činži.7 
 
VI. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 24. 10. hudebníci u Šroubků, jenž chtí z výtěžku zakoupiti šicí stroj 
pro školu, 21. 11. divadlo odbočky žel. zřízenců u Neradů. Zábavy se povolují. 
 
VII. Vyčištění strouhy. 
Obč. starosta praví, že byl obč. Krajcrem požádán, by se částečně vyčistila strouha. Usne-
seno, že se obecní rada v neděli přesvědčí o nutnosti úpravy. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.; Starosta: Bouška, Hájek Tomáš, Eiman Boh. 
 
  

 
7  Tzv. izolační domek U Vodárny čp. 192. Obecní domek čp. 27 stával v Potoční ulici mezi domy čp. 26 

a 74 a byl zcela zbořen v roce 1940. Částečná demolice je popsána v zápisech níže. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala dne 2. listopadu 1920 v kanceláři obec-
ního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady občané: Hájek 
Tomáš, Čermák Josef, Kodet Antonín, Eiman Bohuslav, Tomáš Chlupatý a Stehlík Václav. 
Omluven obč. Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 5.10.1920. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává tajemník, že pro zjištění dodávek z pivovarů jest 
vhodnější vyslání důvěrníka, poněvač pivovary by na písemné dotazy neodpověděly by 
dříve, dokud by se nedomluvily s hostinským, jemuž pivo dodávají, a případně jej i kryly. 
Usneseno, aby tuto práci příležitostně provedl tajemník. 
Jiných poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Prodej suché vrby p. Příhodovi. 
Do schůze se dostavivší p. Příhoda starší žádá, by mu odprodána byla proti domku jeho 
stojící suchá vrba. Jelikož ve schůzi obecního zastupitelstva bylo též usneseno, by se 
provedla prohlídka stromoví, ježto mnohé bude nutno oklestiti, mnohé i vykáceti, usne-
seno, že se odprodej ponechá do této doby, a prohlídkou stromoví pověřeni obč. Kodet 
a obč. Hájek, kteří si k ruce přibéřou strážníka. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní správní komise v Unhošti přípisem ze dne 29. října 1920 číslo 1405 schvaluje pro-
hlášení bývalého okresního zastupitelstva ohledně válečných půjček, což vzato na vědomí. 
Družina čs. legionářů vybízí ku kusbrikaci na album „francouzská bojiště francouzských 
legií“. Usneseno, že po trpkých zkušenostech jest lépe nic takového nekupovati, jsouce to 
podniky po nejvíce výdělečné, sloužící k obohacení kapes jednotlivců, a spíše jisté obnosy 
věnovati fondu pro podporu vdov a sirotků po padlých legionářích, kteréžto rozhodnutí se 
ponechá obecníma zastupitelstvu. 
Rada hlavního města Prahy přípisem ze dne 17. 9. 1920 číslo 696/5/20 žádá za náhradu 
výloh v obnosu 180 K, jež vzešly za Františka Nekvapila v isolační nemocnici za jeho ošet-
řování od 10. 3. do 3. 4. denním obnosem 7,20 K. Usneseno dotázati se obecního úřadu 
v Michli, kde byl Fr. Nekvapil zaměstnán a které nemocenské pokladně přináležel. 
Obecní úřad v Zlejčíně souhlasil by se zřízením zdravotního obvodu Hostivice, jak sděluje 
přípisem ze dne 5. 10. 1920 číslo 1200. Usneseno o zřízení obvodu se ucházeti a urgovati 
podací zprávy od správní komise na Smíchově a obecního úřadu v Řepích. 
Na žádosti za udělení příspěvků: Jedličkova ústavu pro zmrzačené, dětské nemocnice 
v Praze a Ústřední Matice Školské za svatováclavský dar usneseno každé této korporaci 
věnovati po 50 kor. 
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IV. Zpráva o očíslování domů. 
Občan starosta oznamuje, že dle zákona o přípravách na sčítání lidu bylo provedeno očís-
lování domů takto: Veškerá čísla popisná v pořadí dosavadním zůstávají v platnosti, ruší se 
čísla v Jenečku mimo čp. 91, které jest v pořadí čísel v Hostivici, a dostávají: č. 12 – 170; 
č. 15 – 171; č. 16 – 172; č. 17 – 173; č. 32 – 174; č. 18 – 175; č. 19 – 176; č. 30 – 177; 
č. 20 – 178; č. 21 – 179; č. 22 – 180; č. 31 – 181. 
Pan Čermák Jaroslav přístavek dostává č. 182; v čp. 20 přístavek dostává č. 183; č. 21a se 
ruší a dostává č. 184; č. 58a se ruší a dostává č. 185; oddělená budova v čp. 69 dostává 
č. 186; čp. 100a se ruší a dostává čís. 187; oddělená budova při čp. 114 dostává čís. 188; 
čp. 126a se ruší a dostává čp. 189; v čp. 148 obydlená prádelna dostává čp. 190; čp. 156a 
se ruší a dostává č. 191; issolační barák dostává č. 192. U velkostatku se ruší čp. 13a, 
13b, 13c a 13d a dostávají čísla 193, 194, 195 a 196; sušárna dostává číslo 197; cihelna 
č. 198. 
Oznámení o tom podáno jak stranám, jež byly vyzvány, by si těmito čísly domy opatřily, 
tak i evidenci daně katastrové v Kladně, kteráž označení to provede knihovně. 
Zpráva vzata na vědomí. 
 
V. Zpráva o rozpočtu školy měšťanské. 
Obč. starosta podává zprávu o rozpočtu na tuto školu a sděluje, že vydání na obec zdejší 
připadající celé hrazeno bude z pivní dávky. 
Vzato na vědomí. 
 
VI. Jmenování zástupce pro rekvisici bramborů. 
Usneseno, aby při této rekvisici zastupoval obec obč. Kodet, a mimo to vyrozuměn bude 
obč. Roubal. 
 
VIII. Zaujetí stanoviska pro vyučování němčiny a frančiny na škole měšťanské. 
Obč. starosta oznamuje, že tuto sobotu se koná schůze místní školní rady, kdež bude 
jednáno o vyučování těchto jazyků a které snad, než dojde schválení zemské školní rady, 
hradilo se z nákladů školních, a proto žádá o udělení direktivy pro tuto schůzi. Obč. Stehlík 
praví, že těmto jazykům se vyučuje na všech školách měšťanských v hodinách mimo 
předmětů povinných a že ani tu nebude vyhnutí, leč by se vyučování odložilo do té doby, 
než dojde schválení zemské školní rady, což by však bylo zase ku škodě žactva. Vzhledem 
k tomu usneseno, by se na vyučování těchto jazyků setrvalo. 
 
VIII. Dovolená strážníkovi. 
Občan starosta sděluje, že nyní jest na řadě s dovolenou strážník, který však prohlásil, že 
by ji měl radši placenou, a proto žádá za stanovení výše náhrady. Současně nutno též 
stanoviti výši náhrady tajemníkovi za práce při dovolené. Obecní rada se usnáší, aby 
strážníkovi byla dána ⅓ služného měsíčního na místo dovolené a tajemníkovi rovněž tolik, 
jelikož při dovolené všecky úkony vykonával. 
 
IX. Zpráva o umístění a používání oznamovacích tabulí. 
Obč. starosta praví, že konečně má dojíti k umístění oznamovacích tabulí, a to: jedna bude 
na hostinci U Koruny, druhá proti domu p. Poláčka, třetí na zdi velkostatku proti poště, 
čtvrtá na domě p. Šafaříka u nádraží a pátá v Jenečku na nových sklípcích. Jest nyní třeba 
stanoviti jich používání a poplatky za to. Usneseno, že používati jich může jen ten, kdo 
poplatek za používání zapravil neb zapraví a musí být na ně oznamování jen lepena. Lepid-
lo se zakoupí nákladem obce a bude pro uživatele uloženo na obecním úřadě. Polepená 
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místa strážník očistí a více se jich pod pokutou používati nesmí. Jakmile budou tabule 
umístěny, strážník provede očistu a roznese plakáty o udržování čistoty. 
 
X. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 5. 12. Mikulášská U Koruny, 12. 12. divadlo u Neradů, 28. 12. cecilka 
Hostivíta u Šroubků. 
Ohlášené zábavy se povolují. 
 
Různé: 
XI. Dotaz na uhlí. 
Obč. Chlupatý se táže, je-li již nějaké uhlí. Obč. starosta odpovídá, že dosavadní urgence 
byly všecky bezvýsledné a bude nutno ji ještě opakovati. 
 
XII. Prodej vánočních stromků. 
Obč. Hájek poukazuje na loňské přehnané ceny vánočních stromků, ač tyto měl prodavač 
téměř zdarma, a jest náhledu, že by je měla obec odebrati a prodávati ve své režii. Obč. 
Eiman se staví proti odůvodňujíc to tím, že obci jednak cos podobného ani nepřináleží, 
majíc vykonávati jen kontrolu a případně i zabavení, ale nikterak by choutkám občanů se 
ani nevyhovělo a bylo by z toho jen trochu mrzutostí. 
 
XIII. Bezpečnostní opatření. 
Obč. Čermák se táže, zda i při večírcích mají být používáni hasiči. Obč. starosta odpovídá, 
že jakmile se používá jeviště, musí být hasiči přizváni. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.; Kodet Antonín; starosta: Bouška; Stehlík Václav. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala dne 16. listopadu 1920 v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové občané: Stehlík,  Eiman, 
Kodet a Hájek. 
Nepřítomni: Chlupatý, Závora a Čermák. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze. 
Zápis čten, bez připomínek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení běžných dopisů. 
Okresní správní komise v Unhošti zasílá své rozhodnutí o ztraceném regulačním plánu 
a usneseno, aby se tato záležitost předala k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu. 
Účet za uhlí firmy Procházka z Prahy se předá k zapravení prodavači uhlí p. Václavu Pro-
cházkovi. 
Na dopis školských sester ohledně umístění děvčete Nekvapilové v jich ústavu usneseno 
dopsati zpět, za jakých podmínek má býti přijata. 
Žádost firmy Staněk a Ponec o pronájem isolačního baráku se předá k rozhodnutí komisi 
bytové. 
   
III. Povolení zábav. 
Jelikož železniční zřízenci ohlásili divadlo na den 28. listopadu, kdy již byla povolena zába-
va spolku Hostivítu, usneseno vyzvati, by sobě vyvolili buď sobotu, neb neděli jinou, dosud 
volnou. 
 
IV. Stanovení schůze obecního zastupitelstva. 
Usneseno, aby schůze obecního zastupitelstva se konala v sobotu dne 27. listopadu 
o 2. hod. odpol. 
 
Různé: 
V. Úprava cesty do Jenečka 
Obč. Hájek poukazuje na nesjízdnost cesty kol buštěhradské dráhy do Jenečka. Usneseno, 
aby se vyšetřila dřívější jednání s buštěhradskou dráhou ve věci té a pak dán bod tento na 
pořad schůze obecního zastupitelstva. 
 
VI. Nečistota v obci. 
Jelikož ze řad občanstva se ozývají stesky na to, že se nedodržuje nejnutnější čistota, 
usneseno vyzvati zdravotní radu, aby pochůzkou zjistila zdravotní závady. 
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VII. Oprava zábradlí mostku u p. Chlupatýho.8 
Ježto při mostku tomto jest zábradlí tak poškozeno a částečně i schází, takže tu není 
vyloučena možnost nějakého nebezpečí, usneseno dáti tam znovu zábradlové trubky 
a opravu provede obč. Kodet. 
 
VIII. Očíslování domů. 
Obč. Hájek upozorňuje, že v Jenečku dosud není provedeno nařízení o očíslování domů. 
Usneseno, aby strážník majitele domů na to upozornil, případně i sem oznámil. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Boh. Eiman; A. Závora; starosta: Bouška 
  

 
8  Most přes Litovický potok na jižní straně Husova náměstí, u ulice Komenského. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala dne 7. prosince 1920 v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové obecní rady občané: Čermák 
Josef, Hájek Tomáš, Závora Antonín, Kodet Antonín, Eiman Bohuslav a Stehlík Václav. 
Nepřítomen a neomluven obč. Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. Kodet, by od nového mostu přivezeny byly 
k mostku u p. Chlupatýho a tam umístěny, aby se do nich mohly vsaditi trubky. Usneseno, 
by si občan Kodet k tomu potřebnou výpomoc zjednal sám, načež se jim dá odměna. 
Obč. Hájek praví, že dosud nejsou řádně očíslovány domy v Jenečku. Usneseno vyzvati 
strážníka, by se přesvědčil, které domy to jsou, a majitele jich sem oznámil. 
Jiných poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu z poslední schůze obecního zastupitelstva. 
K tomuto zápisu obč. starosta poznamenává, že správce silnic byl ve smyslu usnesení 
obecního zastupitelstva vyzván a přípis o válečných půjčkách odeslán, načež zápis vzat na 
vědomí. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní správní komise v Unhošti přípisem ze dne 26. XI. 1920 číslo 1783 zasílá kolaudační 
protokol o mostu i s účtem, kterýž vzat k vědomí. 
Obecní úřad v Michli žádá za zapravení obnosu 60 K 10 h za dopravu Frant. Nekvapila do 
infekční nemocnice. Usneseno dopsati znovu obecnímu úřadu v Michli, by vyšetřil, u koho 
byl zaměstnán. 
Okresní komise pro péči o mládež v Unhošti oznamuje, že má býti Marie Nekvapilová do 
ústavu v Sušici, a žádá za sdělení, jakým obnosem míní obec na tuto přispívati. K návrhu 
obč. Stehlíka usneseno oznámiti, že by obec mohla přispívati nejvýše 20 K měsíčně. 
Ing. Škach z Unhoště oznamuje, že mají být provedeny změny v parcelačním plánu role 
č. k. 259, a žádá za sdělení direktivy obecním úřadem. Usneseno odpověděti mu, by 
změny provedl, jak za dobré uzná, obecní dům však aby zůstal tam, kde byl původně 
míněn. Současně se požádá, by práci s plánama uspíšil, by tyto mohly již býti předloženy 
ku schválení. 
Okresní správní komise na Smíchově oznamuje, že doporučuje zřízení zdravotního obvodu 
v Hostivici a že již i o té věci dala své dobrozdání zemské správní komisi. Následkem toho 
usneseno, by se nyní zažádalo o zřízení zdravotního obvodu. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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IV. Usnesení, by členové komisí své funkce zastávali. 
Vzhledem k tomu, že většina komisí nemůže svoji činnost vyvíjeti dle potřeby, poněvač se 
členové těchto do schůzí nedostavují, usneseno vyzvati jednotlivé členy komisí při nejbliž-
ších pozvánkách, by povinnosti své dle § 8 ob. řádu vol. konali s poukazem na § 68 téhož 
řádu, kde se hrozí pokutou a tresty až do 6 měs., kdo by povinnosti na se vzaté nevykoná-
val. Obč. Eiman oznamuje, že rep. strana až dosud nejmenovala zástupce do osvětové ko-
mise a že v důsledku tohoto usnesení sezve osvětový sbor a přizve do něho resignujícího 
pana Pechláta. 
 
V. Povolení zábav. 
Na masopust hlášeny jsou zábavy: 1. 1. hasiči, 6. 1. divadlo katolické mládeže, 8. 1. Hosti-
vít, 9. 1. Sokol, 15. 1. kovodělníci, 22. 1. Družstvo pro postavení tělocvičny, 29. 1. Havlí-
ček, 30. 1. žel. zřízenci, 5. 2. dorost rep. venkova a Dělnická Tělocv. Jednota, 6. 2. strana 
lidová, 13. 2. divadlo katol. mládeže.  
Zábavy se povolují. 
 
VI. Osvětlování přechodu u domu pana Jelínka. 
Obč. starosta poukazuje na nutnost aspoň částečného osvětlování přechodu u domu pana 
Jelínka v době temných večerů. Usneseno, by strážník dal lampu i lucernu ihned do pořád-
ku a v této se svítilo za temných večerů aspoň nejméně do 10 hod.  
 
VII. Vypopelování pěšin. 
Obč. starosta praví, že jest třeba nechat vypopelovat nejvíce používaní pěšiny a současně 
též udělati jisté reservy popele, kdy nastane kluzko, a že by se tohoto mohlo hned použíti. 
Usneseno vyzvati p. Kalinu, by z dráhy popele dovezl a pěšiny vysypal, u domu paní Havlů-
jové pak složil na hromadu reservu. 
 
VIII. Stanovení nájemného z isolačního baráku. 
Obč. starosta oznamuje, že bytová komise určila byt v issolačním baráku Václavu Inema-
novi a ponechala právo na stanovení výše nájemného obecní radě. Tato se usnáší, by roční 
nájemné činilo 160 kor. 
 
Různé 
IX. Dotaz, zda jest již opravena pastouška. 
Obč. Čermák se táže, zda jest již opravena pastouška. Obč. starosta odpovídá, že pan sta-
vitel nemohl obdržeti tašky a v důsledku toho nemohl opravu provésti. 
 
X. Pivní dávka – známky. 
Obč. Závora oznamuje, že nějaké tištěné známky pro pivní dávku nelze koupiti. Usneseno, 
by pan Závora koupil 1 000 větších nálepek, dá se dělat kaučukové razítko, a každý 
hostinský musí oznamovati čísla sudů, jež se na známky vpíše. Kontrola se pak přesvědčí 
o správnosti. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel; Antonín Závora; Starosta: Bouška; Hájek Tomáš 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 35 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 14. února 1921 o 6 ½ hod. večer v kancelá-
ři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, I. náměstek obč. Závora Antonín, 
II. náměstek obč. Hájek Tomáš a členové obč. Čermák Josef, Tomáš Chlupatý, Stehlík 
Václav a Kodet Antonín. 
Omluven obč. Eiman Bohuslav. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. Závora, že tento jest správný a že nutno se zmí-
niti o osvětlování přechodu, které bylo tak mizerné, že bylo lepší, když tam světla žádného 
nebylo. Přítomní doznávají, že následkem špatného petroleje nemohlo osvětlování též ani 
jinak vypadati, poněvač tento nebyl takřka k potřebě. Občan starosta se dále zmiňuje 
o akci pro zřízení zdravotního obvodu, a jelikož se připravuje zákon o zcela novém rozděle-
ní zdravotních obvodů a pan doktor z Hostouně doporučoval usídlení lékaře v Jenči místo 
Hostouně, odvolal ve schůzi okresní výbor prozatím projednání této záležitosti, až jak se 
poměry utvoří. Obč. starosta dále oznamuje, že velkostatek chtěl z továrny popel, ale když 
správa továrny žádala za fůru 2 kor., žádal za zprostředkování obč. starostu; týž se pak 
zavázal, že popel obstará, když velkostatek vypopeluje též pěšiny ku školám, případně by 
obec popel ten zapravila. Na podkladě tom správa továrny popel poukázala, odesláno ho 
bylo asi 33 for a vypopelování se provedlo. Co bude továrna za popel požadovati, není mu 
ještě známo. Opatření toto přítomní schvalují a obč. Chlupatý poznamenává, že se měla 
také vypopelovat pěšina okolo strouhy, jež je používána ponejvíce jen dělnou třídou. Obč. 
starosta odpovídá, že toto jest těžko proveditelné, poněvač jest tam nemožný příjezd 
s nákladem. Obč. Čermák se dotazuje, z jakých důvodů byla na den 6. února povolena 
ještě jiná zábava, když tato původně byla povolena na den 5. února. Obč. starosta odpoví-
dá, že se tak stalo na základě usnesení obecního zastupitelstva ze dne 15. ledna, kde pů-
vodní usnesení bylo zrušeno a schváleno, že se v týž den může konati i více zábav. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu z poslední schůze obecního zastupitelstva 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. Chlupatý, aby přihlíženo bylo k tomu, by plán 
přístavby nebyl tak vysoko ceněn. Čítá-li se za náčrtek 3 000 K, bude státi plán s podrob-
nostmi přes 10 000 K a jest tu zajisté třeba, by se záležitost tato luštila způsobem laciněj-
ším, jelikož náčrtek, vlastní plány s rozpočtem a dozor budou takto vyžadovati nákladu 
kolem 20 000 kor. a za to není ani jedna cihla. Poukazuje i na další spletité následky pří-
stavby následkem vícero majitelů i na pozdější možnost převzetí budovy, kteréž bude jistě 
sporné, a ač jest dalek jen myšlenky školství nějakým způsobem tlumiti, nevidí lepšího 
východiska jen tak, aby veškeré takovéto nastříkování bylo odsunuto na původně stano-
venou lhůtu 5 let, a pak se přikročilo ku stavbě vlastní budovy školy mateřské. Dále žádá, 
aby jednotlivé kluby dříve, než přikročeno bude k definitivnímu rozhodnutí, okolnosti tyto 
uvážily a na podkladě takového propracování další kroky své zařídily. O bodu tomto rozpře-
dena delší debata, jíž zúčastnili se všichni přítomní, a pak usneseno, aby bod tento byl dán 
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též na pořad schůze místní školní rady, jakož i zda by bylo možno opatřiti p. řídícímu jiný 
byt a pokusiti se o to, bylo-li by to možno ve vile p. Šafaříka, postěhuje-li se snad p. Koč-
nar z Hostivice. 
Na to zápis vzat na vědomí. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Odbor červeného kříže v Unhošti žádá, by obec zdejší stala se členem přispívajícím s roč-
ním příspěvkem 6 kor. Usneseno státi se členem přispívajícím. 
Žádostem Nár. Jed. Severočeské, Nár. Jed. Pošumavské a Spolku Ligy Masarykovy se vyho-
vuje a věnuje se prvým dvěma Jednotám po 10 kor., Lize Masarykově 20 kor. Ostatní žá-
dosti za příspěvky se zamítají. 
Žádost spolku abstinentů za schválení petice pro Nár. Shromáždění se předá obecnímu 
zastupitelstvu. 
Přípis okresní komise pro péči o mládež v Unhošti za dopravení Marie Nekvapilové vzat na 
vědomí. 
Okresní komise pro péči o mládež v Unhošti oznamuje, že by si vzala bezplatně do výcho-
vy Boženu Konopovou paní Marie Bílková ve Skoupém u Sedlčan, a žádá za brzké sdělení, 
kdy se nezl. Konopová bude moci vydati na cestu, k čemuž musí mít křestní list, lékařské 
vysvědčení a jeden reservní oblek. 
Usneseno přeptati se na poručníka dětí a potřebné doklady zaopatřiti. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
IV. Žádost Matěje Kaliny za zvýšení odměny pro odvážení uhlí. 
Týž žádá, by mu upravena byla odměna: od 113 q 150 K, od 150 q 225 K a od 200 q 
300 K. Usneseno, by mu odměna tato byla vyplacena počínajíc od 1. ledna t. r. a na dále 
by byla vydána vyhláška, kdo by se chtěl o odvážení uhlí ucházeti. 
 
V. Úprava cesty u mlýna p. Bočka.9 
Pan Boček žádá za upravení cesty vedoucí kolem jeho mlýna do Řep, která jest ku jízdě již 
téměř úplně nezpůsobilá. Usneseno, že jakmile finance obecní tomu dovolí, se cesta 
upraví, k vyšetření skutečného stavu cesty a mostu se vyšle stavební komise. 
 
VI. Úprava cesty z Jenečka do Hostivice. 
Občané z Jenečka žádají za úpravu cesty kolem buštěhradské dráhy, která jest vůbec ne-
sjízdnou. K návrhu pana Chlupatýho usneseno, by obec svým nákladem nechala nalámati 
asi 300 m kamene, by se jím mohly ty nejhorší cesty vyspraviti. Jelikož nalámání tohoto 
množství by vyžadovalo velikého nákladu, usneseno jej nalámati 100 m a jím na nejhorším 
místě cestu vyštěrkovati.  
Při tomto odstavci se obč. starosta zmiňuje, že by se mělo pomýšleti i na rozšíření pískov-
ny. Dle jeho náhledu by to bylo možné s p. Šroubkem provésti výměnou za obecní louku. 
Obč. Chlupatý praví, že s tímto opatřením souhlasí, ale pochybuje, že s p. Šroubkem se dá 
něčeho poříditi, a doporučoval by předem soukromou rozmluvu s tímto. Náhled tento 
schválen a úkolem tím pověřen obč. starosta. 
 
VII. Výlohy léčebné za strážníka. 
Pan doktor předkládá účet za léčení strážníka v obnosu 48 K; usneseno účet zapraviti 
z pokladny obecní. 

 
9  Peterkův mlýn čp. 51. 
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VIII. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 20. 2. dělnice ze zbrojovky taneční zábavu, 12. 3. divadlo Sokola, 
19. 3. taneční zábava Hostivíta a Josefská zábava u Neradů, 20. 3. divadlo čs. strany 
lidové, 27. 3. divadlo čs. strany lidové a taneční zábava odb. čs. legií, 3. 4. divadlo Sokola, 
10. 4. taneční zábava hasičů. 
Všechny tyto zábavy se povolují. 
 
IX. Projednání o úpravě služeb. poměrů zaměstnanců a projednání rozpočtu pro 
rok 1921 
se odkládá do schůze příští. 
 
Různé. 
X. Odměna za upravení zábradlí u mostu. 
Obč. Kodet hlásí, že zábradlí u mostu jest hotovo a vyžadovalo 24 pracovních hodin. Usne-
seno vyplatiti obč. Kodetovi 150 kor., aby se s dělníky rozdělil. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou o ½ 10. 
 
Najman, zapisov.; Starosta: Bouška; Čermák Josef; Eiman Bohuslav 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 1. března 1921 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, II. náměstek obč. Tomáš Hájek a čle-
nové: Čermák Josef, Tomáš Chlupatý, Antonín Kodet, Václav Stehlík a Bohuslav Eiman. 
Omluveni: obč. Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že o směně louky s panem Šroubkem 
mluvil; týž však mu nedal až dosud odpovědi. Obč. Hájek oznamuje, že p. Donát započal 
s lámáním kamene a že požaduje mzdy 18 K za 1 m. Dále se táže, zda se někdo přihlásil 
o dovoz uhlí. Obč. starosta odpovídá, že dosud nikdo. Více poznámek nebylo, načež zápis 
schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Pražská prodejna uhlí oznamuje, že obci bylo přihlášeno na březen 45 tun uhlí a žádá za 
odpověď, zda obec na uhlí toto reflektuje. Usneseno do týdne se přesvědčiti u p. Procház-
ky, jaké má zásoby, a dle toho učiniti další uhelné dispozice. 
Pan Černý Viktor požaduje za dopravení Marie Nekvapilové do Sušice obnos 99 K 40 h. 
Usneseno obnos ten žadateli zapraviti. 
Okresní výbor v Unhošti přípisem ze dne 21. února 1921 číslo 77 oznamuje, že vzhledem 
k připravovanému novému rozdělení zdravotních obvodů odkládá se žádost zdejší na dobu 
pozdější. 
Pan Jaroslav Pelc přípisem nabádá, by obec zdejší zasadila se o povýšení obce zdejší na 
městys. Po provedené debatě usneseno záležitost tuto doporučiti obecnímu zastupitelstvu 
k příznivému vyřízení. Obč. Chlupatý dále podotýká, že při této příležitosti by se mělo 
správně zjistiti, zda se má říkati a psáti v Hostivici nebo v Hostivicích, a že se dotáže v té 
věci pana ředitele Kubra, by nám podal svůj úsudek. 
Okresní pol. správa v Kladně přípisem ze dne 25. 2. 1921 č. 10326 žádá o podání vyjádření 
o žádosti „Sokola“ v Hostivici za udělení koncese pro biograf v nově postavené prozatímní 
tělocvičně. Obč. Kodet navrhuje, by se žádost tato příznivě vyřídila, jelikož tu dosud konce-
se podobné není a žadatel jiný též není. Obč. starosta praví, že se tu jedná o koncesi, 
a tudíž rozhodování její by mělo přijít před obecním zastupitelstvem. Obč. Čermák míní, že 
by se pak mělo před obecní zastupitelstvo přijít s příznivým doporučením. Obč. Hájek 
navrhuje, by se s vyjádřením sečkalo, nepodá-li snad podobnou žádost korporace jiná. Pro 
návrh obč. Hájka jsou tři hlasy, proti též tři. Při této rovnosti hlasů se předsedající přiklo-
ňuje k návrhu obč. Hájka, čímž tento přijat. 
Tím bylo čten í dopisů skončeno. 
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III. Pojednání o úpravě služebních poměrů ob. zaměstnanců. 
Obč. starosta plně uznává odůvodněnost žádosti za lepší upravení hmotných poměrů 
zaměstnanců obecních, ale nutno též uvážiti, zda by bylo možno, aby obec zdejší tak 
značného zatížení snesla. Na důkaz toho předkládá tabulku o výši základního služného, 
postupu, drahotního přídavku, příbytečného, příspěvku na nákup a podobné, kdyby tajem-
ník měl býti ustanoven definitivní a jmenován úředníkem, vyžadovalo by to nákladu přes 
22 000 kor. Oproti tomu tajemník praví, že toto jsou skutečné požitky dle zákona stano-
vené, ale vzhledem k tomu, že vidí nemožnost této úpravy se stránky financí obecních, 
dále že jest mu možno si mimořádnou prací přivydělati, netrvá nikterak na zásadách stano-
vených zákonem, ale požaduje ponechání základního služného 3 600 K, k němuž by ovšem 
přináležely postupy a drahotní přídavky v trvání drahotní krise, takže by dle jeho náhledu 
služné, příbytečné a drahotní přídavek obnášely ročních 7 905 K, což jest zajisté veliký roz-
díl mezi oběma návrhy. Jak obecní rada, tak i obecní zastupitelstvo, nechť samo posoudí, 
je-li možno žadateli poskytnouti mimořádného nákupního přídavku. Dále obecní rada 
schvaluje, aby za večerní práce při schůzích obecní rady nebo obecního zastupitelstva byla 
tajemníkovi určena zvláštní odměna, a to 5 kor. za hodinu. Obecní rada se dále usnáší, aby 
tajemník byl přijat jako obecní písař a byla mu udělena definitiva. Stypisace návrhu se pro 
obecní zastupitelstvo upraví. 
Ohledně strážníka předkládá pan starosta tabulku služného dle zákona, z níž vysvítá, že 
dostává více, než mu náleží. Současně však sděluje celou řadu stížností do nesprávného 
vykonávání úřadu. Vzhledem k tomu se obecní rada usnáší, by se prozatím zvýšení služ-
ného nedoporučovalo, až strážník dokáže, že povinnost svou řádně koná. 
 
IV. Povolení zábavy. 
Obč. starosta oznamuje, že se k němu dostavila dvě děvčata a žádala za povolení k taneč-
ní zábavě na den 6. března. Jelikož zmíněné nejsou ani organisací ani korporací, usneseno 
zábavu jim nepovoliti. 
 
V. Projednání rozpočtu se odkládá do schůze příští. 
 
VI. Odměna zřízencům za sčítání lidu. 
Dle zákona o sčítání lidu jsou obce povinny své zřízence zaměstnané sčítáním lidu ze svých 
prostředků odměniti a výkaz výdajů má býti zaslán okresní politické správě, která výkaz 
předloží statistickému úřadu k náhradě. Usneseno, aby strážníkovi za roznášení sčítacích 
archů dána byla odměna 30 kor., a tajemníkovi co sčítacímu komisaři 200 kor., ale v účtu 
se čítalo 300 kor. Obdrží-li se nahraženy, budiž o dalších 100 K odměna tato zvýšena. 
 
VII. Cestné strážníkovi s Barborou Halíkovou. 
Strážník žádá za udělení cestného do Čakovic s Barborou Halíkovou. Obč. starosta ozna-
muje, že výlohy s touto byly plně nahraženy a v nich již započteno i cestné pro strážníka 
v obnosu 20 kor. Usneseno, aby se obnos ten strážníkovi vyplatil. 
 
VIII. Rozdělení přiděleného dříví. 
Obci jest přiděleno prozatím 60 m dříví a 20 hromad klesti. Žadatelů jest však 78, jež 
požadují úhrnem 148 m dříví mimo klesti. Jelikož není možno všem žadatelům vyhověti, 
vynecháno na druhý díl přídělu 18 stran a přiděleno každému žadateli jen po 1 m dřeva. 
Ti, co mají vlastní potahy, musí též vzíti si klest. 
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IX. Vyúčtování s panem Chlupatým. 
Občan starosta oznamuje, že vyrovnání a panem Chlupatým až na zapůjčených 1 000 K 
jest provedeno, a vzhledem k tomu, že obnos ten byl z vkladní knížky aprovisační vyzved-
nut, tento zase na tutéž knížku vloží. Provedena debata o předmětu tomto a pan Chlupatý 
odkázán, by obnos ten si vymáhal na obchodnících. Pan Chlupatý prohlašuje, že záležitost 
tato jest proň již nechutná a že by nejraději prohlásil, že z celé své pohledávky nechce 
ničeho. Tímto prohlášením by se však mu mohlo vytýkati, že skutečně mínil se neprávem 
obohatiti, kdežto ve skutečnosti přichází o mnohem více, než obnáší požadovaná pohle-
dávka. 
 
X. Vyřezání stromoví. 
Obč. Kodet oznamuje, že stromoví obhlédl a že jest nutno vykopati čtyři suché stromy 
a mnoho stromoví prořezat. Usneseno, aby obč. Kodet objednal síly k vyřezání stromoví, 
a pak se provede na klest dražba. 
 
XI. Oprava cesty v Jenečku. 
Obč. Hájek oznamuje, že vyzval obč. Nedbala, by si bláto z cesty vyškrábal, a vyzve místní 
majitele potahů, by dobrovolně odvezli nějaký kámen na správu cesty. Zpráva vzata na 
vědomí. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, pročež předsedající o ½ 10. prohlašuje schůzi za skon-
čenou. 
 
Najman; Antonín Závora; Hájek Tomáš; starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 9. března 1921 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, I. náměstek obč. Závora Antonín, 
II. náměstek obč. Hájek Tomáš a členové: obč. Čermák Josef, obč. Tomáš Chlupatý, obč. 
Kodet Antonín, obč. Stehlík Václav a obč. Eiman Bohuslav. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis čten a bez poznámek schválen. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Předčítají se protokoly Václava Schona o stavbě hradební zdi p. Žebery jako protesty proti 
této stavbě. Vzhledem k tomu, že stěžovatel v době zákonné i při komisi samé námitek 
nepodal, jest považovati tento protest za zamítnutý, ale usneseno předati jej obecnímu 
zastupitelstvu k rozhodnutí. Pan Chlupatý jest náhledu, že by měl pan Žebera pilíř obíliti, 
aby tento vrhal světelný odraz do světnice. Usneseno p. Žeberu na to upozorniti. 
Regulační komise v Praze sděluje, že pan Škach přípisem oznamuje, že na parceli čk. 259 
míní se též stavěti domky se stodůlkami a chlévy a že pro tyto stavby by se mohly určiti 
bloky mezi zbrojnicí a dráhou smíchovskou a oba spojit v celek. 
Přípis vzat na vědomí. 
 
III. Projednání rozpočtu pro rok 1921. 
Obč. starosta podává zprávu o účtech za rok 1920, jakož i nastiňuje běžný obraz navrže-
ného rozpočtu. V navrženém rozpočtu jsou položky na knihovníka a na odměnu za práci 
při komisi chlebové a aprovisační, kteréž obě mohly býti škrtnuty, poněvač tyto výdaje si 
hradí komise ze svých příjmů nebo přídělů. Jelikož návrh rozpočtu není zcela uzavřen, jest 
mínění, že dosud zbývající obnos z výnosu přirážky a z obou škrtnutých položek by se měl 
rozděliti asi následovně: Výdaje na opravy cest zvýšit o 1 000 kor., na mohylu padlým 
vojínům věnovat obnos 500 kor., na stavbu obecního domu obnos 4 500 kor. a na výdaje 
nepředvídané zbytek 1 551 kor. 40 hal. Obecní rada s tímto souhlasí, načež rozpočet se 
takto upravený doporučí ku schválení obecnímu zastupitelstvu. 
 
IV. Pojednání o padlých námitkách proti regulaci východní části obce. 
Námitky podali všichni majitelé, kteří se cítí návrhem poškozeni, mimo p. Kocourka 
a p. Macha, jichž námitky by byly bezúčelné, neboť obě tyto budovy se nenechají nikterak 
zachránit. V debatě poté rozpředené uznány námitky občanů za odůvodněné, jelikož by se 
obec při pozdějším výkupu regulací zabraných částí připravila do velikých výdajů. Obč. 
Chlupatý navrhuje, aby předem, než rozhodovati bude obecní zastupitelstvo, vypravila se 
deputace skládající se ze dvou nebo tří členů, případně nechť si přibéře s sebou i odborní-
ka a vezmouc s sebou plány a podané námitky, došli do kanceláře státní regulační komise 
a tam celou věc vyloživše, dotázali se jich na úsudek a dle toho by se pak v obecním 
zastupitelstvu jednalo a rozhodovalo. Že návrh regulace jest těžko proveditelný, uzná zajis-
té každý, kdo nepředpojatě věc posuzuje, a zajisté každému musí záležet na tom, by se již 
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co nejdříve stavělo. Prostým zamítnutím námitek by se celá věc ještě na velmi dlouhou 
dobu oddálila podáváním rekursů. Návrh tento jednohlasně přijat a do komise určeni obč. 
starosta a obč. Závora s tím, by vzavše s sebou pana Hakla hned ráno do Prahy se vydali.  
 
V. Povolení zábav. 
Hlášena jest zábava zemědělců na den 13. března U Koruny. Zábava se povoluje. 
 
Různé 
VI. O vyřezání stromoví. 
Obč. Kodet oznamuje, že vyřezání stromoví, vysvětluje, že Nebeský samovolně si vyřezal 
mnohé stromoví tak, až to činí ostudu. Šroubek sice si jinak nepočínal, ale ten aspoň o to 
požádal a bylo mu obč. Hájkem naznačeno, jak má stromy prořezati. Poněvač až dosud za 
tuto klest nic nedal, míní, že by mohl dáti dobře 30 K za ni. Jelikož v této věci není prone-
seno ještě poslední slovo, usneseno toto odložiti. Při vyřezávání byli jako dozorci přítomni 
obč. Hájek a obč. Kodet a usneseno jim nahraditi promeškaný výdělek: obč. Hájkovi 60 K 
a obč. Kodetovi 40 K. 
 
VII. Výměna nájemníka v obecní nemocnici. 
Obč. starosta oznamuje, že byl požádán p. Inemanem a p. Šroubkem, by si mohli vyměnit 
byty. Jelikož jsem sám rozhodovati nechtěl, odkázal jsem je na usnesení obecní rady. 
Obecní rada proti výměně nájemníků ničeho nenamítá. 
 
VIII. Úprava noclehárny. 
Obč. Chlupatý žádá, aby v obecním domku v bytu po Nekvapilové provedena byla nějaká 
opatření, aby tato světnice se mohla používat za noclehárnu. 
Usneseno, aby nejnutnější úprava se provedla. 
 
IX. Vysázení stromoví. 
Obč. starosta oznamuje, že byla vykonána obhlídka višňovky a shledáno, že 18 jest jich 
úplně suchých a asi čtyři se nechají přeroubovat. Usneseno, aby stromky se objednaly 
a hned po dojití vysázely. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou 
o 9 ½ hod. večer. 
 
Najman; starosta: Bouška; Stehlík Václav; Antonín Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 23. března 1921 o 6 ½ hod. večer v kance-
láři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Boučka Václav a členové: Tomáš Chlupatý, Antonín 
Závora, Josef Čermák, Václav Stehlík a Bohuslav Eiman. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že bylo vyslanci obce ve státní regulač-
ní komisi slíbeno, že opravené plány budou moci býti obci zdejší dodány. Dále žádá, by 
obecní rada se vyslovila o náhradě členům deputace, jež byli ku státní regulační komisi 
vysláni. Usneseno, by obč. starosta, obč. Závora a pan Hakl obdrželi cestného po 20 kor. 
a určili si výši promeškaného výdělku. Obč. starosta i obč. Závora se nároku na promeš-
kaný výdělek vzdávají.  
Jiných poznámek k zápisu nebylo, načež tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní komise pro péči o mládež žádá, by byla zvýšena podpora na Františka Nekvapila 
a aby byla vyměřena podpora na Marii Nekvapilovou. K návrhu obč. Stehlíka usneseno, 
aby měsíční příspěvek na Františka Nekvapila byl zvýšen o 10 K, takže by měsíční příspě-
vek obnášel nyní 30 K, a co se týče příspěvku na Marii Nekvapilovou, budiž ponechán 
ve výši původního usnesení 20 K měsíčně. 
Obč. Chlupatý navrhuje, aby matka dětí z hlediska mateřské povinnosti byla vyzvána, by 
na děti nějakým obnosem přispívala, což též schváleno. 
Okresní komise pro péči o mládež předkládá účet za dopravu Boženy Konopové do Skou-
peného v obnosu 45 K 60 hal., a žádá o jeho zapravení. Usneseno obnos tento zapraviti. 
Předčítá se dopis firmy Josef Procházka, velkoobchod uhlím v Praze, žádající o zapravení 
obnosu 1 276 kor. co doplatku na uhlí, jež se má platiti prý co daň z převodu statků na uhlí 
uvalená, a poněvač obec nechce obnos tento uznati, nechává jej firma jako otevřený účet 
do vyřízení rekursu podaného proti této dani obchodníky uhlím k ministerstvu financí. 
Dopis vzat na vědomí. 
Okresní pol. správa v Kladně žádá o zapravení léčebných výloh za Františka Nekvapila 
magistrátu Prahy, v obnosu 180 kor. Jelikož bylo zjištěno poslední bydliště Nekvapilovo, 
usneseno, by dotazem bylo zjištěno, kde a do kdy jmenovaný byl zaměstnán a které ne-
mocenské pokladně přináležel. 
Předčítá se protokol sepsaný hospodářskou komisí a s Josefem Protivou o samovolném 
skopání břehů na cestě z Jenečka k poli na „valovských“. Usneseno pana Protivu vyzvati, 
by cestu do dnů v původní stav uvedl, jinak by se proti němu použilo donucovacího 
prostředku. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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III. Určení náhrady za klest p. Nebeskýmu a panu Šroubkovi. 
Obč. starosta poukazuje na usnesení obecního zastupitelstva, by obecní rada stanovila výši 
obnosů, které mají zapraviti obč. Nebeský a obč. Šroubek za klest z obecního stromoví. 
Jelikož bylo zjištěno, že mnohá klest má jako potřebná a užitečná značné ceny, usneseno, 
by obč. Nebeský k zapraveným již 30 kor. zapravil další obnos ještě 100 kor. a obč. Šrou-
bek aby zapravil obnos 30 kor. Obč. starosta dále praví, že v této věci provozuje četnictvo 
nějaké šetření, že však jim řekl, aby toho nechali, že obecní rada a obecní zastupitelstvo 
věc urovná samo. Uposlechnou-li tohoto vyzvání, není mu možno věděti. Zpráva vzata 
k vědomí. 
 
IV. Zaopatření místností pro školní učebny. 
Obč. starosta praví, že klade za svoji povinnost informovati obecní radu o dosavadních 
krocích v této věci podniknutých. Žádost velkostatku byla podána, aby buď velkostatek 
bývalé školní učebny znova pronajal, a nebo aby případně pronajal místnosti pro ubytování 
správce školy, z jehož bytu by se učinily dvě učebny. V poslední schůzi školy újezdní byl 
podán návrh na postavení obytného domku p. řídícímu na školní zahradě, z bytu a z kabi-
netu by se snadno seřídily tři nové třídy, v nové škole pak umístila celá obecná škola 
a měšťance se propůjčila škola stará, v níž se arci musely provésti různé adaptace. Pan 
Chlupatý jest náhledu, že v této věci by se měly svolati obě místní školní rady a zde věc 
tuto řešiti. Náhled tento schválen. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající prohlašuje o 9. hod. schůzi za skončenou. 
 
Najman; Hájek Tomáš, Antonín Závora; starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 15. dubna 1921 o 6 ½ hod. večer v kance-
láři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: Čermák Josef, Hájek Tomáš, 
Eiman Bohuslav, Tomáš Chlupatý, Václav Stehlík a Antonín Závora. 
Nepřítomen a neomluven obč. Kodet. 
 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných a žádá, by prve, než přikročeno bude 
k projednání pořadu, obecní rada se rozhodla, má-li se záležitost s obč. Nebeským, který si 
přál před obecní radu býti předvolán a jež se týká záležitosti samovolného okleštění stro-
moví a v důsledku toho i výše stanoveného poplatku za tuto, projednati ihned, jelikož 
schůze obecní rady jsou neveřejné, či souhlasí-li s tím, by obč. Nebeský byl jednání příto-
men a pak dle pořadí záležitost jeho vyřízena. Obecní rada se usnáší, by záležitost se 
projednala ihned, načež obč. Nebeský na svou omluvu uvádí, že kleštění provedl nepřímo 
se svolením obč. Hájka, a žádá za slevu vyměřeného obnosu a nabízí se dáti ku daným již 
30 kor. ještě obnos 10 K, tudíž celkem 40 K. Obč. Stehlík praví, že nabídka tato jest vůbec 
nepřijatelná, již vzhledem k tomu, že čin ten nejen že vykonal mnoho nepříjemností mezi 
občanstvem, ale způsobil i hodně ostudy obci, a tu jest přeci vyloučeno, aby skutek takový 
nebyl trestán již vzhledem k občanstvu. Obč. Chlupatý připojuje se k náhledu obč. Stehlíka 
a jest mínění, že by mnoho obč. Nebeský dáti ještě oněch 70 K, kteréž by byly zaneseny 
jako pokuta. Nebeský nabízí dáti ještě 50 K, což přijato, načež týž oznamuje, že v té samé 
době odporažen byl v rohu statku před p. Josefem Šafaříkem jasan, kteréhožto činu si 
nikdo nevšiml. Obecní rada se usnáší, by případ tento byl vyšetřen a protokolární výsledek 
toho v příští schůzi sdělen.  
Na to obč. Nebeský schůzi odpouští a přikročuje se k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu sděluje tajemník, že byla zde žena, s níž žije nyní Nekvapil ve společné domác-
nosti, a při té příležitosti na ní vyzvěděl: Nekvapil se nyní zdržuje v cihelně p. Rud. Hnáta 
ve Střešovicích a onemocněl dne 8. září 1919, pracoval v cihelně pana Šlechty v Michli. 
Nemocenskou podporu bral od okr. nem. pokladny na Kr. Vinohradech do Nového roku 
1920, načež mu byla tato zastavena a týž již v práci nebyl. 7. března 1921 byl na tyfus 
onemocnělý dopraven do nemocnice. Nezbývá tudíž nic jiného, než léčebné v obnosu 
180 K a dopravních výloh v obnosu 60 K 10 h zapraviti, což schváleno. Obč. Závora se 
táže, zda byla Nekvapilová o posledním usnesení vyrozuměna a co odpověděla. Obč. sta-
rosta odpovídá, že vyrozuměna byla, ale odpověď žádnou nedala. Na to byl zápis schválen 
a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze obecního zastupitelstva. 
Ku zápisu obč. starosta poznamenává, že udělená definitiva tajemníkovi bude míti platnost 
až ji schválí též okresní správní komise. 
Dále ku zápisu sděluje: Žádost obce za povýšení na městys byla podána a ve schůzi okres-
ní komise schválena, příspěvky a dary na mohylu byly uloženy na knížku, a rovněž tak 
uložen na knížku komise osvětové zbytek nápojové dávky z roku 1920. Dále poznamenává, 
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že domovní sbírky na červený kříž byly již odeslány a vynesly celkem se sbírkou školní 
a dary spolků obnos 2 105 K 96 hal. Obč. Čermák se táže, zda v darech spolků jest též 
zanesen spolek čs. strany lidové, ježto poukázal na ten účel obnos 50 K, a obč. starosta 
odpovídá, že přímo zde platily spolky: Hostivít 100 K, Havlíček 30 K a žel. zřízenci 50 K 
a jest tudíž možno, že dar spolku čs. strany lidové zanesen jest ve sběracím archu, kteréž 
však byly současně odeslány, takže mu není možno dáti přímou odpověď a bylo by tudíž 
dobře, by se přeptal pokladníka, komu poukázaný obnos vyplatil. 
Na to zápis vzat na vědomí. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní správní výbor v Unhošti zasílá rozhodnutí ministerstva veřejných prací, že se nevy-
hovuje žádosti obce zdejší za udělení státní subvence na stavbu silnice k Jenečku. Přípis 
vzat na vědomí. 
Vrchní správa v Jenči na žádost zdejší odpovídá, že jí není možno místnosti pro školní 
učebny zapůjčiti, ježto nemá kam ubytovati lidi v nich zůstávající, a že by bylo možno 
vyhověti jen tenkrát, když by obec postarala se o ubytování oněch rodin, které tam byly 
obcí nastěhovány. Přípis vzat na vědomí. 
Strážník žádá za prominutí trestných opatření vůči němu stanovených a prosí o úpravu 
hmotných svých poměrů. Obč. starosta odpovídá, že strážník nyní skutečně a ihned vyko-
nává své povinnosti řádně, a také mu nebyla sdělena ani jedna stížnost. Obč. Stehlík 
navrhuje, aby záležitost tato byla projednána ve schůzi příští a aby usnesení ta měla zpět-
nou platnost od 1. t. m., což schváleno. 
Předčítá se dopis okr. spr. pol. v Kladně na dotaz zdejší ohledně udělení domovské přísluš-
nosti Emila Schmiedta, dle něhož měl tento nárok na přijetí uplatniti do dvou let po svém 
odstěhování, a poněvač tak neučinil, není obec povinna žádosti jeho vyhověti, leč by nárok 
ten uplatňovala obec domovská. Tajemník k tomu připomíná, že p. Schmidt si žádost 
i doklady osobně vyzvedl. Zpráva vzata na vědomí. 
 
IV. Vyúčtování uhlí. 
Obč. starosta oznamuje, že obec odřekla další dodávky uhlí, poněvač toto bude ve volném 
prodeji, a provedla s panem Procházkou vyúčtování za celý uplynulý čas. Výtěžek byl dříve 
skutečně slušný, ale při posledních dodávkách, kdy se neznala cena uhlí a toto se prodá-
valo za starou cenu, utrpěly se veliké ztráty ze zisku, takže zbývá jen obnos 496 K 75 h, 
při čemž zůstává otevřená položka u firmy Josef Procházka v Praze v obnosu 1 276 K.  
Zpráva vzata k vědomí. 
 
V. Rozdělení brambor. 
Obč. starosta oznamuje, že byly mnohým zemědělcům přiděleny sadbové brambory, místo 
nichž pro místní konzum měli odvésti to samé kvantum. Není jich sice tolik, ale není ani 
tolik přihlášek, kolik činí nabídnuté brambory, totiž do váhy 1 325 kg, a žádá za schválení, 
mají-li se přihlášení poděliti v požadované výši.  
Usneseno, by se žadatelům dalo ono množství, o které žádají. 
 
VI. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 16. domácí zábava činných členů Sokola u Neradů, 17. zábava U Ko-
runy na ukončení tanečních hodin, 23. zábava spolku Hostivít, 30. divadlo strany soc. 
U Koruny, čs. socialistů u Neradů, 1. 5. taneční zábavy obou organisací U Koruny a u Nera-
dů, 8. 5. divadlo sdružení kat. mládeže u Šroubků. 
Zábavy se povolují. 
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Různé. 
Z komise osvětové. 
Obč. Eiman na základě usnesení této komise žádá, by se obec stala členem okresního 
osvětového sboru s ročním příspěvkem 10 kor., což přijato. Dále žádá, by obec vyplatila 
dotaci na komisi osvětovou ve výši 200 K vloni povolenou a tuto vložila na vkladní knížku. 
Obč. starosta odpovídá, že toto se již stalo, jak při zápisu obecního zastupitelstva již refe-
roval. 
 
Zřízení mohyly padlým vojínům. 
Obč. Závora se zmiňuje, že by se nyní snad mohlo pomýšleti na postavení památníku. Obč. 
Chlupatý jest náhledu s tímto posečkati, až bude moci býti přikročeno ku zřízení školky 
mateřské, a na tuto pak jako i upomínku vsaditi desku se jmény padlých občanů. Obč. 
starosta odpovídá, že k tomuto kroku není prostředků a na dlouhou dobu jich nebude. Jest 
však firma, která z příkazu ministerstva národní osvěty památníky takové staví, a bylo by 
snad dobře oné firmě dopsati, což schváleno. 
 
Stanovení ceny za kámen. 
Obč. Hájek oznamuje, že pan Hakl odvezl z 20 m figury 2 m kamene, a že bude tudíž 
nutno stanoviti též odběrní cenu. Usneseno, aby se vyšetřily dříve i výše poplatků k nemo-
censké pokladně a úrazovně. 
 
Tím schůze o 9 ½ hod skončena. 
 
Najman; Eiman Bohuslav, Čermák Josef; starosta: Bouška 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 48 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 3. května 1921 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: Tomáš Chlupatý, Bohuslav 
Eiman, Čermák Josef, Hájek Tomáš a Kodet Antonín. 
Nepřítomni: obč. Závora Antonín a Stehlík Václav. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Chlupatý, jak daleko pokročilo vyšetřování poraže-
ného jasanu p. Jos. Šafaříkem. Předčítá se protokol sepsaný v záležitosti této s p. Šafaří-
kem, kde uvádí, že jasan sázel v roce 1908 na svém pozemku, a poněvadž nyní již překá-
žel jak jemu, tak i paní Macákové, porazil jej v lednu letošního roku a nachází se dosud 
u něho na dvoře. Protokol tento vzat k vědomí. Obč. Čermák prohlašuje, že obnos věnova-
ný na červený kříž obdrželi výběrčí a tento zanesli do sběracího archu. Obč. Kodet se táže, 
zda obec zdejší již jest povýšena na městys. Obč. starosta odpovídá, že žádost tato byla 
schválena okresní správní komisí, ale o této rozhoduje zemská správní komise. Jiných 
poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů a došlých žádostí. 
Obč. Nebeský Josef žádá, by mu pronajata byla světnice v obecním domku po Nekvapilové 
na byt a že by tuto svým nákladem si upravil. Obč. starosta poukazuje, že místnost tato 
byla již určena ku zřízení noclehárny, načež obecní rada žádost tuto zamítá. 
Tajemník oznamuje, že 26. dubna dodala sem vojenská stráž mladíka bez čepice a kabátu, 
který nesrozumitelně mluvil a z jehož nesouvislé řeči se dalo vyrozumět, že jest ze Smícho-
va. Jelikož strážník byl na Kladně, požádal p. Malýho, zda by byl ochoten mladíka dopraviti 
na policejní komisařství smíchovské, což tento učinil, a vyplaceno mu bylo 30 K na cestu. 
Mladík byl pak odevzdán svým rodičům, jež jsou prý obchodníky v tržnici. Usneseno, by 
obnos tento byl v náhradu na nich požadován. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Žádost strážníka za zlepšení hmotných poměrů. 
Obč. starosta poukazuje, že záležitost tato byla v minulé schůzi odložena, a jelikož se 
nachází na pořadu schůze obecního zastupitelstva, jest nutno, by obecní rada jistý návrh 
za podklad stanovila. Vzhledem k tomu, že má strážník 390 K měs. příjmů, navrhuje obč. 
Chlupatý zvýšení o 20 % jako nouzový přídavek, což též schváleno. 
 
IV. Úprava cest. 
Obč. starosta sděluje, že obč. Hájek jednal s p. traťmistrem o úpravě cesty do Jenečka, 
zdaž by bylo možno v této cestě zříditi rigol pro odtok vody do propustku dráhy, při čemž 
jest k tomu ovšem zapotřebí svolení dráhy; dále p. traťmistr slíbil, že by mohl na tuto část 
cesty dodati i nějaké množství nepotřebné šotoliny, jíž by se štět zakryl, a cesta se stala 
sjízdnou. Obč. Kodet upozorňuje, že asi počátkem června se bude přes Hostivici válcovat 
erární silnice a této příležitosti by se mělo využitkovat, nějaký materiál připravit a nechat si 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 49 
 

 

převálcovat cesty v obci. Na podkladě těchto příležitostí usneseno, vyžádati si svolení buš-
těhradské dráhy ku zřízení rigolu, požádati p. traťmistra o přenechání několika vagonů 
šotoliny a pak vyzvati správu velkostatku i místní hospodáře, by materiál tento na cesty 
odvezli. 
 
V. Rozšíření hřbitova a zaopatření nákladů na totéž. 
Předčítá se protokol o jednání u okresní pol. správy a zástupci obcí přifařených dne 
21. dubna, dle něhož připadá na obec zdejší náklad ve výši 7 873 K 82 hal. Obč. Chlupatý 
praví, že potřebu rozšíření hřbitova uznává zajisté každý a že se tu jedná jen o zaopatření 
nákladu, který se rovná téměř 50 % předepsaných daní, a že tu rozhodování bude míti 
obecní zastupitelstvo. Obč. starosta poznamenává, že dle doslechu mínějí některé přifaře-
né obce zaujmouti vůči tomuto bodu jiná stanoviska a že by snad bylo nejlepší předem 
svolati společnou poradu přifařených obcí, aby v záležitosti této zaujmuto bylo jednotného 
stanoviska. Náhled tento uznán správným a usneseno ve smyslu tom návrh obecní rady 
podati obecnímu zastupitelstvu. 
 
VI. Zpráva o krocích o zajištění učeben školních. 
Obč. starosta praví, že v záležitosti této se konala komise dne 2. května a tato navrhla, by 
byt pro správce školy vystaven byl na školní zahradě, kabinet a sborovna se zřídí na půdě, 
k nimž se upraví i schodiště, z bytu pana řídícího se zřídí 2 třídy, z kabinetu a sborovny 
1 třída, tedy vcelku třídy tři, jež právě školy potřebují. Hlavní věcí však bude zaopatření 
stavebního nákladu, a poněvač výše jeho nám dosud není známa, nelze další jednání 
o tom vésti. 
Zpráva vzata na vědomí. 
 
Různé. 
Protesty proti reg. plánu. 
Obč. starosta oznamuje, že proti regulačnímu plánu východní části obce podány byly ná-
mitky firmou Staněk a p. Suchým, a žádá, jaké stanovisko by se mělo k nim zaujmouti. 
Obč. Chlupatý navrhuje, by se záležitost tato přenechala k rozhodnutí obecnímu zastupitel-
stvu, což též schváleno. 
 
VIII. Kopání písku v režii obce. 
Obč. starosta oznamuje, že obč. Kalina k žádosti p. V. Náprstka žádal, by dělník Josef 
Donát kopal i nadále písek pro dělnické domky v Kladně a Unhošti jako zaměstnanec 
obecní, při čemž p. Náprstek jest ochoten připláceti na každý metr písku o 1 K více jako 
náhradu na výdaje spojené s pojištěním nemocenským a úrazovým. Jelikož však zaměst-
navatel má jisté povinnosti bezpečnostní ve svém podniku, usneseno žádosti této nevyho-
věti, a p. Náprstek aby si dělníka pojistil sám. 
 
Jiných návrhů nestávalo, načež předsedající o ¼ na 10 prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman; Eiman Boh., A. Závora; Starosta: Bouška 
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Zápis 
o mimořádné schůzi obecní rady konané dne 8. května 1921 o 9 ½ hod. do-
poledne v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, členové rady obecní: Závora Antonín, 
Tomáš Hájek, Tomáš Chlupatý, Kodet Antonín, Čermák Josef a Eiman Bohuslav. 
Do schůze přizváni: p. Bedřich Stádník z Jenečka, pan Kalina Matěj a pan Nebeský Josef. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných a vysvětluje, proč schůze tato jest 
svolána. 
 
Pan Bedřich Stádník, rolník v Jenečku, dle udání učiněných ve schůzi obecního zastupitel-
stva dne 5. května konané, nechal svými lidmi bez předchozího řádného ohlášení kopati 
písek v obecní pískovně a tento ihned na různá místa odvážeti, aniž by dozorci byla dána 
o tom vědomost, by tento množství odvezeného písku mohl kontrolovati. Obecní zastupi-
telstvo také již stanovilo, že na útraty p. Stádníka má býti vyslán dozorce pískovny k zjiš-
tění množství odvezeného písku, a mimo to stanovilo, by p. Stádník za každý odvezený 
metr písku zapravil zvýšený poplatek 10 kor. Žádá p. Stádníka, by jednání své odůvodnil. 
Pan Stádník prohlašuje, že dne 27. února šel s p. traťmistrem Herychem a potkav p. Háj-
ka, pravil mu, že bude potřebovati asi 90 m písku. Pan Hájek že mu prohlásil, že by toto 
množství mohl obdržeti, an že jest dozorcem lomů, a že by musil na obecním úřadě 
zaplatiti po 2 K za každý metr. Tím považoval věc za ohlášenou, a když písek potřeboval, 
ohlásil zase p. Hájkovi, že se jde do pískovny podívat, kde by mohl písek kopat. Nic jiného 
mu sděleno nebylo, proto považoval, že jedná správně, a žádá, by byl předvolán p. trať-
mistr co svědek. 
Obč. Hájek prohlašuje, že p. Stádník mu oznámil, ale již jest tomu dávno, že bude potře-
bovat nějaký písek, načež mu odpověděl, že jej může dostat, když svoji potřebu ohlásí na 
obecním úřadě a zaplatí za každý metr 2 K. Později pak mu p. Stádník říkal, že se jde do 
pískovny podívat, ale že chce již písek i kopat, mu vůbec neříkal.  
Na to zavedena delší debata o tomto předmětu, již se súčastnili všichni přítomní, načež se 
obč. starosta táže p. Stádníka, kam a kolik písku bylo odvezeno a kolik a kam jej odvezli 
p. Malý a p. Rákos z Jenče. 
Pan Stádník prohlašuje, že jej vozí tři a neví, kdo a nebo kolik jej bylo odvezeno. 
Obč. starosta odpovídá, že jest zjištěno následující: na silnici k Středoklukům odvezeno 
bylo 46 m, na hřbitov 2 m a do Jenče také 2 m, tudíž celkem 50 m. Dle usnesení obecního 
zastupitelstva jest tedy p. Stádník povinen zapraviti za písek zvýšený poplatek ve výši 
500 K a dozorce lomů si čítá za ušlý výdělek 50 kor., tedy v celku 550 kor., a táže se, zda 
p. Stádník nález tento přijímá. 
Pan Stádník prohlašuje, že nález tento nepřijímá, poněvač byl vlastně dříve odsouzen, než 
byl vyslechnut, a žádá, by byl též vyslechnut p. traťmistr; dále praví, že svoji záležitost 
předá na jiná místa. 
Obč. Eiman osvětluje znovu celé jednání a prohlašuje, že obecní rada jedná správně na 
podkladu usnesení obecního zastup. 
Obč. starosta prohlašuje, že průběhem celého jednání vyšlo najevo, že pan Stádník ani 
kopání písku ani odvážení jeho řádně neoznámil, že tedy jednání jeho sluší považovati za 
samovolné jednání, a že postup jak obecního zastupitelstva, tak i obecní rady jest místný 
a správný. Obec Hostivice současně však nemíní p. Stádníkovi závazky jím převzaté nějak 
stěžovati, jest i nadále ochotna další ještě potřebné množství mu přenechati, bude-li chtít, 
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ovšem že za podmínek, které obecní zastupitelstvo stanovilo, totiž, že písek bude kopati 
obcí zjednaný dělník a každý cizí občan jest povinen na obecním úřadě zapraviti obnos 
15 K za 1 m, domácí občan 11 kor. 
Pan Stádník praví, že na toto mu není možno dáti okamžitou odpověď, poněvač si dříve 
musí promluviti se svými společníky. 
 
Jelikož jiných poznámek ku věci této nebylo, prohlašuje občan starosta jednání za skon-
čené. 
 
Najman, zapis.; A. Závora; Eiman Boh.; Starosta: Bouška 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 52 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 24. května 1921 o ½ 7 hod. večer v kance-
láři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: Čermák Josef, Hájek Tomáš, 
Závora Antonín, Eiman Bohuslav, Tomáš Chlupatý a Kodet Antonín. 
Nepřítomen: obč. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze obecní rady ze dne 3. května 1921. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Hájek, zda byla podána žádost buštěhradské dráze 
za úpravu cesty; obč. starosta odpovídá, že ano a že v této věci byl zde již ingenýr z této 
dráhy.  
Jiných poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení a schválení zápisu z mimořádné schůze obecní rady konané dne 
8. května. 
Ku přečtenému zápisu obč. starosta podotýká, že p. Stádník odebraný písek zapravil, a sice 
za 56 m po 10 kor. a 24 m po 15 K, dále písek odvezený p. Rákosem a p. Malým v celku 
4 m, jakož i 50 kor. pro obč. Hájka, s čímž jest také záležitost s p. Stádníkem odbyta. 
Zpráva vzata na vědomí a zápis schválen a podepsán. 
 
III. Čtení zápisu ze schůze obecního zastupitelstva. 
Ku přečtenému zápisu usneseno, aby se strouha po celé délce až k novému mostku 
vyhrabala hřebly, aby tok vody byl usnadněn, načež zápis vzat na vědomí. 
 
IV. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Stížnost p. Josefa Kozáka a pana Antonína Šroubka do kopání písku při cestě na jejich pole 
se předá hospodářské komisi. 
Doplatek skladného za petrolej v obnosu 74 kor. se zapraví buštěhradské dráze z výnosu 
aprovisace. 
Organisace stráže bezpečnostní v Pardubicích žádá za objednání příručních knížek pro 
strážníky, v níž jsou vyznačeny jeho služební úkony. Usneseno objednati 2 výtisky této 
knížky. 
Podané žádosti za udělení různých příspěvků na účele školské a menšinové se odkládají. 
Na základě usnesení obecního zastupitelstva byl pan Václav Procházka vyzván, aby před-
ložil prohlášení, že nebude rušit byty kvůli udělení koncese hostinské, které také předložil 
a jež se předčítá; na podkladě tomto se obecní rada usnáší žádost jeho k přijetí doporučiti. 
 
V. Zpráva o záležitosti rozšíření hřbitova. 
Obč. starosta oznamuje, že na podkladě usnesení obecního zastupitelstva svolal schůzi 
zástupců přifařených obcí a v této bylo usneseno následující. Rozšíření hřbitova uznáno 
všeobecně za nutné. Hřbitov se rozšíří do strany, a sice k Litovicům a zabere se proň celá 
ona část v jeho hloubce až ku hraniční mezi pana Henycha. Týž jest s tím srozuměn, žádá 
však výměnu pozemku 1 ½× tak velkou, kterou bude nutno od velkostatku vykoupiti. Jak 
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hřbitov nový, tak i hřbitov starý byl by převzat do obecní správy a bude tudíž nutno též 
zvoliti zástupce obce do hřbitovního výboru. Obč. Chlupatý praví, že s novým hřbitovem to 
bude snadnější, hůře to však půjde se hřbitovem starým. Tu však bude rozhodovati obecní 
zastupitelstvo a obecní radě není třeba o dalším jednati. 
 
VI. Žádosti za odprodej kamene. 
Obč. starosta oznamuje, že p. Boček zažádal zde ústně asi o 40 m kamene a nadporučík 
stavebního oddělení zbrojnice o 200 m štěrku na silnici. Pokud se informoval, žádosti za 
odprodej štěrku vyhověti není možno, ježto jest příliš málo odpadků na štěrk a kámen 
stavební naň roztloukati jest škoda. Co se týče odprodeje kamene, tomu vyhověti možno 
a jest třeba stanoviti jeho cenu. Usneseno kámen odprodati po 25 K na 1 m. Žádosti za 
přenechání štěrku nevyhověti. 
 
VII. Odstranění sochy. 
Obč. starosta dále poukazuje, že obecní zastupitelstvo uložilo obecní radě, aby tato necha-
la odstranit shozenou sochu svatojánskou a proto žádá, jakým způsobem tak učiniti. Obč. 
Hájek navrhuje, by se zjednali lidé, vykopali u ležící sochy jámu a tuto tam zahrabali. 
Obč. Chlupatý podotýká, by se o tom též podala zpráva okresní správě politické. Návrh 
obč. Hájka s dodatkem obč. Chlupatýho schválen. 
 
VIII. Úprava strouhy. 
Obč. starosta poukazuje na nutnost upravení strouhy aspoň jako nejnutnější odpomoc 
a žádá, jakým způsobem tak učiniti. Obč. Chlupatý navrhuje, by se opatřili 3–4 lidi, 
vypůjčila se hřebla a strouhu po délce její až k novému mostku prohrábli. Návrh tento 
schválen a odměna se pak určí po vykonané práci. 
 
IX. Pečení chleba. 
Obč. starosta oznamuje, že bylo značné množství spotřebních lístků na chléb a mouku 
odebráno a že tito nemají, kde svou potřebu krýti. Obec pak má nějaké množství mouky 
chlebové k dispozici, a že by tedy snad bylo na místě, kdyby se z této zásoby pekl chléb 
a těmto lidem prodával, ovšem na poukázky vydávané obecním úřadem. Účel tento schvá-
len a podrobnosti nechť ustanoví starosta. 
 
Různé: 
X. Oprava střechy na izolačním baráku. 
Obč. Eiman oznamuje, že mu bylo obč. Šroubkem hlášeno, že jest poškozena střecha 
a voda prosakuje stropem. Usneseno požádati p. stavitele, aby střechu opravil. 
 
XI. Obnovení pokusu o regulaci strouhy. 
Obč. Kodet upozorňuje, že by se měla obnoviti žádost k správě erárních silnic o regulaci 
strouhy od nádrže, a to od domku čp. 85. Usneseno rozpočet dáti upraviti dle nynějších 
cen panu staviteli, načež žádost obnoviti. 
 
Jiných poznámek a návrhů nebylo, načež předsedající prohlašuje o ½ 10. schůzi za skon-
čenou. 
 
Najman, zapis; starosta: 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 15. června 1921 o ½ 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, oba náměstkové obč. Závora a Hájek 
a členové obč. Chlupatý, Čermák a Eiman. 
Nepřítomni a neomluveni: obč. Stehlík a Kodet. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno 
 

k pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu ze schůze konané 24. 5. 1921. 
Ku zápisu poznamenává obč. Hájek, že návrh na zakopání sochy podal obč. Eiman, on 
pouze návrh na její odstranění. Dále se táže, zda buštěhradská dráha již dala nějakou 
odpověď na opravu cesty. Obč. starosta odpovídá, že zaslala podmínky, za kterých jest 
ochotna dáti svolení, a že tyto přijdou během jednání na pořad. Dále poznamenává, že za 
vyklizení strouhy vyplatil obnos 200 K čtyřem dělníkům, a že zde byl pan rada Rozsypal, 
který na podkladě nařízení z kanceláře p. presidenta sem přijel, aby se postaral o odstra-
nění podstavce po svržené soše svatojánské, a pojednal zde o tomto též s p. farářem. Týž 
si však vyžádal lhůtu do úterka na odpověď, ale tato nebyla dána ani do dnes; v před-
pokladu, že odpověď zde bude, svolal dnešní schůzi. A budou tudíž se projednávat jen 
došlé záležitosti. Zápis po té schválen. 
 
II. Vyřízení běžných dopisů a žádostí. 
Správa stavby státního telefonu žádá za dodatečné schválení dovolení, by mohla dvě tele-
fonní tyče postaviti na pozemku obecním, a sice jednu před domem p. Nerada a druhou za 
domem p. Sulana, poněvač v pozemku eráru jest rigol a spodní kanál, kde tyče státi 
nemohou. Při této stavbě bylo též vyřezáno něco větví ze stromů, ale tak, že tím mnohý 
jest zhyzděn a snad i zničen, na což si přítomnými stěžováno. Spis vzat pak k vědomí. 
Firma Břetislav Vobořil z Kralup nabízí se ku postavení mohyly padlým vojínům. Usneseno, 
aby se vyžádaly prospekty od více firem. 
Předčítá se protokol komise hospodářské, a obč. starosta si stěžuje, že komise hospo-
dářská nařídila dražbu ovoce v úvoze na den 4. 6., nestanovivši ani podmínek ani odhadu, 
ale ku dražbě se také nikdo nedostavil z komise. Provedl tedy dražbu sám a prodáno bylo 
ovoce za 65 kor. p. Kapalínovi. 
Došlé žádosti za udělení příspěvků a darů zamítnuty. 
Dekret jmenovací pro obecního tajemníka i se zprávou okresní správní komise vzat na vě-
domí. 
 
III. Podmínky dráhy buštěhradské. 
Předčítají se podmínky zaslané ředitelstvím dráhy buštěhradské, za jakých by toto bylo 
ochotno dáti svolení k zřízení rigolu pro odtok vody z cesty z Hostivice do Jenečka. Jelikož 
tyto jsou takového rázu, že jich vzhledem ku škodě obce přijmouti nelze, usneseno, aby se 
cesta pouze vyspravila a mohla státi sjízdnou. 
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Různé: 
IV.  
Obč. Hájek si stěžuje, že na podkladě mu daných stížností jest povinen oznámiti, že děti 
Protivovy pasou dobytek a tento působí při špatném dozoru mnoho škod. Žádá, by dle přá-
ní sousedů bylo jim pasení zakázáno. Usneseno manžele Protivovy na to upozorniti a sou-
časně vydati i vyhlášky o zákazu pasení dobytka na provaze. 
 
V. Poplatky hasičům. 
Obč. Závora se táže, zda od sboru hasičů zde není přípis, který měl býti sem dodán k pro-
jednání a jenž se týká poplatků divadelních kočujících společností ve prospěch sborové 
pokladny. Po debatě po té rozpředené usneseno, aby sbor dobrovolných hasičů požadavky 
své formuloval a na obecní úřad dodal, načež se provede další jednání. 
 
Jiných dotazů a návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman; starosta: Václ. Bouška; Chlupatý; A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 20. června 1921 o ½ 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové Závora Antonín, Hájek 
Tomáš, Eiman Bohuslav, Čermák Josef, Tomáš Chlupatý, Kodet Antonín a Stehlík Václav. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis čten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Pan Jiří Pokorný poukazuje na nepraktické a nepříležitostné rozdělení večerních vlaků 
z Prahy a žádá, by súčastněné obce ve věci té u ředitelství buštěhradské dráhy zakročily. 
Jelikož záležitost tato všeobecně uznána za nutnou, usneseno podati k ředitelství buště-
hradské dráhy žádost za rozmnožení večerních vlaků. 
 
III. Odstranění sochy. 
Obč. starosta dává přečísti dopisy zaslané okresní politickou správou v Kladně, v němž se 
nařizuje, aby odstraněn byl podstavec ze svržené sochy do 25. t. m., a dalším dopisem 
žádá farní úřad, aby socha byla postavena u zdi proti hlavnímu vchodu chrámovému 
a řádně opravena.  
Obč. Eiman poukazuje, že umístění sochy a její opravení bude vyžadovati určitý a dosti 
značný náklad a že již dnes mezi občanstvem ozývají se hlasy protestu proti placení 
nákladu. Obč. starosta praví, že toto vše jest pravdou, ale obec se zavázala, že svým 
nákladem dá sochu přemístit a postaviti tam, kam farní úřad si určí, ovšem jen na pozem-
ku jemu patřícímu. Pan rada Rozsypal si zajistil, že potřebné potahy dodá velkostatek, 
a jest nyní třeba se usnésti, jakým způsobem se toto má provésti. Sám jest mínění, že by 
bylo nejlepší celou tuto práci dáti k provedení p. Haklovi. Obč. Chlupatý úplně souhlasí 
s tímto náhledem a připomíná, že by bylo nikdy nemohlo do těchto konců dojíti, kdyby tu 
nebyl se strany druhé postaven "just". Na to usneseno, aby odstranění a znovuumístění 
sochy zadáno bylo panu Haklovi s vyzváním, aby práci ihned započal. 
 
IV. Schválení o parcelaci čk. 259. 
Obč. starosta oznamuje, že jakmile obdržel plánky a výpočet ploch, svolal ihned stavební 
výbor k posouzení a stanovení prodejních cen. Po všemožném skoumání a propočítávání 
došlo se k výsledku, že bude nutno prodejní cenu zvýšiti a sice 1 m² o 1 kor., ale do čisté 
plochy. V této sumě jest ovšem i zahrnut celý pozemek, který připadne na ulice, do regu-
lace jakož i onen pruh kolem Smíchovské dráhy; náměstí bude třeba vykoupiti obcí, a to za 
nepatrný doplatek k dávce stavební, kterou bude povinen zaplatiti velkostatek. Za tím 
účelem vyhotoven jest přípis k ředitelství velkostatků, s nímž dle usnesení stavebního 
výboru mají jeti k ředitelství velkostatků občané p. Hakl a p. Chlupatý, by na místě snad 
potřebné formality dojednali, aby s parcelací co nejdříve počíti se již mohlo. Žádá ještě 
obč. starostu, by se zmínil o tom, jak se naloží s úrodou na poli se nacházející. Na se 
předčítá přípis a též schvaluje. 
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Různé. 
Odprodej kamene. 
Obč. Čermák oznamuje, že p. stavitel od velkostatku žádá ze přenechání asi 10 m kamene 
na správu hráze ve Břvech a žádá za stanovení ceny. Obč. Eiman uvádí, že kámen se bude 
používati mimo obec, a tudíž navrhuje cenu stanovenou obnosem 24 K za 1 m. Návrh ten-
to schválen. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.; starosta: Bouška; Bohuslav Eiman; Antonín Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 5. července 1921 o 1/2 7. hodině večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, oba náměstci obč. Závora Antonín 
a Hájek Tomáš a členové občané: Eiman Bohuslav, Čermák Josef a Kodet Antonín. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis čten a po opravení slova „přemístit“ místo „opravit“ v odstavci III. schválen a po do-
tazu obč. Závory, zda byla žádost za rozmnožení vlaků též podána, podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní pol. správa v Kladně žádá, aby žádost obce zdejší za povýšení obce za městys 
doplněna byla nákresem katastru, pohlednicemi na obec, popisem úřadů místních, závodů, 
ústavů, spojení železničního, silničního a stavu školství, zaměstnanců obecních a jiných 
ještě podřadnějších věcí. Usneseno, aby tajemník žádané, pokud to bude možno, vyhotovil 
a sestavil. 
Pan Jan Hájek drogerie na Král. Vinohradech žádá, by zde byly místnosti pro umístění dro-
gerie. Potřebnost této v místě uznána, není však tu místností a ve smyslu tom se odpoví. 
 
III. Zpráva o parcelaci role čk. 259. 
Obč. starosta oznamuje, že dne 2. července t. r. se konečně mohla konati komise a dojed-
nala podmínky parcelace. Dle protokolu pak sepsaného připadnou veškeré plochy a ulice 
mimo náměstí, jež bude veřejnost užívat, obci zdarma, prodejní cena čisté stavební plochy 
pak bude obnášeti 2 K 77 hal za 1 m², čili necelých 10 K za 1 čtvereční sáh. Na to dává 
přečísti protokol při komisi sepsaný a po jeho přečtení poukazuje, že by se tu snad mohl 
nějakým způsobem řešiti zřízení ochranné hradby. Po podání různých náhledů usneseno 
následující: Když by se hradba vůbec nestavěla, obdrží kupující po 13 hal za 1 m² koupené 
plochy zpět. Stála-li by tam však hradba jen dva roky, má obec právo na polovici hradby. 
 
IV. Rozdělení přiděleného dříví. 
Jelikož obci přiděleno bylo pouze 40 m dříví, uchazečů však jest mnohem více, jest nutno 
některé vynechati, aby nejpotřebnějším mohlo býti dáno aspoň po 1 m dříví. Seznam dle 
toho upraven a dříví ve výkaze poznamenáno v tom pořadí, jak jsou přihlášky za sebou. 
 
Různé 
Zákaz jízdy a kopání míče v sadech. 
Obč. Závora navrhuje, aby zakázána byla hra kopaná v sadech, jakož i pokutován byl 
každý povoz, který jede přes sady, nepouživ cesty. Návrh schválen a strážník budiž vyzván, 
aby usnesení toto měl v patrnosti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Eiman Bohuslav; Antonín Závora; Starosta: Bouška  
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala ve středu dne 20. července 1921 
o 7. hod. večer v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové: obč. Tomáš Chlupatý, 
Čermák Josef, Eiman Bohuslav, Kodet Antonín a Závora Antonín. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis čten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Přípis buštěhradské dráhy, že v tomto okamžiku není možno rozmnožiti večerní vlaky 
z Prahy, vzat na vědomí.  
Zaslaná kniha: „Následky války – jak je pozoroval lékař“ se za obnos 21 K zakoupí. 
Přípis místní školní rady ohledně výpůjčky na adaptaci školy a obytného domku p. řídícího 
se doporučí k příznivému vyřízení obecnímu zastupitelstvu. 
Protokol o schůzi o jednání m. š. rady měšťanské vzat na vědomí. 
Předčítá se výpis o úřadech a zařízeních v obci zdejší, co příloh k doplnění žádosti za pový-
šení obce za městys, kteréžto doklady se schvalují a usneseno je takto odeslati. 
 
III. Žádost čs. strany lidové za propůjčení parku. 
Usneseno žádosti vyhověti, že se propůjčí ohražený park, bezplatně, strana však se zava-
zuje nahraditi veškeré škody, které by se snad během slavnosti na stromoví nebo jinakém 
majetku obecním státi mohly. 
 
IV. Povolení zábav. 
Na pouť povoleny jsou zábavy ve třech hostincích. 
 
V. Vyslání komise. 
Obč. starosta oznamuje, že byl p. Protivou dožádán za vyslání komise, jelikož soused 
p. Vála jej stále šikanuje pro složený hnůj. Usneseno vyzvati zdravotní komisi, aby věc vy-
šetřila a zprávu podala. 
 
VI. Telefonní stanice. 
Obč. starosta sděluje, že telefonní spojení firmy Staněk bude nyní místo přes Unhošť do 
Prahy a že by snad bylo na místě zasaditi se, by tato linka do Unhoště byla zachována, 
a zda by snad se nemělo při té příležitosti zažádati o zřízení telefonní hovorny. Usneseno 
dotázati se ředitelství pošt a telegrafů, zda zachování linky by bylo možné a kolik by as 
vyžadovalo nákladu zřízení telefonické hovorny na poštovním úřadě. 
 
VII. Stanovení schůze obecního zastupitelstva. 
Vzhledem k tomu, že jest tu třeba svolání schůze obecního zastupitelstva, usneseno svolati 
jí na čtvrtek dne 28. t. m. o 7. hod. večer. 
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VIII. Zpráva o pískovně. 
Obč. starosta oznamuje, že v číslicích za vydané kopání písku a v číslicích příjmových za 
písek jeví se veliká diference, poněvač se tu jeví rozdíl kolem 200 m písku, za který jsou 
peníze vyplaceny, ale kde ten písek jest, není tu známo. Mimo toho má míti v pískovně 
Čermák nakopáno 40 m písku, za nějž rovněž není odveden žádný poplatek. Vzhledem 
k tomuto sdělení usneseno, aby obč. starosta věc tuto vyšetřil a do příští schůze zprávu 
podal. 
 
Různé. 
IX. Výstražné tabulky. 
Obč. Závora se táže, zda byly již pořízeny a nebo nechaly se již dělati výstražné tabulky. 
Obč. starosta odpovídá, že je dosud dělat pro jich nákladnost nedal, a konečně se musí 
přiznati, že jsou i bezúčelné, poněvač jich nikdo nedbá. 
 
X. Hnůj u isolačního baráku. 
Obč. Závora oznamuje, že u isolačního baráku se nachází mezi dvěma višněmi hnůj, které 
by snadno mohly zajít, a žádá o odstranění závady. Usneseno, že se vyšetří, čí hnůj je, 
a tento se odklidí. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapisovatel   Starosta: Bouška; Hájek Tom.; Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 17. srpna 1921 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, Hájek Tomáš, Stehlík Václav, Závora 
Antonín, Čermák Josef a Tomáš Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu obč. starosta podotýká, že žádost za ponechání linky telefonní, 
odpověď však dosud nedošla; dále předčítá výkaz o množství odebraného písku a kamene 
od doby, kdy se tento dobývá v režii obce, takže vzhledem k zásobám, vyplacených i neza-
placených obnosů jest dosavadní vydání nejen kryto, ale i jsou tu drobné výnosy. Obč. 
Čermák děkuje za propůjčení parku a sděluje, že poslal za koncert obnos 50 K jako dávku, 
poněvač tu není ustanoveno pevné měřítko, dle něhož by se dal poplatek z koncertů sta-
noviti.  Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Pan Kocourek žádá za pronajmutí části pozemku připadajícího veřejnému statku v regu-
lační čáře, jakož i za dovolení, by si mohl přes tento pozemek upraviti vjezd na pozemek 
vlastní. Usneseno, by si vjezd upravil, pozemek se mu pak pronajímá v užívání po dobu, 
než jej bude třeba k rozšíření ulice, užívací poplatek se mu pak později vyměří. 
Pan Houška si stěžuje, že mu byl vyměřen užívací poplatek, ač tento odvádí správě velko-
statku. Žádá, by zjištěn byl skutečný majitel, a je-li jím obec, uvoluje se poplatek platiti, 
případně žádá za odprodání. Usneseno, aby se při zítřejší úřední revisi evidenčního geo-
metra zjistilo, čí že to vlastně pozemek jest, a dle toho odpověď dala. 
Nově ustavená politická organisace čs. živnostensko-obchodní oznamuje své funkcionáře 
a žádá, by při stavovských a politických úředních jednáních brána byla k zastupování. 
Přípis vzat k vědomí. 
Okresní obilní úřad v Kladně oznamuje, že v nejbližší době budou rozesílány legitimace pro 
odběr moučných výrobků s platností od 4. září, a poněvač opatřeny náhradní poukázky pro 
zbývajících 14 dnů. Jelikož zde již náhradní lístky se připravují, vzat přípis na vědomí. 
Úrazová pojišťovna dělnická oznamuje, že obecní pískovnu vřadila do XII. nebezpečenské 
třídy, v níž nebezpečenské pojišťovací % činí 87. Dopis vzat na vědomí. 
Předseda zdravotní komise p. Pechlát oznamuje, že na vyzvání, aby vyšetřil stav hnojiště 
p. Protivy, odpovídá, že svolal schůzi komise zdravotní, do které však nikdo nepřišel, takže 
jest nucen podati pouze svůj vlastní posudek, jímž doporučuje odstranění hnojů z veřej-
ných míst. Zpráva vzata na vědomí. 
Ustavující výbor pro stavbu Národního divadla v Bratislavě zasílá plakáty a provolání k pod-
poře stavby. Usneseno věnovati obnos 50 kor. 
Vrchní správa v Jenči žádá za vybrání poplatků od pachtýřů za orbu a hnojení. Obč. staros-
ta oznamuje, že proti výši náhrady byl pachtýři podán protest a že do té doby se vybírání 
nestane. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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III. Zvolení zástupců konsumentů do repatriční komise pro rozdělení kontin-
gentu. 
Okresní pol. správa v Kladně přípisem ze dne 13. srpna 1921 čís. 51 511 nařizuje, by do 
8mi dnů ustavena byla repartiční komise ze řad producentů a do této též přibrán zástupce 
ze řad konsumentů. Usneseno svolati schůzi kontingentem povinných zemědělců na úterý 
dne 23. srpna k volbě této komise. Za konsumenty zvolen obč. Hájek. 
 
IV. Usnesení, na jak dlouho se má učiniti výpůjčka na školu. 
Obč. starosta oznamuje, že obecnímu zastupitelstvu jest třeba stanoviti, na jak dlouho se 
výpůjčka činí, poněvač tato lhůta musí též býti udána okresní správní komisi v Unhošti při 
podávání žádosti za schválení výpůjčky. Usneseno navrhnouti, aby tato lhůta stanovena 
byla na dobu 4 roků, a nebude-li v této době býti moci splacena, učiní se výpůjčka nová 
na zaplacení staré. 
 
V. Pojednání o stavbě obecního činžovního domu. 
Obč. starosta oznamuje, že odstavec tento dal na pořad příští schůze, a poněvač byl 
původní náklad v obnosu 10 000 K povolen a leží dosud nepoužit, jest zajisté nutno, aby 
o věci té se stalo nějaké rozhodnutí. Usneseno navrhnouti obecnímu zastupitelstvu, aby 
pozemek na stavbu tohoto domu byl zakoupen a o dalších krocích nechť rozhodne si 
obecní zastupitelstvo samo. 
 
VI. Zaopatření pitné vody. 
Všeobecný nedostatek vody donucuje učiniti nouzová opatření na zásobování obyvatelstva 
vodou. Jelikož voda v obecní studánce jest k nepotřebě, usneseno pokusiti se, zda vyčiště-
ním nenastala by náprava, a poškozenou pumpu dáti co nejdříve opraviti. Současně usne-
seno, by do příštího rozpočtu zařazena byla položka na zřízení nové studny pro obyvatele 
na vršku, kteří dnes nedostatkem vody nejvíce trpí, a aby tato nová studna ještě během 
zimy mohla býti do příštího léta zřízena. 
 
VII. Zřízení památníků padlým vojínům. 
Obč. starosta sděluje, že v nynější době staví se památníky téměř ve všech obcích, a za 
tím účelem vyžádal si od několika firem náčrtky. Co se nákladů týče, možno počítati přibliž-
ně asi s 10 000 K, kteréž by již dnes mohli býti vzaty za základ, takže zbytek by se již 
jednak dobrovolnými sbírkami a dary, jednak i příležitostnými slavnostmi nechal uhraditi. 
Obč. Chlupatý jest náhledu, že jsou tu i obce přiškolené a k středisku zdejšímu veškerým 
životem přičleněné a že by tudíž i při této příležitosti mohly býti přizvány k součinnosti. 
Z předložených náčrtků se nejvíce zamlouvá obraz č. 62 od sochaře Ducháče a usneseno, 
aby záležitost tato předána byla obecnímu zastupitelstvu k posouzení a konečnému roz-
hodnutí. 
 
Jiných návrhů a dotazů nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   Starosta: Bouška; Čermák Josef; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 17. září 1921 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav, obč. Závora Antonín, Čermák Josef, 
Kodet Antonín, Hájek Tomáš. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu poznamenává obč. starosta, že pozemek používaný p. Houškou byl evidenčním 
geometrem zjištěn co statek veřejný. Dále sděluje, že pumpa jest opravena a také nejvíce 
používaná a že bude nutno během zimy zříditi studnu ještě jednu, pro níž by se dobře 
hodilo místo u domu paní Havlůjové, kde stojí dnes osamocený agát. Jiných poznámek 
nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze obecního zastupitelstva. 
Ku zápisu připomíná obč. starosta, že dnem 1. října připadá výnos dávky celý ve prospěch 
sanací obecních financí a že bude zajisté na místě, když od tohoto dne počne se dávka 
vybírati dle předpisů, což též schváleno. Co se týče nenavštěvování schůzí, usneseno, aby 
každý, kdo se nedostaví a řádně neomluví, pokutován byl obnosem 20 kor. Pohrůžka tato 
se na pozvánku připojí citováním příslušného § volebního řádu. 
Na to zápis vzat na vědomí. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní politická správa vyzývá obec, aby vystěhovala Ant. Vodolána a nastěhovala do by-
tu Josefa Hymla. Jelikož ale zjištěno, že Ant. Vodolán se do bytu nastěhoval se svolením 
velkostatku, usneseno sezvati oba nájemníky na nejbližší neděli dopoledne, by zde mezi 
sebou se dohodli. 
Česká učednická útulna ve Vídni žádá o zaslání příspěvku; usneseno věnovati jí jako jiná 
léta 10 kor. 
Okresní správní komise v Unhošti upozorňuje na následky, jež vzejdou obcím na trvání žá-
dosti k připojení se k okresu smíchovskému. Jelikož o věci této již rozhodlo obecní zastupi-
telstvo a obecní rada i teď nevidí v tom nic škodlivého, usneseno na vyzvání neodpovídati. 
Žádost Frant. Strašlipky za dovolení k nalámání 20 m tvrdého kamene a k nakopání 20 m 
písku. K návrhu obč. Závory usneseno povolení toto mu výjimečně uděliti, když se zaváže, 
že poslouchati bude pokyny dozorce lomů a pracovati na místě, které mu tento vykáže, 
jinak by toto musil hned nechat. V případě úrazu nese veškeré riziko sám a na obci nemá 
nároku čeho požadovati. Obci jest však povinen stanovené poplatky zapraviti. 
 
IV. Ujednání s p. Tůmou o koupi ulice při škole. 
Jelikož jest nutno též tuto záležitost přivésti ku konci a na což také p. Tůmou naléhá, 
usneseno svolati na některou neděli s Tůmou a obecní radou, aby se provedla vzájemná 
dohoda. Požadovaný obnos 20 K za 1 sáh čtver. jest však přemrštěný. 
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Různé. 
V. Porouchané zábradlí na mostě u p. Černýho. 
Obč. Kodet oznamuje, že železné zábradlí na mostku u p. Černýho jest poroucháno a vy-
vráceno. Dle šetření bylo to způsobeno z části z pastvy jdoucími kravami, úplné vyvrácení 
stojanu provedli kluci Strniště a Pouznar. Usneseno, aby obč. Kodet za pomoci p. Karlíka 
zábradlí zase upevnili. 
 
VI. Objednání stromků 
Obč. Závora upozorňuje, že ve višňovce jest suchých několik stromků, a aby se tedy dopl-
nily novými. Usneseno, že se zjistí jejich počet a pak se objednají. 
 
VII. Správa cesty u Jenečka 
Obč. Hájek oznamuje, že cesta u Jenečka jest hotova, ale bylo by dobře na ní ještě třeba 
trochu šotoliny. Pan Tomek žádá obnos 200 K za přivážení materiálu, pracovních hodin pak 
jest 66. Usneseno vyplatiti požadované obnosy 200 K a 330 K. Ohledně šotoliny požádá 
obč. Hájek p. traťmistra o přenechání téže. 
 
VIII. Zbylá místa stavební. 
Obč. starosta praví, že na parceli čk. 259 zbývá již jen asi 23 stavebních míst, a poněvač 
by tyto snad mohly zůstati ležeti ladem, by obec zažádala o jejich pronájem na dobu 
1 roku, v kteréžto době se asi rozprodají zúplna, a tak by se i mohlo předejíti různým 
rekriminacím se strany velkostatku. Obec by místa pronajala a nájemné by odváděla velko-
statku. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman, zapis.   Antonín Závora; Čermák Jos.; Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 12. října 1921 o 6 ½ hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové občané: Kodet, Eiman, 
Závora, Stehlík, Čermák a Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu obč. Kodet poznamenává, že zábradlí na mostku u p. Černýho jest 
znovu rozlámáno a že by odporučoval, by řádnou jeho opravu provedl p. stavitel a aby 
strážník častěji se podíval k tomuto místu, zvláště v době, když děti jsou ze školy. Náhled 
tento schválen, načež zápis bez dalších poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní správa politická žádá za jmenování členů komise zásobovací. Usneseno, aby za 
členy této komise byli oznámeni členové komise aprovisační. 
Čs. červený kříž žádá za ustavení se odbočky v obci zdejší. Usneseno záležitost ponechati 
ob. zastupitelstvu k rozhodnutí. 
Organizace invalidů a válečných poškozenců rozesílá k rozprodeji 10 losů po 2 K věcné 
loterie. Usneseno, aby losy tyto byly zakoupeny obcí. 
Vrchní hospodářská správa v Jenči oznamuje, že svoluje k pronajmutí zbývajících neproda-
ných stavebních parcel na dobu 1 roku za nájemné 400 K z 1 ha a placení všech daní 
a poplatků, a žádá za předložení nájemného protokolu. Přípis vzat na vědomí. Protokol se 
předloží, až přestane poptávka po parcelách. 
Žádosti za odebírání časopisů „Zátiší“ a „Bratrství“ se odkládají. 
K žádosti sirotčince Joamenum za udělení příspěvku, usneseno věnovati témuž 50 kor. 
Žádost Okresní péče o mládež v Unhošti o zařadění příspěvku odkládá se do schůze roz-
počtové. 
Okresní správní komise v Unhošti doporučuje zakoupení Okresní zřízení a finančního 
zákona. Usneseno objednati 1 výtisk. 
Zakoupení knížky: Křest sv. Vladimíra od K. Havlíčka Borovského se doporučuje knihovní-
mu výboru. 
Okresní pol. správa v Kladně oznamuje, že se do obce dostaví zástupce Družiny Staro-
družiníků ku objednávkám Almanachu pro rok 1922, a žádá za jmenování průvodčího pro 
téhož. Usneseno vyslati s ním strážníka. 
Obec Liboc žádá o zapravení výloh dopravních v obnosu 60 K za Annu Suchou do nemoc-
nice. Poněvač dotyčná zaměstnána byla u firmy Pánek a příslušná nemocenská pokladna 
jest povinna výdaje tyto hraditi, usneseno poukázati obecní úřad, by se náhrady domáhal 
na příslušné nemocenské pojišťovně. 
Výbor školy pokračovací žádá za udělení příspěvku na úhradu schodku. Žádost se odkládá 
do schůze rozpočtové. 
Žádosti za udělení chudinské podpory Anežce Náprstkové v Kyjích k návrhu p. Chlupatýho 
vyhověno v tom způsobu, že se jí věnuje jako výpomoc v roce 1921 obnos 200 K. O další 
zaopatření by byla povinna zažádati. 
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Okresní pol. správa v Kladně žádá o zapravení obnosu 80 K za úřední tiskopisy dodané 
obci v létech 1919, 1920 a 1921. Usneseno obnos tento zapraviti. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Zvolení 2 důvěrníků ku knihovnímu pořádku. 
Okresní soud v Unhošti žádá za jmenování 2 důvěrníků ku provedení knihovního pořádku 
ohledně dílu pozemku odprodaného manželům Žeberovým, o čemž líčení jest ustanoveno 
na den 21. října a 19. listopadu. Za důvěrníky zvoleni jsou p. Chlupatý a p. Kodet. 
 
IV. Zřízení zdravotního obvodu v Řepích. 
Okresní správní komise na Smíchově žádá za zaujetí stanoviska ku zřízení zdravotního 
obvodu se sídlem lékaře v Řepích. Usneseno proti záměru tomuto protestovati a poukázati, 
že o zřízení zdravotního obvodu v Hostivici se jedná, tento jest zajištěn a čeká se jen na 
utváření hranic okresu Smíchovského. Mimo to se v odpovědi poukáže na nevýhodnost 
sídla lékaře vzhledem k nebezpečenskému postavení průmyslového dělnictva, které by tím-
to opatřením nemohlo získati rychlé pomoci tak často u něho potřebné. 
 
V. Usnesení o dávce ze zábav. 
Obč. starosta oznamuje, že vzhledem k tomu, že dávka ze zábav připadá obci, učinil opat-
ření, aby dávka se vybírala dle zákona, což se již také u zábavy dne 2. 10. konané stalo, 
a poukazuje, že jest nutno stanoviti revizory, jež by kontrolovali, zda účastníci též platili 
všichni vstupné a měli o tom stvrzenky. Za revizory zvoleni obč. Kodet a obč. Stehlík. Panu 
Krejzlovi se paušální poplatek ze zábavy o pouti promíjí, poněvač neměl na ní téměř žád-
nou účast. 
 
VI. Zřízení telefonické stanice. 
Ředitelství pošt a telegrafů oznamuje svolení ku zřízení telefonní stanice a náklad s touto 
spojený se vyšetřuje a bude svého času sdělen. 
Přípis vzat na vědomí. 
 
VII. Rozprodávání stavebních parcel. 
Vrchní správa v Jenči oznamuje, že není dovoleno prodávati jednotlivci 2 a více stavebních 
parcel, poněvač se tak prý plýtvá místem. Usneseno proti tomuto rozhodnutí podati pro-
test. 
 
VIII. Odhad škod ve višňovce. 
Hospodářskou komisí zjištěno, že ohlodáním koz jest 6 stromků úplně a 10 snad se jich dá 
zhojit a 55 jest jich úplně suchých. Hospodářská komise navrhuje zničené stromoví plně 
nahraditi, poškozené nezhojí-li se, hraditi nákup a vsazení i s dopravou. Usneseno, aby 
p. Suchánek zaplatil za každý úplně zničený strom po 12 kor. 
 
IX. Dovolená obecních zaměstnanců. 
Usneseno žádosti jich vyhověti, když práci na ně spadající vykonají, začež se jim tato do-
volená bude platiti. 
 
X. Vyčištění mostku p. Karlíkem. 
Obč. starosta oznamuje, že p. Karlík vyčistil mostek proti Sulanovi, za čež žádá, by mu 
bylo dovoleno si bezplatně nakopati několik m písku. Usneseno žádosti jeho vyhověti. 
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Různé. 
XI. Žádost K. Šroubka za povolení k sdělání neplodné pastviny na pole. 
Obč. starosta přednáší žádost p. Šroubka, že týž by neplodný pozemek u továrny upravil 
v pole, když by po nějakou dobu mu byl prominut nájemní poplatek. Usneseno žádosti 
jeho vyhověti v tom smyslu, že po tři roky se mu nájemní poplatek promíjí. 
 
XII. Žádost p. Matějky za povolení k nalámání kamene a nakopání písku. 
Žádosti této se vyhovuje pod podmínkami stanovenými pro p. Strašlipku a obč. Hájek 
vykáže žadateli místa, kde si smí kopati. 
 
XIII. Placení nájemného v obecním domku. 
Obč. Závora navrhuje, by se pojednalo o tom, aby obyvatelé obecního domku platiti 
nájem. Usneseno záležitost projednati v příští schůzi. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman, zapis.   Stehlík Václav; Eiman Boh.; Starosta: V. Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 25. října 1921 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Boučka a členové této občané: Čermák, Závora, 
Stehlík, Chlupatý a Eiman. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu poznamenává obč. starosta, že p. Suchánek obnos 72 K za zničené stromky 
zapravil. Jiných poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Žádost spolku berních úředníků za zakoupení platebních berních knížek se odkládá. 
Okresní správní komise žádá za sdělení potřebných meliorací potoků. Oznámí se jí potok 
z Jenečka a potok z Litovic, které na polích a lukách působí velké škody. 
Okresní správní komise svolává na den 3. listopadu anketu o čelení nezaměstnanosti stav-
bou silnic a žádá, by se této zástupce obce zúčastnil. Usneseno, by obč. starosta se komise 
zúčastnil. 
Místní školní rada ve Skoupeném žádá, by pro Boženu Konopovou zaopatřeny byly učební 
pomůcky, poněvač bohatý pěstoun p. Bolek nechce jí na tyto dáti žádných peněz. Usne-
seno místní školní radě oznámiti, by na účet obce zdejší potřebné věci jí byly vydány 
a účet k zaplacení předložen. Současně se učiní dotaz, jak se s ní v místě zachází. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Stanovení nájemného z obecního domku. 
Vzhledem k tomu, že oprava obecního domku vyžadovala značných nákladů, usneseno, by 
nájemníci platili činži, a to pan Čermák a paní Novotná po 80 K a paní Dvořáková 10 K 
ročně s platností od 1. října 1921. 
 
IV. Žádosti p. Šimka, Šmída a Beránka, by si na stavbu svých domků mohli sami 
nakopati písek. 
Žádosti jejich se vyhovuje pod podmínkami danými již p. Strašlipkovi a p. Matějkovi. 
Poněvač si pak sami písek kopají, usneseno slevěti jim poplatek na 1 kor. z 1 m. 
 
V. Stanovení odměny strážníkovi za obílení stromků ve višňovce. 
Usneseno věnovati mu jako odměnu 25 kor. 
 
VI. Dodání Josefa Smrčky postrkem do obce zdejší. 
Tajemník oznamuje, že dnes dodán byl postrkem z Litovic zdejší příslušník invalida Josef 
Smrčka, načež jej zase ihned poslal na zemskou komisi pro péči o válečné poškozence 
v Praze, by jej někde umístili, a dal mu cestného 20 kor. 
Zpráva se béře na vědomí. 
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VII. Zábavní večer u Šroubků. 
Tajemník oznamuje, že p. Kaplan oznámil konání zábavního večírku u Šroubků se vstupem 
dobrovolným, a poněvač takové večery podléhají zemské dávce, žádá za usnesení, jak si 
počínati. Usneseno, by pořadatelé si stanovili určité vstupné a předložili stvrzenky k orazít-
kování. 
 
Jiných návrhů nebylo, načež schůze skončena. 
 
Najman   Antonín Kodet; Hájek Tomáš; starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 19. listopadu 1921 o 5. hod. odpol. v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška Václav a členové občané: Tomáš Chlupatý, 
Tomáš Hájek, Antonín Kodet, Václav Stehlík a Antonín Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Při čtení zápisu podává obč. starosta vysvětlení o vyplněných usnesení a sděluje, že na 
dnešní večer nechal předvolati paní Čermákovou, by se vyslovila o výši činže, kterou míní 
platiti, a že tato co nejdříve také přijde, pročež by bylo dobře, kdyby snad obecní rada 
o tomto si pohovořila a jí případné usnesení učinila. Vzhledem k tomu, že paní Čermáková 
mimo horní sednice používá zase více příslušenství, usneseno trvati na výši činže stano-
vené ve schůzi minulé. Ježto předvolaná paní Čermáková se dostavila, obč. starosta této 
vysvětlil dnešní ujednání a tato prohlašuje, že stanovenou činži platiti bude, žádá však za 
poshovění, poněvač s pohřbem manžela měla velké výdaje. Žádost její vzata na vědomí 
a usneseno, aby pořízen byl ještě jeden klíč k půdě, aby tak oba nájemníci měli každý svůj 
klíč. Jiných poznámek k zápisu nebylo, protož tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Majitel kouzelného divadla Samek oznamuje, že zde uspořádá několik představení, usne-
seno povolení mu uděliti, když předem zapraví povinný poplatek. 
K žádosti M. Š. rady ve Skoupeném, aby na školní pomůcky za Boženu Konopovou zaslán 
byl obnos 24 K, usneseno tento zapraviti. 
Na přípis okresní pol. správy v Kladně týkající se zřízení orientačních tabulí, usneseno 
odpověděti, že obec nemá dosud vyrozumění o jejích žádostech, a kvůli uvarování dvojích 
nákladů se zhotovením nových tabulí posečkati. 
K žádosti Nár. Jed. Pošumavské za příspěvek usneseno věnovati obnos 10 kor. 
Na Svatováclavský dar Ústř. Matici Školské usneseno věnovati 50 K. 
Zakoupení knihy pamětní a zvolení kronikáře usneseno ponechati do schůze obecního zas-
tupitelstva. 
Přípis p. Ducháčka o přípravných pracích pro zřízení památníku padlým předá se ustanove-
nému komité. 
Žádost magistrátu Prahy za příspěvek na měřické práce státní regulační komise usneseno 
nechati bez odpovědi. 
Výměr zemské správní komise o zamítnutém odvolání firmy Staněk a Jana Suchýho do 
regulační čáry vzat k vědomí. 
Okresní soud v Unhošti žádá za sdělení, zda by Václav Brož dostal byt, kdyby byla povo-
lena právní výpověď, případně zda by p. Antonín Krajcr přistoupil na výměnu nájemníků. 
Na základě prohlášení učiněného p. Krajcrem odpověděno, že tento do uprázdněného bytu 
by vzal svého otce a ovdovělou sestru s dětmi, kteří jsou také bez bytu. 
Žádosti p. Hakla za pronajmutí části pozemku do regulace připadajícího, jakož i povolení 
k jeho ohraničení, usneseno žádosti této vyhověti, když v pádu potřeby pozemek vrátí tak, 
jak jej nyní pronajímá. Ohledně výše nájmu se toto usnesení odkládá na dobu pozdější. 
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Pan Hakl oznamuje, že otevře pískovnu na poli p. Šroubka, a žádá za dovolení, by mohl 
používati obecní pískovny pro pojezd, při čemž by odkoupil zbytek písku, nacházející se 
v hranici obecní pískovny. Obč. starosta žádá, by se ještě projednali s p. Šroubkem 
o výměnu louky za ono pole a aby se mu třeba nabídli 2 korce louky za 1 korec jeho pole. 
Usneseno pozvati p. Šroubka na zítřek o 9. hod. dopolední k jednání, jemuž má býti příto-
men též obč. Hájek. Rozhodnutí o této žádosti se pak odkládá do schůze příští. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Žádosti několika občanů stavebníků za dovolení k nakopání písku. 
Žádosti jejich se vyhovuje za podmínek předešlým žadatelům udělených. 
 
IV. Žádost p. Bedřicha Šimka za povolení k rozbourání čp. 86.10 
Usneseno zárosti jeho vyhověti potud, když pro paní Placákovou opatří byt a nebo když by 
se mu tato sama do jiného bytu vystěhovala. 
 
V. Zaházení jámy u hřiště. 
Obč. starosta oznamuje, že u hřiště přímo u koleje cesty vykopána jest jáma, kterou nutno 
zavésti, než by došlo k nějakému neštěstí. Usneseno vyzvati p. Kalinu, by tuto jámu zavezl 
odpadky zbylými z novostavby ve škole. 
 
VI. Omezení samovolného stěhování. 
Obč. starosta upozorňuje, že majitelé novostaveb zanášejí se úmysly nastěhovati si pak do 
těchto své příbuzné a známé z jiných obcí, a poněvač by se tím krisi bytové nijak neodpo-
mohlo, poukazuje na zákon o omezení práva stěhovacího, který pojímá do svých ustano-
vení i obce zdejší a dle něhož každý takový o dovolení k nastěhování předem zažádati. 
Usneseno ve smyslu tohoto zákona vydati vyhlášky. 
 
VII. Povolení divadel. 
Ohlášená divadla se povolují, a co se týče společnosti p. Faltyze, usneseno, že tato jest 
povinnou před každým představením zapraviti povinný poplatek, jinak se jí hra zakáže. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman   Antonín Závora; Antonín Kodet; starosta: Bouška 
  

 
10  Bývalá mýtnice na začátku Potoční ulice. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala ve středu dne 7. prosince 1921 
o 6. hod. večer v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obč. Bouška a členové obč. Eiman, obč. Čermák, obč. Závora, 
obč. Kodet a obč. Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že Čermáková a Novotná činži zaplatily. 
Dvořáková dosud ne. Obč. Chlupatý poukazuje, že p. Kocourek ohradil v užívání mu daný 
pozemek hradbou, která spíše činí ostudu, a jest mínění, že by se mělo jak jemu, tak 
i všem ostatním uživatelům dáti podmínka, jakou ohradou při silnici pozemek ohraničiti 
mají. Usneseno, že oplocení při této straně silniční musí býti provedeno při nejmenším 
hradbou tyčkovou 1 ½ m vysokou, řádně upravenou, při čemž strany plotu do hloubky 
nesmí čelný plot při silnici převyšovati a musí býti nejméně na 4 m z téhož tyčového plotu 
zřízeny. Další oplocení se ponechává majiteli na jeho možnosti a vkusu. Ten, kdo by chtěl 
provésti ohražení zděné, může tak učiniti, ale musí to býti zeď z cihel. V případě potřeby 
pozemku musí býti ovšem oplocení majitelem odklizeno. 
Dále obč. starosta poznamenává, že jednání s panem Šroubkem bylo bezvýsledné a že 
tento na nabídku obce nepřistoupil, že prý by se musil raditi i s příbuznými. 
Jiných poznámek k zápisu nebylo, načež tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Zaslaná mapa republiky československé se za obnos 8 kor. zakoupí. 
Ku žádosti sirotčince Volné Myšlenky usneseno věnovati obnos 10 kor. 
Zaslané losy legionářské loterie se prozatím podrží a nabídnou k rozprodeji, zbytek si po-
nechá obec. 
Na žádost JUDr. Karasa usneseno, aby vyhotovil smlouvu trhovou na pozemek pro stavbu 
obecního domu určený, totiž parcelu č. 20, poněvač organisace, které si tuto zamluvili, od 
ní upouští, dále i na náměstí číslo par. 50, na pruh kolem dráhy i na ulice. Současně se 
oznámí, že obec na stav. parceli č. 4 a 5 nereflektuje. 
Na vyzvání okresní správní komise ohledně subvencování meliorací usneseno, aby obč. 
Chlupatý si spis vzal k sobě, tento prozkoumal a na podkladě jeho dobrozdání se povede 
další jednání. 
Účet p. Kopky za opravu pumpy v obnosu 96 K 40 h se rovněž zapraví, a vzhledem 
k tomu, že občané pranic nešetří majetku obecního a spíše nerozumnými osobami jest 
svévolně ničen, usneseno, by při příštím rozlámání pumpy byla tato vyjmuta a místo ní 
ponechána jen studna. 
 
III. Žádost p. Hakla za dovolení k provozu a skladbě písku v obecní pískovně. 
Jelikož záležitost tato projednána byla již ve schůzi minulé a odložena k rozhodnutí na 
podkladě odpovědi p. Šroubka, kteráž, jak v poznámkách k zápisu uvedeno, byla zamítavá, 
usneseno žádosti této vyhověti. 
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IV. Odprodej parcel. 
Správa velkostatku v Jenči žádá za vyzvání uchazečů, by tito předložili oddělovací plánky 
a pozemek si zaplatili. Dále oznamuje, že se prodá parcela jen příslušníkům obce zdejší, 
nemá-li již vlastní reality, a nebo jen tomu, kdo zde bydlí aneb tu má stálé zaměstnání. 
Na podkladě tomto usneseno, vyzvati zájemníky k provedení vlastnictví, a co se obce týče, 
dáti zhotoviti smlouvy na parceli č. 4, 5 a 50, při čemž za parceli č. 4 a 5 se kupní cena 
vyplatí, za parceli č. 50 se ponechá jak kupní cena dávky parcelační, kterou má velkostatek 
obci složiti. V případě, že by organizace nereflektovaly na parc. č. 20, 21 a 22, podrží si 
obec parcelu č. 20, od č. 4 a 5 pak upouští a nechá se vyhotoviti smlouva, dle níž do 
vlastnictví obce přechází ony části ploch, které dle protokolu do vlastnictví obce připad-
nouti mají. Co se týče obmezení o odprodeji stavebních míst, usneseno požádati p. Hakla, 
který jest na věci sám interesován, by v této záležitosti intervenoval u ministerstva sociální 
péče, ku kterémuž účeli se mu dají k dispozici všecky spisy k věci se vztahující. Současně 
pak se vyzve vrchní správa, by dala k dispozici jiný pozemek, na němž by mohl stavěti 
každý, kdo by v Hostivici stavěti chtěl. 
 
V. Odměna za vykopání jamek pro stromky. 
Strážník žádá za vyplacení obnosu 100 K za tuto práci. Usneseno obnos ten mu vyplatiti. 
 
VI. Ustanovení poplatků za led a pořadí pro sekání ledu. 
Vzhledem o tomu, že přibylo více zájemníků, a k vyvarování se sporů, kdo má led sekati, 
usneseno stanoviti pořadí následující: Nerad Karel, Šimáček Josef, Procházka Václav, 
Říšský Václav, Zábranský Josef, Hamouz Bohumil a Suchánek Josef; ten pak, který z tohoto 
pořadí seká led v tom kterém roce první, jest v příštím roce v pořadí poslední. Jakmile jest 
led způsobilý k sekání, musí býti za 1 den vysekán a vytahán, aby mohl rybník v celku 
zamrznouti pro druhého zájemníka. Vytahaný led musí býti hned na druhý den odvážen, 
při čemž musí býti dbáno, aby nebyl provoz na cestách a pěšinách zastavován. Poplatek se 
stanoví na 1 kor. z 1 fůry ledu. 
 
VII. Odklizení odpadků a rumu ze školy. 
Obč. starosta oznamuje, že byl požádán správou velkostatku, zda by jim bylo dovoleno 
odvésti od novostavby ve škole zbylé odpadky a vykopávku. Rovněž i obč. Kalina se uvolil, 
že odpadky odveze, když by mu byly ponechány tam zbylé půlky cihel. Předsedající praví, 
že mu ihned odpověděl, že se sice o tom zmíní, poněvač ale cihly jsou majetkem místní 
školní rady, bude o tom rozhodovati ona. Ježto i pan Tůma by si rád z vykopávky něco 
odvezl a pan řídící by potřeboval několik koleček hlíny na zahrádku, usneseno vyzvati 
p. řídícího a pana Tůmu, by si potřebné buď vyhradili, nebo hned odvezli, a ostatní nechť 
si odveze velkostatek. Současně též usneseno, aby obě ulice jak proti továrně, tak i podél 
zbrojnice na parceli čk. 259 byly dle výškového plánu prokopány, a sice těmi, kdož by si 
vykopaného chtěli odvážeti. 
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Různé. 
VIII. Zpráva revizora zábav. 
Obč. Kodet oznamuje, že se dostavil jako kontrolor ku Šroubkovům, kdež pořádána byla 
zábava a při příchodu jeho se právě tančilo. Pořadatelé měli však ohlášené jen divadlo, 
a když jim toto předhodil, bylo mu odpověděno, že jsou nejasně psané vyhlášky. Obč. 
Čermák uznává, že se stala chyba, která se nesmí více opakovati, a uvoluje se zaplatiti 
dávku 30 kor. Obč. Kodet se za toto přimlouvá. Obecní rada ujednání toto schvaluje s výh-
radou, že se více cosi podobného opakovati nebude, neboť vyhlášky byly úplně jasné 
a v nich zřetelno, že dávce nepodléhají jen divadla, ostatní zábavní podniky, ať se zovou 
jakkoliv, dávce ze zábav podléhají. 
 
Jiných poznámek nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   starosta: Bouška; Eiman Boh. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané ve čtvrtek dne 29. prosince 1921 o 6. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Boučka a členové obč. Hájek, obč. Stehlík, obč. Eiman, 
obč. Čermák, obč. Chlupatý a obč. Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Liga Masarykova v Rožnově ve Slezsku žádá za udělení příspěvku na znovupostavení vyho-
řelé lehárny pro děti z Mor. Ostravy. Usneseno věnovati obnos 10 K. 
Válečný sirotčinec Joanemum žádá za udělení příspěvku. Usneseno věnovati též 10 kor. 
Přípis školního výboru v Kladně o zřízení pobočky při škole obecné vzat na vědomí. 
Knížky Účtování a hospodářství v obcích se za obnos 15 K 50 h. zakoupí. 
Žádost výboru za udělení příspěvku pro postavení pomníku padlým vojínům v bojích v No-
vé Zámky na Slovensku se odkládá. 
Přípis zems. voj. velitelství, že se obci zasílá náhrada v obnosu 1 200 K za poškozený iso-
lační barák ubytovanými vojíny, vzat na vědomí. 
Okresní pol. správa v Kladně ze dne 14. prosince oznamuje, že se obci přiděluje 100 m 
dříví. Usneseno vydati vyhlášky, by se občané o dříví přihlásili. 
Strážník za vysazování stromoví žádá obnos 80 K. Usneseno obnos ten mu vyplatiti a sou-
časně jej vyzvati, by konal též aspoň částečně policejní službu. 
 
III. Vyzvání k upisování 6% investiční půjčky. 
Okresní správní komise v Unhošti přípisem ze dne 15. prosince 1921 číslo 1880 vybízí 
k upisování této půjčky, která bude sloužiti pro zavedení elektrisace též našeho okresu. 
Obč. Chlupatý k tomu připomíná, že ve schůzi okresní správní komise bylo o tomto též 
jednáno, upisování schváleno a každá obec bude povinna půjčku upsati. Mimo toho upíše 
i okres půjčku, která bude obnášeti asi 6 000 000 K. Poněvač není dosud rozhodnuto, kde 
a jak bude možno výpůjčku sehnati, odloženo jednání na dobu pozdější. 
 
IV. Žádost p. Antonína Bočka za dovolení k odprodeji části role čk. 189 a posta-
vení pohodnice. 
Obč. Chlupatý navrhuje, by se žádosti této vyhovělo s podmínkou, že dříve si vyžádá též 
dobrozdání státní regulační komise a že nový bydlitel v pohodnici se zřekne výhod plynou-
cích občanům pohromadě bydlícím, jako jest nárok na osvětlování, úprava cest a pěšin, 
policejní bezpečnost a pod. Návrh tento schválen a ve smyslu tom se též p. Bočkovi 
odpoví. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 76 
 

 

V. Pojednání o rozpočtech chudinském, pro školu obecnou a pro školu měšťan-
skou. 
Zpráva, že obec v roce 1922 nemusí na chudinství ničím přispívati, vzata k vědomí, rozpo-
čet však jest nutno dříve předložiti k projednání a schválení komisi chudinské. 
Co se pak týče rozpočtu pro školu obecnou, nebyl tento v místní školní radě dosud pro-
jednán, a předčítá se proto, zda by snad měla obecní rada k tomuto nějaké připomínky. 
Tajemník poukazuje, by se vzalo v úvahu, by náklad vyložený na adaptaci školy a nekrytý 
výpůjčkou, nebylo lépe vzíti do rozpočtu jako opravy škol, čímž se sice rozpočet zvýší 
o dobrých 100 %, obce však se tím vyhnou dlouhým procedurám spojeným s výpůjčkou, 
a pak si zaplatí tento zbytek výdajů jedním rokem. Obč. Stehlík za náhled tento přimlouvá 
a navrhuje, aby toto se projednalo v sezení místní školní rady, což přítomnými schváleno. 
Rozpočet měšťanky vzat na vědomí. 
 
VI. Která parcela se zakoupí pro stavbu obecního domu. 
Obč. starosta praví, že rozhodnutí v této věci bylo sice již ve schůzi minulé učiněno, ale 
zase s několika stran bylo poukázáno, že by byl obecní dům lepší při silnici a blíže středu 
obce, než bude na místě určeném. Ač dopis ve smyslu původního usnesení již napsán byl, 
na podkladě těchto předhůzek byl zadržen a žádá za rozhodnutí. Přítomní poukazují, že 
tato nová čtvrť i samo místo jest jako stvořeno pro obecní dům a aby se setrvalo na 
posledním usnesení. Vzhledem k veliké frekvenci automobilové má zde dům při silnici příliš 
mnoho nevýhod. 
 
Různé 
Novoročné listonošům. 
Obč. starosta poukazuje, že se po všechna léta listonošům dávaly novoroční dary a že roku 
loňského se tak nestalo; žádá, by obecní rada se vyslovila, zda se jim má něco dáti a kolik. 
Usneseno dáti jim po 10 kor. 
 
VIII. Oprava střechy issolačního baráku. 
Obč. starosta oznamuje, že nájemce Šroubek mu hlásil poškození střechy poslední vichřicí 
a že by si tuto opravil, když by mu byl vyhražen materiál, který na správku spotřebuje. 
Usneseno, aby si střechu opravil a účet podal. 
 
IX. Sleva za písek p. Stádníkovi. 
Obč. Hájek sděluje, že p. Stádník odvezl několik for kamene na správu cesty u Jenečka, za 
což nic nechtěl. Žádá však, by mu něco bylo sleveno na platech za písek. Obecní rada se 
usnáší, že na platech za písek nemůže a nesmí ničeho slevit, pan Stádník nechť si však 
podá účet za dovoz. 
 
Jiných poznámek nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.  Stehlík Václav; Antonín Závora; Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. ledna 1922 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Čermák Josef, Závora Anto-
nín, Stehlík Václav a Tomáš Chlupatý. 
 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. starosta, že p. Stádník za písek účet úplně 
vyrovnal a za dovoz kamene si čítal obnos 150 K, při čemž prohlásil, že ještě za tento 
obnos doveze na opravenou cestu několik for šotoliny. Zpráva vzata na vědomí, načež 
zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Klárův ústav slepců žádá za udělení příspěvku. Usneseno věnovati obnos 10 kor. 
Zemský inspektorát pro dávky nařizuje přesné dodržování pravidel a předpisů o vybírání 
dávky ze vstupenek. Dalším přípisem oznamuje k věci této okr. pol. správa, že dne 31. 
t. m. konati se bude přednáška inspektora dávky v Unhošti o vybírání této dávky s vyzvá-
ním, by se za obec někdo přednášky této zúčastnil. Usneseno k přednášce vyslati tajem-
níka. 
Stížnosti Anežky Novotné, aby jí vykázán byl pozemek pod okny, kdež má jámu na bram-
bory paní Čermáková, usneseno vyříditi následovně: Obě dvě svářící se sousedky nechť se 
vyrovnávají mezi sebou, jinak by obecní rada musila přikročiti k donucovacím opatřením; 
v případě, že by jim byty nevyhovovaly, nechť si je vymění a nebo si hledají byty jinde. 
K žádosti tajemníka za honorování mimořádných prací spojených s vybíráním dávky nápo-
jové a dávky ze zábav usneseno odměňovati jej 5 % z výnosu vybrané dávky, jest však 
povinen převzíti funkci kontrolora dávky nápojové, což týž projímá. 
 
III. Rozdělení dříví. 
Dle záznamu přihlášeno jest 109 uchazečů o dříví, z nichž 20, jež požadují po 2 metrech. 
Jelikož příděl činí jen 100 m, usneseno dáti každému z uchazečů jen po 1 m dříví a vylou-
čiti 9 uchazečů, kteří by si mohli sami dříví zaopatřiti a přivésti. 
 
IV. Pojednání o rozpočtu chudinství a žádosti Jos. Veselýho. 
Vzhledem k tomu, že rozpočet chudinský pro rok 1922 jest aktivní, navrhuje se obecnímu 
zastupitelstvu, by z položky „výdaje nepředvídané“ zvýšena byla chudinská podpora Frant. 
Novotnýmu o 200 K a aby sirotku po Karlu Veselým, který se nachází v učení, byla v roce 
1922 ještě vyplácena chud. podpora ve výši 720 K. 
 
V. Pojednání o rozpočtu obecním pro rok 1922. 
Rozpočet se v jednotlivých položkách předčítá a upravuje. Obecnímu zastupitelstvu se 
navrhuje, aby výnos dávky nápojové od 1. ledna 1922 věnován byl na úpravu nových ulic, 
povstavších novostavbami na parceli čk. 259. 
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VI. Schválení účtů p. stavitele. 
Týž předkládá účty za opravu střechy obecního domku v obnosu 2 991 K 54 h a za přemís-
tění sochy svatojánské v obnosu 1 061 K 80 hal. Usneseno obnosy tyto zapraviti. 
 
Různé 
Div. představení ve prospěch pokr. školy. 
Divadelní společnost p. Faltyse chce sehráti jedno představení ve prospěch pokračovací 
školy a žádá za vyslání někoho, kdo by případně chtěl choditi s roznašeči plakátů a vybírati 
vstupné, a aby někdo byl případně přítomen u pokladny. Usneseno, by upozorněna byla 
pokračovací škola k vyslání žáků k vybírání vstupného a za obec při pokladně budou p. Zá-
vora a p. Čermák. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman   Antonín Závora; Čermák Josef  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané v úterý dne 31. ledna 1922 o 6. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové obecní rady občané: Hájek Tomáš, 
Eiman Bohuslav, Čermák Josef a Závora Antonín. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu připomíná obč. Závora, že z představení pro pokračovací školu zbyl čistý zisk 
120 K a že tento byl též svému účeli odevzdán. Jest však nutno připomenouti slabá účast 
občanstva a tím i prašpatné pochopování pro podporu kulturních účelů. 
Jiných poznámek nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Zemský správní výbor doporučuje vštěpovati mládeži dobré vlastnosti pro čistotu a estetiku 
v obcích a nabádati je, by sami nepřístojnosti odklizovali. 
Přípis okr. pol. správy v Kladně, že zasílá obnos 123 K 20 h co náhradu režijních nákladů 
spojených s vydáváním legitimací na chléb, vzat na vědomí. 
Účet p. Kopky za opravu dvířek u ohrádky se schvaluje a poukazuje k zapravení. 
Žádosti p. Aloise Kreutzera za dovolení k nastěhování zetě Jaroslava Balouna s rodinou do 
čp. 34 se k návrhu obč. Eimana vyhovuje, ježto nikdo nebyl z nájemníků násilně ze strany 
majitele domu ve svých právech omezen. 
 
III. Pojednání o stavbě studny. 
Obč. starosta předkládá rozpočet na zřízení nové studny s pumpu, jež by vyžadovala 
nákladu 8 140 K, jest však možno předpokládati, že náklad tento nebude tak veliký, poně-
vač rozpočet jest sdělán na studnu 12 m hlubokou a vesměs ve skále. Usneseno doporučiti 
obecnímu zastupitelstvu návrh na zřízení studny do rozpočtu zařaditi položkou 6 000 K. 
 
IV. Ustavení pořadu schůze obec. zastupitelstva. 
Schůze ustanovena na den 4. února o 2. hod. odpol. a pořad této stanoví obecní úřad. 
 
V. Povolení zábav. 
Zábavy zaznamenané do konce masopustu se vesměs povolují. 
 
Různé. 
Pan Závora se táže, zda jest možno počítati se státní subvencí pro domek p. řídícího. Obč. 
starosta odpovídá, že pokus o to se stane v nejbližší době. 
 
Jiných poznámek nebylo, načež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman; Bohuslav Eiman, Antonín Kodet  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 15. února 1922 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Kodet, Eiman, Čermák 
a Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis po přečtení bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze ob. zastupitelstva. 
Zápis přečten, a poněvač k němu ani poznámek ani doplňků nebylo, vzat na vědomí. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů. 
Přípis státní regulační komise o zřízení pohodnice v katastru obce vzat na vědomí. 
Na zdejší dotaz ohledně přídělu palivového dříví lesní správa odpovídá, že prozatím dává 
jen 50 m, ostatních 100 dodá, jakmile bude hotovo. Obč. Kodet žádá, by v důsledku zvýše-
ného přídělu bylo některým rodinám přidáno aspoň po ½ m. Obč. starosta odpovídá, že se 
stále ještě přihlašují lidé, mimo to se z přídělu musí pamatovati i na školy, takže dosud 
nelze mluviti o tom, by se některým rodinám přidalo. Konečně usneseno, by se tento příděl 
dal prvním zapsaným 50 uchazečům v pořadí, jak přihlášeni jsou, a když by snad některý 
žádal odklad, nastoupil za něho v dalším pořadí zapsaný. 
Patronátní úřad v Jenči na podkladě usnesení obecního zastupitelstva ze dne 20. 4. 1918 
oznámené pod čís. 508 žádá o zapravení příspěvků na kostelníka za léta 1921 a 1922 v ob-
nosu 2× 8,40 K, tudíž 16 K 80 h. Usneseno příspěvek tento zapraviti. 
 
IV. Žádost Jos. Lukavskýho z Brusky za dovolení k nastěhování do čp. 77. 
Vzhledem k tomu, že v obci zdejší jest naprostý nedostatek bytů a v obci samé mnoho 
rodin bez bytů, usneseno žádosti jeho nevyhověti a p. Kučerovi doporučiti, by si někoho 
vybral z místních občanů, kteří byty nemají. Jako takoví se doporučují: Jan Zmatlík, 
p. František Foubík, p. Frant. Ineman, p. Frant. Lefler, holič a p. Josef Kadlec. 
 
V. Návrh komise stavební o studně. 
Předčítá se protokol o komisi stavební za účelem tím vyslané, jakož i protest paní Boženy 
Havlůjové zastoupené p. Jaroslavem Sulanem. Obecní rada k návrhu obč. Kodeta se usnáší 
námitky paní Havlůjové jako neodůvodněné zamítnouti a návrh komise stavební za zřízení 
studny na prostranství před zahrádkou p. Klimenta neuznati, poněvač v těch místech by 
tím více komunikaci překážela a vyžadovala by mnohem více nákladu než bude státi 
v místě původně určeném, které plně vyhovuje i podmínkám zdravotním a nikterak dle 
posudku znalce stavebního nebude překážeti v komunikaci a bezpečnosti a obec tím zřídí 
novou studnu o 5 000 K laciněji, o něž by stála více v místě stavební komisí navrhovaném. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 81 
 

 

VI. Podání zprávy z porady o postavení pomníku padlým. 
Obč. starosta podává zprávu ze schůze zástupců spolků, korporací a odborníků, konané 
dne 14. t. m., kde bylo usneseno postaviti v Hostivici pomník pod čís. 62 označený v ceně 
20 000 K a že tato se usnesla zadati jej sochaři p. Rud. Ducháčkovi ve Vršovicích splno-
mocnivši obecní radu, by s tímto smlouvu uzavřela a podepsala. Pan Ducháček, který byl 
též schůzi přítomen, vyžádal si lhůtu 5 měsíců, ale jelikož by odhalení připadlo až do 
měsíce srpna, bude nutno ustanoviti p. Ducháčkovi lhůtu kratší a snad by bylo dobře sta-
noviti mu lhůtu do počátku měsíce července. Jelikož zde nejsou podmínky od p. Ducháčka, 
usneseno, aby jakmile dojdou, seznala se obecní rada a současně se v ní projednala záleži-
tost pozemku interpelovaného ve schůzi obecního zastupitelstva, do níž se pozvou pánové: 
Kubr, Henych a Čermák Matěj. 
 
Různé: 
Přivezení popele. 
Obč. starosta oznamuje, že nechal dovésti 4 fůry popele k vypopelování pěšin, a současně 
upozorňuje na vysoké náledí ve strouze. Vzhledem k tomu, že za daných okolností se 
nenechá s ledem ničeho dělati, usneseno ponechati věc prozatím průběhu. 
 
Pokračování ve schůzi konané dne 18. ledna 1922 o 4. hod. odpoledne, jíž 
súčastnili se: obč. Bouška, starosta a členové: Hájek, Kodet, Čermák, Chlupatý a přizváni 
byli p. Kubr František, pan Čermák Matěj a p. Henych Josef. 
 
I. Pojednání o pozemku zabraném velkostatkem. 
Obč. starosta praví, že dnešní schůze svolána jest, aby přítomní pánové jako pamětníci 
podali vysvětlení, o který pozemek se jedná a jaké jednání o pozemku tom se vedlo 
a v kterém čase. Pan Kubr praví, že se jedná o obecní pozemek, kde má velkostatek nyní 
krechty na řízky. V roce 1906 se zavedlo jednání s velkostatkem za výměnu tohoto pozem-
ku a velkostatek za něho směnil: ohrádku proti velkostatku, nyní mřížovím ohraženou, dále 
½ ohrady, v níž stojí socha mariánská a která svého času též ohražena byla, a konečně 
pastvinu u obecní studánky s pruhem pole proti mlýnu p. Záborce bez pozemku, který 
užívá p. Anděl za zelinářskou zahradu. Směna tato byla též i knihovně provedena. Pan 
Čermák prohlašuje, že původní pozemek měl výměry 62 a a že by se byly při směně mimo 
ohrádek připojily též pastvina u studánky a pole proti mlýnu, nevěděl a musil předpok-
ládati, že to dosud provedeno není, poněvač v onom poli dosud stojí mezníky velkostatku. 
Ostatně i se směnou takto vyznačenou se mu zdá, že směněná výměra jest malá a že 
nemůže obnášeti 62 ary. V důsledku těchto zpráv usneseno vyhledati zde se nacházející 
spisy o směně té týkající a zavésti pátrání o tom, kde by se snad nacházela v držení ona 
část pozemku, která směněna nebyla. 
Tím prohlásil předsedající jednání s přizvanými pány za skončené, načež tito odchází. 
 
II. Uzavření smlouvy s p. Ducháčkem o postavení pomníku padlým. 
Předčítá se přípis zaslaný p. Ducháčkem a týkající se postavení pomníku. Týž se zavazuje, 
že pomník postaví za 20 000 K, cena myslitelna a obalem Loco nákladní stanice, sám nebo 
jeho zástupce se dostaví k postavení, což jest již v ceně započítáno, a zhotoven z hořické-
ho pískovce, který bude impregnován. Pomník zhotoví do 5 měsíců, o dovoz z nádraží 
a síly pomocné se postará obec. 1/3 nákladu se zapraví při uzavření smlouvy, 2/3 při doho-
tovení pomníku a 3/3 při postavení nebo odhalení. 
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Obecní rada na podmínky tyto přistupuje, ale stanoví k nim své dodatky, kteréž nutno se 
strany p. Ducháčka přijmouti. 
I. Že p. Ducháček dodá a postaví pomník nejpozději do začátku července t. r. 
II. Že autor pomníku před odesláním podá písemná dobrozdání o způsobu provedení 

pomníku. 
III. Že pomník za pomoci zdejších lidí osazen bude nejdéle do začátku července, při osa-

zování pak bude buď sám p. Ducháček neb jeho zástupce. 
Dále usneseno, že jakmile se započne s úpravou místa pro pomník, provede se po obci 
domovní sbírka ve prospěch tohoto účelu, kterou by provedly místní spolky a korporace 
v tom způsobu, jako se provedla sbírka na červený kříž. 
Obč. Čermák se táže, zda a jak velký kapitál jest k postavení pomníku již k disposici. Obč. 
starosta předkládá vkladní knížku znějící na postavení pomníku padlým, a na níž vložen 
jest obnos 2 172 K a k němuž náleží ještě příspěvek obce za léta 1920 a 1921 v obnosu 
1 000 K. Dále sděluje, že komise aprovisační se usnesla všecky své přebytky tomuto účelu 
a dosud na knížkách vloženo jest: na jméno aprovisace obce 1 066 K a na jméno obec 
Hostivice 1 739 K, tudíž celkem 5 977 K. Mimo toho snad bude možno věnovati z prostřed-
ků aprovisačních asi 16 000 K, leč peníz ten není dosud jistý a není také vyúčtován. Ohra-
žení celého trojúhelníku bude vyžadovati též velkého nákladu a proto bude jistější, bude-li 
počítati jen s ohražením prostranství okolo pomníku v rozměru asi 6 × 4 nebo 6 × 6 m. 
Tím byl rozhovor v tomto bodu ukončen. 
 
III. Pohřebné za Schonovou. 
Obč. starosta oznamuje, že zemřela paní Schonová, kteráž brala chudinskou podporu, a že 
p. Schon jej osobně žádal za příspěvek na pohřeb. Usneseno, aby se p. Schonovi vyplatil 
obnos 200 K. 
 
Tím byla schůze ukončena. 
 
Najman, zapis.  Eiman Bohuslav, Čermák Josef  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 8. března 1922 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obč. Bouška a členové občané: Eiman, Čermák, Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní pol. správa oznamuje, že dne 15. března se bude konati komise za příčinou 
udělení povolení k postavení pohodnice na pozemku čk. 189 náležející p. Bočkovi a aby za 
obec se zástupce obce k této komisi dostavil. Usneseno vyslati tam p. Závoru. 
Liga Masarykova v Unhošti žádá za udělení příspěvku na postavení sanatoria pro tuber-
kulosní. Usneseno záležitost ponechati do schůze obecního zastupitelstva. 
Ministerstvo soc. péče oznamuje, že odvolání obce zdejší do příkazu vrchní správy v Jenči, 
že stavební místa se nebudou prodávati ani cizím osobám ani těm, již mají reality, postou-
peno bylo ministerstvu zemědělství. Vzhledem k tomu, že ministerstvo asi rozhodnutí již 
učinilo, neboť vrchní správa již vybízí přihlášené cizí stavebníky, by si pozemek přišli zapla-
tit, ale za zvýšenou cenu jednou tak vysokou. Usneseno vyčkati výměru ministerstva a pak 
učiniti do něho odvolání. 
Ing. Parýzek oznamuje, že v nejbližší době odměří obecní pískovnu. Přípis vzat na vědomí 
se zprávou obč. starosty, že odměření provedeno bylo dnes a že zjištěny příorky jak v poli 
p. Šroubka, tak i v poli p. Kozáka. Pan Šroubek prohlásil, že nároků na příorek se ihned 
vzdává, výměra příorků používaného p. Kozákem není dosud známa. 
 
III. Vypopelování cesty ku Břvům. 
Obč. starosta oznamuje, že p. Zikl zde žádal za objednání popele z továrny na vyspravení 
cesty, který by on svými povozy nechal zdarma odvézt, takže by obec platila jen popel 
a odměnu čeledínům. Usneseno vyšetřiti stav cesty. 
 
IV. Rozdělení daru 200 kor. na sirotky po padlých vojínech. 
Obč. starosta oznamuje, že sbor důstojnický odvedl z večírku čistý výnos v obnosu 200 K, 
který má býti rozdělen mezi sirotky po padlých vojínech. Usneseno, aby do příští schůze 
vyhotoven byl seznam sirotků a na podkladě jeho se dar rozdělí. 
 
V. Rozdělení zbylého dříví. 
Jelikož z přiděleného dříví zbývá dosud k dispozici 16 m dříví, usneseno vydati vyhlášku, by 
se zájemníci do 8 dnů oň přihlásili. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 84 
 

 

VI. Nedodávání včas dopisů. 
Obč. starosta oznamuje, že p. Kubrem si bylo stěžováno, že mu strážník dodal vyrozumění 
o dodání kontingentu teprve 3. března, ač kontingent měl býti dodán do konce února, a že 
se tudíž zříká zodpovědnosti. Na spise zjištěno, že strážník měl tento již 20. února, a proto 
byl předvolán. Tvrdí, že to asi není pravda, proto předvolán i p. Kubr, který údaj svůj 
potvrdil. V důsledku toho nařízeno strážníkovi, že musí bezpodmínečně každý dopis co 
nejdříve doručiti. 
 
VII. Odvolání paní Havlůjové do zamýšleného zřízení studny. 
Po přečtení dodaného odvolání zaveden rozhovor a poukázáno, že v místě komisí navrho-
vaném by zřízená studna překážela více veřejné frekvenci než na místě původním a že 
mimo toho by vyžadovala nákladu o 5 000 K většího. K návrhu obč. Eimana usneseno: 
I. Nový návrh komise stavební, aby pumpa se studnou zřízeny byly v místě proti 

zahrádce p. Klimenta se zamítá, poněvač by tam pumpa se studnou byla na překážku 
řádné komunikaci a mimo to by vyžadovala nákladu o 5–6 000 K většího. 

II. Námitky paní Boženy Havlůjové se zamítají, jelikož jak zřízení, tak i udržování pumpy 
nijak nebude na závadu stavbám se studnou sousedící a jsouc tato postavena stra-
nou, nikterak nebude překážeti provozu. 

 
VIII. Udělení Jos. Klínerovi ku kapitalisaci úrazové renty. 
Úrazová pojišťovna dělnická v Praze žádá za vydání souhlasu k vyplacení úrazové renty 
v obnosu 3 000 K Jos. Klínerovi na zakoupení šicího stroje pro jeho manželku. 
Usneseno dáti svolení ku kapitalisaci úrazové renty. 
 
IX. Pronájem nezakoupených stavebních parcel. 
Obč. starosta oznamuje, že obec svého času učinila velkostatku nabídku, že by pronajala 
neodprodané nebo nezamluvené dílce stavebních parcel a poněvač se blíží doba obdě-
lávání polí, žádá za vhodné usnesení v této věci. Obecní rada se usnáší, by se dříve 
vyšetřilo, které parcely jsou neprodané nebo nezamluvené, načež se provede další jednání. 
 
X. Žádost Jos. Vlčka za náhradu pozemku odstoupeného do regulace. 
Jelikož obecní rada není splnomocněna k tomuto, přenechá se obecnímu zastupitelstvu. 
Smlouva trhová v této záležitosti knihovní má býti předložena do 15. dubna t. r. a vypra-
cována bude u obecního úřadu. 
 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje jednání za skončené. 
 
Najman, zapis.  Starosta: Bouška; Eiman Bohuslav; Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 29. 3. 1922 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Chlupatý, Závora, Hájek, 
Stehlík, Čermák a Eiman. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává obč. Závora, že byl přítomen při odměřování pískovny 
a po vytýčení hranic p. Šroubek prohlásil, že zjištěného příorku se ihned zříká, žádá však, 
by cesta přes pískovnu byla upravena na sjízdnou a bezpečnou. 
Obč. starosta k zápisu poznamenává, že paní Havlůjová podala odvolání k okresní komisi 
pro zřízení studny a tato je vrátila zpět k doplnění a připojení spisů; žádá za sdělení, jak si 
počínati s prací, rozhodne-li okresní komise ve prospěch obce. Obecní rada se usnáší, by 
po dojití vyřízeného rekurzu se se stavbou studny ihned započalo. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okresní pol. správa přípisem ze dne 21. března 1921 čís. 19123/L oznamuje opis protokolu 
sepsaného při komisi o žádosti za postavení pohodnice na pozemku čk. 189 v Hostivici, což 
vzato na vědomí. 
Zemská komise pro péči o mládež žádá za zvýšení příspěvku na Marii Nekvapilovou. Usne-
seno příspěvek zvýšiti z měsíčních 20 K na 30 K. 
Okresní pol. správa v Kladně výnosem ze dne 16. 3. 1922 číslo 16369/L zrušila usnesení 
obecní rady pro neudělení povolení k nastěhování Josefa Lukavského do čp. 77 s právem 
odvolacím do 14 dnů. Usneseno k výměru tohoto podati odvolání k zemské správní komisi. 
Pan ing. Paryzek v Kladně oznamuje, že dne 8. března zjistil a vyznačil hranice obecní 
pískovny; příorek používaný p. Jos. Kozákem měří 389 m² čili 108,2 sáhů čtv., a za odmě-
ření požaduje obnos 210 K. Usneseno účet zapraviti a panu Kozákovi dáti vědomost, jak 
velkou plochu užívá, a aby podal své dobrozdání, načež na podkladě odpovědi se zařídí 
další jednání. 
Okresní pol. správa v Kladně přípisem ze dne 25. března 1922 číslo 20995/K oznamuje, že 
se dne 31. t. m. konati bude živnostensko-právní komise na přístavbu dílen firmy Staněk 
a aby se komise této súčastnil zástupce obce. Usneseno, by se komise súčastnil obč. sta-
rosta. 
Okresní správní výbor v Unhošti přípisem ze dne 14. března 1922 číslo 418 nařizuje zjistiti, 
kdo z majitelů pozemků kol okresních silnic nemá vysázeno scházející stromoví, a tohoto 
udati správní komisi. 
Letáky svazu středočeských elektráren o elektrisaci vzaty prozatím na vědomí. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
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III. Nájem zbylých stavebních parcel. 
Vrchní správa v Jenči přípisem ze dne 14. března 1922 číslo 553 vyzývá zdejší obec, by na 
základě usnesení obecního zastupitelstva ze dne 21. 8. 1921 pronajala neodprodané sta-
vební parceli, a vypočítává, že výměra neprodaných míst činí celkem 4 ha 88 a 78 m, do 
kteréž výměry započítává i neprodanou uliční plochu ve výměře 1 ha 69 a 54 m. Nájemné 
se požaduje 400 K z 1 ha, daně a přirážky. O předmětu zavedena debata, během níž 
zjištěno, že plochy uliční není vůbec možno najímat a že jest nemožno i pronajati mnohá 
v blocích zbylá stavební místa. Aby pak pokud možno celá tato záležitost mohla býti co 
nejdříve ukončena, k návrhu obč. Chlupatýho usneseno navrhnouti velkostatku, že obec 
nabízí nájemné za 2 ha, tudíž obnos 800 K, a v návrhu se uvede, proč nelze pronajmouti 
celou zbývající plochu. 
 
IV. Opatření orientačních tabulí. 
Okresní pol. správa v Kladně přípisem ze dne 14. března 1922 číslo 16969/K nařizuje, by 
obec nechala do 6 neděl zhotoviti nové orientační tabule dle předpisů zákonných a pak 
zprávu o tom podala. Usneseno vyhledati další nabídky, a dle těchto zhotovení nových ta-
bulek zadati. 
 
V. Odvolání obce za nedodržování úmluvy o prodeji stavebních míst. 
Předčítá se protest proti vrchní správě v Jenči pro nedodržení úmluvy učiněné dne 
25. srpna 1921 u okresní pol. správy v Kladně a týkající se zvýšené prodejní ceny staveb-
ních míst. Protest tento schválen. Současně usneseno vyžádati si od ministerstva země-
dělství výměr, dle kterého snad dáno velkostatku svolení k prodávání parcel dráže, než 
bylo smluveno, a po dojití téhož podati odvolání. 
 
VI. Rozdělení milodaru válečným sirotkům. 
Jelikož odstavec tento byl ve schůzi minulé odložen do schůze této za příčinou zjištění 
počtu sirotků, byl počet jich upraven na 20, aby každý mohl dostati aspoň 10 K; poněvač 
však rotmistři zdejší zbrojnice mají svůj večírek, jež snad také něčím přispějí, odkládá se 
tato záležitost do schůze příští. 
 
VII. Jak naložiti se zbylým dřívím. 
Vzhledem k tomu, že několik osob dříví odřeklo, zbývá nyní obci 16 m dříví a obč. starosta 
žádá, co s ním činiti, jelikož jest zaplaceno z obecních peněz. K návrhu obč. Chlupatýho 
usneseno odložiti rozhodnutí, jelikož se později dříví jistě rozebere, jakmile se bude moci 
zase jezdit do lesa. 
 
VIII. Kapitalisace renty p. Frant. Inemana. 
Úrazová pojišťovna dělnická žádá za svolení k vyplacení úrazové renty p. Fr. Inemanovi 
v obnosu 3 000 K. Dle sdělení obč. starosty má dotyčný již svolení své obce domovské 
a může se tudíž jednati jen o vyplnění přiloženého dotazníku. Zpráva vzata na vědomí. 
 
IX. Vyplacení náhrady za účetnický kurs. 
Tajemník předkládá žádost za náhradu nákladů v obnosu 60 K spojených s proděláváním 
účetnického kursu amerického. Usneseno obnos ten mu nahraditi. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 87 
 

 

X. Vytýčení hranic dílců u mlýna. 
Obč. starosta sděluje, že svého času dalo vrchní zastupitelstvo svolení k odprodeji dílců 
obecního pozemku u mlýna a p. ing. Parýzek vzkázal, by si zájemníci dílce okolíkovali, 
načež on by je vyměřil a plánky opatřil. Usneseno zájemníky o tom zpraviti. 
 
XI. Nivelace nových ulic. 
Ježto se blíží doby, kdy bude se musit započíti s úpravou nových ulic, usneseno, by jakmile 
tomu počasí dovolí, pan stavitel výškové body vytýčil a kolíky nechal vyznačit. Při tomto 
vyměřování bude tajemník, který hloubku si vyznačí, aby pak ji oznámil zřízenci, který při 
vykopávce bude přítomen. 
 
Různé 
XII. Úprava cesty tzv. Jelínkovic. 
Obč. starosta oznamuje, že byl p. Klimentem požádán, by vyspravena byla trochu cesta 
t. zv. Jelínkova, kterou si hospodáři tuto používající až dosud spravovali sami. Usneseno 
nechat nadělati něco štěrku, který by si hospodáři na správu cesty vyvezli a upravili. 
 
XIII. Vyškrábání bláta a vypopelování pěšin. 
Obč. Chlupatý žádá obč. starostu, by nechal odstraniti spousty bláta na pěšinách a tyto 
nechal vypopelovat. Obecní rada se usnáší, by hned ráno zjednán byl Donát, aby bláto 
vyškrábal, a Kalina, aby z továrny navezl popel. 
 
Jiných poznámek a návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman Bohuslav Eiman; Antonín Závora  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 20. dubna 1922 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi této přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Kodet, Hájek, Závora 
a Eiman. 
Obč. starosta zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Obč. starosta ku přečtenému zápisu poznamenává, že velkostatek na nabídku zdejší o pro-
najmutí neprodaných stavebních míst dosud neodpověděl, a žádá za usnesení, jak ve věci 
té dále postupovati. K návrhu obč. Eimana usneseno záležitost neurgovati, a dojde-li snad 
vyřízení pozdě, pronájem odřeknouti. Dále k zápisu poznamenává, že z předpokládaného 
večírku rotmistrů na dar sirotkům nic věnováno nebylo, takže suma pro rozdělení zůstává 
stejná a rozdělení se odkládá na dobu pozdější. Ohledně zbylého dříví usneseno vydati 
vyhlášky, by se o něj zájemníci přihlásili. Pěšiny po obci byly dány do pořádku, ale popel se 
odebral místo z továrny z nádraží. Obč. Kodet se táže, jak se má záležitost s bytem u Ku-
čery; obč. starosta odpovídá, že rekurs byl podán zemské polit. správě, vyřízení dosud 
nedošlo. Konečně obč. starosta poznamenává, že o námitkách paní Havlůjové proti zřízení 
studny musí rozhodovati obecní zastupitelstvo, jež jí musí poskytnouti lhůtu odvolací. 
Jiných poznámek a dotazů nebylo, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Předčítají se došlé spisy týkající se bytu Fílových v Jenečku čp. 170, a poněvač jich odpo-
rem nebyl byt zabezpečen proti úrazu, spadá veškerá zodpovědnost na ně. 
Odpověď pana Kozáka ohledně příorku u pískovny ponechá se k rozhodnutí obecnímu zas-
tupitelstvu. 
Co se týče přípisu Středočeského dřevařského průmyslu v Unhošti o postavení jednoho 
dřevěného domku, dá se jim odpověď, že o pozemek si musí zažádati u velkostatku a že 
by bylo záhodno, kdyby se stavbou domku co nejdříve započali. 
 
III. Schválení smlouvy s manželi Vlčkovými. 
Smlouva vrácená okresním soudem k doplnění, okolkování a legalisování podpisů manželů 
Josefa a Marie Vlčkových a určení ceny 80 K za postoupený díl pozemku čk. 100/1 ve 
výměře 40 m² schválena. 
 
IV. Žádost Buštěhradské dráhy za svolení k noční uzávěře přehrad. 
Záležitost tato ponechává se do schůze obecního zastupitelstva. 
 
V. Žádost Ant. Bočka za opravu mostku. 
Nutnost opravy mostku uznána, rozhodnutí se však ponechává schůzi obecního zastupitel-
stva. Před schůzí se však vyšle komise k prohlídce a k jednání, za jak nejlepších podmínek 
by se nechal mostek opraviti a zda by jak velkostatek, tak i p. Boček buď nějaký potřebný 
materiál dali, a nebo aspoň zdarma dopravili. 
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VI. Zřízení orientačních tabulí. 
Usneseno přeptati se p. Josefa Fialy v Litovicích, zač by tabule ty zhotovil nejpozději do 
14 dnů, a byla-li by nabídka vyšší, než jsou sem podány, zadati práci p. Frant. Musilovi do 
Ruzyně, který požaduje za kus 85 kor. 
 
VII. Zvýšení ceny kamene 
Jelikož upravením odpadového kanálu vzešly značné výlohy, takže by lom žádného užitku 
nenesl, usneseno zvýšiti cenu kamene o 2 kor. na 1 m a Donátovi za opravu odtoku zvlášť 
zaplatiti. 
 
VIII. Stanovení schůze obec. zastupitelstva. 
Schůze stanovena na čtvrtek dne 27. dubna o 6. hod. večer. 
 
Různé. 
IX. Povolení hlášených zábav. 
Hlášeny jsou zábavní podniky: 22. 5. divadlo rep. dorostu a ve dnech 22. a 23. kouzelní 
divadlo p. Vyšína u Šroubka, 23. 5. taneční zábava odvodem povinných U Koruny, 1. 5. 
taneční zábavy u Neradů a U Koruny, 14. 5. Severočeská Jednota u Neradů, 21. 5. Havlí-
ček U Koruny, 4. 6. Sbor hasičů U Koruny. Z kouzelného divadla zaplatí paušál po 30 K 
z každého představení. Zábavy se povolují. 
 
X. Okleštění vrb. 
Obč. Eiman hlásí, že byl p. Nebeským dotázán, zda bylo p. Chlupatýmu a p. Kubrovi dáno 
svolení k okleštění vrb u rybníka, a že se o tom zmíní ve schůzi ob. zastup. Obč. starosta 
odpovídá, že mu o tom není ničeho známo, a obč. Kodet připomíná, že p. Chlupatý pro-
hlásil, že stromy jsou jeho. 
 
Tím byla schůze skončena. 
 
Najman  Hájek Tomáš, Antonín Závora  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 19. května 1922 o 6 ½ hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Kodet, Eiman, Chlupatý, 
Stehlík, Hájek, Čermák a Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu podává obč. starosta zprávu, že se za několik dní po schůzi dostavil 
do kanceláře p. stavitel Drnek, aby projednal ujednání ohledně nájmu ubylého pozemku 
čk. 259. Jelikož vrchní správa teprve po pěti nedělích přikročila k jednání, kdy obdělávání 
pozemků pachtýři již bylo téměř nemožné, prohlásil tomuto, že obec vinou vrchní správy 
dnes již pozemek pronajmouti nemůže, načež velkostatek pozemek sám něčím osil. Zpráva 
vzata na vědomí a jednání obč. starosty schváleno. Obč. Závora se táže, co jest s most-
kem u Bočka. Obč. starosta odpovídá, že dosud u věci té jednání nebylo. 
Jiných dotazů a poznámek k zápisu nebylo, načež tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Okr. pol. správa v Kladně oznamuje, že o ceně při odprodeji pozemků na stavbu rozhoduje 
nyní ministerstvo financí, a že tudíž původní úmluva se vymyká z kompetence její. Usne-
seno, by u věci sepsán byl spis a předán k interpelaci některému poslanci; nebude-li ani 
tento krok míti účinku, zakročilo by se soudně, což by však musilo schváliti obecní zastu-
pitelstvo. 
Ohledně žádosti Anežky Náprstkové z Kej o poskytnutí bezplatného bytu v obci zdejší, pří-
padně placení činže v obci Kejích, usneseno dotázati se obecního úřadu v Kejích, jak vel-
kou činži platí, a tuto jí hraditi. 
Obč. starosta oznamuje, že Aloisie Nekvapilová porodila nemanželské dítě a že by se mělo 
zjistiti pod jakým jménem bylo toto do matriky zaneseno. Usneseno záležitost tuto vyšet-
řiti. 
 
III. Vykácení stromoví na parc. čk. 259. 
Vrchní správa v Jenči žádá za sdělení, zda obec stromoví vykoupí, jinak by jej vrchní sprá-
va nechala vykáceti. Jelikož v pondělí přijede do obce p. rada Křeček, usneseno dotázati se 
jej o posudku a dle toho další jednání zaříditi. 
 
IV. Odměna za vysázení stromů. 
Strážník žádá, by za vykopání jamek a vsazení stromků byla mu dána odměna v obnosu 
50 K. Usneseno obnos ten mu vyplatit. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 91 
 

 

V. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: 21. 5. kovodělníci koncert a zábavu, 11. 6. čs. strana lidová taneční 
zábavu ve prospěch postavení pomníku padlým a 18. 6. otevření sokolovny. Zábavy se 
povolují. Současně se vyhovuje žádosti kovodělníků za propůjčení ohrádky ku koncertu 
bezplatně a s podmínkou náhrady škod, jež by se snad na majetku obecním a stromoví 
státi mohly. 
 
Různé. 
Vykácení suché lípy. 
Obč. Čermák oznamuje, že proti domu p. Panušky jest suchá lípa, kterou by cestář Matou-
šek vykopal a za ní novou vsadil. Jelikož na vsazení nové jest již pozdě, usneseno věc po-
nechati na příští jaro. 
 
Užívání paloučku ve skále. 
Obč. starosta oznamuje, že se k němu dostavila Vávrová a Müllerová stěžující si, že 
strážník používá ve skále palouk, z něhož neplatí, a ony nemají kam pást husy. Vzhledem 
k tomu, že strážníkovi tento pozemek byl přidělen k užívání, usneseno stěžovatelky o tom 
vyrozuměti a jim nárok na používání zakázati. 
 
Poukázky na kámen a písek. 
Obč. Hájek si stěžuje, že tajemník vydal několik poukázek na kámen, aniž by on o tom 
věděl. Vzhledem k pořádku a řádné kontrole žádá o učinění rozhodnutí. Usneseno, by bez-
podmínečně každý předložil obecnímu úřadu poukázku od dozorce lomu, materiál zde 
zaplatil a tajemník vydal poukázku pro dělníka v lomu nebo pískovně. 
 
Komise u sokolovny. 
Obč. Chlupatý žádá za předsevzetí komise u sokolovny ohledně rozšíření silnice a postave-
ní tarasu. Usneseno, by po dohodě s okresním správcem silnice byla pokud možno stano-
vena na úterý o 4. hod. odpol. a aby obec zastupovali obč. Závora a Hájek. 
 
Silnice do Sobína. 
Obč. Chlupatý žádá, by vykonány byly příslušné přípravné práce pro dohodu o postavení 
silnice do Sobína, jelikož vzhledem k subvenci zemské a okresní by tato stavba súčastněné 
obce příliš nezatížila. Usneseno o věci zavésti jednání. 
 
Náhrada mzdy za národní svátky. 
Obč. Stehlík žádá, by Donátovi jako dělníku obecnímu byla nahražena mzda za 1. květen, 
případně i 28. říjen, což schváleno. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman  Bohuslav Eiman; Antonín Závora  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 14. června 1922 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 

Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška a členové občané: Eiman, Čermák, Kodet, 
Hájek a Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 

I. Čtení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 

II. Vyřízení došlých dopisů. 
Pan Rudolf Ducháček oznamuje, že pomník bude nejpozději do polovice července hotov 
a postaven. Vzhledem k tomu, že se zavázal pomník dohotoviti do konce měsíce června, 
usneseno, by obč. Sláma a obč. Eiman tuto sobotu odpoledne do Vršovic sjeli, o postupu 
prací na pomníku se osobně přesvědčili, jemu odevzdali druhou zálohu a poukázali mu na 
závazek dohotovení pomníku do konce měsíce června. Cestovné obdrží 10 kor. Dále 
usneseno vyzvati pana stavitele, by nejpozději příští pondělí započal se stavbou podstavce. 
Městský úřad v Unhošti oznamuje, že jest nucen vypověděti zdejší příslušnici Aloisii Nekva-
pilovou, a vyzývá obec zdejší, by si pro tuto do 3 dnů někoho poslala, jinak ji na útraty 
obce sem nechá dopraviti. Usneseno odpověděti, že jmenovaná má nemanželské děti, 
které přísluší do Unhoště, takže by obec zdejší byla nucena si vzíti zase stížnost, by si obec 
dítě ponechala. 
Obec Keje na dotaz zdejší oznamuje, že činže z bytu, jaký užívá Náprstková, se platí ročně 
160 K. Usneseno zapraviti jí pololetní nájemné a pak později každé čtvrtletí. 
Ing. Josef Kropáček z Kr. Vinohrad žádá za povolení k postavení továrny na kovodělné 
zboží. Usneseno proti postavení továrny ničeho nenamítati, když zmíněná firma si vyžádá 
souhlas státní regulační komise. 
Odvolání obce proti rozhodnutí okr. polit. správy v Kladně, jež dala souhlas k nastěhování 
Lukavskýmu, bylo zemskou politickou správou zamítnuto, což vzato k vědomí. 
Vrchní správa v Jenči podává zprávu, za jakých okolností došlo k zvýšení ceny stavebních 
pozemků na parc. čk. 259. Usneseno příležitostně sepsati u věci té stížnost ministerstvu 
financí, jakož i některému poslaneckému klubu. 
 

III. Povolení zábav. 
Spolek Havlíček pořádá 25. 6. taneční zábavu u Neradů ve prospěch postavení pomníku. 
Povoluje se. 
 

Různé. 
Stromy ve višňovce. 
Obč. Kodet poukazuje na veliké množství stromků višňových, jež jsou suché a míní, že to 
jsou ony stromky, které byly na podzim ohlodány kozama. Usneseno, že se nyní nenechá 
ničeho s vysazováním dělat, a co se pasení koz týče, zakáže se jich pastva okamžitě, 
jakmile podána bude s některé strany stížnost. 
 

Jiných poznámek nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 

Najman, zapis.  Starosta: Bouška; Eiman Boh.; Antonín Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 5. července 1922 o ½ 7. hod. večer v kan-
celáři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce obč. Bouška, Čermák Josef, Hájek Tomáš, Kodet Antonín, 
Eiman Bohuslav a Tomáš Chlupatý. 
Omluveni obč. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež se přikročilo k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje obč. Kodet, zda již došla nějaká odpověď ohledně 
Nekvapilové. Obč. starosta odpovídá, že dosud nedošla, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Ředitelství státních statků v Praze zasílá odpověď na zdejší přípis ohledně prodeje staveb-
ních míst na pozemku čk. 259. Přípis vzat zatím k vědomí a dle něho se podá protest 
k ministerstvu financí a zemědělství. 
Kabinetní kancelář p. presidenta oznamuje, že p. president béře protektorát nad slavnost-
mi celostátními, a jelikož slavnost odhalení pomníku jest rázu místního, žádá, by se na zas-
lání žádosti o protektorát p. presidenta netrvalo. Sdělení se béře na vědomí. 
 
III. Návrh na schválení pravidel dávky stavební a dávky nápojové. 
Jelikož provádějícími nařízeními k zákonu o sanaci obecních financí pozměněna jsou znač-
ně pravidla o placení dávek, předčítají se tato a předloží ku schválení obecnímu zastupi-
telstvu. 
 
IV. Odměna dělníkům při měření st. reg. komise. 
Pan starosta sděluje, že byl dělníky přidělenými k měření státní regulační komisi požádán, 
by jim obec nějakým obnosem přispěla k zlepšení mzdy, ježto mají jen 20 K denní mzdy. 
Jelikož jmenovaní nejsou zaměstnáni u obce a pracovní jich doba jest krátká, zaměstnání 
lehké, žádost jejich se zamítá. 
 
V. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy o pouti u Neradů a zemědělců U Koruny. Tyto se povolují. 
 
VI. Žádost tajemníka za udělení dovolené. 
Žádosti se vyhovuje po dobu 14 půldnů odpoledních za podmínek již loni stanovených. 
 
VII. Žádost Anny Sládkové za udělení chud. podpory. 
K návrhu p. Chlupatýho usneseno žádost její doporučiti k příznivému vyřízení a navrhnouti 
jí měsíční podporu ve výši 30 K. 
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Různé: 
VIII. Pan Chlupatý jest náhledu, by v přední části pomníku byla slova jen hladká, neba-
revná, by tak vzhled pomníku nebyl rušen. Jelikož slunce na pomníku i s paprsky jest zla-
ceno, usneseno, aby i písmena v čele pomníku byla vyzlacena. 
Pan starosta připomíná, že k pomníku se bude navážeti hlína a potahy k tomu slíbil dodati 
velkostatek, aby odvoz byl co možno nejrychlejší, bylo by záhodno, by se přijednali lidé 
k nakládání a skládání a tím se využitkovaly potahy; ovšem že jest nutné, by se těmto dala 
též nějaká odměna. Usneseno přijednaným lidem zaplatiti a čeledínům dáti odměnu za 
každou odvezenou fůru 1 kor. 
 
IX. Dražba na ovoce v úvoze. 
Pan starosta oznamuje, že jest nutno provésti dražbu na ovoce v úvoze. Usneseno, by se 
tato konala v sobotu dne 11. července o 4. hod. odpoledne, a k ní delegován též pan 
Závora. 
 
X. Obnovení jednání o zřízení nové studny. 
Pan starosta poukazuje na nutnost obnovy jednání pro zřízení nové studny, ježto předešlé 
z formálních důvodů bylo zmatečné, a žádá za stanovení dne pro odbývání komise. Usne-
seno, by se komise konala po odbyté dražbě na ovoce, k ní přizváni všichni mezující souse-
dé, p. Hakl co technický znalec a projednání záležitosti se dalo na pořad schůze obecního 
zastupitelstva. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   Starosta: Bouška; Eiman Boh.; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 7. září 1922 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce p. Bouška, I. náměstek p. Závora, II. náměstek p. Hájek 
a členové: p. Chlupatý, p. Čermák, p. Kodet a p. Eiman. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu připomíná p. starosta, že dražba na ovoce se konala v ustanovený den a ovoce 
koupil p. Fousek Alois za 120 K; dále poznamenává, že se konala i komise na studnu, 
obecní zastupitelstvo námitky paní Havlůjové zamítlo a tato dalšího odvolání nepodala, 
takže se stavbou studny by se mohlo započíti. Jiných poznámek k zápisníku nebylo, protož 
tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Žádostem za udělení příspěvků se vyhovuje. Válečnému sirotčinci Joanemum, útulně 
slepých dívek na Kampě, české účednické útulně ve Vídni a Lize Masarykově proti 
tuberkulose v Praze se věnuje po 10 kor; žádosti českého domu v Mariánských Lázních se 
nevyhovuje. 
Zpráva pana starosty, že proti rozhodnutí okresní pol. správy v Kladně ze dne 3. července 
1922 číslo 43569 v příčině placení obnosu 1 211 K 76 h za opravu kostelní věže byl podán 
protest, pročež náklad ten byl nesprávně rozdělen, vzata na vědomí. 
Na přípis p. Ing. Josefa Kropáčka z Vinohrad ze dne 5. září t. r. usneseno mu odpověděti, 
by nečekal na úplné schválení odprodeje pozemku, nýbrž měl jen zajištění odprodeje, 
a hned že by mohl se stavbou továrny započíti. V této věci učiní se i dotaz u ředitelství 
státních statků v Praze. 
Přípis pana stavitele Holoubka, že jest ochoten za odměnu stanovenou obecním zastupitel-
stvem úřad technického znalce při stavbách vykonávati, vzat na vědomí. 
Na přípis p. Roháče, kaplana v záležitosti vyvěšení letáku protináboženského za oknem 
obecního úřadu usneseno, že za okna obecního úřadu mimo vyhlášek obecních nesmí býti 
jiné tiskoviny vyvěšovány. 
 
III. Žádost klubu fotbalistů za propůjčení náměstí za hřiště. 
Pan starosta poznamenává, že žadatelům dovolil, by si na prostranství náměstí a staveb-
ního místa obecního domu postavili prozatímně branku, podmínky ovšem stanoví obecní 
rada. Tato jednání p. starosty schvaluje a prostranství propůjčuje bezplatně. 
 
IV. Žádost tajemníka za přemístění kanceláře. 
Pan starosta odůvodňuje žádost, že místnost jest tmavá a studená, kdežto Raiffeisenka 
pro jedno 3hod. úřadování za týden používá místnosti světlé, a proto by bylo správné 
o přemístění požádati místní školní radu jako majitelku. Usneseno tak učiniti. 
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V. Usnesení, jak naložiti s dítětem Nekvapilové. 
Pan starosta sděluje, že Aloisie Nekvapilová odložila své nemanželské dítě a toto nám bylo 
městským úřadem v Unhošti dodáno; jiného východiska nebylo, než dítě dodati do zem-
ského nalezince, který žádá 240 K měsíčně poplatku. Na matku bylo učiněno trestní 
oznámení, ale výsledek není dosud žádný. Dítě do nalezince dopravila Novotná a Ineman 
a bylo jim vyplaceno cestné: Novotné 30 K, Inemanovi 50 K. P. Chlupatý navrhuje, by se 
Novotné cestné zvýšilo o 20 K, což schváleno. Konečně schváleno, by požádána byla 
okresní péče o mládež, by na výdaje umístěním dítěte v nalezinci něčím přispěla a hleděla 
dítě někde umístiti, a u okresního soudu urgovati žalobu. 
 
VI. Žádost Frant. Šurana z Chýně o byt. 
Týž žádá, by mu obec zdejší jako obec domovská obstarala byt, poněvač v Chýni žádného 
nemá. Usneseno mu odpověděti, že obec byt zcela žádný nemá a že zcela ničeho nena-
mítá, když by si byt zde opatřil a sem se nastěhoval. 
 
VII. Žádost Karla Houšky o dovolení k zastavění přikoupeného obecního pozem-
ku. 
Žádosti se vyhovuje s podmínkou, že se domluví s p. Nyklesem, by mezi jich zdmi nevznik-
la žádná ulička. 
 
VIII. Žádost strážníka za vyplacení náhrady za dovolenou. 
Usneseno dovolenou mu hraditi. 
 
IX. Dotaz o státní garanci na školní domek. 
Pan starosta oznamuje, že bude nutno dotázati se, kde jsou spisy týkající se státní garan-
cie nově postaveného domku pro p. řídícího. Usneseno dotázati se u okr. pol. správy. 
 
Různé. 
XI. Nájem obecních polí a louky. 
Pan starosta sděluje, že letošním rokem dochází nájem p. Kloubkovi, a poněvač továrna 
dosud nájem nezaplatila, sluší smlouvu nájemní, která vyprší příštím rokem, považovati za 
neplatnou. Usneseno, by svolána byla hospodářská komise a tato se usnesla na návrhách, 
jak ohledně polí po p. Kloubkovi, tak i louky p. Staňka a dílců proti novostavbám. Pan 
Závora připomíná, že jest ve višňovce celá řada suchých stromků, a že by se mělo pomýš-
let na jich vysázení ještě v době podzimní. Usneseno, by i tato záležitost předána byla 
komisi hospodářské. 
 
XII. Zpráva o komisích stavebních. 
Pan starosta činí zmínky o komisi stavební u p. Štětky, který chce rozšířiti si chlév vystou-
pením dosavadní zdi do obecního majetku, musí si však dříve podati žádost za jeho odpro-
dej; dále oznamuje výsledek komise u paní Jelínkové, která se rozhodla, že ohradní zeď při 
silnici stavěti nebude. Pan Chlupatý jest mínění, že by se přeci jen mělo nějakým 
způsobem na stavebnici působiti, aby venkovskou ohradní zeď postavila, a tak se obec 
jedné ošklivé hradební zdi zbavila. Usneseno nabídnouti jí zdarma od obce 10 m tvrdého 
kamene s podmínkou, že zeď do regulace postaví. 
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XIII. Zpráva ze slavnosti. 
Pan starosta oznamuje, že výtěžek ze slavnosti odhalení pomníku činí 5 049 K 44 h, 
z něhož však nutno zaplatiti nějaké malé nedoplatky, a poněvač jest třeba celou záležitost 
ukončiti, vyzvati p. stavitele, by předložil účty, a p. Mráze a p. Kocourka, by provedli 
vyúčtování. Usneseno toto učiniti. 
 
XIV. Oprava hasičské kolny. 
Pan Eiman žádá, by co nejdříve provedena byla oprava střechy na hasičské kolně, jíž voda 
protéká a ničí hasičské náčiní. Usneseno vyzvati p. Hakla, aby střechu co nejdříve opravil. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.  Starosta: Bouška; Eiman Boh.; Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 27. září 1922 o ½ 7. hod. večer v místnosti 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška a členové p. Chlupatý, p. Čermák, p. Eiman a p. Steh-
lík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že odměna vyplacená p. Inemanovi jest za více cest do Prahy; 
p. starosta dále připomíná, že veškerá vyzvání usnesená v minulé schůzi byla rozeslána, 
načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Pan ing. Škach zasílá plánek dílců pozemků obecních od domku p. Anděla ku mlýnu p. Zá-
borce. Usneseno, by do smlouvy trhové se vřadila klausule, že majitelé v případě regulace 
potoka jsou tito povinni potřebný pozemek odprodati obci zpět za cenu, kterou obci sami 
při koupi platí. K tomuto p. starosta připomíná, že mu bylo p. ing. Škachem sděleno, že 
dosud není proveden knihovní pořádek změněných dílců, a proto usneseno vyzvati velko-
statek, aby knihovní pořádek zavedl. 
Lesní správa v Pticích žádá za sdělení, kolik metrů palivového dříví bude obec pro zásobení 
obyvatelů potřebovati. Usneseno objednati jej 200 metrů. 
Dr. Karas v Unhošti oznamuje, že návrh smlouvy o koupi pozemku obcí byl ředitelstvím 
státních statků schválen a že se nyní jedná o koupi stromů jak na pozemku koupeném 
obcí, tak i ostatních stromů, jež stojí na pozemku, který připadne obci. Usneseno odpově-
děti, že stromy obec nekoupí. 
Zaslaná knížka II. díl rozhodnutí volebního soudu se za obnos 7 K zakoupí. 
Okresní soud v Unhošti žádá za vyšetření a sdělení, zda paní Emilie Trýbová po dobu 
válečnou neprovozovala „keťaství“ a zda jest hodna odporučiti jí milosti pana presidenta 
k prominutí trestu 14 dnů vězení a 1 000 K pokuty, k němuž byla lichevním soudem pro 
zjištění rozřeďování mléka vodou odsouzena. Usneseno jí milosti p. presidenta nedoporu-
čiti, poněvač toto dělala po celou dobu válečnou. 
 
III. Pronájem obecních pozemků a louky. 
Předčítají se usnesení hospodářské komise, která navrhuje: 
I. rozdělení pozemku na „fořtě“ ve dva díly a pronajmouti je na dobu 3 roků, na tuto dobu 
se pronajme i pozemek u Litovic; k tomuto bodu se obecní rada usnáší, aby k domku, 
v němž bydlí p. Šroubek, přidělena byla stráň kolem domku se nacházející a zbytek pak 
rozdělen ve dva díly. 
II. aby smlouva s p. Staňkem ohledně obecní louky byla považována za zrušenou, poněvač 
z ní až dosud nájem zaplacen není, a navrhuje, by se louka rozdělila na 3 díly, majitelé luk 
se vylučují z dražby. Usnesení tato se schvalují, doporučuje se však, by komise hospodář-
ská rozdělila louku ve více dílů, by si tak mohlo více zájemníků zajistiti krmivo. 
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III. ohledně pronajmutí dílců proti novostavbám komise hospodářská navrhuje uznávací 
poplatek 10 K ročně z 1. dílu, takže by platili: p. Kocourek, Sokol a p. Hakl po 20 K, ostatní 
po 10 K; návrh tento též schválen. 
IV. co se týče vysázení uschlého stromoví ve višňovce, navrhuje hospodářská komise jej 
vysaditi, ale svěřiti koupi sazenic p. Kapalínovi, by obstaral stromky z některé školky 
s chladnějším podnebím, a jež by byly z půdy asi jaká jest zde; návrh tento též schválen. 
V. konečně komise navrhuje, by dražba na pozemky se konala v neděli dne 8. října 
o 9. hod. dopolední a za obec se súčastní dražby p. starosta; což též schváleno. 
 
Různé. 
IV. Přípravy na stavbu silnice do Sobína. 
Pan Chlupatý navrhuje, by se vyzvala obec Sobín k zahájení přípravných prací pro stavbu 
silnice Hostivice–Sobín, aby příštím rokem se stavbou její započíti se mohlo. Stavba tato 
uznána za velice nutnou, a jelikož obec zdejší na zajištění projektu se usnesla již loni 
a obnos 700 K jest k účeli tomu reservován, usneseno k spoluúčasti obec Sobínskou vy-
zvati. 
 
Jiných návrhů a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   Starosta: Bouška; Eiman Boh.; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 8. listopadu 1922 o ½ 7. hod. večer v kan-
celáři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce p. Bouška a členové p. Hájek, p. Kodet, p. Eiman, p. Čer-
mák a p. Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu poznamenává p. starosta, že jak pole na „fořtě“ tak i louka byly rozděleny na 
několik dílů a do příští schůze se smlouva předloží, poněvač budou míti také všichni nájem-
ci zaplaceno. K předběžnému jednání o silnici do Sobína dostavil se p. starosta obce So-
bína, jemuž byla celá akce vysvětlena, a jaké stanovisko zaujímá obec Sobín, bude vidno 
níže z jednání. Jiných poznámek k zápisu nebylo, pročež tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů a žádostí. 
Zemský ústav pro choromyslné v Bohnicích žádá o zapravení obnosu 1 320 K za zdejší pří-
slušnici Marii Scheiberovou, a to za čas od 1. ledna 1919 do 30. září 1922. Pan starosta 
k tomuto vysvětluje, že se mělo za to, že tato již zemřela, a proto v chudinství není vede-
na. Usneseno požadovaný obnos zapraviti. 
Anežka Náprstková z Kej žádá za udělení příspěvku na šatstvo a obuv. Z obnosu rozpočtem 
jí povoleného má vyplaceno 160 K na činži, pročež se jí zašle nyní 200 K co příspěvek na 
ošacení a k vánocům 200 K co příspěvek na obuv. 
Ku žádosti školy pokračovací za udělení příspěvku usneseno vyplatiti příspěvky po 100 K za 
léta 1921 a 1922. 
Zemská komise pro péči o mládež urguje vyřízení žádosti za udělení příspěvku na ošacení 
Marie Nekvapilové; usneseno věnovati obnos 50 K. 
Dále usneseno, aby Ústřední Matici Školské vyplacen byl svatováclavský dar v obnosu 
100 K, jako se dává každoročně. 
Tím bylo čtení dopisů a žádostí skončeno. 
 
III. Žádost Jos. Horáka za povolení ku zřízení tratníku. 
Dotyčný žádá za povolení, by si mohl ulicí provésti tratník pro odtok vody ze sklepa. Usne-
seno žádosti jeho vyhověti, ale doporučiti mu, by si též vyžádal souhlas silničního eráru. 
 
IV. Pozemek pro továrnu firmy p. Kropáčka. 
Předčítá se přípis ředitelství státních statků, kde toto sděluje, že žádost byla příznivě dopo-
ručena ministerstvu zemědělství. Usneseno vyrozuměti o tom p. ing. Kropáčka. 
 
V. Domek p. řídícího. 
Na podkladě usnesení obecní rady dopsáno bylo okr. pol. správě, zda a kdy podána byla 
žádost o státní garanci p. Haklem, tato však odpověděla, že žádost tato vůbec podána 
nebyla. Usneseno, by p. Závora a p. Kodet se přesvědčili u zemské politické správy, zda 
snad tam žádost podána nebyla, případně proč není vyřízena. 
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VI. Žádost p. Zváry o přidělení bytu. 
Usneseno vyzvati p. La Mottu, by hleděl byt vyprázdniti a nastěhovati se do svého vlastní-
ho bytu. 
 
VII. Žádost Ladislava Kučery o kapitalisaci úrazové renty. 
Žádosti se vyhovuje. 
 
VIII. Pojednání o rozpočtech školních pro rok 1923. 
Tyto se předčítají a béřou na vědomí. 
 
IX. Úprava obecních cest a pěšin. 
Pan starosta oznamuje, že stálými dešti jsou obecní cesty ve vsi v nesjízdném stavu a po 
pěšinách nemožno již choditi, proto požádal p. traťmistra, má-li nějaký materiál, by jej 
přenechal obci na správu těchto cest a pěšin, a týž slíbil jej zaopatřiti. Zpráva vzata k vě-
domí a usneseno, jakmile zde bude, vyzvati místní hospodáře, by tento odvezli, a naklada-
či se zjednají. Pan Čermák žádá, by se též upravila a vysypala pěšina do Jenečka okolo 
panské zahrady. 
 
X. Stavba silnice do Sobína. 
Po podání zprávy p. starostou, jaké vyhlídky možno stavbou silnice očekávati stran sub-
vencování stavebních nákladů, usneseno svolati se zástupci obce Sobína společnou poradu 
na den 18. listopadu a přizve se i správce okresních silnic, jemuž by se projekt silniční 
zadal. 
 
XI. Účetní a kancel. knihy. 
Pan starosta oznamuje, že dle zákona zavedeny býti musí stejné knihy účetní a že se tudíž 
i některé musí zakoupiti; současně jest nutno, aby zakoupena byla nová kniha pro soupis 
obyvatelů a snad i jiné menší. Usneseno, by potřebné knihy se zakoupily. 
 
XII. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou: 2. 11. knihovní rada, 25. 11. spolek Hostivít, 2. 12. mikulášská N. Jed. Sev., 
9. 12. D. F. T. Jed. mikulášská, Sylvestr Sokola a zemědělci zábava. Zábavy se povolují. 
 
XIII. Osvětlování obce. 
Pan starosta oznamuje, že nařídil strážníkovi, by nechal dáti do pořádku lampy a aspoň 
svítil ve dvou u Jelínkovic a u Poláčkovic, on však nesvítí. Usneseno vyzvati jej, aby je dal 
ihned do pořádku a každý tmavý večer v nich svítil. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Najman 
 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 102 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 16. prosince 1922 o 3. hod. odpoledne 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Závora, p. Kodet, p. Hájek, p. Eiman a p. Chlupatý. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis z poslední schůze přečten a po podání zpráv p. starostou k některým odstavcům též 
i schválen. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Hospodářská správa oznamuje, že opravy obecních cest prováděly se vždy z dotace roz-
počtem povolené a že tudíž není povinna cestu upravovati. Dopis vzat k vědomí. 
 
III. Zaopatření práce nezaměstnaným. 
Pan starosta oznamuje, že byl místními nezaměstnanými žádán, by jim byla obcí pouká-
zána nějaká práce. Do té doby, než bude možno započíti se stavbou silnice do Sobína, 
mohlo by býti zaměstnáno několik osob na vykopávání hlíny v nových ulicích, kterou by 
odvážel p. Kalina za denních 100 K. Výnos dávky nápojové jest k účelu tomu určen. Usne-
seno, aby nezaměstnaní byli vyzváni se přihlásiti na obecním úřadě, a pak zaměstnáni 
v prvé řadě otcové rodin. Práce tato bude jako nouzová a dle toho také placena dle sumy 
stanovené min. financí, t. j. 3 K za hodinu. Dále usneseno předsevzíti místní ohledání, kde 
a jak by se mělo s prací započíti a kam hlínu skladovati. Konečně též usneseno vyzvati 
místní hospodáře, by si vykopávku z ulic odváželi, při čemž by obcí zaměstnaní dělníci 
hlínu na povozy pomohli nakládati. 
 
Jelikož jiných návrhů v této věci podáno nebylo, prohlašuje předsedající schůzi za skonče-
nou, načež členové obecní rady odchází k prohlídce. 
 
Najman  Eiman Boh.; Antonín Závora  Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 22. ledna 1923 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Závora, p. Hájek, p. Eiman, p. Čermák a p. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisů ze schůzí 8. 11. a 16. 12. 
Ku přečteným zápisům se dotazuje p. Eiman, zda byly povolené obnosy Náprstkové v Ke-
jích zaslány; p. starosta odpovídá, že ano. Pan starosta sděluje, že čistý výtěžek ze zábavy 
knihovní rady činí 620 K. P. Hájek si stěžuje, že do Jenečka nejsou dávány vyhlášky, a žádá 
o nápravu. Usneseno, by p. Hájek zjistil, které vyhlášky do osady nejsou dány k vyvěšení, 
a proti viníku se zakročí. 
K zápisu ze dne 16. prosince připomíná pan starosta, že s vykopávkou hlíny a jejím odvá-
žení bylo ihned přikročeno a na tom se též až dosud pracuje. P. Hájek jest náhledu, že by 
se měl kousek této ulice aspoň v délce stávající ohradní zdi zbrojnice upraviti na řádně 
sjízdnou silnici na čisto. Usneseno, by rozhodnutí o této věci se dalo na pořad schůze 
obecního zastupitelstva.  
Jiných poznámek nebylo, pročež zápisy schváleny a podepsány. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Přípis okresní politické správy, kteráž potvrzuje usnesení obecního zastupitelstva ve Sváro-
vě o vyhoštění zdejšího příslušníka Antonína Čermáka z obce, vzat na vědomí. 
Žádosti p. Antonína Veselýho za ponechání příspěvku dítě Karla se vyhovuje potud, že pro 
rok 1923 se mu ponechá poloviční příspěvek. 
Přípis berní správy, že ministerstvo financí povolilo pro rok 1921 zvýšený příděl daně do-
movní třídní, vzat k vědomí. 
Listonoši Hájkovi se udělí 10 K jako novoroční dar. 
Na žádost Terezie Zábranské z Vráže za udělení chudinské podpory usneseno povoliti jí 
obnos 20 K měsíčně od 1. ledna. 
Přečten dopis p. profesora Kubra o správném pojmenování obce a usneseno věc předati 
k rozhodnutí obec. zastupitelstvu. 
Na stížnost podanou p. Závorou a p. Šimáčkem, že paní Bláhová nechává přes noc v ulici 
vůz, aniž by dle předpisů policejních opatřen byl světly, usneseno majitelku vyzvati, by vůz 
odklidila. 
Na přípis firmy Staněk ohledně umístění telefonní linky na Unhošť od firmy p. Staňka 
v kanceláři obecního úřadu usneseno na přemístění telefonu přistoupiti, nebude-li ovšem 
stát chtít, aby obec upsala investiční půjčku. Přemístění by vyžádalo nákladu asi 200 K, 
roční poplatek by činil 1 080 K, který by byl ovšem hrazen abonenty. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Úprava potoka a pořízení projektu. 
Okresní správní komise žádá za zaslání obnosu 500 K na pořízení projektu regulace potoka 
v Hostivici. Usneseno požadovaný obnos ihned zapraviti a žádati, by úprava potoka mohla 
býti provedena od nádržky u mlýna. 
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IV. Stavba silnice do Sobína. 
Pan starosta podává zprávu o dosavadním postupu, a že stavba silnice jest úplně zajiště-
na. Co se týče dotazu firmy Zdražil na prodej kamene a štěrku z lomu obecního, usneseno 
odpověděti, že lom jest takřka vyčerpán. 
 
V. Povolení zábav. 
Všechny ohlášené zábavy se povolují. 
 
VI. Žádost p. Fr. Šmída za povolení ku zřízení tratníku. 
Usneseno, že se mu povolení ku zřízení tratníku udělí pod podmínkou, když jej položí dva 
metry do ulice od svého majetku a vyústění provede až do příkopu silničního, ale nikdy do 
náměstí, jak v úmyslu má. 
 
VII. Opatření křovin na ohražení parku. 
Pan starosta oznamuje, že se zde přihlásil p. Malík ze Břvů, že by pro živý plot k ohražení 
parku u pomníku opatřil křoviny z bažantnice. Jelikož jsou tam však křoviny různé, usne-
seno, by p. Kapalín zjistil, zda a které by se mohly k ohražení upotřebiti. 
 
VIII. Stížnost učitelky sl. Částkové. 
Tajemník sděluje, že sl. Částková si stěžovala, že jí paní Procházková nechtěla dáti uhlí do 
třídy. Usneseno, by se záležitost tato projednala ve schůzi místní školní rady a p. Závora se 
kdykoliv přesvědčil, zda v třídách jest dostatečné teplo. 
 
Různé. 
Vyrovnání s p. Kocourkem. 
Pan starosta oznamuje, že p. Kocourek dosud nevyrovnal pohledávku, kterou má vůči 
aprovisaci, a žádá za usnesení dalšího postupu. Po debatě po té rozpředené usneseno vy-
zvati jej, aby se vyrovnal. 
 
Svolání schůze poplatníků. 
Pan starosta oznamuje, že proti rozpočtu okresu byl podán protest a pan předseda okresní 
správní komise by rád pořádal schůzi, na níž by osvětlil příčiny podaných námitek. Usne-
seno, by p. Stehlík se s p. předsedou o dni svolání schůze domluvili. 
 
Dotaz o pozemku u pískovny. 
Pan Hájek se dotazuje, jak daleko pokročila záležitost pozemku, který užívá p. Kozák. Pan 
starosta odpovídá, že p. Kozák prohlašuje pozemek za vlastní, že jej v těchto hranicích od 
předchůdců převzal a že to i svědecky může dokázati. Z toho by mohl vzejíti spor velice 
nákladný a pro obec nejistý, poněvač obec protidůkazů nemá, ale o věci nechť rozhodně 
obecní zastupitelstvo. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež p. starosta prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   Starosta: 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 7. února 1923 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Čermák, p. Závora, p. Eiman a p. Kodet. 
Pan starosta zahajuje schůzi uvítáním přítomných a sděluje, že zápisník ze schůze minulé 
není dosud dohotoven a bude se čísti až ve schůzi příští, a přikročuje se tudíž ihned k pro-
jednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Vyřízení došlých dopisů. 
K žádosti paní Marie Malé z Litovic, by obecní úřad svolal omezující sousedy její louky 
k společné dohodě o jízdě přes její louku a náhrady způsobené tím škody, usneseno jme-
nované předvolati na některou neděli. 
Pan ing. Škach předkládá poznovu účty za měření a usneseno, by se zjistilo, zda oprávněn 
jest k tomuto požadavku, když obec o nic podobného jej nežádala, načež za oddělovací 
plán, o který byl snad požádán panem Jos. Karasem, se mu prostřednictvím tohoto zapra-
ví. 
 
II. Projednání rozpočtů chudinského a obecního pro rok 1923. 
Předčítají se návrhy obou rozpočtů v jednotlivých položkách a tento se předá komisi 
finanční k posouzení. V rozpočtu není položky na úhradu nákladů spojených se stavbou 
silnice do Sobína a na regulaci potoka, a proto bude obecnímu zastupitelstvu podán návrh, 
by náklady s tím spojené hrazeny byly výpůjčkou. 
Na to byly oba návrhy rozpočtu schváleny. 
 
Různé. 
Státní garancie na školní domek. 
Pan Závora navrhuje, by byl pan Hakl vyzván, aby urgoval vyřízení žádosti za udělení státní 
podpory na obytný domek p. řídícího, a který den by se tak mělo stát, aby se toho též 
súčastnil zástupce obce. Cestné by se hradilo oběma. Návrh schválen. 
 
Urovnání s p. Kocourkem. 
Vzhledem k tomu, že p. Kocourek na poslední vyzvání neodpověděl, usneseno vyzvati jej, 
by se dostavil do příští schůze obecní rady. 
 
Jiných návrhů a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.     Starosta: 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 19. února 1923 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce p. Bouška a členové p. Závora, p. Hájek, p. Chlupatý, 
p. Čermák a p. Kodet. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
Čtení a schválení zápisů ze schůzí 23. 1. a 7. 2. 
Zápisy se předčítají a bez poznámek schvalují. 
 
II. Žádost Fr. Fürsta o zvýšení příspěvku na činži. 
Žádosti se vyhovuje a příspěvek se zvyšuje ze 16 na 30 kor. čtvrtletně. 
 
III. Návrh komise finanční na zavedení dávky ze psů. 
Pravidla o vybírání dávky ze psů se předčítají a usneseno navrhnouti obecnímu zastupi-
telstvu, by stanovena byla následující dávka: z hlídacího psa 5 K, z druhého psa téhož 
majitele a téhož druhu o 50 % více, tedy 7 K 50 h a z každého dalšího u téhož majitele 
vždy o 50 % více. Ze psů tak zv. přepychových a jen pro zábavu držených stanoven popla-
tek z 1. psa 20 K, z každého dalšího o 50 % více. Soupis psů provede strážník. 
 
IV. Rozhovor o elektrisaci obce. 
Na podkladě sdělení elektrárenského svazu usneseno vyžádati si vysvětlení, odkud bude 
proud dodávati, do které kategorie zařazena jest obec zdejší, jaký as náklad bude vyža-
dovati rozvedení po obci a zda jest spůsob nebo možnost přidržeti velké podniky k odbírání 
proudu. Dále usneseno, by se svolala na některou neděli veřejná schůze občanů, na níž by 
se podala zpráva o výhodách nebo nevýhodách elektrisace. 
 
V. Zaopatření nákladu na stavbu silnice na parceli čk. 259. 
Naprostá nutnost této silnice se všeobecně uznává a usneseno, by postavena byla po celé 
délce, tedy asi 400 m. Potřebný náklad se zaopatří tím způsobem, že by se zkapitalisovala 
nápojová dávka na dobu 6–10 roků a za tento kapitál se silnice postaví. Pan Hakl se pak 
požádá o vypracování projektu a rozpočtu. Návrh tento sestavený se podá obecnímu zas-
tupitelstvu. 
 
Ujednání s panem Kocourkem. 
Pan starosta oznamuje, že na podkladě usnesení minulé schůze obecní rady předvolal dnes 
p. Kocourka, aby s ním bylo docíleno ujednání, a uvádí ve známost dosavadní postup. 
Předvolaný p. Kocourek prohlašuje, že nemohl včas všecko zboží zužitkovati, že na něm 
utrpěl značné ztráty, a nabízí obnos 2 K za 1 kg. Obecní rada nabídku přijímá, a pan Ko-
courek jest povinen zapraviti obnos 5 539 K ve lhůtách. 
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Různé. 
Tratník ve skále a zásoba kamene. 
Pan Hájek oznamuje, že Donát dělá ve skále tratník pro odtok vody, a táže se, kdo mu dal 
k tomu souhlas. Pan starosta odpovídá, že nikdo a že tak dělá tedy o své vůli. 
Dále p. Hájek sděluje, že zjistil zásoby kamene 63 m, z níž si odebral p. Hakl 1 m a p. Vos-
mík 15 m, takže dnes jest ve skále zásoba 47 m. 
 
Jiných dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 27. března 1923 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, I. nám. p. Závora, II. nám. p. Hájek a členové: 
p. Chlupatý, p. Čermák, p. Kodet, p. Eiman a p. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Zadání ofert na stavbu silnice na parc. čk. 259. 
Pan starosta sděluje, že rozpočtený náklad na tuto silnici činí 36 662 K 16 hal. Na podaná 
vyzvání došly 4 oferty, které se nyní otevřou, aby se stavba silnice zadati mohla.11 
Po otevření ofert zjištěno, že je podali: 
p. Sechtr – Šlapánek  s rozpočteným nákladem  36 986 K 17 h 
p. Vilém Ptačinský       47 800 K 36 hal. 
p. Hakl Antonín       33 427 K 63 hal. 
p. Šťastný Josef       51 838 K 61 hal. 
Na to přikročeno k podrobnější revisi podaných dvou nejnižších ofert a po skončení této 
usneseno stavbu silnice zadati nejnižšímu ofertovi p. Ant. Haklovi s podmínkou, že obruba 
chodníková bude z kamene a že se do příští schůze p. stavitel přizve, by se s ním dojed-
nala záležitost zřízení chodníku kolem zahrady zbrojnice. 
Schůze určena na čtvrtek 30. března a připojí se na pořad: zabrání pozemku od p. Chlupa-
týho na silnici. 
 
II. Rozhovor o přípravách k elektrisaci. 
Předčítá se přípis zaslaný elektrárenským svazem a na podkladě jeho usneseno provésti 
předběžný soupis osob a množství proudu, načež by se povolal zástupce elektrárenského 
svazu k podání bližších informací. Strážník musí všecky zájemníky přes svátky obejíti. 
 
Vzhledem k pokročilé době přerušuje předsedající další jednání do schůze příští. 
 
Pokračování 30. 3. 1923 za přítomnosti všech členů obecní rady a přizvaného p. Hakla. 
III. Pokračování o stavbě silnice a chodníků. 
Přítomný p. Hakl sděluje, že nechal na několika místech zjistiti hloubku základů hradební 
zdi zbrojnice a dle této nemusí býti nikde podezdívky, upozorňuje však, že bude nutno 
odkopané základy uvésti v soulad se zdí, ale to nechť se ponechá na dobu, až odkopávka 
bude provedena a předsevzatá komise pak o upravení rozhodne. Pan Stehlík navrhuje, by 
v důsledku toho se stavba silnice provedla dle plánu a aby se se stavbou co možno nej-
dříve započalo. Pan stavitel žádá, by po čas stavby byla jízda po cestě zakázána. Návrh 
p. Stehlíka a žádost stavitele schváleny. Pan Chlupatý se táže, jak se zaopatří potřebný 
kapitál. Pan starosta odpovídá, že jest ob. zastupitelstvem povolena výpůjčka. 

 
11  Tyršova ulice. 
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IV. Vyřízení dopisů. 
Žádosti p. Josefa Volfa za pronajmutí části veřejného statku před okny domku čp. 154 se 
vyhovuje za roční uznávací poplatek 1 K. Kámen rozházený v cestě u mostu může použíti. 
Ohledně žádosti Lad. Kučery za opravu tarasu usneseno této vyhověti; oprava se provede 
nákladem obce a bude k ní zapotřebí asi 4 m kamene. 
Opravení cesty ku mlýnu p. Bočka není možno provésti dle nutnosti, a proto usneseno, aby 
p. Donát hned ráno šel po cestách a nejhlubší jámy zakopal. 
Co se týče žádosti Mat. Nyklesa za povození opravené cesty popelem, usneseno vyzvati 
jej, by si popel přivezl, poněvač obec dnes potahu dostati nemůže. 
O přidělení bytu Fr. Šuranovi usneseno odpověděti, že zde bytu není, a nastěhuje-li se, 
aniž by bytu měl, budou mu zde jen uloženy svršky. 
Na stížnost D. T. F. Jed. o zalepování plakátů na obecních tabulí plakáty Sokola prohlašuje 
p. Chlupatý, že tu jistě žádný špatný úmysl nebyl a stalo se to jen nedopatřením. 
 
V. Úprava sazeb kominických. 
Tyto se přepočítají a dají ku schválení ob. zastupitelstvu. 
 
VI. Směna pozemku s p. Chlupatým. 
Pan Chlupatý žádá, by za zahrádku, která mu bude na silnici zabrána, směněn mu byl 
pozemek od bytu p. Čecha v přímé čáře na zadní roh stodoly a aby do soklu zdi mu byly 
dány 4 m kamene zdarma. Obecní rada ujednání toto schvaluje a doporučí ku schválení 
obecnímu zastupitelstvu. 
 
Jelikož jiných poznámek nebylo, prohlašuje předsedající schůzi za skončenou. 
 
Starosta: Bouška; Hájek Tomáš; Kodet Antonín; Závora Antonín 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 11. dubna 1923 v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Hájek, p. Eiman, p. Kodet, p. Čermák a p. Závora. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu připomíná p. Eiman, že u stížnosti D. F. T. J. bylo též usneseno 
vydati o usnesení obecní rady vyhlášky a vyrozuměti korporace, čehož v zápise není, 
a táže se, zda vyhlášky vydány byly. Zapisovatel odpovídá, že snad byl právě zaměstnán 
vyhledáváním jiného spisu a pak pozapomněl na záznam; vyhlášky i vyrozumění se hned 
vydají. Dále usneseno vyrozuměti oferenty silnice o výsledcích zadání a vyzvati p. stavitele 
Hakla, by nechal opraviti taras u domu p. Lad. Kučery. Pan starosta dále připomíná, že 
ceník sazeb kominických nemohl již déle na schválení čekati a musil býti na příkaz okr. pol. 
správy zaslán zpět s poznámkou, že sazby byly schváleny. Tyto jsou nyní upraveny za kaž-
dé vymetání a činí u komínů ruských na domku přízemním 96 h, u komínů t. zv. cukových 
80 hal. Jelikož Donát opravy cest neprovedl mimo cesty švihovské, usneseno opravu pro-
vésti na dalších cestách, jakmile zaprší. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 

II. Pojednání o elektrisaci obce. 
V rozhovoru o předmětu tom uvedeném odhadnut potřebný obnos s rozvedením sítě roz-
vodné spojený okrouhle na 100 000 K, který ovšem bude nutno zajistiti výpůjčkou. Dle 
předběžného soupisu spotřeby jest přihlášeno žárovek 16svíčkových (W) 255, 25svíčko-
vých 32, 50svíčkových 16, 100svíčkových 2, motorů na hospodářský pohon o 30 koň. sil, 
pohon pro biograf a přihláška p. Záborce na motor o 40–50 koň. sil. V počtu tom není uve-
dena spotřeba světla po obci a jest ještě celá značná řada osob, jež přihlášku sice neudě-
lali, ale zavedení se nechají udělati. V důsledku toho usneseno počet žárovek přihlášených 
poměrně zvýšiti a přihlásiti se za člena elektrárenského svazu. Současně požádati elektrá-
renský svaz, by na neděli dne 22. t. m., případně na den 29. dubna na odpoledne mohl 
vyslati referenta, který by podal veškeré bližší informace. 
 

III. Podmínky zájemníků zabraných pozemků na silnici do Sobína. 
Protokol sepsaný s těmito zájemníky se předčítá a předloží ku schválení okresní správní 
komisi. 
 

IV. Určení výše výpůjčky na stavbu silnice. 
Usneseno, by požádáno bylo o výpůjčku v obnosu 40 000 K u místního spořitelního a zá-
ložního spolku splatnou v 6 létech a okresní správní komise požádána o povolení k této 
výpůjčce. 
 

V. Sdělení o žádosti za státní garancii na domek p. řídícího. 
Pan starosta oznamuje, že o předmětu tomto bylo již dosti hovořeno, a poněvač výsledek 
stále nebyl, vyzván byl pan Hakl, by zjistil s p. Závorou, jak se věc má. Pan Hakl si zaopat-
řil potvrzení, že spis byl 30. XI. 1922 pod čj. 325 vyřízen a zem. spr. politické (stavebnímu 
ruchu) předán. 
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VI. Nezaměstnanost dělníků. 
Pan Kodet se táže, je-li možnost zaměstnati více osob na stavbě silnice. Pan starosta odpo-
vídá, že způsob, jakým se mnozí jednotlivci domáhají práce, jest nemístný, a nelze také 
žádného zaměstnavatele nutiti, by takové lidi do práce přijímal, a padají tu na váhu i okol-
nosti, zda by mohlo býti více lidí zaměstnáno. 
 
VII. Zaměřování potoka. 
Pan starosta sděluje, že od pondělka zde provozují měřící práce pro regulaci potoka 
p. vrch. st. rada Papoušek a pan ing. Zelenka, s čímž spojeny jsou nějaké výlohy, jichž 
výše není dosud známa. Schváleno, by se tyto výdaje hradily. 
 
VIII. Změna obývací místnosti sester Petříkových. 
Pan starosta upozorňuje, že majitel domu čp. 84 p. Pára zřídil z bývalé stáje byt a požádal 
sestry Petříkové, by se tam nastěhovaly, což tyto odepřely. Jelikož obec u věci té nemá 
práva zákroku, usneseno upozorniti je, by se do nového bytu přestěhovaly, jinak že se vy-
dávají v možnost nuceného vystěhování. 
 
Jiných návrhů a dotazů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Najman, zapis.   Starosta: Bouška; Čermák Josef; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 25. dubna 1923 o ½ 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Hájek, p. Kodet, p. Čermák, p. Chlupatý, p. Závora, 
p. Eiman a p. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Obecní úřad v Kejích jménem Anežky Nekvapilové žádá, by jí zde byl opatřen byt a jí i dě-
tem práce; usneseno odpověděti, že bytu zde rozhodně není a práce rovněž ne. 
Ohledně sporných dopisů pí Kotvové a Soukalové, týkajících se hrazení strouhy, usneseno 
vyslati tam tuto sobotu komisi, kteráž po vyšetření na místě podala by v příští schůzi návrh 
na rozhodnutí. 
Okresní správní výbor vyzývá obce, by s velkostatkem učinila úmluvu ohledně pozemků, 
jež budou silnicí zabrány; p. starosta odpovídá, že vrchní správa byla již požádána o udání 
ceny a tato stanovila cenu 1 K 20 h za 1 m²; zpráva vzata na vědomí. 
Předčítá se dopis elektrárenského svazu, kterýž sem vyšle dne 29. dubna svého referenta, 
kterýž elektrisaci objasní a přibližně vypočítá náklad s elektrisací vzešlý. Přednáška koná se 
u Neradů 29. dubna 2 hod. odpoledne. Zpráva vzata na vědomí. 
 
III. Zřízení propustků do pískovny a na obecní cestu. 
Přípravami ku válcování silnice ku Kněževsi byly též čištěny strouhy, odklizeny vjezdy do 
pískovny a na obecní cestu tzv. Šafaříkovu. Usneseno, by komise pověřená vyšetřením 
přehrad strouhy zjistila též velikost a průměr propustních rour a tyto se zakoupily a oba 
přejezdy zřídily. 
 
IV. Zakoupení prádla a cích na dítě Nekvapila. 
Paní Vlčková žádá o zakoupení šatiček, košil a látky na peřinky pro dítě. Usneseno před-
volati Vlčkovou, co si přeje pro dítě zaopatřiti, a koupí pověřiti p. Závoru. 
 
V. Zakoupení psacího stolu do kanceláře. 
Pan starosta poukazuje, že provisorní stolek potřebě nevyhovuje, neb jest malý, a že by 
bylo záhodno po nějakém řádném stolu se obhlédnouti, byť by i starší byl, ale ne zase 
drahý. Usneseno pověřiti tím p. Závoru. 
 
VI. Zakoupení pamětní knihy. 
Pan Brousek z Unhoště činí nabídku na dodání knihy pamětní. Usneseno, by p. starosta 
a p. Chlupatý při příležitosti se do závodu p. Brouska podívali, případně objednávku též 
učinili. 
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VII. Lámání kamene a stanovení ceny za něj. 
Pan starosta oznamuje, že byl požádán oběma staviteli silnic za kámen na rigoly. Jelikož 
zásoby jsou vyčerpány, nutno učiniti opatření. Usneseno domluviti se s některým lamačem 
kamene a dle toho pak též stanoviti ceny. 
 
VIII. Urychlení vodoprávního řízení. 
Pan Chlupatý připomíná, by dbáno bylo, aby vodoprávní řízení ohledně potoka bylo co 
možná nejvíce uspíšeno. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Hájek; Eiman    Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané ve čtvrtek dne 3. května o ½ 7. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Čermák, p. Chlupatý, p. Kodet, p. Eiman a p. Há-
jek. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává p. starosta, že komise na strouze byla, ohledala, že 
všichni mají tuto přehrazenou a mimo svářivších se sousedů si všichni přejí, by stav tento 
zůstal; jelikož obec nemůže dáti svolení k přehražení potoka, nutno mlčky panující stav po-
nechati. 
Dále sděluje, že byly zakoupeny roury 30 cm na oba mostky a tyto již také i zřízeny jsou. 
Co se pak týče zakoupení knihy pamětní, usneseno objednati ji u pana Brouska v Unhošti 
za povolený obnos 600 K. 
Jiných poznámek k zápisu nebylo, pročež tento schválen a podepsán. 
 
II. Pojednání o došlých dopisech a žádostech. 
Okresní osvětová komise žádá za ustavení komise místní a sdělení jmen funkcionářů. 
Odpoví se, že komise osvětová jest ustavena hned při počátku a že předsedou jest p. Slá-
ma, místopředsedou p. Eiman a zapisovatelem jest slečna Tittelbachová. 
Ing. Škach žádá o zapravení účtu za měření. Usneseno, by mu obecní úřad případnou 
odpověď dal. 
Schválení pohodnických poplatků. Tyto se schvalují s výhradou, že jsou příliš vysoké. 
 
III. Pojednání o elektrisaci. 
Předčítá se stručný výpis o schůzi konané dne 29. dubna t. r. a usneseno, by se urychleně 
pokračovalo v přípravných pracích, by se do podzimku ještě mohla elektrika používati. Za 
tím účelem usneseno, aby z nevyzvednuté výpůjčky vybrán byl obnos 15 000 K a složen 
jako záloha na členský podíl elektrárenskému svazu. Dále usneseno dopsati některým 
peněžním ústavům, zda a za jakých podmínek by byla obci na elektrisaci poskytnuta 
výpůjčka v obnosu 200 000 K. Konečně usneseno, by přípojky těch, jež se přihlásí k elekt-
risaci do provedení, dály se na náklad obce. 
 
IV. Povolení k dobývání štěrku. 
Pan Hakl žádá, by mu bylo dovoleno dobývání kamene na štěrk v lomu u issolačního bará-
ku; usneseno jeho žádosti vyhověti. 
Pan Ptačinský žádá za poukázání lomu na dobývání štěrku; usneseno vykázati mu lom 
u Jenečka, kdež mu p. Hájek vykáže místo, a že se musí podvoliti rozkazům, které mu 
budou dozorcem lomu dány. Pan Hakl jej potřebuje 160 m, p. Ptačinský 900 m, mimo to 
p. Hakl 32 m kamene. Jmenovaní budou platit poplatek 2 K za 1 m. 
 
Tím skončeno. 
Eiman Boh., Antonín Závora     Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané ve čtvrtek dne 17. května 1923 o 7. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Bouška, p. Závora, p. Hájek, p. Čermák, p. Eiman a p. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Ku přečtenému zápisu se poukazuje, že práce na obecní silnici velice pomalu pokračuje, ač 
by bylo třeba, aby tato spíše hotova byla, jelikož jí jest třeba k provozu; v důsledku toho 
usneseno vyzvati pana Hakla, aby s pracemi rychleji pokračoval. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Ředitel divadla českých měst p. Václav Havlíček oznamuje, že dnem 24. května počínaje 
uspořádá v hostinci U Koruny cyklus divadelních her. Zpráva se béře na vědomí s tím, že 
ředitel se musí podvoliti předpisům bezpečnostním, vyžádati si 2člennou hasičskou stráž, jí 
složit poplatek po 20 K za každé představení a každé představení ohlásiti veliteli hasičů.  
 
III. Členství a postup prací s elektrisací. 
Elektrárenský svaz přípisem ze dne 16. května 1923 číslo 2955 oznamuje, že přijal obec 
zdejší za člena, tuto vřadil do kategorie vyšší a slibuje do listopadu t. r. používání proudu. 
Svaz se dále nabízí býti radou i pomocí v přípravných pracích a žádá by tyto přípravné 
práce byly co nejvíce možno uspíšeny. Pan starosta k přípisu připomíná, že na členský 
podíl dne 7. května byl složen na podíl jako záloha obnos 15 000 K, a žádá, by přítomní se 
o předmětu rozhovořili a případné návrhy učinili; sám poukazuje na nutnost vyhledání 
místa pro transformátor, a bude-li připojena část Jenečka, že by bylo vhodné místo jako 
střed, jinak by pouze pro obec bylo nejvhodnějším místem kout za starou školou při cestě 
k p. Čermákovi. Pan Stehlík připomíná, že připojení jen části Jenečka bude velice nákladné 
a nikterak nebude moci býti odběrateli proudu zaplaceno. Dobré zdání ovšem může učiniti 
jen odborník. Pan Hájek i p. Čermák žádají, by bylo pamatováno, aby část Jenečka k elekt-
risaci připojena byla. Po provedení rozhovoru usneseno požádati Svaz v radu a pokyny pro 
první práce a zažádati o vyslání odborníka pro zhotovení plánu sítě rozvodné. 
 
IV. Zpráva o likvidaci komise aprovisační. 
Pan starosta oznamuje, že v úterý 15. května zasedala komise aprovisační, v níž provede-
no úplné vyúčtování za poslední období a čistý výtěžek po zaplacení pohledávky u p. Ko-
courka činí 3 184 K 59 hal. Včera pak, t. j. 16. května zasedali korporace, které byly 
účastny na stavbě pomníku padlých, a provedly revizi celého podniku, který končí schod-
kem 1 265 K 68 h. Korporace se usnesly uspořádati o pouti buď zábavu, anebo koncert na 
úhradu tohoto schodku, ale poněvač zde nebyl přítomen p. podplukovník, s nímž o hudbě 
by bylo bývalo nutno mluviti, usnesli se na svolání porady později, kdež se usnesení stane. 
Zpráva vzata na vědomí a usneseno vyzvati pana Kocourka, aby povinný obnos zapravil. 
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V. Návrhy o půjčce pro komisi finanční. 
Na podané žádosti odpověděly všecky čtyři peněžní ústavy, z nichž okresní záložna výpůjč-
ku dáti nemůže. Okresní hospodářská záložna je ochotna ji zapůjčiti na 6% úrok a 4% 
úmor, městská spořitelny v Unhošti na 6–7 %, 6 % úroků z prodlení a ½ % správního 
příspěvku a Zemská Banka navrhuje 4½% komunální zápůjčku splatnou ve 20 létech, 
předešlí žádají splatnost v 15 létech. Dle těchto nabídek by se při správném placení 
zaplatilo zemské bance za 20 let 301 000 K, kdežto předešlým peněžním ústavům za 15 let 
310 000 K. Vzhledem k tomu se navrhují v úvahu nabídky Okresní hospodářské záložny 
v Unhošti a Zemské Banky v Praze. Jelikož Zemská Banka dožaduje se dokladu o renta-
bilitě podniku vydaného zemskou správní komisí a půjčku povoluje dle postupu správní 
komise, usneseno vyžádati si dobrozdání zemské správní komise a o výpůjčku zažádati 
ihned, jakmile finanční komise a obecní zastupitelstvo o ní rozhodne. 
 
Různé. 
VI. Vystoupení p. Nebeskýho. 
Tajemník předkládá spisy týkající se trestného činu syna p. Nebeskýho, pro kteréž se cítí 
p. Nebeský na cti dotčen, že byl navržen k domluvě, případně potrestání za čin nezl. sy-
nem spáchaný. Po provedené debatě se obecní rada usnáší, že návrh na potrestání otce 
sice neměl býti dán, ale poněvač případ syna p. Nebeskýho jest již třetí, byl návrh ve 
smyslu úředním na místě. Strážníkovi, který p. Nebeskýmu spisy v domě nechal, nebuďtež 
tyto mu s sebou dávány, nýbrž jen potřebné vyzvání pro strany. 
 
VII. Vůz paní Bláhové. 
Pan Závora si stěžuje, že paní Bláhová nechává přes noc vůz na ulici, který celý čas nepot-
řebuje, a žádá, by jí bylo nařízeno vůz odkliditi. Usneseno vyzvati a pohroziti pokutou. 
 
VIII. Pumpa u cihelny a braní vody ze studánky. 
Pan Stehlík upozorňuje, že pumpa jest opět rozlámána a že vodu ze studánky není možno 
používati, jelikož p. Kloubek nabírá v ní vodu znečištěnými nádobami. Pan Hájek žádá 
k tomu, by se vyzdil roh budky, jelikož by mohlo dojíti snadno k neštěstí. Usneseno nechat 
opravu provésti a p. Kloubka vyzvati, by používal k nabírání vody nádob čistých. 
 
IX. Hnojůvka u velkostatku. 
Pan Hájek žádá za učinění opatření proti pouštění hnojůvky do strouhy. Usneseno vyzvati 
správu velkostatku, by vhodná protiopatření učinila, jinak se povede stížnost jak na ředitel-
ství statků, tak i na úřady zdravotní. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Hájek Tomáš; Čermák Josef    Starosta: Bouška 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 13. června 1923 o 6 ½ hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: p. starosta Boučka, p. Hájek, p. Závora, p. Čermák, p. Chlupatý a p. Stehlík. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu pan starosta připomíná, že veškerá usnesení byla vyřízena; p. Hájek 
poukazuje, že oprava studánky není dosud provedena; p. starosta odpovídá, že byl p. sta-
vitel po schůzi vyzván a že se nyní znovu upozorní. 
Pan Závora se dotazuje, zda p. Kocourek již složil nějaký obnos a co odpověděla pí Bláhová 
na vyzvání o odklizení vozu; pan starosta odpovídá, že p. Kocourek dosud nesložil ničeho 
a paní Bláhová prohlásila, dokud neodstraní vozy Kliment, Nebeský, Kloubek a Kalina, že 
tak ona také neučiní.  
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení a vyřízení došlých dopisů. 
Okresní pol. správa žádá za obeslání schůze komise zdravotnické na den 15. června 1923 
o 6. hod. večer v Kladně; odloženo pro nemožnost spojení a doby. 
Obecní úřad v Jenči žádá o zapravení obnosu 15 K, jež připadají na obec zdejší při klasifi-
kaci koní. Usneseno obnos zapraviti. 
Žádost menšiny ve Vrchoslavici se odkládá. 
Na vyzvání o přijetí dítěte z Poručí se nikdo nepřihlásil. 
Přípis okr. pol. správy v Kladně s potvrzením vypovězení Antonína Čermáka ze Svárova 
zemskou politickou správou vzat k vědomí. 
Přípis okresní správní komise v Unhošti o zamítnutí odvolání Ant. Staňka a Jana Suchýho 
proti regulační čáře východní části obce vzat na vědomí. 
Zemědělská rada na přípis obce zdejší čj. 1201 odpovídá, že technická kancelář min. veřej. 
prací projektuje současně regulování potoka litovického a že oba projekty nutno řešiti stej-
ně. V důsledku toho nelze stavbu silnice prováděti dle dosavadních dispozic, a má-li tato 
stavba býti dokončena, aby za přizvání min. veřej. prací provedena byla nová komise. 
Usneseno, aby přípis předložen byl okresní správní komisi a hleděno, by stavba silnice se 
zatím na čisto provedla až k dosavadnímu mostku u p. Chlupatýho.  
Elektrárenský svaz odpovídá na dotaz zdejší čj. 1117, sděluje, že podnik může provésti 
buď sám, a nebo svěřiti Zemskému výboru. Jelikož v přípise jsou jisté nesrozumitelné od-
povědi ohledně zadávání, usneseno vyžádati si bližší informace. 
Protokol o dobývání štěrku na cestě čk. 486 „v Čekale“ vzat na vědomí. Co se pak týče 
dobývání štěrku v obecním lomu u Jenečka, usneseno, by skryt byl pruh pozemku v šíři  
3–4 m od dráhy ku strouze, aby byl snazší přístup ku kamenu. 
Kámen, který si odebral Lad. Kučera od Josefa Donáta, dobýván byl již, když Donát u obce 
nepracoval, Kučerovi jej sám dobýval, tudíž jest p. Kučera povinen zapraviti jen poplatek. 
Tajemník oznamuje, že p. Piskáček potřeboval k válcování silnice nutně 6 m písku, pročež 
si jej hned také odebral. 
Knížka Daňový rádce se zakoupí. 
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III. Žádost Bedř. Nebeskýho za odprodej pozemku. 
Usneseno, že se proti odprodeji nečiní námitek, ale tento musí schváliti obecní zastupi-
telstvo a předem se učiní obhlídka místa za přítomnosti okr. správce silnic. 
 
IV. Žádosti za pronajmutí isolačního baráku. 
Žádosti mají podány: V. Veselý, Jar. Zmatlík, Anna Vlčková a Anna Mráčková. Jelikož dosud 
jest domek obydlen a na byt čeká i Šuran, záležitost se odkládá. 
 
V. Stavba nové továrny ing. Kropáčka. 
Pan starosta oznamuje, že velkostatek nejen že požaduje obnos 80 000 K za 1 ha, ale 
klade takové nezvyklé podmínky podnikateli, že se viděl obecní úřad nucen ve věci zakro-
čiti u ředitelství státních statků. V pátek dne 15. přijede do Jenče ředitel státních statků 
nebo jeho zástupce, kdež dojde snad k ujednání. Zpráva vzata na vědomí. 
 
Různé. 
Kámen Soukalovům. 
Pan Hájek oznamuje, že Soukal žádá o nějaký kámen na zřízení tarasu a že by si tento 
zřídili. Usneseno vykonati tam dříve obhlídku a kámen, který si sám dobývá, mu darovati. 
 
Lámání lipových květů. 
Pan Chlupatý upozorňuje, jak loňského roku byly zničeny stromy při trhání květu lipového, 
a aby se tedy letos tomu předešlo zákazem a strážník učiněn zodpovědným. Usneseno, že 
děti nesmí býti vůbec na stromy připuštěny a dospělí si jej mohou nastříhati jedině se 
svolením obecního úřadu a za dozoru strážníka. Osoby přistižené budou pokutovány a sou-
časně se též vydají i vyhlášky. Budou-li stromy zničeny a strážník nebude znáti pachatele, 
bude sám pokutován. 
 
Zaházená višně. 
Pan Závora oznamuje, že ve višňovce zaházen jest materiálem z dobývání štěrku stromek 
až téměř po korunu, a žádá o nápravu. Usneseno vyzvati p. Hakla, by materiál od stromku 
odklidil. 
 
Velký kámen u nového mostu. 
Pan starosta sděluje, že jej žádal p. Václ. Sláma, zda by si mohl odvézti velký podstavený 
kámen, povalující se u nového mostu. Usneseno, by si jej zdarma vzal. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež schůze prohlášena za skončenou. 
 
Starosta: v. z. Antonín Závora; Antonín Kodet; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 26. července 1923 o 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: I. náměstek p. Závora, II. náměstek p. Hájek a členové: p. Čermák, 
p. Stehlík, p. Kodet, p. Chlupatý a p. Eiman. 
I. náměstek zahajuje schůzi uvítáním přítomných a připomíná události právě se sběhnuvší, 
načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Jelikož zápis byl přečten ve společné schůzi s komisí finanční dne 21. července, v ní také 
schválen, odpadá tento bod, jelikož sezení jak 21. t. m., tak i 23 t. m. a 24. t. m. dály se 
za předsednictví předsedy komise finanční a zápisy také s jich komise finanční má. 
 
II. Resignace starosty. 
Vzhledem k tomu, že náhlým odcestováním starosty p. Boušky a nepodáním nějakých 
zpráv o sobě po několik dnů vznikly pochybnosti o správnosti pokladní hotovosti, takže dne 
23. t. m. se přikročilo k násilnému otevření pokladny a zjištěno, že v ní chybí obnos 
32 018 Kč 92 h; dne 24. t. m. byl navrátivším se starostou obnos scházející plně navrácen, 
takže obec ztrát zcela žádných neutrpěla. Důsledek ovšem toho byl, že starosta podává 
písemnou resignaci, která se béře na vědomí a dá k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu. 
 
III. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Obecní strážník p. Procházka žádá o zaplacení dovolené a zaplacení náhrady za noční 
hlídku u pomníku a odvezení dříví a vozíku. Usneseno dovolenou mu zaplatiti a ostatní po-
žadavky zamítnouti. 
Okresní pol. správa oznamuje, že Antonie Bláhová žádá za udělení koncese vetešnické, 
a proto se žádá za podání dobrozdání. Usneseno, by vzhledem k tomu, že živnost tohoto 
druhu již zde jest, nedoporučiti ku povolení. 
Stavební odbor Buštěhradské dráhy žádá za vyzvání majitelů luk za mostem u vodárny, by 
řádně vyčistili strouhu, aby voda měla odtok a nebyl zatopen průchod pod mostem. Usne-
seno hospodáře vyzvati. 
Okresní správní komise oznamuje, že byla povolena zápůjčka 40 000 Kč, ale upozorňuje, 
že dle zákona nesmí býti obec členem spolku s neobmezeným ručením. Přípis vzat na vě-
domí a předloží se k rozhodnutí obec. zastupitelstvu. 
Státní reg. komise žádá, by prostřednictvím obce předložen byl návrh regulačních čar 
pozemku čk. 292/2. Usneseno vyzvati p. ing. Kropáčka, by návrh ten sem podal. 
Na žádost pana Rudolfa Volfa z Drahelčic za vykázání místa pro postavení tabační boudy 
usneseno požádati státní Buštěhradskou dráhu o pronajmutí místa.12 
 
IV. Povolení zábav. 
Hlášeny jsou zábavy: Nerada v sokolovně a skupiny kovodělníků U Koruny na den 29. 
Povoluje se. 

 
12  Rudolf Volf postavil trafiku u nádraží v roce 1929. 
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V. Návrhy komise finanční 
1. Komise finanční navrhuje, aby hotovost pokladní nepřevyšovala obnos as 1 000 Kč, aby 
ostatní hotovost uložena byla pro běžná vydání u místní Kampeličky a aby pro případ 
pasivity pokladny byl u Kampeličky zřízen kontokorentní úvěr do výše 10 000 Kč. Usneseno 
návrh doporučiti k přijmutí 
2. Obecnímu zastupitelstvu oznámiti, že komise aprovisační řádně dosud nelikvidovala, 
a žádati za zvolení revisorů, kteří by k likvidaci vše připraviti mohli. 
3. Obecnímu zastupitelstvu se oznámí, že pan Kocourek prohlásil, že po ujednání v únoru 
učiněném měl takové výdaje, že nemohl ničeho na dluh složiti, a později dva měsíce ležel 
nemocen; teď se však zavázal, že do konce září účet vyrovná. 
4. Návrh na doporučené výpůjčky u Zemské banky na elektrisaci doporučiti k přijetí. 
5. Ponechati, by obecní zastupitelstvo samo si jmenovalo tři delegáty do komise pro elekt-
risaci obce. 
6. Vyzvati obecní zastupitelstvo ku zvolení pokladníka a doporučiti schválení opatření navr-
žených komisí finanční v protokole ze dne 24. července. 
7. Vyzvati obecní zastupitelstvo, by učinilo opatření pro revizi vstupenek při zábavách a aby 
dávka ze zábav se též řádně platila, poněvač výnos dávky na první pohled neodpovídá 
skutečnosti, byť vstupné i o 50 % bylo sníženo. 
 
VI. Umístění houpaček a kolotočů. 
Ježto se stává zvláště o pouti, že jak kolotoče, tak i americké houpačky umísťují se v ne-
ohraženém parku, usneseno vykazovati jim pouze místo u rybníků. 
 
VII. Ubytování V. Hymla. 
Jmenovaný v žádosti uvádí, že paní Čermáková se z obecního domku vystěhuje, a žádá, by 
světnice po ní mu byla přidělena, ježto se má z bytu vystěhovati. Usneseno, je-li zpráva 
jeho pravdivá, byt mu pronajati, jelikož se zavazuje platiti nájem. 
 
VIII. Půjčka sboru dobr. hasičů. 
1. Sbor dobrovolných hasičů žádá za poskytnutí půjčky v obnosu 2 000 Kč na zakoupení 
nových hadic. Usneseno žádost jejich doporučiti k přijetí. 
2. Dále žádá, by učiněno bylo oznámení na vrchního správce velkostatku, že nechtěl dáti 
přípřež k požáru do Litovic. Jelikož se případ tento při každé příležitosti opakuje, usneseno 
oznámení učiniti. Za této příležitosti též usneseno stanoviti tři přípřeže a vyrozuměti proti 
potvrzení jmenované majitele potahů. 
 
VIIII. Stavba zdi u p. Chlupatýho. 
Stavbou silnice do Sobína zabírá se panu Chlupatýmu část zahrádky, u této však postavení 
nové zdi jest započítáno v celkovém nákladu silničním. Od domu, v němž bydlí p. Čech, až 
ku stodole, zabírá se mu též část pastviny čk. 138/2 a poněvač jest obec povinna, jak 
z důvodů estetických, tak i zdravotních, odstraniti při nové komunikaci všechny závady, 
nabízí obci společnou pomoc, když tato postaví novou hradební zeď, zavazuje se přispěti 
obnosem 1 000 K, pozemky dáti zcela zdarma, a tak se obec zbaví jednoho velice nečis-
tého kouta při cestě tak frekventované. Obecní rada na návrh p. Chlupatýho přistupuje 
a p. Eiman se zavazuje doporučiti jej obecnímu zastupitelstvu k přijetí. 
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X. Zavedení nočních hlídek. 
Pan Kodet oznamuje, že byl vrchním strážmistrem upozorněn, by poukázal na to, že obec 
nemá nikterak postaráno o noční bezpečnostní službu proti požáru, a že by byl nucen uči-
niti v tom oznámení.  
Po provedené debatě usneseno, by bylo obecnímu zastupitelstvu doporučeno, by strážník 
konal ve dne své povinnosti 3 hod. dopoledne a v noci konal hlídku 5 hodin. V pádu, že by 
bylo třeba, aby strážník by musil býti zaměstnán ve dne více jak 3 hod., budiž mu určena 
za to zvláštní odměna. 
 
XI. Dražba na ovoce v úvoze. 
Jelikož prodej ovoce není dosud proveden, usneseno vyzvati p. Kapalína, by provedl 
odhad, a dražba se stanoví na úterý dne 31. t. m. o 5. hod. odpol. 
 
XII. Úprava tarasu u Lad. Kučery. 
Pan Kučera si stěžoval, že dosud není přikročeno k úpravě tarasu. Usneseno vyzvati 
p. Hakla, by s úpravou v pondělí 30. t. m. započal, jinak se stavba zadá jinému. 
 
Tím schůze skončena. 
 
A. Závora; Chlupatý   I. náměstek Starosta: Stehlík Václav 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 122 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 1. srpna 1923 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta obce p. Stehlík, I. náměstek p. Závora, II. náměstek p. Hájek, 
členové p. Chlupatý a p. Sláma. 
Starosta obce zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Čtení zápisu ze schůze obec. zastupitelstva. 
Zápis přečten a vzat na vědomí. 
 
III. Dražba ovoce. 
Pan starosta oznamuje, že dražba byla provedena dne 31. července a ovoce koupil 
p. Frant. Šmíd za nejvyšší obnos 70 Kč. Zpráva vzata na vědomí. 
 
IV. Zřízení propustku a zřízení části odbočné silnice na cestu do „Čekala“. 
Pan starosta sděluje, že následkem sdělení stavbyvedoucího okresní silnice p. Kubra, kde 
se má na cestu odbočující směrem ku mlýnu p. Bočka zříditi při okresní silnici propustek 
v délce 13–14 m v průměru 50, předsevzata byla obhlídka místa a shledáno, že propustek 
má být zřízen v tělese silničním a od toho upravená silnici v délce jen 10 m, takže by nej-
horší část cesty zůstala neupravena a v případě blátivého počasí by se na silnici nikdo 
povozem nedostal; členové této komise proto vyslovují přání, aby odbočka se řádně upra-
vila jako silnice až ku stávající pevně sjízdné cestě, což činí as délku 50–55 m, jelikož 1 m 
takto upravené silnice přijde na 15 Kč, by se již cesta upravila řádně. Pan Chlupatý navrhu-
je, by se cesta nákladem obce řádně upravila, a bude-li možno, pracovati k tomu, aby 
náklad tento byl započítán okresem do celkového nákladu silničního. Návrh tento schválen. 
 
V. Prodej suchého stromoví v parku. 
V parku a na jiných místech v obci nachází se několik suchých stromů. Usneseno vyzvati 
hospodářskou komisi, aby předsevzala prohlídku stromoví, stanovila prodejní cenu a draž-
bu provedla. Dále usneseno, aby suchý agát u studny sl. Stádníkové byl podříznut tak, aby 
připevněním prkýnka pahýl sloužil za místo pro postavení putny. 
 
VI. Prodej řetězové pumpy. 
Jelikož řetězová pumpa jest k jakémukoliv používání nezpůsobilá, usneseno ji odstraniti 
a jako nepotřebný materiál prodati. 
 
VII. Štěrk na nový most. 
Na novém mostě jsou již vytlučené díky tak hluboko, že dosahují až betonové desky; usne-
seno požádati p. Ptačinskýho o přenechání 2 m štěrku, který tam p. Kalina dopraví a roze-
tře; současně p. Kalina od nové studny zbývající materiál odveze a rozetře po obou stra-
nách mostu. 
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VIII. Taras na cestě u Kučery. 
Obhlídkou zjištěno, že taras se nikterak opraviti nedá a že se musí zříditi nový. Usneseno, 
by pan stavitel práci tu provedl a materiál si zaopatřil. 
 
IX. Žádost Karla Anděla za odprodej části ob. pozemku. 
Jmenovaný žádá, by mu byla odprodána ona část pozemku, kterou má ohraženou. Usne-
seno žádost doporučiti k příznivému vyřízení a za cenu 5 K za sáh čtver. 
 
X. Jáma na brambory po paní Čermákové. 
Paní Novotná zde ústně žádala, by jí jáma po odstěhování Čermákové zůstala; jelikož jámu 
si zřídila rodina Čermákova, usneseno vyrozuměti žadatelku, by se o přenechání jámy 
s majitelkou domluvila. 
 
XI. Hostinská koncese v nádraží. 
Pan Jaroslav Blažek z Ruzýně zažádal u okresní politické správy za povolení koncese hos-
tinské a výčepnické v nádraží v Hostivici a obecní zastupitelstvo má podati své dobrozdání. 
Jelikož v bezprostřední blízkosti nádraží nachází se dva hostince, usneseno žádost příznivě 
nedoporučiti. 
 
XII. Účast na komisích okr. spr. komise. 
Tato oznamuje, že se dne 3. srpna konají komise za účelem převzetí rigolu proti sokolovně 
a pro přijetí nákladu na válcování silnice od voj. zbrojnice, jichž se má súčastnit i zástupce 
obce. Usneseno, by se za obec súčastnil buď p. Závora, nebo p. Hájek. 
 
XIII. Pumpa u cihelny. 
Tato jest tak poškozena, že na opravu by musil býti věnován zase značný náklad. Usne-
seno doporučiti ob. zastupitelstvu, by zřízena byla pumpa buď dřevěná, nebo cementová, 
a přeptati se na ceny. 
 
XIV. Plot u dráhy za mlýnem. 
Jelikož živý plot v tělesu dráhy za mlýnem přesahuje do cesty, usneseno vyzvati buště-
hradskou státní dráhu za okleštění a zřízení tarasu, aby se hlína do cesty nemohla sesou-
vati. 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Starosta: Stehlík Václ.; Kodet Antonín; V. Sláma; A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. srpna 1923 o ½ 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Závora, p. Hájek, p. Chlupatý, p. Čermák a p. Slá-
ma. 
Předsedající zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává p. Hájek, že dřevěná nová pumpa jest osazena, a co 
má se stát se starou pumpou, která tam leží. Dále připomíná, že je nutno odkliditi i řetě-
zovou pumpu. Usneseno, by řetězovou pumpu odklidil p. Kodet do dvora školy a ohledně 
pumpy u cihelny se postarati, zda-li ji někdo koupil, případně se dodá též do školy. Nato 
zápis schválen. 
 
II. Žádost ing. Kropáčka o štěrk. 
Týž žádá, by mu obec dodala zdarma štěrk a on by svým vlastním nákladem zválcoval 
cestu obecní v úvoze a dodal ostatní potřebný materiál. Vzhledem k tomu, že obec vlastní-
ho štěrku nemá a zakoupiti jej nákladem asi 5 000 Kč, na což nemá obec peněz, usneseno 
příležitost s díky odmítnouti. 
 
III. Zpráva o revizi účtů předsevzatých předsedou okresní spr. komise. 
Zpráva o revizi účtů předsevzatých p. předsedou okresní správní komise ve dnech 7., 11. 
a 13. srpna t. r. se předčítá. Vysvětlení k podaným výtkám podává ohledně účtů obecních 
předseda komise finanční p. Tůma a prohlašuje, že se zde jedná jedině o vady formální, 
ale nikoliv o nějaké malversace. Denník školní bude revidován dnes a jest mínění, že 
i v něm budou zase jen chyby formální. Doporučuje, by vyžádána byla zemská revise účtů, 
kteráž bude sice dosti nákladná, ale bude míti ten účel, že upokojí všecko občanstvo. 
Zpráva vzata na vědomí a usneseno vyžádati si zemskou revisi účtů. 
 
IV. Zapravení účtu za opravu pokladny. 
Účet firmy Blažíček činí 1 379 K a odměna dělníkům za odnesení a přinesení dveří 30 Kč, 
úhrnem 1 409 K; usneseno, aby se účet firmy Blažíček vyrovnal ihned a rozhodnutí, kdo 
má hraditi náklad s opravou pokladny spojený, ponechati obecnímu zastupitelstvu. 
 
V. Žádost Frant. Strniště za udělení chudinské podpory. 
Usneseno věnovati mu 20 Kč měsíčně s platností od 1. srpna t. r. 
 
VI. Žádost V. Bílka za povolení ku kapitalisaci úrazové renty. 
Rozhodnutí se odkládá, aby se dříve vyšetřilo, jak velký obnos by asi dostal a jak jest ren-
tabilní podnik autodopravy p. Ant. Beránka, do něhož míní žadatel zkapitalisovanou rentu 
vložiti jako společník podniku. 
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VII. Zjištění množství písku odebraného p. Haklem. 
Pan Hakl žádá, by zjištěno bylo množství písku, který odkopáním břehu v obecní pískovně 
získal; usneseno, by p. starosta, p. Závora a p. Hájek věc na místě zjistili. 
 
VIII. Nastěhování Šurana. 
Jelikož jmenovaný se do issolačního baráku nastěhoval, aniž nastěhování oznámil, a se 
Šroubkem domluven byl, usneseno oběma uděliti důtku. 
 
IX. Rychlá jízda auty. 
K návrhu komise finanční, aby učiněna byla opatření proti rychlé jízdě obcí auty, usneseno 
nechat zříditi dvě velké tabule, na nichž se zákaz rychlé jízdy vyznačí a tyto se upevní: 
jedna u kapličky na Fořtě a druhá za domem p. Henycha. Pokuta se bude požadovati od 
20–100 Kč a rychlost jízdy měřiti stopkami vždy několika občany. 
 
X. Vydláždění silnice Karlovarské. 
Jízdou auty velice trpí veškeré občanstvo kolem silnice Karlovarské bydlící, a to buď pra-
chem, a nebo blátem. Usneseno požádati silniční erár, aby přes obec provedl vydláždění 
silnice.13 
 
Jiných návrhů nebylo, pročež předsedající prohlašuje schůzi za skončenou. 
 
Sláma Václ., Čermák Jos.    Úř. náměstek: A. Závora 
  

 
13  Stavba proběhla v roce 1924 a problémy spojené se stavbou řešila obecní rada v zápisech uvedených 

níže. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 5. září 1923 v 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úř. náměstek p. Závora, II. náměstek p. Hájek a členové: p. Chlupatý, 
p. Čermák, p. Stehlík, p. Eiman, p. Sláma a p. Kodet. 
Za elektrárenskou komisi přítomen p. Tůma a p. Čermák Jaroslav. 
Úřadující náměstek zahajuje schůzi uvítáním přítomných a žádá, by prve provedlo se 
jednání o návrzích elektrárenské komise, a žádá p. ředitele Tůmu, by příslušnou zprávu 
podal. 
 
Pan ředitel Tůma sděluje, že Svaz Elektrárenský dodal plány i rozpočty sítě rozvodné a že 
při telefonické rozmluvě se Svazem mu bylo řečeno, že některý den s neděle dojde sem 
ing. Svazu, by určil definitivní místo pro stavbu transformační stanice. Dále doporučuje, by 
půjčka elektrisační byla učiněna u některého peněžního ústavu okresního, poněvač dnes 
kurs papírů Zemské Banky činí 78, takže potřebný kapitál by se musil hraditi výpůjčkou ve 
výši 250 000 Kč. U jiného ústavu by se vyplatil hotově, nejvýše po odrážce povinných 
poplatků a snad i úroků. Dále žádá, by Svaz byl spoluzmocněn, aby vypsal ihned ofertní 
řízení na stavbu sítě rozvodné, by se věc zbytečně neprotahovala, a přimlouvá se za 
doporučení firmy Vilém Kricnar Praha VII, U studánky č. 11. Svaz by tuto firmu vyzval též 
k oferování. Konečně žádá za svolání veřejné schůze občanů na sobotu dne 8. září 
o 3. hod. odpolední, kdež ba se celá záležitost občanstvu objasnila a současně provedl zá-
vazný soupis spotřeby jak světelného, tak i motorového konsumu; ku přihlášce této by byl 
ochoten přizvati pana Kricnara, který jako odborník by zajisté věc nejlépe objasnil. Dopo-
ručuje, by přihlášeným byl přiveden proud až k domu a ti, jež se přihlásí až po zavedení 
elektriky, musí si proud nechat přivésti na svůj vlastní účet; v případě pak, než by půjčka 
byla provedena, jest ochoten s některými místními občany prozatímní soukromou půjčku 
poskytnouti.  
O podané zprávě zaveden pak rozhovor. Pan Hájek a p. Čermák žádají, by pro osadu Jene-
ček zavedeno bylo veřejné osvětlování, byť by se tam konsument žádný nepřihlásil; 
p. Eiman odpovídá, že při poslední schůzi bylo o tom též mluveno a tehdy prohlásil ing. 
Svazu, že to závisí, zda transformátor na tuto vzdálenost dostačí, a doporučoval připojení 
na Jeneček celý. Pan Hájek prohlašuje, že i přes toto prohlášení na svém požadavku trvá. 
Pan Chlupatý praví, že osadníci plné právo na to mají a že bude se musit toto také řešit.  
Pan předsedající žádá, by obecní rada učinila rozhodnutí o návrzích podaných p. ředitelem 
Tůmou. 
Obecní rada se usnáší: 
I. Doporučiti obecnímu zastupitelstvu, by změnilo své usnesení ze dne 27. července a uči-
nilo usnesení o výpůjčce v obnosu 200 000 K u okresní hospodářské záložny v Unhošti. 
II. Splnomocniti Elektrárenský svaz, aby ihned vypsal ofertu na zavedení sítě rozvodné po 
obci a aby práci tuto zadal firmě dle svého uvážení a aby se stavbou také ihned započato 
bylo. 
III. Aby na sobotu dne 8. září o 3 hodině odpoledne svolána byla veřejná schůze do hos-
tince p. Nerada. 
IV. Aby obecní zastupitelstvo schválilo usnesení, že přihlášeným do doby než bude zave-
dena elektrika, se přípojka zavedla až k domu, později přihlášeným si musí zavésti přípojku 
na svůj účet. 
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Na to přikročeno  
 

k projednání pořadu: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu podotýká předsedající, že nechal pumpu od cihelny dopraviti do 
dvora školy a že jest třeba učiniti usnesení, co se má s ní nyní stát. Usneseno, aby se 
s prodejem zatím posečkalo. 
Dále usneseno, aby odhad písku odebraný p. Haklem se provedl ve čtvrtek dne 6. září 
o 5. hod. odpoledne. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Kapitalisace úrazové renty p. Balíkovi se povoluje. 
Přednáška čs. červeného kříže se koná v sokolovně dne 29. září. 
Dají se zhotoviti tři tabulky s nápisem: požární přípřež. 
Pan Hakl oznamuje, že náklad na studnu na vršku činí dosud 9 297 K 80 h, že dle půdy by 
se mělo nyní dojíti na vodu. Náklad by vyžadoval ještě asi 3 000 K. Usneseno, by se 
v práci dále pokračovalo. 
Pan Hakl žádá o vyplacení obnosu 10 000 K, a to 5 000 K jako zálohy na silnici a 5 000 K 
na studnu. Usneseno je vyplatiti. 
 
III. Přistěhování Náprstkové z Kej. 
Pan předsedající oznamuje, že dnešního dne byla přivezena z Kej Náprstková a ubytována 
se Šuranem v issolačním baráku. Zpráva vzata na vědomí a usneseno, aby se velká světni-
ce přehradila příčkou a přidělila Náprstkové malá místnost po pravé straně a zříditi kamna. 
Obnos 180 K se obci Keji zapraví. 
 
IV. Chodník u nádraží. 
Ředitelství státních drah Praha-sever se požádá, aby zřídilo chodník kolem nádraží a zakry-
lo jámu u Panušky potrubím. 
 
V. Ohražení za Sulanem. 
Pan Čermák žádá za ohražení jámy u domu p. Sulana. Usneseno tak učiniti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Eiman Boh.; Kodet Antonín  Úř. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 24. září 1923 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úř. náměstek p. Závora, p. Hájek, p. Sláma, p. Eiman, p. Čermák a p. Ko-
det. 
Úř. náměstek zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání 
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Ku přečtenému zápisu se připomíná, by ohražena byla jáma za domem p. Sulana způso-
bem, by za kolíky použity byly suché stromy a skrze kolíky napnut drát, který by se mohl 
obdržeti z velkostatku. Dále usneseno vyzvati dílovedoucího stavby silnice do Sobína, by 
bezpečně upravil zábradlí u mostu při domu p. Chlupatýho. 
Jiných poznámek nebylo, pročež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Pan Pára žádá, by obec působila, aby pí Trávníčková se vystěhovala z býval. krámu a aby 
zakročila proti nájemníku Barb. Petříkové. Usneseno odpověděti, že obec ve věcech nájem-
ních nemá žádného práva, a odkázati jej k zakročení u soudu. 
Okresní správní výbor oznamuje, že žádost zdejší za revizi účtů obecních doporučil kance-
láři pro revizi účtů v Praze. Přípis vzat k vědomí. 
Správa divizní zbrojnice sděluje pravidla, jak se má chovati občanstvo při požáru ve skla-
dištích. Usneseno, aby se pravidla rozmnožila a vyvěsila. 
Stavební okres Smíchovský sděluje, za jakých podmínek by se mohlo přistoupiti k vydláž-
dění silnice Karlovarské. Usneseno vyžádati si rozpočet nákladů. 
Ředitelství Praha-sever oznamuje, že cesta od mlýna k domu p. Anděla není křovinami 
zatarasována a že jest splavována hlína jen ta, která jest dětmi a drůbeží rozhrabána, 
a žádá o zakročení; současně žádá o zakročení proti majitelům domů čp. 78 a 106, aby 
z pozemku dráhy odklidili svá hnojiště. Usneseno odpověděti, že tyto věci jsou záležitostí 
dráhy, a trvati na tom, aby taras kolem cesty zřízen byl. 
Vzaty na vědomí přípisy: Velitelství Velké Prahy o používání cesty u pracháren a okresní 
správní komise o povolení ku zřízení kontokorentního účtu u místní Kampeličky. 
Okresní správní komise oznamuje povolení půjčky v obnosu 200 000 Kč na elektrisaci obce 
u okresní hospodářské záložny v Unhošti a doporučuje podání žádosti za osvobození od 
kolkových poplatků. Usneseno, by žádost se podala. 
Čs. červený kříž oznamuje, že dne 29. září koná se v sokolovně přednáška a žádá za účast. 
Usneseno, by na úhradu nákladů věnoval se obnos 100 Kč. 
Dětská nemocnice a sirotčinec Joanenum žádají za udělení příspěvků; usneseno věnovati 
dětské nemocnici 20 Kč a sirotčinci 10 Kč. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
Upomínka p. Boušky. 
P. Bouška prostřednictvím advokáta p. Karasa žádá o zapravení svých pohledávek a re-
numerací; usneseno odpověděti p. doktorovi ve smyslu usnesení obecního zastupitelstva 
a výměr, který p. Bouška nepřijal, přiložiti. 
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IV. Upomínky finanční prokuratury. 
Tato v zastoupení obilního ústavu žádá o zaplacení obnosu 926 K 70 h s 6% úroky od 
19. 9. 1921. Jelikož se neví, oč se jedná, usneseno se dotázati, za co obec tento obnos 
dluhuje. 
 
V. Nová studna. 
Jelikož studna jest vyskružena, usneseno, by zbylý materiál p. Kalina od studny odvezl 
a navezl se k novému mostu a naveze se na to popel; u studny zřídí p. Hakl ještě odpa-
dový kanál a zařízení, jak se bude voda čerpati, ponechává se k rozhodnutí obecnímu 
zastupitelstvu. 
 
VI. Jámy na brambory u obecního domku. 
Pan Sulan se stěžoval, že zřízením nové jámy na brambory má stížený vjezd, a žádá o ná-
pravu; usneseno by se na druhý den vykonala na místě obhlídka. 
 
VII. Odhad písku odebraný p. Haklem. 
Páni pověření odhadem vykopaného množství písku sdělují, že nenašli mezníků ani hranice 
a že množství odhadují asi na 120 m. Jelikož p. Hakl při podání žádosti předložil náčrtek 
s výměrou, usneseno se dle toho říditi, až se náčrtek vyhledá. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Úř. náměstek: A. Závora; Sláma Václ.; Hájek Tomáš; Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 6. října 1923 v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úř. náměstek p. Závora, p. Sláma, p. Chlupatý, p. Čermák, p. Hájek 
a p. Stehlík. 
Úřadující náměstek zahajuje schůzi uvítáním přítomných, načež přikročeno k projednání  
 

pořadu jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává p. Sláma, že stížnost p. Sulana byla bezúčelná, poně-
vač zřízené jámy na brambory nejsou nikterak vjezdu na překážku; p. náměstek připomí-
ná, že materiál od studny jest odvážen a dáván na nový most; zábradlí za domem p. Jana 
Sulana není dosud hotovo a usneseno jej nechat zříditi. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní správní komise oznamuje, že dne 7. října se koná v Unhošti přednáška o zdravot-
nictví, a žádá za účastenství. Pan Chlupatý se súčastní. 
Autoklub oznamuje, že vyrozuměl řidiče aut o zákazu rychlé jízdy auty; zhotovené tabulky 
se pověsí a požádá se ředitelství pošt a telegrafů za dovolení k použití telegrafních tyčí. 
Klárův ústav slepců žádá za udělení příspěvku, usneseno věnovati 5 Kč. 
Pan Tůma Karel protestuje proti zvolení do komise finanční a elektrárenské, což vzato 
k vědomí. 
 
III. Vyhotovení dluhopisu okr. hospod. záložně. 
Táž oznamuje, že po předložení dluhopisu možno ihned použíti výpůjčky 200 000 Kč na 
elektrisaci obce. Usneseno požádati záložnu, zda by byla ochotna příslušný dluhopis vyho-
toviti. K podpisu jeho ustanoveni p. Závora, p. Hájek a p. Sláma. 
 
IV. Zřízení telefonní stanice. 
Ředitelství pošt a telegrafů oznamuje, za jakých podmínek jest ochotno zříditi telefonní 
stanici, a předkládá výpočet nákladů. 
Usneseno vyhláškami vyzvati občany o jich názorech a dle toho učiniti další opatření. 
 
V. Zadání sítě rozvodné. 
Elektrárenský svaz oznamuje, že síť rozvodná byla zadána elektrárenské společnosti „Ves“, 
a p. Hájek připomíná záležitost připojení Jenečka. P. náměstek odpovídá, že za tím účelem 
byl u Svazu a tam mu bylo řečeno, že se sem dostaví zástupce, aby vzdálenost na místě 
zjistil. 
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Volné návrhy. 
VI. Byt v obecním domku. 
P. předsedající upozorňuje, že v obecním domku bydlí pí Julie Dvořáková, která platí ročně 
10 Kč nájmu, naproti tomu však p. Fürstovi se platí 120 Kč ročně jako příspěvek na činži, 
ač tento by byl chtěl. Usneseno vyzvati obec Podlešín, by si příslušnici odvezla. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Hájek Tomáš; Sláma Václav; Kodet Antonín  Úř. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 27. října 1823 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: Úřad. náměst. p. Závora, p. Hájek, p. Čermák a p. Kodet. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Schválení zápisu z poslední schůze. 
Odkládá se do příští schůze. 
 
II. Zadání pumpy. 
Z vyzvaných podali oferty jen p. Zvoníček a p. Kapalín. P. Zvoníček nabízí 1 m za 80 Kč, 
p. Kapalín celkovou sumu 2 200, jest tedy p. Zvoníček lacinější o 600 K, pročež se mu 
zadání pumpy přiznává. 
 
III. Zadání stavby transformační stanice. 
Na vyzvání podal ofertu jen p. Hakl Antonín a nabízí tuto postaviti za obnos 7 430 Kč 
01 hal. dle předpisů elektrárenského svazu. Jelikož nabídek více nebylo, zadává se p. Hak-
lovi. 
 
IV. Výpověď pí. Trávníčkové. 
Okresní soud v Unhošti žádá za podání zprávy, kdo jest více poškozen obýváním pí Tráv-
níčkové v krámě p. Páry a zda jmenovaná jest tak nemocná, že do I. poschodí po scho-
dech by nemohla choditi. Usneseno odpověděti, že jmenovaná prohlásila na jaře z bytu se 
vystěhovati a že po schodech, jež jsou příkré, choditi by nemohla. 
 
V. Výlohy se stěhováním V. Novotnýho. 
Jelikož výdaje dostoupily výše téměř 600 Kč, usneseno dotázati se, zda bylo by mu možno 
některé věci exekučně zabaviti, aby případným prodejem obec docílila nějaké náhrady. 
 
VI. Taras u Soukalů. 
Majitelka oznamuje, že taras, který si sami stavěli velikým nákladem hrozí sesutím, a po-
něvač již nemůže sama náklad nésti, žádá, by obec svým nákladem opravu provedla. 
Usneseno, by stavební komise stav zjistila a zpráva i s náhledem se podala obecnímu zas-
tupitelstvu. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Hájek Tomáš; Sláma Václav    Úřad. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 14. prosince 1923 o 6. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: Úřad. náměstek p. Závora, II. náměstek p. Hájek a členové: p. Sláma, 
p. Eiman a p. Kodet. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se dotazuje p. Hájek, zda taras za p. Sulanem jest již ohražen; p. náměstek 
odpovídá, že sice není, ale vše jest již připraveno, načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Protokol o kolaudaci silnice do Sobína vzat na vědomí. 
Přípis okresní správní komise, že zemská revizní kancelář revizi účtů obecních prováděti 
nebude, vzat k vědomí. 
Účty p. Hakla za vykonané práce se schvalují a zapraví. 
Ústřední Matici Školské a spolku pro podporu zahraničních Čechoslováků se věnují obvyklé 
dary. 
Na vyzvání p. obvodního lékaře ohledně hnoje u domku pí. Placákové usneseno vydati 
nařízení, že hnůj musí do 8 dnů odkliditi a více jej na toto místo neukládati, současně se 
vyzve p. Kubr, by pro nájemníka opatřil záchod. 
Dražební protokol o dražbě na stromoví vzat k vědomí. 
Tím bylo čtení dopisů skončeno. 
 
III. Vysvětlení o domovních přípojkách. 
Jelikož prý z usnesení obecního zastupitelstva není jasně zřejmo, zda majitel z dvou čp. má 
nárok na dvě rozvodné desky, předčítá se toto usnesení, že každý přihlášený dům obdrží 
přípojku s rozvodnou deskou, což jest tedy jasné. 
 
IV. Římsy u p. Záborce, opěra u p. Vodolána. 
Pan Hájek poukazuje na možnost nebezpečí spadnutím uvolněných říms na mlýně a žádá, 
by majitel byl vyzván nebezpečí odkliditi; dále poukazuje, že u domu p. Vodolána jest opě-
ra na telegrafní tyč přes cestu, a aby tudíž byla odklizena. 
P. náměstek prohlašuje, že obojí závadu nařídí odstraniti. 
 
V. Oprava v ob. domku. 
Pan náměstek sděluje, že byl paní Novotnou upozorněn na potřebu oprav v obecním dom-
ku a dále na vodu před domkem p. Šimka. Usneseno, by komise stavební obé vyšetřila 
a potřebné návrhy podala. 
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VI. Ediktální komise a přípojka do Jenečka. 
Pan náměstek upozorňuje, že dne 18. prosince o 1 hodině odpolední se koná zde ediktální 
řízení pro schválení sítě sekundární, a žádá by se též někdo řízení súčastnil. Pan Hájek se 
dotazuje, jak se má ve skutečnosti připojení Jenečka; tajemník podává vysvětlení s připo-
mínkou, že tohoto stavu jsou jedině vinni sami obyvatelé Jenečka. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Eiman Bohuslav   Úř. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 29. prosince 1923 o 6. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úřad. náměst. p. Závora, p. Čermák, p. Stehlík, p. Sláma, p. Kodet 
a p. Eiman. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Ku přečtenému zápisu poznamenává p. náměstek, že závada u p. Záborce jest odklizena, 
a jáma za domem p. Sulana jest ohražena, v obecním domku se nenechá prozatím nic 
dělat. Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Čtení a vyřízení došlých dopisů. 
Protokol o schválení primerního elektrovodného přívodu od zemské politické správy vzat 
k vědomí a uložen. 
Žádost sboru dobrovolných hasičů za povolení obnosu 5 000 Kč na zmotorisování stříkačky 
příznivě vyřízena a příslušná položka vřazena do rozpočtu pro rok 1924. 
Žádosti strážníka za vyplacení odměny 50 Kč na odvezení elektrisačních potřeb se vyhovu-
je s podmínkou, že požadovaný obnos bude mu vyplacen, až na pumpu u cihelny upevní 
ochranné roubení, což měl již dávno vykonati. 
Co se týče vyzvání okresní správní komise o revizi účtů a vymáhání obnosu 3 267 Kč 61 h 
od p. Boušky jako domněle jím zadržený dle účtů školy obecné, usneseno trvati na revizi 
a usnesení komise finanční, která zjistila, že v účtech provedena jen účetní nesrovnalost 
písemná. 
 
III. Pojednání o rozpočtu. 
Návrh rozpočtu se předčítá a vzhledem k tomu, že výše přirážek jest velice značná, usne-
seno, by tento se přepracoval a ve výdajích pokud možno nejvíce snížil a v příští schůzi 
projednal znovu. 
 
IV. Vybírání dávky nápojové. 
Pan náměstek poukazuje, že jest u některých hostinských živností značný rozdíl v dávce, 
ač by se snad dalo předpokládat, že dávka by mohla býti větší, a žádá o náhled, jak u věci 
té se zachovati. Usneseno, by se pan náměstek přesvědčil v pivováře o množství dodáva-
ného piva hostinským. 
 
V. Prodej stromoví. 
Pan náměstek oznamuje, že v obci jest několik stromů, které překáží sekunderní síti, a jeli-
kož byla nutnost odstranění, ustanovil, by se dražba konala zítra v neděli dopoledne; 
zpráva schválena. 
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VI. Sekání ledu. 
Pan Kodet upozorňuje na nepříjemnosti při sekání ledu, kdy hostinští nedodržují lhůty pro 
sekání, vytahování a odklizení ledu, a navrhuje, by na příště byl rybník přidělen vždy 
dvěma hostinským a dbáno, by předpis o sekání a uklízení byl přesně dodržován. Návrh 
tento schválen. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Čermák Josef    Úřad. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 30. ledna 1924 v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úřad. náměstek p. Závora, p. Sláma, p. Chlupatý, p. Stehlík, p. Eiman, 
p. Hájek a p. Čermák. 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten, schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Přípis obecné školní rady ohledně garancie státní na rodinný domek p. řídícího vzat proza-
tím k vědomí. 
Okresní pol. správa vyzývá k provedení sbírky na postavení vzorové školy ve francouzské 
obci Vaudy. Usneseno vyzvati súčastněné spolky, by u věci té učinily svá vhodná opatření. 
Na zakoupení Turova se věnuje obnos 10 Kč. 
Ohledně pruhu pozemku na čk. 259 kolem dráhy odpoví se vrchní správě v Jenči ve smyslu 
podmínek protokolu parcelačního. 
 
III. Vyřízení žádostí. 
Okresní péče o mládež v Unhošti žádá za ustavení komise pro ošacovací akci a sestavení 
výkazu dětí, jež se navrhují k ošacení; usneseno, by se korporace sezvaly na nejbližší ne-
děli a při tom žádaný soupis se provedl. 
Žádosti Anny Vávrové za přenechání dítěte Josefa Nekvapila se vyhovuje za dosavadní 
poplatek 180 Kč měsíčně. 
Žádosti Jana Cintla se vyhovuje a vyplatí se mu příspěvek z nouze ve výši 50 Kč. 
Rovněž vyhověno žádosti Anežky Náprstkové za poskytnutí příspěvku z nouze a vyplatí se 
jí 100 Kč. 
O stížnosti vrchní správy v Jenči do usnesení obecního zastupitelstva o úhradě elektrisač-
ních nákladů též z prostředků obecních usneseno dáti k rozhodnutí obecnímu zastupitel-
stvu s doporučením, by usnesení toto se zrušilo, jelikož lze předpokládati, že náklad bude 
plně amortisován ze spotřeby proudu. 
 
IV. Lámání kamene a tlučení štěrku. 
Usneseno, by obec nezaměstnávala dělníka, nýbrž aby tento materiál sám na své nebez-
pečí nadělal a obec jej od něho koupila za cenu: 18 Kč za 1 m kamene a 26 Kč za 1 m 
štěrku. Dotyčný dělník by mohl nadělati asi 70 m kamene a 50 m štěrku. Pan Hájek pově-
řen, by tento pracovní poměr s p. Škvorem ujednal. 
 
V. Pojednání o rozpočtu. 
Jelikož návrh rozpočtu neodpovídá zvýšenému předpisu daně výdělkové pro firmu p. Staň-
ka a jelikož není zjištěno, jakým způsobem bude firma zvýšené daně platiti, usneseno pro-
jednání o úhradě schodku odložiti do schůze příští a do té doby zjednati si též potřebné 
informace. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 138 
 

 

Různé. 
Uhlí p. Procházky. 
Pan Stehlík se dotazuje, jak se to má s doplatkem za uhlí p. Procházkovi. Pan náměstek 
podává o tom vysvětlení s podotknutím, že rozhodnutí učiní místní školní rada. 
 
Poplatek od p. Hakla. 
Pan Hájek se dotazuje, zda p. Hakl zapravil poplatky za odebraný štěrk a kámen na novou 
obecní silnici. Poněvač dosud nezapravil, usneseno jej vyzvati, by povinný poplatek zapra-
vil. 
 
Výzbroj do transformační stanice. 
Pan náměstek oznamuje, že se mělo započíti s vyzbrojováním stanice, ale když se seznalo, 
že tato není ještě dostatečně suchá, bylo od toho upuštěno. 
 
Jiných dotazů nebylo, pročež schůze skončena. 
 
Úřad. náměstek: A. Závora; Čermák Josef; Sláma Václav 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 20. února 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: úřad. náměstek p. Závora, p. Chlupatý, p. Čermák, p. Sláma a p. Kodet. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Ku zápisu se připomíná, že při poradě o vykonání sbírek na postavení školy ve Vandy bylo 
usneseno sbírku nekonati a doporučiti, by súčastněné korporace a obec přispěly na účet ze 
svých prostředků; usneseno, by obec věnovala 100 Kč. 
Komise pro sestavení výkazu na ošacení dětí se též sešla a výkaz sestavila. 
Jiných poznámek nebylo, pročež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
České učednické útulně ve Vídni se věnuje jako obvykle 5 Kč. 
Hospodářské komisi na vydržování chudých studujících se věnuje 10 Kč. 
Akce pro zřízení odboru čs. červeného kříže postoupí se k projednání sboru učitelskému 
a obec k účelům čs. červeného kříže věnuje 100 Kč. 
O žádosti p. Boušky za vyplacení mu náležejícího obnosu usneseno, že se mu má vyplatiti, 
ale dříve by osobně si vyřídil dosud nevyřízenou záležitost u okresní správ. komise ohledně 
účtů školních. 
Protokol sepsaný s p. Kocourkem se předčítá a týž také první splátku v obnosu 500 Kč 
složil. 
Obecní rada se usnáší, by se návrhu komise finanční vyhovělo, dostojí-li p. Kocourek své-
mu prohlášení. 
 
III. Informační komise. 
Zemědělská rada žádá, by obec zdejší svolala informační schůzi zájemníků pro regulaci 
potoka, na níž příslušná vysvětlení by podal zástupce zemědělské rady a při níž by se zjed-
naly podklady pro jednání o pozemcích. Usneseno, aby se tato komise konala dne 6. břez-
na o 9. hod. dopolední. 
 
IV. Elektrické osvětlení kanceláře. 
Podaná nabídka od firmy Hrdiny se zdá trochu vysoká a proto usneseno, by se ještě 
vyžádaly nabídky firem jiných. 
 
V. Projednání rozpočtu pro rok 1924 a návrh na úhradu schodku. 
Navržený rozpočet se předčítá v celku a pak v jednotlivých položkách a upravuje se 
- položka na vysazování stromoví se sníží na 1 000 Kč, 
- položka na zmotorizování stříkačky se škrtne s tím, že potřebný obnos se opatří 

výpůjčkou, 
- položka za osvětlování obce zůstane nezměněna, 
- položka na zřízení chodníků se snižuje na 1 000 Kč, 
- položka na obecní knihovnu se ponechává k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu a 
- položka na zřízení telefonní stanice se v rozpočtu ponechává. 
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Jelikož se mají obdržeti dosti značné obnosy od společnosti „Eruptiva“ i od firmy Staněk ze 
zvýšené daně výdělkové, usneseno následující: 
I. Přirážky od společnosti „Eruptiva“ použijí se všecky na zaplacení výpůjček u Kampe-

ličky. 
II. Zbytek přirážek použije se na úplné zapravení všech přirážek jak škole obecné, tak i 

škole měšťanské za celou obec, takže by placení školních přirážek poplatníky obce 
Hostivické odpadlo. 

III. Na úhradu schodku rozpočtového vypíše se pro rok 1924 100% obecní přirážka 
a 92% přirážka k dani činžovní. 

IV. Obecní rada navrhuje, aby učiněn byl okresní komisi v Unhošti návrh na stavbu 
okresní silnice kolem kravína k mostu dráhy s návrhem, že by obec náklad financo-
vala a okres by náklad ve kvotě patřící na zem a okres později obci vrátil. 

V. Obecní rada navrhuje, by obecní zastupitelstvo provedlo stavbu silnice od domu 
p. Kaliny k nádraží vedoucí, jakož i zřídilo řádnou silnici od domu p. Procházky až 
k domu p. Matějky. 

VI. Obecní rada navrhuje, aby se deponoval obnos 20 000 Kč jako úhradu nákladu na 
regulaci potoka. 

VII. Rozpočet budiž předán finanční komisi ku schválení, na to budiž po zákonitou dobu 
vyložen a obecnímu zastupitelstvu ku schválení předložen. 

 
Jiných návrhů nebylo, pročež schůze skončena. 
 
Tom Chlupatý     Úřad. náměstek: A. Závora 
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Zápis 
o schůzi staré i nové obecní rady konané v neděli dne 16. března 1924 
o 9. hod. dopolední v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni ze staré obecní rady: úřad. náměstek p. Závora, p. Hájek, p. Kodet, p. Čer-
mák Jos., p. Stehlík a p. Chlupatý, 
z nové obecní rady: starosta p. Stehlík, p. Hájek, p. Čermák Jos., p. Závora, p. Nebeský 
a p. Čermák Jaroslav. 
Omluveni p. Kalina nemocí, p. Sláma schůzí u nem. pokladny. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se poznamenává: Pan Chlupatý, že položka na zmotorizování stří-
kačky byla z rozpočtu vzata, poněvač se obecní rada usnesla, že potřebný obnos obec 
opatří třeba i výpůjčkou, ať jest to kdykoliv. Pan Hájek poukazuje, že dnes existují malé 
motorové stříkačky a že bude lepší, když by se svým časem uvažovalo o zaopatření této 
nové stříkačky. 
K bodu: pohledávka p. Boušky se poznamenává: Pan Bouška obdržev vyrozumění o usne-
sení obecní rady, prohlásil, že se bude své pohledávky domáhati žalobou; úřadující náměs-
tek svolal obecní radu k poradě na den 25. února večer, v níž bylo usneseno, by p. Chlupa-
tý s tajemníkem se dostavili do zasedání okresního výboru a předloživše účet školní, žádali 
za další informace. Tam jim bylo sděleno, že účet není správný, a poněvač jsou v tom 
peníze obce Hostivické, požadovaný obnos p. Bouškovi se nevyplatil a doporučuje obci, by 
požádala finančního radu p. Šetinu v Chrustenicích za provedení odborné revize a dle 
výkladu jeho se pak zaříditi. 
Pohledávka p. Boušky i s úroky od 1. 8. 1923 do 31. 3. 1924 uložena do Raiffeisenky jako 
vklad. 
Protokol sepsaný s p. Kocourkem se předčítá a béře k vědomí. 
Protokol informační komise ze dne 6. března o regulaci potoka se předčítá a béře 
k vědomí. 
Pan Chlupatý poznamenává, že regulace bude vyžadovati nákladu asi 400 000 Kč, z čehož 
se předpokládá, že obec bude muset přispívati nejméně 20 % a proto do rozpočtu již byla 
vřazena aspoň částečná položka. 
Na to se probírá znovu rozpočet a připojují potřebná vysvětlení. Ohledně návrhů obecní 
rady ze schůze minulé bylo vykonáno následující: Od společnosti Eruptiva bylo zasláno na 
přirážkách 100 000 Kč a na běžných přirážkách 10 000 Kč, jež byly použity následovně: 
Kampeličce byly zapraveny všecky dluhy i s úroky v obnosu 84 805 Kč 24 h, škole obecné 
na přirážkách 17 000 Kč, společnosti Ves účet 2 200 Kč, na zeď u p. Chlupatýho 2 000 Kč 
a zbytek na vyrovnání běžných účtů. Pan náměstek připomíná, že se dotazoval u berního 
úřadu, proč nebyl obci zaslán celý zaplacený obnos Eruptivou, načež mu bylo odpověděno, 
že zbytek se nachází u berního úřadu v úschově, ježto Eruptiva má podanou žádost za 
slevu, a po vyřízení žádosti bude zbytek obci zaslán. 
Pan Čermák Jar. žádá za protokolování následujícího: Obec uzavíravši výpůjčku, zažádala 
o prominutí kolkových poplatků, ale tato dosud není vyřízena. Měli-li by tyto poplatky býti 
dodatečně vybrány, že je obec Kampeličce nahradí, což schváleno. 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 142 
 

 

Ohledně návrhu na stavbu silnice kolem kravína k buštěhradské dráze vysloveno přání, by 
tato silnice byla vedena až do Jenečka. Usnesení učiní obecní zastupitelstvo. 
Na to předčítá se revizní zpráva komise finanční o účtech za rok 1923 i o úřadování 
pokladničním do dne 15. března 1924 se zjištěnou toho dne hotovostí, o níž jest v poklad-
ničním denníku uvedena zpráva; rovněž přečteno i pojednání komise finanční o rozpočtu 
pro rok 1924 a navrhuje tato jak účty za rok 1923 tak i rozpočet pro rok 1924 ku schvá-
lení. 
 
Jelikož k zápisu poznámek jiných nebylo, prohlašuje úřadující p. náměstek dobu svého úřa-
dování za ukončenou a žádá p. starostu, by tento se úřadu ujal. 
Týž táže se pokladníka, zda deník má správně přejatý, a po odpovědi téhož ustanovuje 
svolání obecní rady na středu dne 19. března a svolání nového obecního zastupitelstva na 
pátek dne 21. března o 7. hod. večer a schůzi končí. 
 
A. Závora; Jar. Čermák    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 19. března 1924 v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Sláma, p. Čermák Josef, p. Nebeský, p. Čermák 
Jaroslav, p. Závora, p. Hájek. 
Omluven p. Kalina. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení zápisu z poslední schůze. 
Zápis se předčítá; ohledně revise školního účtu, nechť rozhodne obecní zastupitelstvo; 
nato zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Žádost občanů z Jenečka za elektrisaci se předá obecnímu zastupitelstvu. 
O žádosti sboru hasičů k návrhu p. Hájka usneseno doporučiti sboru, že obec žádá za 
podání dobrozdání, co by bylo výhodnějšího, zda zmotorizování stříkačky staré či zakou-
pení nové motorové stříkačky a jaký je as podíl v nákladech. V obou případech však obec 
potřebný náklad zajišťuje. 
Pan Hakl žádá o zapravení účtu za stavbu transformační stanice; jmenovaný obdržel na 
záloze 7 000 Kč, zbývá doplatiti 2 528 Kč 47 hal. Usneseno účet doplatiti. 
Žádost p. Josefa Kostříže za poskytnutí výpomoci z nouze se doporučí k příznivému vyří-
zení s tím, by se mu okamžitě vypomohlo obnosem 200 Kč a obecní rada splnomocněna 
k poskytnutí snad nutné výpomoci další. 
Ohledně stížnosti občanů z nové čtvrti usneseno doporučiti obecnímu zastupitelstvu jme-
nování komise, která by na místě věc vyšetřila a navrhla radikální řešení. 
Vzetí zpět žádosti za povýšení obce za městys se doporučí k příznivému vyřízení. 
Vzat na vědomí přípis vrchní správy v Jenči o předání pruhu pozemku podél dráhy od nové 
silnice ku kapličce v užívání obce.14 Poukazováno, by se pamatovalo při pronajímání na 
sjezd u domu p. Kolareviče. 
Kapitalisace renty p. V. Bláhovi mladšímu se doporučí k vyřízení. 
Co se týče sbírky pro ligu Masarykovu, obec věnuje obnos 100 Kč, vedení další se předá 
komisi osvětové. 
 
III. Projednání pořadu schůze obec. zastupit. 
Spor mezi p. Závorou a p. Nebeským; p. Nebeský prohlašuje, že úmyslu urážlivého neměl 
a že příslušné odvolání ve schůzi obecního zastupitelstva učiní. 
Pan Hájek žádá i přečtení výměru zemské politické správy o zamítnutí námitek proti volbě 
starosty; po přečtení vzat k vědomí. 
Stavba silnice kol kravína se doporučí i se stavbou od domu p. Kaliny k nádraží a k domu 
p. Matějky. P. Hájek žádá o prodloužení stavby silnice až do Jenečka, což podporují p. Čer-
mák a p. Nebeský. Pan Sláma doporučuje v úvahu provedení stavby silnice k Dobrovízi 
v příští krátké době a získání předběžných informací. Usneseno, by rozhodnutí učinilo 
obecní zastupitelstvo. 
Účet obecní za rok 1923 i rozpočet pro rok 1924 se doporučuje ku schválení. 

 
14  Pruh mezi Okružní ulicí a smíchovskou tratí od Tyršovy ulice k ulici Čsl. armády. 
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IV. Lámání kamene. 
Pan Hájek upozorňuje, že se musí dříve upraviti tratník a vylíti voda. Ohledně odměny se 
navrhuje za 1 m kamene 18 Kč, cena prodejní 22 Kč, za štěrk za 1 m 26 Kč, cena prodejní 
30 Kč, a obec platí ½ příspěvku nemoc. pokladny. 
 
V. O úřadování. 
Konceptní úřadování povede se až dosud s tou změnou, že vyvěšené úřední hodiny se 
budou dodržovati; tedy místo užívané dosud doby od 1. do 5. od 2. do 6. hod.; zavedení 
nových knih provede tajemník dle možnosti a volného času, hlavně soupis inventáře, začež 
by se mu poskytla zvláštní odměna. 
Klíče od pokladny se rozdělí tak, že předseda komise finanční bude míti klíče rezervní, sta-
rosta od pokladny a pokladník od trezoru. V nejbližší schůzi obecní rady po prvním každé-
ho měsíce bude se podávati výkaz o stavu obecních financí. 
P. Čermák Jar. se dotazuje, zda pokladník obecní jest povinen složiti kauci; pan starosta 
odpovídá, že ne. 
 
Jiných návrhů nestávalo, pročež p. starosta schůzi končí. 
 
Starosta: Stehlík Václ.   A. Závora; Jar. Čermák 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 1. dubna 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Závora, p. Hájek, p. Čermák Josef, p. Čermák Jaro-
slav a p. Nebeský. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se poznamenává, že provedení sbírky pro ligu Masarykovu bylo pře-
dáno osvětové komisi.  
Dělník do skály není dosud zjednán. Jelikož není upraven odtok vody, musí se opraviti, 
současně pak i zříditi řádný mostek a strouhu vyčistiti. Práce tato bude se honorovati 
zvláště, a sice 4 Kč za 1 hod. Za zjednaného dělníka bude platit obec ½ nákladu nem. 
pokladně a úrazovku celou, cena kamene se zvýší za 1 m na 25 Kč. 
 
II. Zpráva o stavu pokladny. 
Celkový příjem do dnešního dne činí 166 897 Kč 20 h; vydání 166 626 K 02 h; činí tedy 
pokladní hotovost 271 Kč 18 h, z čehož jest v pokladně 2 Kč 61 h, na knížce 268 Kč 57 h. 
V pokladně chudinské činí celkový příjem 2 320 Kč 23 h; vydání 2 135 Kč 30 h a hotovost 
84 Kč 93 h, jest uložena na společné knížce obecní, která vykazuje toho dne vklad 353 Kč 
50 h. 
Zpráva vzata k vědomí. 
 
III. Zpráva o komisi v novostavbách. 
Obecním zastupitelstvem vyslaná komise navrhuje následující úpravu: místo struh zříditi 
chodníky s ½ rigolem; panu Šimkovi na znovuzřízení zdi se dá jen zedník na účet obce, 
materiál si dá p. Šimek sám. Odtok vody v poslední ulici si upraví majitelé sami, když 
p. Kalina jim strouhu poorá, což se již stalo. 
 
IV. Zřízení tarasu u Soukalů. 
Taras padl a náklad rozpočtem povolený bude asi nedostatečný; požádá se p. stavitel Hakl, 
by podal předběžný rozpočet. 
 
V. Mostek u Bočků.15 
Nutnost znovuzřízení uznána, ale práce se musí konati již mimo rozpočet a p. stavitel se 
požádá o sdělení výše nákladů. 
 
VI. Oprava obecního domku.16 
Komise shledala, že stropy jsou na spadnutí, poněvač zdi povolily a voda prosakuje ze 
zahrady p. Kubra skrze zeď a zatápí světnice. Usneseno, by zvolena byla komise, která by 
stav domku vyšetřila a návrh na opravu do příští schůze podala. Do komise zvoleni 
p. Čermák Jar., p. Hájek, p. Závora. Paní Julie Dvořáková se vyzve, by vyklidila byt. 

 
15  U Peterkova mlýna čp. 51. 
16  Bývalý dům Potoční čp. 27, v roce 1940 byl zcela zbořen. 
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VII. Žádost strážníka za vydání dekretu. 
Usneseno mu jej vydati po zjednání informací u okresní správní komise. 
 
VIII. Upravení nájmu p. Šuranovi. 
Usneseno, že v sobotu odpoledne komise stav na místě zjistí a v příští schůzi se rozhodnutí 
prv učiní; p. Šuranovi se však dá na vědomí, by si opatřil byt u soukromníka. 
 
IX. Různé. 
Na protest vrchní správy v Jenči jak proti rozpočtu, tak proti elektrisaci se odpoví.  
Náklad na vyškrábání bláta se schvaluje. 
Suchý stromek v úvoze se porazí. 
Klest od p. Nyklesa není zapravena. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Čermák Jos.; Nebeský Josef    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 8. dubna 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, II. náměstek p. Sláma a členové: p. Hájek, p. Čermák 
Josef, p. Čermák Jarosl., p. Nebeský a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se připomíná, že osvětová komise provedla dne 6. t. m. sbírku po obci ve pro-
spěch Ligy Masarykovy a tato sbírka vynesla 606 Kč 50 hal a byla odeslána Lize Masary-
kově v Unhošti. 
Pan Hájek oznamuje, že ve skále jsou zaměstnáni dělníci František Štětka a Zima Ondřej, 
které nutno přihlásiti k okresní nemoc. pokladně a k úrazové pojišťovně; voda se vypouští, 
mostek jest opraven; výplata ze práce se bude konati pouze na poukázky vydané 
p. Hájkem. 
Pan Nykles se vyzve, aby za klest zaplatil 10 Kč. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Pan Fr. Pražák, bytem v Litovicích, žádá za vyvolání usnesení obecního zastupitelstva, by 
komenický obvod byl rozdělen a zřízen nový obvod se sídlem v Hostivici; usneseno předati 
žádost k rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu. 
Studna sl. Hüllerové. Slečna Hüllerová podává písemné podmínky, na jichž podkladě by 
byla ochotna přepustiti svoji studnu do správy obecní, ale tato by byla i nadále jejím vlast-
nictvím; rozhodnutí se ponechává obecnímu zastupitelstvu s doporučením, by vzhledem 
k značným nákladům se nabídka nepřijala. 
Mostek u Bočků. Zřízení mostku u Bočků se zadá p. Haklovi s podotknutím, by práci 
pokud možno nejdříve provedl, a to na podkladě podmínek a rozpočtu ze dne 19. července 
1919, který jest v cenách dnes asi směrodatný a jest rozpočten na 3 100 Kč. 
 
III. Oprava obecního domku. 
Pan Čermák Jaroslav referuje o stavu domku, jaký byl shledán při komisionelním ohledání. 
Navrhuje by část domku nejhůře vypadající t. j. chlév a mlátek byla sbořena, poněvač 
náklad na opravu by byl velice značný, ač domek jest určen k rozbourání k účeli rozšíření 
ulice. Jest mínění, že snad by se zboření mohlo státi tím způsobem, že by si materiál mohl 
vzíti ten, kdo by bourání chtěl provésti, a krytinu, bude-li to možné, přemístiti na isolační 
barák. Rozhodnutí o věci se předá obecnímu zastupitelstvu. Zbylá část domku se opraví. 
 
IV. Zpráva o informační komisi na stavbu nové silnice. 
Pan starosta oznamuje, že v pondělí dne 7. t. m. konala se informační pochůzka a v ní 
rozhodnuto: Na stavbu silnice kolem kravína až k mostu jest projekt hotov a celé řízení 
provedeno, takže se stavbou se může hned začíti. Pro další trať zpět k nádraží se musí 
projekt nechat vypracovat a okres by silnici tu jako spojovací s nádražím subvencoval. 
Stavbu silnice ulicí u p. Procházky k domu p. Matějky neuznána, ale kdyby ji obec postavila 
pouze vlastním nákladem, byl by okres ochoten silnici převzíti do vlastní správy.  
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Usneseno, by vypracování projektu a rozpočtu bylo zadáno okresní správní komisi na 
náklad obce; co se týče státního příspěvku nezaměstnaných, zjedná p. starosta příslušné 
informace u okresní politické správy v Kladně. Pan Čermák Jaroslav poukazuje, že potřeb-
ný kapitál by Kampelička zapůjčila. 
 
V. Upravení činže v isolačním baráku. 
Jelikož bylo na místě zjištěno, že jak p. Šuran, tak i paní Náprstková používají každý polo-
vici baráku, usneseno k návrhu p. Jar. Čermáka, by každý platil ročně 80 Kč. Současně 
však se vyzvou, by hleděli si opatřiti byty v soukromí, poněvač nemocnice tato musí býti 
připravena a neobydlena. 
 
VI. Oprava cest za továrnou a cesty Jelínkovic. 
Poslední průtrží mračen byly obě cesty značně vymlety proudem vody a usneseno, aby 
z hromady rumiště na vsi bylo vzato něco materiálu a jím spravena cesta za továrnou, do 
cesty Jelínkovic vezme ze skály p. Hájek dělníky a cestu jimi nechá opravit. 
 
VII. Odměna dozorci lomu a pískovny. 
Tím, že p. Hájek má s touto funkcí značné zaneprázdnění i ušlý výdělek, usneseno, by 
jmenovanému v náhradu se vyplácela odměna, a sice z 1 m kamene 30 hal. a z 1 m písku 
20 hal. 
 
VIII. Vydání dekretu strážníkovi. 
Po zjednané informaci u okresní správní komise v Unhošti vypracován strážníkovi jmeno-
vací dekret na základě zákona ze dne 17. prosince 1921 čís. 16 Sb. zák. a nař., který však 
musí schváliti obecní zastupitelstvo. 
 
IX. Zpráva z komise finanční. 
Pan starosta oznamuje, že vzhledem k tomu, že není možno býti stále v kanceláři, by mohl 
likvidovati položky příjmů a vydání, navrhuje finanční komise, by obnosy přesahující 
100 Kč byly přijímány a vydávány jen pouze v neděli dopoledne, návrh komise schválen 
a vydají se o věci té vyhlášky. 
 
X. Elektrisace bytu strážníka. 
Tajemník upozorňuje, že není dosud rozhodnuto o elektrisaci bytu strážníka; usneseno byt 
elektrisovat a připojiti na hodiny obecního úřadu, aby pak nebylo zbytečně svíceno, budou 
se hodiny kontrolovati, určí se možná měsíční spotřeba, nad spotřebu použitý proud by si 
musil strážník hraditi ze svého. 
 
XI. Oprava věžních hodin. 
Pan Čermák Josef se dotazuje, co bude s věžníma hodinama; o předmětu zaveden delší 
rozhovor, jehož se súčastnili všichni přítomní, ale o dotazovaném předmětu nebylo nijak 
rozhodnuto. V důsledku toho usneseno, by o záležitosti hodin vyslovilo svůj posudek obec-
ní zastupitelstvo, případně i rozhodnutí provedlo. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Jar. Čermák; Hájek Tomáš  Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 22. dubna 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jaroslav, 
p. Hájek, p. Závora, p. Nebeský. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu. 
Ku přečtenému zápisu není poznámek, ale usneseno, by dělníkům na úpravě cesty Jelínko-
vic se zaplatilo též po 4 Kč za hodinu, jako mají ve skále. 
 
II. Taras u Soukalů.17 
Rozpočet podaný p. Haklem se předčítá; usneseno, by se zkontrolovala délka tarasu, a pak 
jednati o zadání; dále usneseno, by povrch tarasu kryt byl kamennými deskami, předem 
však se zjistí jich cena. 
 
III. Zadání stavby nové silnice u kravína. 
Okresní správní komisí dodané oferty se předčítají a usneseno, by okresní správní komise 
zadala stavbu nejnižšímu ofertovi p. Haklovi za 56 401 Kč 55 hal. s podmínkou, že se 
stavbou se musí hned započít a aby tato pokud možno nejdříve dokončena byla. Ohledně 
potřebného nákladu usneseno, by obecnímu zastupitelstvu doporučen byl návrh, aby se 
u Kampeličky učinila výpůjčka 60 000 Kč splatná ve 4 létech s 5½% úroky a aby se tyto 
splátky hradily přirážkou. 
 
IV. Mostek u Bočků. 
Přípis p. stavitele Hakla o nemožnosti provádění stavby se předčítá, usneseno požádati 
p. Bočka, zda by mu bylo možno na týden zastaviti mletí, by se přes cestu nemusela kopa-
ti zvláštní strouha. 
 
V. Revize školního účtu. 
Zpráva revizní, provedená finanční radou Otomarem Šetinou z Vinohrad se předčítá a béře 
k vědomí. 
 
VI. Knihovní pořádek u p. Haase. 
Po přečtení soudního usnesení usneseno obecnímu zastupitelstvu doporučiti nastalou změ-
nu k schválení, poněvač pozemek byl nabyt vydržením, ale též doporučiti, by se jednalo 
s p. Haasem, by hradil náklady knihovním pořádkem vzešlé.18 
 
VII. Byt pro Jos. Hymla. 
Jmenovaný má být soudně vystěhován a obec se má postarati o uklizení nábytku. Usnese-
no, by se jednalo s jeho otcem, by jej vzal k sobě do bytu. 
 

 
17  V ulici Za Mlýnem. 
18  Dům čp. 57, resp. později čp. 243, na rohu ulic Palackého a U Studánky. 
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Různé. 
VIII. Odměna za úklid kanceláře po elektrisaci. 
Usneseno, by se paní Procházkové vyplatilo 20 Kč. 
 
IX. Úřadování za tajemníka. 
Usneseno, by po čas nemoci tajemníka úřadoval p. starosta. 
 
X. Zakoupení psacího stroje. 
Pan Čermák Jos. navrhuje zakoupení psacího stroje pro kancelář. Usneseno předem zjed-
nati informace. 
 
XI. Transformátor – omítnutí. 
Pan Čermák poukazuje na nutnost omítnutí transformátoru zvenčí, a aby pro vodu ze hřbi-
tova kolem transformátoru tekoucí byl zřízen rigol; usneseno vyžádati si rozpočet.19 
 
Schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; Sláma Václ.; Josef Nebeský; Starosta: Stehlík Václ. 
  

 
19  Věžový transformátor stál v Pelzově ulici poblíž kostelní zdi. Nyní je na místě jiná transformační stani-

ce. Hřbitovem se rozuměla kostelní zahrada, která do 19. století byla využívána právě jako hřbitov. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 28. dubna 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 

Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Sláma, p. Hájek, p. Čermák Josef, p. Nebeský, 
p. Čermák Jaroslav a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 

I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává: jelikož není dosud provedeno jednání o pozemcích pro stavbu 
nové obecní silnice od kravína k mostu potřebných, usneseno, by tato se konala v sobotu 
dne 3. května 1924 o 4. hod. odpol., k ní přizváni všichni zájemníci a požádána i okresní 
správní komise o zastoupení. 
P. Čermák Jaros. navrhuje, aby kolem transformátoru se provedlo vydláždění a celé pro-
stranství s transformátorem ohradilo, by tam nemohl býti přístup a místo za transformá-
torem se neznečišťovalo; kolem transformátoru budiž zřízen násyp, aby dlažba měla sklon 
a voda nemohla do něj zatíkati. Usneseno tak učiniti. 
Ohledně stavby mostku u Bočka usneseno, by pan stavitel si tok vodní převedl sám. 
Nabídka p. stavitele Hakla na taras u Soukalů jest do výměry správná a usneseno mu práci 
zadati s podmínkou, by tuto pokud možno nejdříve provedl; jelikož rozpočtem jest pamato-
váno jen 2 000 Kč, předloží se záležitost obecnímu zastupitelstvu, aby hledalo úhradu 
zvýšeného nákladu. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 

II. Vyřízení dopisů. 
- Katastr. mapa. Na sdělení archivu map katastrálních usneseno tuto zakoupiti i s novým 
parcelním protokolem s výměrou metrovou i sáhovou, dříve se však pan Závora osobně 
přesvědčí, zda mapa jest jen na papíře, či na plátně. Náklad jest kryt rozpočtem. 
- Zeď u zbrojnice. Stavební odbor div. zbrojnice žádá za podezdění zdi hradební strus-
kovými cihlami, od níž byl materiál při stavbě silnice odkopán. Usneseno odpověděti, že 
oprava se provede do čtyř měsíců, a současně se požádá p. Hakl, by sdělil přibližnou výši 
nákladu. 
- Prapory 18. května. Spolek „Hostivít“ žádá, by obecní úřad pro den 18. května vydal 
vyhlášky, by občané na svých domech vyvěsili prapory u příležitosti oslavy 35 letého trvání 
spolku; usneseno přání jich vyhověti. 
- Vztyčení vlajky. Organizace čs. strany socialistické žádá, by obecní zastupitelstvo pře-
vzalo protektorát nad slavností Vztyčení vlajky, ježto není program dosti jasný a není sta-
novena ani doba, vyzvou se, by se vyslovili určitěji. 
- Účet p. Hrdiny. Účet p. Hrdiny za elektrisaci obecního úřadu se zapraví. 
 

III. Mostní váha u p. V. Procházky. 
Jmenovaný žádá za dovolení, by si mohl postaviti mostní váhu u svého domu v pozemku 
uličním, a slibuje výhody při vážení obci i občanům. Usneseno, že tato mu může býti povo-
lena s výhradou, že v případě stavby silnice, uznal by okres, že váha tam býti nesmí, 
musel by tuto na svůj náklad odstraniti a půdu do původního stavu upraviti; poplatek 
uznávací určí obecní zastupitelstvo; co se pak týče slibovaných výhod za vážení, vyzve se, 
by určil výši poplatků, načež by se celá záležitost smluvně provedla. 
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IV. Propůjčení sadů k oslavě. 
Organizace čs. strany komunistické žádá za propůjčení neohraženého sadu k oslavě 
1. května; povoluje se. 
 
V. Stavba obecního domu. 
V obci se míní usídliti lékař, který nemůže najíti bytu, má se stále umístiti poštovní úřad, 
kde má býti telefonická stanice a také není místa; v soukromí nelze místnosti nalézti 
a nutno tedy uvažovati jak a kde byty umístiti. V debatě po té rozpředené vidí se odpomo-
žení ve stavbě většího domu, v němž by se mohl definitivně umístiti poštovní úřad, lékař, 
četnická stanice, když se mohla stavba provésti za přispění státní subvence, ministerstva 
vnitra, zdravotnictví a pošt, o čemž nutno předem zjistiti informace. 
 
VI. Opatření peněz na výplatu. 
Usneseno, by z půjčky elektrisační bylo vyzvednuto 15 000 Kč, které obec zapůjčila na slo-
žení zálohy podílu ku svazu, a touto se kryly běžná vydání. 
 
Různé: 
- Sloupy na výstraž. tabule. Ježto sloupy pro umístění tabulí zákazu rychlé jízdy auty 
jsou opatřeny, usneseno, by p. Kodet tyto postavil na určená místa a za pomoci elektráren-
ského dělníka tabule upevnil. 
- Kontrola jízdy auty. Poněvač auta přes všecka upozornění jezdí přes obec nezákonnou 
rychlostí, nabízí se p. ředitel Tůma, že by za součinnosti několika občanů zjišťovali rychlost 
pomocí hodin a každou rychlou jízdu oznámili k potrestání; usneseno, by pan ředitel byl 
o kontrolu jízdy požádán, a kdy by tak činiti chtěl, načež by mu vždy někdo určen byl. 
- Hlídky v biografu. P. Hájek poukazuje, že dle předpisů bezpečnostních mají býti v bio-
grafu hlídky, což se neděje, ač tak dříve bylo; usneseno, by sbor hasičů sám zaslal o záleži-
tosti této přípis, a věc se pak projedná ve schůzi ob. zastupitelstva. 
- Zemský dozorce hasičstva. Týž má sem přijíti 4. května dopoledne na přehlídku 
a současně podati informace ohledně zmotorisování stříkačky; uneseno, by členové obecní 
rady dle možnosti se jednání toho súčastnili. 
- Náhrada mzdy za 1. květen. P. Hájek navrhuje, by se dělníkům ve skále dala náhrada 
za 1. květen, p. Čermák Jar. poukazuje, že se tak nikde neděje, a staví se proti: 4 hlasy 
proti 2 usneseno, by se každému hradilo 24 Kč denně, t. j. 8 hod. po 3 Kč. 
- Vyznačení hranic v pískovně. P. Nebeský poukazuje, že není hranice pískovny a po-
zemku p. Šroubka znatelna, a žádá o vytýčení hranice; usneseno osaditi do zjištěné hrani-
ce kameny; 
dále p. Nebeský poukazuje, že čeledín p. Bočka přeřízl povozem nedostatečně krytou rouru 
přejezdu, a žádá za provedení opravy; usneseno, by p. Hakl dodal rouru novou a zničená 
se použila pro rozšíření mostku, kterážto práce se svěří p. Matouškovi; 
současně usneseno, by se vhodným způsobem uvažovalo o uzavření příjezdu do pískovny 
a tím zamezilo neoprávněnému odvážení písku; 
dále p. Nebeský se dotazuje, zda měl p. Koucký Josef povolení k odvezení písku; poněvač 
jej neměl, pověřen p. Hájek, by věc vyšetřil a poplatek vyměřil. 
P. Hájek poukazuje, že prý p. Hakl nařídil dělníkům ve skále, aby tloukly drobnější štěrk; 
usneseno dáti p. Haklovi vyrozumění, že p. Hájek jest dozorcem lomu, a aby se tedy 
p. Hakl s ním dorozuměl o množství a jakosti materiálu 
a dále, aby opatřil 2 kusy kolejnic po 4 m co splátku vypůjčených celých 2 kolejnic. 
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- Jelínkovic cesta. P. Nebeský se dotazuje, zda jest zde protokol nebo smlouva s erárem 
ohledně oné části cesty, na níž si erár postavil silnici, aby tak obec nepřišla o majetek, 
poukázáno, že erár cestu ani nevykoupil, ani jí vydržením nabýti nemůže, poněvač jest 
veřejně používána a tuto upravil svým nákladem, aby ji mohl vhodně používati pro své 
dopravní účele; 
ostatní se spisy prozkoumají a příslušné prohlášení od eráru případně vyžádá,  
 
Čímž schůze skončena o ½ 10. večer. 
 
Sláma Václav; Antonín Závora    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 13. května 1924 o 8. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, II. náměstek p. Sláma a členové p. Hájek, p. Čermák 
Josef, p. Nebeský, p. Závora a p. Čermák Jaroslav. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje p. Sláma, proč Kodet dosud nepostavil sloupy; p. sta-
rosta odpovídá, že mu Kodet oznámil, že je nemůže stavěti; usneseno, by je postavili děl-
níci ze skály. 
P. starosta oznamuje, že mostek do pískovny jest hotov a hranice vyznačena není; usnese-
no by vytýčení hranice se stalo ve čtvrtek večer za přítomnosti p. Hájka, p. Závory, p. Jar. 
Čermáka a p. Hakla. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů a žádostí. 
Pan Hakl žádá o vysvětlení při jednání s dělníky ve skále a opravu zápisu v tom smyslu; 
p. Hájek odpovídá, že učinil než povinné ohlášení a tím se nikterak nedotkl osoby p. Hakla; 
usneseno mu odpověděti, že podaným mu oznámením nebyla myšlena nějaká narážka na 
jeho osobu. 
Pan Hakl podává návrh na ohraničení prostranství u transformátoru a vydláždění, což by 
vyžadovalo nákladu asi 760 Kč. Usneseno práci mu zadati a současně jej vyzvati, by omítl 
transformátor i zvenčí. 
Oprava zdi u zbrojnice bude vyžadovati nákladu 1 750 Kč; usneseno práci zadati p. Haklovi 
dle podmínek stanovených stavebním okruhem v Kladně; jelikož by silnice potřebovala 
opravy, usneseno, by ku kraji silnice se dopravil 1 m štěrku a rozetřel ve vyježděné díře, 
v ostatní části silnice vyježděné koleje zahrabaly štěrkem. 
 
III. Jednání s p. Josefem Kubrem. 
Aby posunuto bylo jednání o otevření silnice k nádraží, usneseno, by s p. Kubrem zavede-
no bylo ústní jednání a aby toto se dálo v pátek dne 16. t. m. v kanceláři obecního úřadu. 
Pan Čermák Jaroslav připomíná, by v případě zdárného jednání se postupovalo asi tak, že 
by obec uliční blok sice koupila, ale zájemníkům je knihovně prodával p. Kubr, čímž by se 
ušetřily jedny poplatky. 
 
Kapitalisace nápojové dávky a zavedení dávky z karet. 
Odloženo do schůze příští. 
 
IV. Vyklizení mostku u Placákové. 
Vzhledem k tomu, že mostek u Placákové jest úplně zanesen, usneseno, by p. Karlíkovi byl 
dán k ruce jeden dělník ze skály a tito aby vyčištění provedli. 
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V. Stížnost na chodník u školy. 
Pan Novák a spol. prostřednictvím okresního výboru si stěžují na neschůdnost a neupra-
vitelnost chodníku u nové školy; usneseno požádati okresní výbor, zda by obci přenechal 
nějakou šotolinu. 
 
VI. Vykázání místa ve skále. 
Pan Hakl žádá za vykázání místa ve skále pro lámání kamene a tlučení štěrku; k návrhu 
p. Nebeskýho usneseno místo mu vykázati, a současně jej vyzvati, zda by chtěl kámen 
a štěrk od obce. 
 
VI. Úprava u pomníku padlých. 
Vzhledem k oslavě spolku Hostivít 18. t. m. usneseno, by prostranství bylo upraveno a vy-
pískováno a zahrádka toho dne otevřena. 
 
Různé 
- Agát u domu p. Vlacha. Jelikož jest zde stromoví podobného více, usneseno vykonati 
obhlídku a záležitost předati hosp. komisi. 
- Komise pro postavení trafiky P. Volfa u nádraží se koná ve 17. t. m. o 9. hod. dopol. 
a súčastní se jí za obec p. Závora. 
- Chodník u konsumu. P. Závora žádá za vyzvání konsumu Včela, by před domem upra-
vil chodník a uvnitř jámu na popel a studnu, jak dle stavebního protokolu již měli učiniti; 
usneseno je vyzvati, by závady do 4 neděl odstranili. 
- Pan Foubík upozornil, že na domě státního velkostatku u sklepa jest veliká trhlina 
a mohlo by dojíti ku zřícení; usneseno vyzvati velkostatek, aby dům zabezpečil. 
 - Pan Nebeský žádá za provedení úpravy u nové studny, aby splašky nemohly do studny 
vtékati; usneseno vyzvat p. stavitele, aby úpravu provedl ze struskových cihel. 
- Pan Čermák Jaroslav se táže, zda jest dovoleno odvážení hlíny z ulice proti továrně; 
p. Hájek poukazuje, že v pískovně jest hromada hlíny, a aby si jÏ tedy p. Čermák odvezl, 
což týž přislíbil. 
 
Tím schůze o ½ 0. v noci skončena. 
 
Sláma Václav; A. Závora    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 3. června 1924 o 8. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, II. náměstek p. Sláma a členové p. Závora, p. Nebes-
ký, p. Čermák Jos., p. Hájek a p. Čermák Jar. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se poznamenává, že dohoda s p. Josefem Kubrem ohledně odpro-
deje části zahrady, docíleno nebylo. Sloupy pro výstražné tabule jsou zajištěny, ale místo 
dvou sloupů dá se než jeden s ramenem, na něž se výstražní tabule zavěsí. Hranice 
v pískovně vyznačena jest a oprava zdi státního velkostatku též opravena jest. Na to zápis 
schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Pan Hakl žádá o vydání pozemku státního velkostatku na práce silniční; jelikož revers byl 
vrchní správě státních velkostatků vydán, požádá se správa, zda dá svolení k započetí 
prací. Stromoví a obilí, jež připadají v majetek obecní, se ihned prodají ve veřejné dražbě. 
Co se týče kamene a štěrku pro pana Hakla, usneseno, že nabídka obce se vezme zpět 
a panu Haklovi vykáže ve skále místo. 
Pan Hakl oznamuje, že taras u Soukalů jest hotov, a má-li dodělati část tarasu u p. Kučery 
a taras vyspárovati, jakož i dáti desky. Usneseno, by taras u p. Kučery dodělal, celý taras 
vyspároval a desky dal; ohledně zábradlí usneseno vyzvati místní zámečníky, by podali 
oferty na zřízení zábradlí, jako jest již u p. Kučery. 
Okresní správní komise oznamuje, že ponechá obci 1 m šotoliny na chodníky za 24 Kč; 
usneseno obrátiti se na p. traťmistra, zda by mohl obci nějakou starou šotolinu přenechati. 
Jednota čs. obce Legionářské žádá za propůjčení parku na cen 13. července; usneseno 
žádosti jejich vyhověti za obvyklých podmínek. 
Finanční komise žádá za kontrolování prací prováděných obcí; usneseno, by kontrolu pro-
váděli p. starosta a p. Čermák Josef. 
Pan Tomáš Chlupatý se vyzve, by zapravil dlužné přirážky v obnosu 877 Kč 19 h. 
Žádosti kantýnského Jana Bohoňka za osvobození od placení dávky nápojové se nevyho-
vuje, poněvač zákon osvobození nepřipouští, a stanoví se, by dávku platil od 1. července 
t. r. 
Břišní pas pro Annu Svobodovou v obnosu 55 Kč se zapraví a bude se požadovati náhrada. 
 
III. Zakoupení katastrální mapy. 
Usneseno, by se zakoupila na plátně a parcelní protokol nechat zhotoviti v míře metrové 
i sáhové. 
 
III. Oprava a sbourání části obecního domku. 
Jelikož obecní zastupitelstvo uložilo obecní radě provedení prací na obecním domku, usne-
seno ofertně vyzvati vůkolní stavitele k podání nabídek. 
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IV. Dodatečná výpůjčka 150 000 na elektrisaci. 
Finanční komise dává souhlas k uzavření dodatečné zápůjčky až do výše 150 000 Kč k hra-
žení nákladů spojených s elektrisací u Okresní hospod. záložny v Unhošti na podkladě 
podmínek výpůjčky původní. Obecní rada usnesení toto schvaluje a doporučí ku schválení 
ob. zastupitelstvu. 
 
V. Žádost Kat. Šnajberkové za chud. podporu. 
Usneseno věnovati jí měsíčně 20 Kč. 
Žádosti p. Strniště za zvýšení chudinské podpory se nevyhovuje. 
 
VI. Oprava mostku u čp. 90. 
Vzhledem k zamýšlené příští úpravě této ulice usneseno, by se daly roury v délce 9 m, 
a na místě se učiní obhlídka. 
 
VII. Zakoupení psacího stroje. 
Z podaných nabídek se zamlouvá stroj Resina za 3 200 Kč a usneseno jej zakoupiti. 
 
Různé: 
- Pan Šroubek Karel žádá, by mu i nadále bezplatně ponecháno bylo ono políčko, které 
z pastviny v pole upravil, jelikož jmenovaný uvedený pozemek používá bezplatně již po 
3 roky, učiní se rozhodnutí příštím rokem, kdy se budou pozemky pronajímati. 
- Nájem pruhu pozemku kolem dráhy se upravuje následovně: p. Kolarevič bude platit 
30 Kč ročně nájmu, ostatní po 15 Kč. 
- Pan Čermák Jaroslav žádá za opravu usnesení, by kolotoč o pouti mohl býti umístěn 
v parku na rohu, by tak děti své zábavy mohly užíti v chládku, což schváleno. Oproti tomu 
zakázáno provozovati kopanou mezi stromovím. 
- Pan Nebeský žádá za vyšetření, komu náleží tráva na břehu u pracháren, který jest v ma-
jetku obce, ale byl pronajat p. Hanzlíkovi; usneseno, by ve věci té bylo divisní zbrojnici. 
- Pan Čermák Josef se dotazuje, zda obecní zastupitelstvo by bylo ochotno súčastniti se 
slavnosti svěcení zvonů. Pan Nebeský se staví rozhodně proti účasti zastupitelstva při cír-
kevní slavnosti a dochází k delší polemice mezi p. Nebeským a p. Čermákem, načež tento 
béře svůj dotaz zpět. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Čermák Jos.; Jar. Čermák; Hájek; Nebeský  Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. června 1924 o 8. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, II. náměstek p. Sláma a členové p. Čermák Josef, 
p. Nebeský, p. Závora, p. Hájek a p. Čermák Jar. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se dotazuje p. Čermák Jos., proč dosud nejsou postaveny sloupy pro zákaz 
rychlé jízdy auty; pan starosta odpovídá, že nejsou dosud v továrně zhotovena ramena pro 
tabulky, ale stane se tak prý během tohoto týdne. Dopis divis. zbrojnice ohledně používání 
obecního břehu vzat k vědomí. Pan starosta oznamuje, že nevykonal usnesení obecní rady 
ohledně zadání rozboření části obecního domku, poněvač jest neodborníku těžko stanoviti 
podmínky. Pan Čermák Jaroslav a p. Nebeský se uvolují, že stavbu změří a podmínky sta-
noví. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Telefonní stanice. 
Ředitelství pošt a telegrafů oznamuje, že obec Jenč již podala žádost za zřízení telefonní 
stanice, a proto žádá za sdělení, zda též obec zdejší trvá na žádosti za její zřízení. Usnese-
no požádati p. ředitele, by podmínky přezkoušel, a rozhodnutí se stane v příští schůzi. 
 
III. Zadání zábradlí u p. Soukala. 
Oferty podali p. Matějka na 846 Kč 40 hal., pan Kopka na 821 Kč 40 hal. Pan Matějka 
neudává ve své ofertě zcela žádné rozměry, pročež se zadává práce p. Kopkovi jako ofe-
rentu i cenově nižšímu. 
 
IV. Přenechání štěrkoviny. 
Pan traťmistr oznamuje, že štěrkovinu bude moci dodati v měsících červnu, červenci 
a srpnu. Usneseno, by ji odvážel p. Kalina, a nebude-li to okamžitě možné, vyloží ji dělníci 
ze skály na zem. 
 
V. Smlouva s p. Nebeským. 
Notář p. Votava zasílá k podpisu smlouvu o prodeji části pozemku čk. 447/1 ve výměře 
77 m² čili 21,4 sáhů čtv. Smlouva se předá ku schválení ob. zastupitelstvu. 
 
VI. Žádost Sokola za paušalování dávky z biografu. 
Vyřízení žádosti se odkládá na měsíc září, poněvač od 25. července se budou dávky kont-
rolovat a teprve na podkladě získaného materiálu bude možno o paušalování rozhodnouti. 
 
VII. Žádost za propůjčení parku. 
D. F. T. Jednota žádá za propůjčení parku na den 28. a 29. června; usneseno žádosti vyho-
věti za obvyklých podmínek. 
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VIII. Upravení mostku proti továrně. 
Pan Karlík sem oznámil, že má býti vyklizen mostek z ulice za sokolovnou a dány býti roury 
60. Tajemník s ním vyjednal, že mostek udělá sám; ujednání schváleno a usneseno, by od 
p. Hakla se zakoupila ještě jedna roura a mostek řádně rozšířil. Později se udělá definitivně 
s obrubou. 
 
IX. Opatření stavebních míst. 
Ježto na parceli čk. 259 snad již vůbec nejsou místa stavební k dostání, nutno zaopatřiti 
místa nová. Usneseno dáti rozhodnutí obecnímu zastupitelstvu s doporučením, by za sta-
vební pozemek bylo vykázáno pole státního velkostatku proti nové škole obecné. 
 
X. Protokoly o hospodářské kolaudaci elektrisace. 
Protokoly sepsané ve dnech 17. a 18. června při hospodářské kolaudaci sítě rozvodné 
a domovních přípojek vzaty po přečtení na vědomí. 
 
XI. Žádost paní Beránkové. 
Jmenovaná žádá za povolení k zastavení předzahrádky na stavební parc. čk. 259/21. 
Usneseno žádosti její nevyhověti, poněvač státní regulační komise zastavění předzahrádek 
přísně zakázala. 
 
XII. Vyřízení dopisů. 
Sbor dobr. hasičů předkládá výměr o stanovení hlídek při zábavách, divadlech a biografu 
a vybírání poplatků; usneseno odpověděti, že vybírání poplatků jest vázáno pravidly, kteréž 
musí býti schváleny. 
Slečna Vágnerová žádá, by při koupi zahrady od p. Kubra bylo pamatováno na místo pro 
mateřskou školku; usneseno jí odpověděti, že p. Kubr nechce pozemek prodati. 
Na vyzvání okresní pol. správy, zda obec objednala Žižkův sborník, usneseno odpověděti, 
že ano. 
 
Různé: 
- Pan Nebeský oznamuje, že cesta za továrnou jest znovu vymleta, a to vinou továrny, 
poněvač vodoteč jest hradbou tovární zatarasena a voda při větším návalu musí téct jen 
cestou; dále nevyklizuje továrna stoku lukama, v důsledku čehož se tam ničí plno trávy 
následkem olejů. Usneseno vyzvati firmu p. Staňka, by vytčené vady odstranila. 
- Pan Hájek žádá, by do rozpočtu na rok příští vřazena byla položka na dostavení silnice do 
Jenečka a stavba ta též provedena. Pan Čermák Jarosl., by dopsáno bylo do Dobrovíze 
ohledně stavby silnice spojovací. 
- Pan Hájek oznamuje, že elektrárenský svaz nevzal štěrk natlučený p. Škvorem, poněvač 
jest příliš veliký; usneseno vyzvati p. Škvora, by štěrk přetloukl a dal na hromadu. 
 - Pan starosta oznamuje, že ku stodole p. Vlčka vzhledem na zamýšlenou úpravu této 
ulice se roury dávati nebudou a že tedy uvedený musí si zříditi mostek. 
- Pan Čermák Jaroslav žádá, by příštím rokem se také pronajalo místo pro obecní dům. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ.; Ant. Závora; Čermák Josef    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané ve středu dne 25. června 1924 o 8. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, I. náměstek p. Kalina, II. náměstek p. Sláma a členo-
vé p. Čermák Josef, p. Čermák Jaroslav, p. Nebeský Josef a p. Závora Antonín. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že ramena na sloupy pro vývěsní tabule nechtí v továrně 
zhotoviti, pročež se zadají p. Matějkovi. Podmínky pro zbourání obecní části domku vyho-
toví p. Nebeský, ohledně zřízení telegrafní stanice se zjistí informace u pana ředitele Tůmy. 
Cesta za továrnou se opraví materiálem zbylým ze zdi u zbrojnice. Panu Kopkovi se vyplatí 
záloha na zábradlí u Soukalů do výše jen 150 Kč. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Účet „Vsi“ za vícepráce na elektrisaci obce. 
Jelikož položky účtu jsou vysoké, předá se tento k přezkoumání svazu. 
 
III. Stavba obecního domku. 
Usneseno, by se postavil domek o 4 bytech, a to tak, by se mohlo v pozdější době přikroči-
ti k přístavbě do šíře i do výše; náklad s tím spojený as 60 000 Kč by se opatřil zkapitaliso-
váním dávky nápojové na dobu 12 roků. U kterého peněžního ústavu se výpůjčka učiní, 
rozhodne se později. 
 
IV. Dražba na ovoce v úvozu. 
Usneseno, by se dražba provedla v neděli dne 29. června o ½ 8. hod. ráno a aby cena 
vyvolací činila 50 Kč. 
 
V. Ovoce ve višňovce. 
Pan Nebeský upozorňuje, že na mladém stromoví jest několik plodů, a aby se učinilo opat-
ření, by stromky nebyly poškozeny. Usneseno vyzvati nájemce, by dali pozor na stromky 
a ovoce si očesali. 
 
VI. Projednání pořadu schůze obec. zastupitelstva. 
Usneseno, by členové obecní rady převzali referáty jednotlivých bodů, a to: o výpůjčce na 
elektrisaci p. Čermák Josef, na zaopatření pozemku pro stavební místa p. Závora, pro stav-
bu obecního domu p. Čermák Jaroslav, pro elektrisaci Jenečka p. Nebeský. 
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Volné návrhy: 
- Pan Čermák Josef se dotazuje, proč se zrušilo usnesení nepouštěti do parku houpačky 
a pod. podniky; odpověděno, že se tak stalo jen kvůli malým dětem, a to ještě jen pro 
kolotoč. 
- Pan Kalina žádá za vydání nařízení p. Procházkovi, by ve svém domě učinil opatření, aby 
stále netekla voda do cesty, a dále, aby se zamezilo vytékání hnojůvky z velkostatku do 
strouhy. Usneseno p. Procházkovi zákaz vydati a ohledně vytékání močůvky zjistiti svědec-
ky dobu a případ oznamovati hradní správě. 
- Pan Sláma se dotazuje, co jest s regulací potoka; usneseno učiniti u zemědělské rady 
dotaz. 
- Pan Závora se dotazuje, zda již jsou obci zapraveny přirážky od Eruptivy; usneseno, by 
se o věci p. starosta u berní správy informoval. 
- Pan Nebeský žádá, by u okresní správní komise učiněn byl dotaz, kdy bude se válcovati 
silnice ku Kněževsi a zda by se tak mohlo státi přede žněmi. 
- Elektrárenský svaz žádá o zaslání obnosu 85 000 Kč na vykonané práce. Usneseno vy-
zvednouti zbytek zápůjčky a požadovaný obnos svazu zapraviti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav         Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 3. července 1924 v 8 hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, I. náměstek p. Kalina, II. náměstek p. Sláma a členo-
vé p. Čermák Josef, p. Čermák Jaroslav, p. Hájek a p. Nebeský. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se dotazuje p. Sláma, jak se to má vlastně s Eruptivou; předčítá se dopis, který 
jest připraven pro berní úřad; usneseno, by tajemník došel k bernímu úřadu a tam na 
místě zjistil skutečný stav; dále se poznamenává, že zemědělská rada si vyžádala katast-
rální mapu, aby mohla projekt regulace potoka dohotoviti. Pan Nebeský připomíná, že 
v předešlé schůzi učiněné opatření ohledně stromoví ve višňovce selhalo a že stromky jsou 
i nadále poškozovány, pan Sláma se uvoluje, že ovoce otrhá a tím se lámání stromků přítrž 
učiní. 
Pan Nebeský se zříká úkolu sestaviti ofertní podmínky pro zbourání části obecního domku. 
Usneseno požádati p. Hakla, by podal návrh, jaký náklad by to as vyžadovalo, a ohledně 
postavení kolniček se to s ním ústně projedná. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Žádost p. Kopeckého za zřízení balkonu. 
Žádosti se nevyhovuje z důvodů estetických a bezpečnostních. 
 
III. Zřízení chodníků při nové silnici. 
Aby mohla se obec již definitivně upravovati, usneseno požádati okresní správní komisi, by 
se zřídily při domech pouze půlrigoly a při nich chodníky s kamenných obrub. 
 
IV. Žádost Fouska Al. za zkapitalisování invalidní renty. 
Okresní úřad pro péči o válečné poškozence v Kladně žádá za vyplnění prohlášení o zkapi-
talisování invalidní renty Aloisu Fouskovi. Usneseno trvati na usnesení, které v této záleži-
tosti učinilo obecní zastupitelstvo, a dle tohoto usnesení prohlášení vyplniti. 
 
V. Vyčištění parku a tlučení hřebů do oznamovacích tabulí. 
Ohledně vyčištění parku se vyzve D. T. F. Jednota, by park nechala vyčistit, co se týče 
oznamovacích tabulí, usneseno upozorniti všecky místní spolky, že plakáty se musí pouze 
lepiti. Každý spolek a nebo kdokoliv jiný bude za přestupek tohoto zákazu pokutován; 
rovněž bude pokutován každý, kdo neoprávněně vylepuje plakáty na obecních tabulích. 
 
VI. Elektrisace Jenečka. 
Dne 2. t. m. dostavil se ing. od svazu, by na místě zjistil, jak by se nechal Jeneček připojiti, 
slíbiv, že zprávu do 3 dnů podá. Pan Hájek si stěžuje, proč nebyli k jednání tomu přibráni 
zástupci Jenečka; p. starosta upozorňuje, že toto byla pochůzka informační a ne žádná 
komise. Rozhodnutí, jakým způsobem se bude Jeneček elektrifikovat, se stane teprve, až 
zde bude návrh od svazu. Pan Nebeský si přeje, by ku každé komisi přizván byl člen 
strany. 
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VII. 
Pan Čermák Jaroslav oznamuje, že u pracháren vyvýšil štěrkem p. Matoušek silnici, takže 
v cestě zůstává státi voda; pan Nebeský odpovídá, že tam voda skutečného spádu a odto-
ku nemá a zůstává tam. 
 
VIII. Pan Kalina upozorňuje na nutnost opravy cesty za továrnou; usneseno, by tato se 
opravila materiálem zbylým z opravy zdi u zbrojnice. 
 
IX. Pan Kopka bude žádati o peníze za zábradlí; usneseno mu je vyplatiti, jakmile bude 
s prací hotov. 
 
X. Pan starosta upozorňuje na nutnost obarvení plotu kolem parku; usneseno projednati 
věc s p. Fialou a v příští schůzi učiniti rozhodnutí. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václav; Kalina Matěj; Čermák Josef; Jar. Čermák  Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. července 1924 o 8. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu v Hostivici. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jarosl., 
p. Hájek, p. Nebeský a p. Závora 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku přečtenému zápisu se dotazuje p. Nebeský, jak se to má s materiálem ze zdi u zbroj-
nice; odpověděno, že velký kámen si p. stavitel odvezl a drobný se převeze na opravu 
cesty za továrnou. Pan Čermák Jarosl. žádá za protokolování, že voda v cestě u pracháren 
odtok má a tento potřebuje jen úpravu. Pan Hájek oznamuje, že p. Kopka obarvil zábradlí 
na tarase, který neměl v rozpočtu, a navrhuje mu odměnu 50 Kč, což schváleno. Pan 
starosta oznamuje, že projednal s p. Fialou obarvení plotu u ohrádky, a sice za 1 m 1 Kč 
50 h; usneseno zadati to p. Fialovi s podmínkou, když za práci ručí. 
Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Žádost hasičů za povolení nákladu na zmotorisování stříkačky. 
Náklad bude vyžadovati okrouhle asi 18 000 Kč a usneseno, by o věci rozhodlo obecní 
zastupitelstvo. 
 
III. Dohotovení plánu regulace potoka. 
Zemědělská rada oznamuje, že plán regulace potoka jest hotov, a žádá o zaslání paušální 
odměny 600 Kč za práce mimo služební dobu.  
Usneseno obnos ten hned zapraviti. 
 
IV. Rozbourání části obecního domku. 
Vzhledem k přípisu ve věci podaného panem Haklem usneseno, že se členové obecní rady 
sejdou v pondělí 21. t. m. s p. stavitelem, by věc na místě se řešila. 
 
V. Splátka na silnici. 
Pan Hakl žádá za připravení obnosu 25 000 Kč co zálohy na stavbu silnice. Pan Hájek 
připomíná, že má p. stavitel kámen a písek od obce a že sem poukázky dodá, by se účet 
vyrovnal. 
 
VI. Vykázání místa v lomu a upotřebení dělníků. 
O přípise tom o věci jednajícím zaveden delší rozhovor a podány různé náhledy. Pan Kalina 
a pan Čermák Jos. navrhují, by dělníci kámen lámali pro obec a štěrk pro p. stavitele, který 
odebráním štěrku obecního as 33 m bude prozatím zásoben, a aby dělníci zůstali v zam-
ěstnání obce, přičemž by obec platila ½ a p. stavitel také polovici nemocenské pokladny. 
Návrh schválen a dojedná se s p. stavitelem. 
 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 165 
 

 

VII. Námitky p. Staňka a p. Suchýho proti regulačním čarám. 
Předčítá se výměr zemské pol. správy v Praze proti námitkám podaným p. Staňkem 
a p. Suchým proti regulační čáře pozemku čk. 259, kteréž byly zem. pol. správou zamít-
nuty. 
Přípis vzat na vědomí. 
 
VII. Rekurs proti kapitalisaci náp. dávky. 
Předčítá se rekurs vrchní správy v Jenči proti usnesení obecního zastupitelstva, aby dávka 
nápojová byla zkapitalisována na stavbu obytného domu. Nutno připojiti spisy věci se 
týkající a zaslati k rozhodnutí okresní správní komisi. 
 
IX. Propůjčení parku. 
Pan Josef Zábranský žádá za propůjčení parku na pouť. Odloženo do schůze příští. 
 
X. Zaplacení pozemku p. Tůmovi. 
Pan Tůma žádá o zaplacení pozemku, který mu byl silnicí do Sobína zabrán. Dle plánu má 
od čk. 137/1 odebráno 1 ar 83 m a má obdržeti za 1 m 1 Kč 50 h, tedy celkem 274 Kč 
50 h. Usneseno obnos ten mu zaplatiti. 
 
XI. Regulační plán. 
Státní regulační komise oznamuje, že by mohla poříditi náčrtek a podmínky zastavovací 
pro regulační plán celého katastru, aby obec si pak nechala zřídit definitivní; náklad se 
zřízením by činil 30 000 Kč. Usneseno požádati vždy jen o návrhy pro tu kterou parcelu 
určenou k zastavění. 
 
XII. Oprava sochy v parku. 
Pan Čermák Jarosl. žádá za opravení podstavce u sochy v parku; odpověděno, že se tak 
bude moci státi až příštím rokem, kdy se vřadí položka do rozpočtu. 
 
XIII. Strom u paní Škvorové. 
Pan Kalina upozorňuje, že u domku paní Škvorové se poráží strom, a přeje si, kdyby jí byl 
bezplatně ponechán, což schváleno. 
 
XIV. Vzpomínka na 10. letí vypovězení války. 
Tajemník upozorňuje, že v neděli 27. t. m. bude tomu 10 roků, kdy vypovězena byla 
světová válka, v níž zahynulo mnoho našich spoluobčanů, a zda snad by nebylo vhodné, 
kdyby pietně nebylo těchto spoluobčanů ve výroční den vzpomenuto. Náhled schválen 
a po provedeném rozhovoru usneseno, by obecní zastupitelstvo složilo na pomník padlých 
kytici, která se nechá zhotoviti u zahradníka p. Kotouče, a dcera p. Závory by přednesla 
vzpomínkovou báseň. Začátek piety by byl v 9 hod. dop. a k účasti se pozve občanstvo 
vyhláškou. Současně se požádá pěvecký kroužek, zda by mohl zazpívati sbor. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Hájek T.; Sláma Václ.; Jar. Čermák; Kalina    Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 27. července 1924 v 8 hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina. p. Sláma, p. Čermák Jarosl. a p. Hájek 
Tomáš, p. Čermák Jos.20 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že skupina kovoď. míní o pouti pořádati v parku as 1hod. 
koncert. Usneseno vyzvati p. Zábranského, zda na své žádosti za propůjčení parku trvá, 
jinak by se koncert odbyl v otevřeném parku. Na to zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Poštmistr p. Vajgl žádá, zda by tak někde ve středu obce bylo k prodeji stavební místo. 
Odpoví se mu, že není. 
Pan Fanta žádá za dovolení k vyčištění strouhy před svým domem. Jelikož jmenovaný 
počal strouhu čistiti bez dovolení, a to způsobem takovým, že by tok vody nebyl správný, 
a mimo to možno počítati, že čištění to mělo spíše pozadí sousedské zlomyslnosti, usnese-
no žádosti p. Fanty nevyhověti a jemu naříditi, by stoku přivedl do původního stavu. 
 
III. Komise na silnici u kravína. 
Pan starosta oznamuje, že dne 22. t. m. se konala komise na silnici u kravína a že jest 
nutno rozřešiti několik případů změn. Pan Sláma žádal za zřízení podezdívky nové zdi 
z černého kamene, p. Koucký Václav totéž; usneseno žádostem jich vyhověti. Komise 
doporučovala, by se zřídily chodníkové obruby z betonu, že jsou jednak lacinější, jednak 
i širší než kamenné. Usneseno požádati p. Hakla, by zřídil obruby betonové. Pan Sláma 
žádal komisi o postavení zdi betonové; usneseno žádosti jeho vyhověti, když nebude dražší 
než zeď cihlová. Správa velkostatku žádá o zřízení dvou propustků. Usneseno zříditi dva 
propůstky o šíři 4 m z 30 cm rour a vyzvati velkostatek, by si určil místa, kde propůstky 
mají býti zřízeny. 
 
Tím schůze skončena. 
  

 
20  Josef Čermák dopsán dodatečně obyčejnou tužkou. 
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Pokračováno ve schůzi obecní rady s hospodářskou komisí dne 12. srpna 
1924 o 8. hod. večer v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina. p. Nebeský, p. Hájek, p. Čermák Jar., p. Čer-
mák Jos., p. Závora z obecní rady; p. Kapalín V., p. Kubr František, p. Mráz Ant., p. Škvor 
Jos. z hospod. komise. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Prodej stromoví. 
Jelikož vytýčena jest jak regulace potoka, tak i směr silnice, jeví se nutnost poraziti stromy, 
jež v cestě těchto prací stojí. Usneseno a schváleno, by tato dražba se konala v pátek 
o 7. hod. večer s podmínkou, že stromy musí býti vykáceny do 3 dnů, jinak propadají, a že 
obnos za stromy získaný se upotřebí na nakoupení mladých stromků k vysazování. Odhad 
stromů provede p. Nebeský. 
 
II. Ocenění ob. inventáře. 
Poněvač musil býti proveden nový soupis inventáře obecního, který není dosud oceněn, 
usneseno, že ocenění jeho provede komise hospodářská dle možnosti a času, čímž bylo 
jednání komise hospodářské skončeno. 
 
III. Žádost Jos. Veselýho za zamezení zátopy. 
Pan Josef Veselý čp. 65 upozorňuje, že novou úpravou silnice může nastati zátopa jeho 
majetku, a žádá za učinění vhodných opatření. K návrhu p. Kaliny usneseno, by se tam 
zřídila z černého kamene hrázka as 60 cm vysoká se zábradlím a chodníčkem, čímž se 
zátopě zamezí. Pan Hakl se vyrozumí, by opatření toto provedl. 
 
IV. Žádost A. F. Klubu za paušalování dávky.21 
Vyřízení žádosti se odkládá, až kontrolou dávky se zjistí průměrná návštěva. 
 
V. Žádost Marie Soukalové za příplatek na taras. 
Žádost se zamítá, jelikož obec postavila taras svým nákladem, a že se původní nákladem 
žadatelky stavěný taras sbořil, nebylo vinou obce, poněvač dala obec žadatelce tolik kame-
ne, kolik jej potřebovali. 
 
VI. Žádost Anny Soukalové za zaplacení pozemku tarasem zabraného. 
Žádosti se nevyhovuje, jelikož není zjištěno, že by se stavbou tarasu nějaká část pozemku 
byla zabrala. 
 
VII. Žádost Jana Pátka za povolení k zřízení trativodu do studny p. Fanty. 
Žádosti se vyhovuje pod podmínkami, že při provádění prací nebude zrušen provoz, že pod 
tělesem silničním budou roury cementové v průměru 15 cm, na nich násyp 35 cm a že 
povrch zemní, kudy se trativod povede, upraven bude do původního stavu. 
 
  

 
21  Athletický fotbalový klub. 
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VIII. Pavlač u pekárny p. Záborce. 
Nad pekárnou p. Záborce jest přístřešek, který překáží provozu s většími náklady. Usnese-
no vyzvati p. Záborce, by přístřešek buď úplně odklidil, anebo jej výše umístil. 
 
IX. Agát u domu p. Vlacha. 
Pan starosta oznamuje, že o tomto stromu již bylo jednání, a poněvač při svícení se ukáza-
lo, že světlo kryje, vyzval p. Vlacha, by strom odklidil, a má se mu určit, co zaň zaplatí; 
usneseno, by dal 5 Kč. 
 
X. Kontrola dávky ze zábav. 
Pan Závora oznamuje, že provedli o pouti s panem Foubíkem revisi zábav a zjistili, že pořa-
datelé u Šroubků neprodávali vstupenky z okolkovaných bloků, nýbrž ze svého, což jim 
bylo hned vytknuto. 
Tím bylo dokázáno, že se se vstupenkami provádí manipulace ku škodě obce, a navrhuje, 
by obec zaopatřila vlastní bloky a tyto pořadatelům zábav prodávala. Usneseno zakoupiti 
dostatečný počet bloků knížkových po 100, 200 a 300 číslech a provinění pořadatelům 
poprvé prominouti. 
 
XI. Odměna za rozsvěcení a zhasínání veřej. lamp. 
Pan Čermák připomíná, že obecní rada uložila komisi elektrárenské stanoviti odměnu za 
rozsvěcení lamp. Pan Nebeský navrhuje denně 1 Kč, pan Kalina 2 Kč, což přijato, a zavola-
ný strážník s přisouzenou odměnou souhlasí. 
 
Různé: 
 - Vyzve se p. Kubr písemně, by vykázal místa na své zahradě pro ukládání materiálu 
z pastoušky, poněvač na ústní žádost nedal dosud odpověď. 
 - Vyzve se pan Hakl písemně, by upravil okoliště u nové studny a prostranství u transfor-
mátoru. Ježto stojan na putny u nové studny jest provisorní a i vysoký, postaví se z bílých 
cihel stojan nový a na povrch se položí pískovcová deska z mostu před kostelem. 
 - Vyzve se p. Hakl, by zodpověděl stížnost podanou správou velkostatku, a tato se pak 
předloží okresní správní komisi v Unhošti s vyzváním, by mu dána byla lhůta, do které se 
stavbou musí býti hotov. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma V.; Jar. Čermák; Kalina; Hájek Tomáš; A. Závora; Čermák Josef 
          Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 26. srpna 1924 o 8. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jarosl., 
p. Závora a p. Nebeský, p. Hájek.22 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Zápis přečten a po podání zprávy, že všecky uložené úkoly byly obecním úřadem vykoná-
ny, tento schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Okresní správní komise zasílá rozhodnutí v záležitosti podaných protestů proti používání 
dávky nápojové, který vzat k vědomí. 
Sl. Soukalová není spokojena s rozhodnutím obecní rady ze dne 12. srpna a prohlašuje, že 
od svých požadavků neustoupí. Obecní rada se usnáší na svém původním rozhodnutí 
setrvati a sl. Soukalové dáti na vědomí, by se svých požadavků domáhala cestou instanční, 
případně soudem. 
Obecní úřad v Hořelici žádá za udělení chudinské podpory pro Jana Cintla. Usneseno 
k návrhu p. Jos. Čermáka věnovati mu měsíčně 30 Kč. 
Sirotčinci Joanemum se věnuje 10 Kč a na pohořelého p. Houšku v Kyšicích 100 Kč. Zasla-
né 2 losy pro postavení chudobince v Nitře se zakoupí. 
Na stížnost velkostatku do pomalého postupu prací na silnici u kravína odpovídá p. Hakl 
dopisem, v němž vypočítává, proč nemůže rychleji s pracemi postupovati, a že na vydláž-
dění k transformátoru nemá kamene. Pan Nebeský žádá za vyzvání p. Hakla, by co nej-
dříve již upravil okoliště kolem nové studny, a neučiní-li tak, by se práce zadala jinému. 
Pan Hájek připomíná, že ve skále jest kamene dosti. 
Žádost p. Pešky za odprodej pozemku na Fořtě. Odkládá se do příští schůze. 
 
III. Dražba na stromy. 
Dílovedoucí p. Kubr upozornil, že v prostoru pracovním stojí několik stromů, které se musí 
odkliditi, a to jak před starou školou, tak i na pěšině kolem strouhy k p. Chlupatýmu. 
Jelikož se stromy stojící ve strouze vysoko zasypou, usneseno je též prodati. Pan Závora 
připomíná, že stromy před školou stíní ve třídách a že by se též měly poraziti. Usneseno, 
by se dražba konala v pátek večer a komise hospodářská se o tom vyrozuměla. 
 
IV. Materiál z erární silnice. 
Pan Závora upozorňuje, že při dlažbě erární silnice má zbýti mnoho materiálu, o nějž se 
uchází cizí zájemníci, a doporučuje o tento požádati stavební okres Smíchovský, poněvač 
jej obec bude potřebovati, a třeba zaň i něco nabídnouti. Usneseno o materiál zažádati. 
 
  

 
22  Hájek dopsán tužkou. 
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V. Chodníky u nové silnice přes obec. 
Ježto dle plánu mají býti při silnici jen rigoly, usneseno požádati okres, by nechal přes obec 
zříditi půlrigole s chodníky, přičemž vícenáklad se obec zavazuje nésti. 
 
VI. Potřeba kamene. 
Pan Ptačinský žádá na regulaci potoka 400 m kamene a 160 m štěrku. Jelikož před tím 
bylo místo ve skále zadáno p. Náprstkovi, usneseno, by po dodání spotřeby kamene 
a štěrku pro p. Hakla bylo místo vykázáno p. Ptačinskému. Pan Ptačinský platí poplatek 2 K 
z 1 m za každých 20 m dříve, než kámen nebo štěrk počne vyvážeti, ale předem musí 
zaplatiti loňské poplatky. Pan Náprstek bude platit 4 K z každého metru. Jelikož letošním 
odběrem kamene bude skála téměř vyčerpána, oznámí se to okresu s požádáním, by se 
více s tvrdým kamenem z lomu hostivického nepočítalo. 
 
Různé: 
- Pan Kalina upozorňuje, že při poslední komisi bylo usneseno vyštětovati celý cíp u zah-
rádky paní Škvorové, ale do protokolu to pak dáno nebylo, žádá, by byl okres o tom 
vyrozuměn a práce ta provedena. Dále žádá, by štěrkem byl upraven sjezd u čp. 64 
(p. Kučera). 
- Pan Čermák Jaroslav žádá za urgování odpovědi obec Dobrovízskou ohledně stavby 
spojovací silnice. 
- Pan Čermák Josef se dotazuje, co jest s elektrisací Jenečka; pan starosta odpovídá, že 
právě došlo prohlášení obce Litovice a že se o zadání bude jednati v nejbližší schůzi komi-
se elektrárenské. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ.; Kalina Mat.; Čermák Josef; Jar. Čermák; Hájek T.; Nebeský; Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 11. září 1924 o ½ 8. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jarosl., 
p. Hájek, p. Nebeský a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a bez poznámek schválen a podepsán. 
 
II. Žádosti za prodej pozemku na Fořtě. 
Žádosti podávají: František Peška, stavební a úsporné družstvo, p. Josef Procházka 
z čp. 107, p. Čermák Jos. ústně žádá za přenechání pozemku též pro jeho syna Františka 
a p. starosta oznamuje, že p. Nebeský též mu říkal o místo; usneseno, by se podané 
žádosti doporučily obecnímu zastupitelstvu k příznivému vyřízení. 
 
III. Potřeba kamene. 
Pan starosta oznamuje, že se dnes sešli stavitelové p. Náprstek i pan Ptačinský a oba 
chtějí veliké množství kamene. Pan Hájek prohlašuje, že si p. Náprstek učinil skrývku, aniž 
by o tom věděl, a poněvač požadované množství kamene a štěrku není možno již dobývati, 
navrhuje: Panu Náprstkovi nechť se ponechá vydobytí kamene v prostranství, které skryl, 
panu Ptačinskýmu se dodá potřebný kámen, a sice za 25 Kč 1 m. Panu Náprstkovi se při-
pomene, že skála jest téměř vyčerpána a obec sama jej bude mnoho potřebovati. Návrh 
tento schválen a pan Kalina žádá, by se p. Štětkovi další skrývka zakázala, což též schvá-
leno. 
 
IV. Oprava pumpy. 
Pan Nebeský oznamuje, že pumpa jest opětně poškozena. Usneseno dáti jí opraviti a vy-
zvati p. Zvoníčka, by pumpu prohlédl a opravil. 
 
V. Jednání s p. Jos. Kubrem. 
Pan Jarosl. Čermák oznamuje, že mu p. Kubr přislíbil přenechání místa na jeho zahradě 
k uložení materiálu z obecního domku, ale jest mínění, že by snad bylo lepší, kdyby mohlo 
se jednati s p. Kubrem o odprodej větší části, by se tam mohla hned také otevřít i ulice. 
Pan Čermák pověřen, by ve věci té s p. Kubrem jednal a případně i úmluvu učinil. 
 
VI. Zakoupení „ťopek“. 
Pan Čermák Jos. se táže, co jest s tabulemi o rychlé jízdě auty; pan starosta odpovídá, že 
vyzve Matějku, by závěsy udělal, a doporučuje návrh pana ředitele na zakoupení hodin pro 
měření jízdy auty. Usneseno je zakoupiti. 
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VII. Nouzový provoz dvorem p. Matěje Tůmy. 
Na vyzvání obecního úřadu dostavil se pan Tůma, který zde prohlásil, že dává svolení 
k projezdu jeho dvorem jen občanům místním a za podmínek následujících: že obec spraví 
svým nákladem cestu, bude-li jízdou rozbitá, že obec béře ručení za škody, které by se 
provozem na jeho majetku staly, že provoz dovolí jen v době trvání denních prací a že 
obec bude naléhati, by nový most byl co nejdříve hotov.23 
Obecní rada na podmínky ty přistupuje jako na nevyhnutelnou nutnost. 
 
Různé: 
- Pan Nebeský oznamuje, že v pískovně se kopá písek přes ohraničení; usneseno, že stav 
zjistí p. Hájek s p. Nebeským. 
- Pan Hájek poukazuje, že p. starosta si musí dosti často z práce vyraziti ku komisím, a aby 
se tedy nechal zastupovat náměstkem. 
- Pan Kalina se dotazuje, kdy se skutečně započne s válcováním silnice ku Kněževsi; pan 
starosta odpovídá, že dle zjištěných informací stane se tak příští týden. 
- Pan Čermák Jaroslav žádá za prokopání cesty za kostelem, kde by se tím získalo značné 
množství kamene. Usneseno, že za tím účelem se vykoná komise a sezvou se zájemníci, 
p. Nerad a patronát. 
- Pan starosta sděluje, že p. Náprstek prohlásil, že štěrk a kámen ze silnice byl mu dán 
p. Leitnerem; jelikož pak erár přípisem materiál ten přenechal obci, zjistí se, komu vlastně 
tedy náleží. 
- Pan starosta poukazuje na nutnost svolání schůze obecního zastupitelstva; usneseno svo-
lati zastupitelstvo na den 20. září. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ.; Kalina Mat.; Jar. Čermák     Starosta: Stehlík Václ. 
 
  

 
23  Průjezd přes dvůr statku pana Matěje Tůmy čp. 11 (statek zanikl, nyní dvůr domu čp. 12) po dobu 

stavby mostu přes Litovický potok v jižní části Husova náměstí u ulice Komenského. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 15. září 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Čermák Jos., p. Čermák Jaroslav, p. Hájek 
a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Materiál ze silnice. 
Pan starosta oznamuje, že se dostavil p. Leitner a sdělil, že přenechává obci všechen zbylý 
materiál pod podmínkou, že obec mu zaopatří a dodá materiál na zásyp. V debatě po té 
rozpředené usneseno, by zavedeno bylo s p. Leitnerem další jednání, že rigoly u silnice dá 
zříditi erár sám, a jak mnoho as bude potřebovati zásypu. K jednání tomu ustanoveni 
p. starosta, p. Hájek a p. Kalina. Odebraný materiál by se ukládal na novou silnici v novo-
stavbách, do ulice proti zbrojnici a na cestu ku kostelu v parku, případně do otevřeného 
parku. Kámen pak na nové náměstí. Materiál by odvážel p. Kalina, a když by toho vyžado-
vala nutnost rychlejší, i někdo ještě jiný. 
 
II. Prokopání cesty za kostelem. 
Komise za tím účelem konaná dnešního dne se na základě protestu patronátu i p. Nerada 
usnesla prokopávku neprováděti, což obecní radou schváleno. 
 
III. Močůvka od p. Kubra z čp. 25. 
Pan starosta oznamuje stížnost pana Jana Majera, že mu močůvka od p. Kubra vniká do 
sklepa, a žádá za vydání nařízení, by p. Kubr močůvku ze své jámy vyvezl. Pan Čermák Jar. 
žádá, by se s nařízením posečkalo, až bude míti skoncované jednání s p. Kubrem, by se 
pak provedlo komisionelní ohledání, jehož by se súčasnili p. starosta, p. Závora a p. Čer-
mák Jaroslav. 
 
IV. Projednání pořadu schůze ob. zastupitelstva. 
Navržený pořad se předčítá, schvaluje a doporučí ku přijetí. 
 
Různé: 
- Pan Hájek upozorňuje, že p. Hakl má v novostavbě silniční otevřený v rigolu propustek, 
do něhož spadl lakýrník p. Fiala; usneseno p. stavitele upozorniti. 
- Pan Čermák Jaroslav žádá, by se obec postavila za nájemce nuceného pachtu, jímž byly 
pachtované pozemky odejmuty. Usneseno, že obec jménem jich podá protest. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ.; Kalina M.; Ant. Závora     Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 22. září 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Jos. Čermák, p. Jar. Čermák, 
p. Hájek, p. Nebeský a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Odklizení materiálu. 
Pan starosta oznamuje, že při jednání s p. Leitnerem o materiálu ze silnice tento prohlásil, 
že mu obec musí dáti fůru za fůru, respektive tolik, kolik jej bude potřebovati. Jest spoko-
jen s hlínou z ulice proti továrně, popelem i skrývkou pískovou. Pan Kalina hlásí, že p. Hakl 
v případě potřeby by jest ochoten věnovati pískovou skrývku ze své cihelny. O celém 
předmětu rozpředena delší debata a konečné rozhodnutí se stane po zjednání informací 
u p. rady Křečka; obecní rada se sejde ve středu večer. 
 
II. Komise na mostky. 
Okresní výbor svolává komisi na středu dne 24. t. m. na 9. hod. dopol., jíž se má obecní 
rada súčastniti. 
 
III. Dodání kamene panu Ptačinskému. 
Dle všech známek odešli Štětkovi dělníci z lomu, takže nemá žádné, a objevuje se nutnost, 
že si bude snad p. Ptačinský musit nechat kámen dobýt. Jelikož však dělníci tam učinili 
velkou skrývku, bude musit na ní přispěti a vyrobených 30 m kamene po 25 Kč obci zapla-
titi. Bude-li si kámen dobývati sám, jest povinen si převzíti i nyní tam zaměstnané dělníky. 
 
IV. Zapravení účtů p. Haklovi. 
Pan Hakl předkládá účty za vykonané práce, žádá o jich vyrovnání a poskytnutí zálohy na 
silnici ve výši as 30 000 Kč. Účty se schvalují a zaplatí. Ohledně splátky na silnici požádá se 
Raiffeisenka, by na účet výpůjčky zálohu vyplatila. 
 
V. Hlášení cizinců. 
Jelikož jsou celé řady případů, že v obci se zdržují lidé, aniž by byli zde ohlášeni, usneseno 
vydati vyhlášky a každé nepřihlášení trestati pokutami od 10 do 50 Kč. 
 
 VI. Zhasínání lamp. 
Tajemník oznamuje, že v neděli, kdy šli lidé z biografu, zhasnuta byla uliční světla a lidé na 
to nadávali. Usneseno, by v soboty a neděle se svítilo do 12 hod., ve všední dny do 
10 hod. 
 
VII. Žumpa na hnojůvku. 
Pan Nebeský žádá za dovolení k zřízení sběrací žumpy na močůvku při zdi na veřejném 
statku v rozměru 30 × 50. Usneseno po komisi svolení k zřízení dáti. 
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VIII. Vůz paní Bláhové. 
Pan Závora upozorňuje, že paní Bláhová opětně ponechává vůz v ulici a že kdyby tam měl 
zase stále býti, byl by nucen zakročiti. Usneseno paní Bláhovou upozorniti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Starosta Stehlík Václ.; Nebeský Josef; Hájek Tomáš 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 24. září 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Čermák Josef, p. Čermák Jaroslav 
a p. Hájek. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Odklízení materiálu ze silnice. 
Pan starosta oznamuje, že při dnešní komisi p. rada Křeček zde nebyl přítomen, pročež ne-
bylo možno získat informací; pan Kalina oznamuje, že mluvil s dílovedoucím na silnici a ten 
mu sdělil, že bude třeba nejvýše tak ¼ odvezeného materiálu. Po delší debatě usneseno 
materiál odvážeti na místa již dříve určená a zásyp vzíti z obecní pískovny. O odvezení 
přebytečného snad materiálu by se požádali místní rolníci na správu cest, kde si oni sami 
uznají. 
 
II. Povolení k zřízení senkruvny. 
Po místním šetření usneseno dáti p. Nebeskýmu povolení k zřízení senkruvny, když tuto 
postaví z cihel, cementovou maltou vyhladí a bezpečným poklopem opatří. 
 
III. Kámen na regulaci. 
Pan Hájek žádá, by p. Ptačinský si dal dělníky své do lomu, musí však převzíti dělníky 
obecní a musí se podrobiti dozoru dozorce lomu. Rovněž upozorňuje, že p. Hakl si naříkal, 
že nemá kámen, a zatím jej měl figuru 48 m, z nichž jen 2 m dal k transformátoru, ostatní 
odvezl do Chýně. Dále praví, by podobné scény jako dnes si nenechali členové obecní rady 
líbiti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; starosta: Stehlík Václ.; Josef Nebeský 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 177 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 3. října 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jarosl., p. Hájek, 
p. Nebeský a p. Závora. 
 
Než přikročeno k projednání pořadu jednání, dostavivší se p. Fousek Alois žádá obecní 
radu za obstarání bytu, a nebude-li mu tento v několika dnech přidělen, že se nastěhuje 
do kanceláře. Sděleno mu, že obec bytu nemá a nemůže nikoho donutiti, aby jej do bytu 
vzal. Po delší debatě usneseno, že se někteří členové obecní rady súčastní pochůzky po 
obci, bylo-li by možno někde bytu získati. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisů ze schůzí 11/9, 15/9, 22/9 a 24/9 t. r. 
Ku přečteným zápisům se poznamenává, že p. Zvoníček se nebyl na pumpu ještě podívati, 
s p. Josefem Kubrem že jednání není dosud skončeno; p. Hájek oznamuje, že v pískovně 
p. stavitel překopal pískovnu as o 60–70 cm a vyzve se, by držel hranice, a protest pachtý-
řů pozemků byl velkostatku odeslán. Pan Závora si stěžuje, že vůz paní Bláhové jest neod-
klizen. Co se týče materiálu ze silnice, oznámí se p. Leitnerovi, že se naň již nereflektuje. 
Na to zápisy schváleny a podepsány. 
 
II. Záležitost Frant. Nekvapila. 
Sociální úřad hl. města Prahy oznamuje, že soudně vystěhovaného Fr. Nekvapila ubytoval 
v baráku s jeho rodinou, kdež jest také stravován, a že se čítá denně 15 Kč, které obec 
domovská musí platiti. Jmenovaný jest zaměstnán u p. Hakla v cihelně a týž jej přijme, až 
jaké o něm získá informace. Rozhodnutí se v důsledku toho odkládá. 
 
III. Sjezd u domu p. Štěpána Kučery. 
Vzhledem k neupravenosti sjezdu u čp. 64 k návrhu p. Kaliny usneseno, by se provedlo 
vyštětování v šíři 2 m a štět se vystěrkoval; práce se zadá p. Haklovi. 
 
IV. Zřízení přechodu. 
Prováděnými pracemi jest obec v takovém stavu, že není kde přejíti potok; usneseno zříditi 
provisorní přechod, použíti k němu kolejnic a přes ně sloupky a prkna. Práce se provede 
v režii obce a p. Kalina někoho opatří, kdo by mostek zhotovil. 
 
V. Kopie mapy kat. 
Jelikož plátěná mapa by stálým upotřebováním vzala brzy za své, usneseno na doporučení 
správce silnic a pana předsedy okresní správní komise nechat zřídit světlotisky. Práci by 
provedl p. Hakl a zakoupí se na mapu desky. 
 
VI. Zápisková kniha. 
Pan Sláma upozorňuje, že kniha jednací pro schůze obecní rady bude v krátké době po-
psána a aby se tedy zakoupila nová. Usneseno jí zakoupiti. 
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VII. Stromy na obecních cestách. 
Všude na obecních cestách při pozemcích státního velkostatku vysázené stromořadí jest 
z polovice, ba místy i zcela na obecním majetku; obec by tak mohla získati slušného příj-
mu, když by se k ovoci hlásila jako k svému vlastnictví. Usneseno záležitost nepustiti se 
zřetele a učiniti kvůli zjištění správného názoru dotaz v časopise „Česká Obec“. 
 
VIII. Vodoteč u Peterkova mlýna. 
Vodoteč čk. 520 zanesena jest jako vlastnictví obce, ale užívá ji velkostatek. Usneseno 
upozornit správu velkostatku, by napříště trávu ve zmíněné vodoteči neprodával. 
 
IX. Oprava cesty Jelínkovic. 
Pan Čermák Jaroslav žádá za opravu cesty, jež byla povozy velkostatku hodně poškozena. 
Usneseno, by p. Hájek požádal dělníky v lomu, by ve volné chvíli cestu opravili. 
 
X. Rozmačkaný propustek. 
Parní pluh rozmačkal roury v propustku do skály; vyzve se správa státního velkostatku, by 
propustek nechala opravit. 
 
XI. Zábradlí k Veselým. 
Pan Kalina žádá, by zadáno bylo zhotovení zábradlí k domu pana Veselýho; usneseno 
zadati práci p. Kopkovi. 
 
XII. Pan Čermák Jaroslav žádá, by do povolení p. Nebeskýmu pojata byla podmínka, že za 
bezpečnost béře zodpovědnost; dále poukazuje, že prostranství u transformátoru není celé 
vydlážděno, jak původně bylo myšleno; práce není dosud odevzdána a v důsledku toho 
snad ani ukončena. 
 
XIII. Štěrk na most. 
Pan Nebeský se táže, zda na nový most přijde štěrk a kdo jej tam dá; p. Kalina odpověděl, 
že jej tam dá p. Hakl. 
 
XIV. Vylévání špíny a vytékání močůvky. 
Hlásí se, že všecka špína se vylévá na cestu z domu pana Volfa, Doskočila a Škvora, hno-
jůvka vytéká z domu, v němž bydlí Peška, Pasák a Hanzlík, hostinský Václ. Procházka se 
naposledy upozorní na vytékání splašků a zakáže se vylévání špíny na silnici u čp. 170 
a vytékání hnojůvky v čp. 171 v Jenečku. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; Hájek Tomáš; Josef Nebeský; Čermák Josef  Starosta: Stehlík Václ. 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 14. října 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jaro-
slav, p. Hájek, p. Nebeská a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Zápis přečten a po sdělení, že uložené úkoly obecním úřadem byly vykonány, zápis schvá-
len. 
 
II. Úprava rigolů u erární silnice. 
Prováděnou dlažbou nastal u mnohých domů stav, že nemohou lidé ze stavení, a stavební 
okres vyzývá obec dle výnosu ministerstva veřejných prací, by provedla přídlažby a rigoly. 
O předmětu tom zavedena delší debata, ve které uznáno, že stav tento nemůže zůstati 
a aby se provedl tím způsobem, že pod dohledem p. Leitnera by se práce ta provedla 
v režii obce. Nebylo-li by však možno sehnati lidi, provedl by práci tu p. Leitner a obec by 
dodala potřebný zásyp a písek svým nákladem. 
 
II. Úprava u nové studny. 
Pan Nebeský se dotazuje, kdo nařídil provedení úpravy u nové studny p. Haklovi a kam se 
poděl dřevěný rám. Pan starosta odpovídá, že úpravu tu měl p. Hakl zadanou hned na 
jaře, kam se poděl rám, neví. Pan Nebeský žádá za vhodnější úpravu. 
 
III. Oprava pastoušky. 
Jelikož jednání s p. Kubrem úplně selhalo, tak že na vhodnější úpravu nelze prozatím 
pomýšleti, k návrhu p. Závory usneseno strhnouti spadnutím hrozící klenutí a zadní zeď 
podezdíti. Provedení práce se zadá p. Haklovi. 
 
IV. Rigol u Kloubků. 
Pan Nebeský poukazuje na nedostatečně upravený rigol u domu p. Kloubka a žádá o pro-
vedení řádné úpravy. Usneseno, by se dříve stanovená komise sešla 18. t. m. v 5 hod. 
odpol. a provedla prohlídku i zde a u p. Majera. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; A. Závora; Josef Nebeský; starosta: Stehlík Václ.; Kalina Mat.; Čermák Josef; 
Hájek Tomáš 
  



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 180 
 

 

 

Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 29. října 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Čermák Josef, p. Čermák Jaroslav, 
p. Hájek, p. Nebeský a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že bude nutno u domu p. Kloubka o něco prodloužiti rigol 
od cesty proti domu p. Volfa, by voda stíkati mohla do rigolu na nové silnici. Na to zápis 
schválen. 
 
II. Vyřízení došlých dopisů. 
Obec Vysočany žádá o zapravení pohřebních výloh za Josefa Náprstka v obnosu 135 Kč. 
Usneseno obnos ten zapraviti, dříve však zjistiti, kde byl před smrtí zaměstnán, není-li tu 
snad povinnost některé nem. pokladny. 
Domovská obec Matěje Čížka se vyzve, by zaplatila obnos 240 Kč za rakev pro dotyčného. 
Nár. Jed. Pošumavské na vánoční nadílku se věnuje 10 Kč. 
Chekové zařízení pro obec se odloží na dobu pozdější. 
Předčítají se protokoly o silnici u kravína, o propustku u domu p. Kavky a o regulaci potoka 
a schváleno opatření p. starosty, že zadal okr. spr. komisi vyhotovení náčrtku nového mos-
tu se silnicí k velkostatku a vyhotovení rozpočtu na totéž. 
Předložená smlouva s manželi Laufbergrovými podepsána. 
Žádost poštmistra p. Vajgelda za propůjčení místnosti ve škole se předá místní školní radě. 
 
III. Parcelace na fořtě. 
Předložený návrh parcelace nevyhovuje dvěma kupcům, jelikož šíře parcel obnáší 18 m. 
Poněvač p. Čermák odstupuje od koupi 1. dílu, usneseno, by díl I byl rozšířen z 18 m na 
27 m, díl II zůstane 18 m a díl III rozšířen také na 27 m; ostatní díly zůstanou ve stanove-
né šířce. Návrh se vrátí k přepracování p. Müllerovi. 
 
IV. Ustanovení ponocného. 
Okresní pol. správa nařizuje obci ustanovení ponocného a zprávu o tom podati do 8 neděl. 
Usneseno, by příslušná položka byla vřazena do rozpočtu a další jednání provede se při 
rozpočtu. 
 
V. Vodoteč a chodníky. 
Předčítá se stížnost p. Poláčka. Po delší debatě ujednáno zavésti jednání, by provedena 
byla kanalisace od domů pí Mráčkové, a nepovede-li jednání k cíli se správou státní silnice, 
tedy se pokusiti o zřízení přímé kanalisace od domu pana la Motty do strouhy u p. Šimáč-
ka. Ježto v místech těch leží odpadové roury ze sklepa v čp. 164, bude-li to možné, 
upotřebí se před dům pana Poláčka a Mráze. Kámen potřebný na chodník u domů p. Sula-
na a p. Nerada. Poněvač vyvolaný stav nelze déle kvůli bezpečnosti ponechati, opatří se 
též u Sokola, který se požádá, by kámen zapůjčil, a kdykoliv jej bude potřebovati, se mu 
ono množství z obecní skály dodá. Od p. Kropáčka by se vzalo 18 m písku, který by jej 
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vyměnil tak, že na 1 m štěrku jím již odebraného by dal 3 m písku. Ostatní písek by se vzal 
z Chýně, a to 1 m za 30 Kč i s dovozem. 
 
Různé: 
- Pan Závora žádá za vyzvání konsumního spolku, by zřídil před svým domem chodník. 
- Pan Hájek oznamuje, že p. Hakl potřebuje 60 m štěrku, který má Štětka ve skále nadě-
laný, a že by jej tedy mohl si vzíti; p. starosta odpovídá, že lom má pronajatý p. Ptačinský 
a jest tedy nutno, by se spolu domluvili. 
- Pan starosta oznamuje nutnost přivezení nábytku Nekvapila; usneseno, by p. Kalina mu 
jej přivezl. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; Sláma V.; Josef Nebeský; starosta: Stehlík Václ.; Kalina; Čermák Josef 
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Pokračováno 6. listopadu 1924. 
 
Pan starosta sděluje, že byl u zemské pol. správy urgovat záležitost stavby mostů a sou-
časně se stavěli u p. staveb. rady Křečka intervenovat úpravu kolem silnice. Výsledek byl 
ten, že dnešního dne se sem dostavil pan Ing. Douša, s nímž nebylo docíleno žádných 
výsledků. Pokračováno bude ještě v sobotu. 
 
Pojednání o rozpočtu. 
Jelikož projednání rozpočtu není na pořadu dnešní schůze, bude se definitivně projed-
návati až ve schůzi příští, která určena na den 18. t. m. Usneseno, aby položka 1 ve vydání 
zvýšena byla na 1 200 Kč a do rozpočtu mimořádného pojata položka na silnici do Jenečka 
s úhradou 100 000 Kč. 
Současně usneseno zvýšiti Julii Dvořákové od 1. ledna nájem na ročních 50 Kč. 
 
Byt pro lékaře. 
Pan Sláma doporučuje vyhledání bytu pro lékaře, který by se zde rád usadil, odpověděno, 
že snad p. Pušman zřídí pro něho 1 světnici. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; Sláma V.; Josef Nebeský; starosta: Stehlík Václ.; Kalina 
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Zápis 
o schůzi obecní rady, která se konala dne 11. listopadu 1924 o 7. hod. večer 
v kanceláři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Josef, p. Čermák Jaro-
slav a p. Nebeský. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že šíře sjezdu u p. Kučery jest úzká, a proto usneseno, by byl 
nejméně 3 m. Na to zápis schválen. 
 
II. Byt pro Al. Fouska. 
Týž žádá o zakoupení železničního vozu; po delší debatě usneseno navrhnouti ob. zastupi-
telstvu, by se strhlo sesutím hrozící klenutí v chlévě ob. domku a z něho upravil byt. 
 
III. Zaopatření a vyplacení obnosu 5 000 Kč p. Leitnerovi. 
Jmenovaný žádá za vykonané práce zálohu v obnosu 5 000 Kč. Obecní úřad obnos ten 
opatřil z výpůjčky na silnici a má jej k vyplacení připravený. Usneseno, by se s vyplacením 
posečkalo do čtvrtka odpoledne, až jak dopadne jednání se zástupcem státní silnice. 
 
IV. Místo ponocného. 
Pan Jos. Čermák se přimlouvá za udělení místa ponocného pro Jos. Kostříže. Týž si musí 
podati žádost. Dále usneseno, by vydány byly vyhlášky, že se místo ponocného obsadí, 
s vyzváním, že nabídky se přijímají do 18. t. m., na kterýž den se svolá obecní rada k pro-
jednání rozpočtu a otevření podaných žádostí. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ. 
Jar. Čermák 
starosta: Stehlík Václ.; Kalina; Čermák Josef 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 18. listopadu 1924 o 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, p. Čermák Jos., p. Závora, p. Čer-
mák Jar., p. Hájek a p. Nebeský. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
Zápis přečten, schválen a podepsán. 
 
II. Byt v obec. domku. 
Usneseno práci zadati p. Haklovi s podmínkou, by z chléva upravil byt, pokud možno nej-
dříve. 
 
III. Projednání rozpočtu a stanovení výše přirážky na úhradu schodku. 
Rozpočet se projednává v jednotlivostech a stanoveno, by do položky: „Na dluhy“ byla 
vřaděna položka členského příspěvku a úroků z nové výpůjčky v obnosu 36 600 Kč a ob. 
zastupitelstvu dán návrh na uzavření výpůjčky u Zemské Banky splatný v 50 létech. Na 
úhradu schodku usneseno k návrhu p. Jaroslava Čermáka stanoviti 300% přirážku. 
 
IV. Žádosti o místo ponocného. 
Žádosti si podali 4 uchazeči: Pan Bělohlávek za měsíčních 350 Kč čili ročních 4 200 Kč, pan 
Trýb František za ročních 7 280 Kč, p. Šuran za ročních 3 840 Kč a p. Kapalín František za 
ročních 4 200 Kč. Nejnižším oferentem jest p. Šuran František, pročež usneseno navrh–
nouti jej obec. zastupitelstvu ku schválení. Poněvač pro ponocného počítáno v návrhu 
rozpočtu s menší položkou, bude nutno rozpočet znova upraviti. 
 
V. Železniční vozy pro ubytování. 
U obecního úřadu se přihlásili o své újmě 4 uchazeči, jež by si sami náklad hradili, jen když 
prostřednictvím obce by jim železniční vozy opatřeny byly a pro tyto místo vykázáno bylo. 
Usneseno vydati o věci té vyhlášky, v níž se upozorní, že uchazeči musí složiti zálohy do 
výše 800 Kč. Na podkladě podaných přihlášek učiní se pak další opatření. 
 
Různé: 
- Jelikož pozemek Na Fořtě bude rozparcelován, nájemci pak jej mají užívati ještě v roce 
1925, zavede se s nimi jednání o odstupném. 
- Sekání ledu. 
Usnesením obecní rady ze dne 7. prosince 1921 stanoven byl pořad uchazečů o led a pra-
vidlo, jak a kdy musí býti led z rybníka vyklizen. Pravidla však byla porušena samotnými 
uchazeči, pročež usneseno, by pořadí uchazečů zůstalo totéž, ale aby byl rybník přidělen 
vždy 2 uchazečům, aby tak byl za 1 den vysekán a vytahán. 
- Zaslané losy Nár. Jed. Severočeské se ponechají. 
- Schůze obecního zastupitelstva určena na den 5. prosince. 
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- Pan Jos. Čermák se dotazuje, kdy budou volby do školních rad; odpověděno, že mají býti 
příštím rokem. 
- Provede se vyjednávání s majiteli domů, jež mají trativody do stoky při erární silnici, 
o příspěvku na připojení kanalisační. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Sláma Václ.; Jar. Čermák; Hájek T.; Nebeský Josef; starosta: Stehlík Václ.; Kalina Matěj; 
Čermák Josef; A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 2. prosince 1924 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, pan Sláma, p. Čermák Jos., p. Čermák Jaro-
slav, p. Hájek, p. Nebeský, p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
Před zahájením schůze dostavil se do kanceláře p. Fousek Alois žádaje za byt; sděleno mu, 
v jakém stavu se celá záležitost nachází; po delší debatě usneseno písemně vyzvati 
p. Hymla, by věci z chléva si ihned vyklidil, a nestane-li se tak, bude požádán soud za 
nucené vyklizení. 
 
I. Zápis z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že až dosud jest 10 uchazečů o železniční vozy. Ohledně 
nájemců pozemku na „Fořtě“ bylo s těmito docíleno dohody v tom způsobu, že se jim 
ponechá úplně I. seč, ostatní sklizeň s pozemku jen nezastavěného. Na to zápis schválen 
a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů 
Kontrolní důchodkový úřad žádá o zapravení poplatků ze služebních smluv zaměstnanců 
obecních za léta 1921, 1922, 1923 a 1924. Usneseno ½% příspěvek ten zaplatiti. 
Pan Hakl žádá o vydání 20 m štěrku, a to 12 m na silnici ku kravínu, 8 m do kasáren. 
K návrhu p. Hájka usneseno odpověděti mu, že si štěrk vozí, aniž by komu co ohlásil, 
a bude-li se to na příště opakovati, že se mu odvážení zakáže, případně i bude pokutován; 
ohledně pak odvezeného štěrku bude se nutno domluviti s p. Štětkou. 
Klárovu ústavu slepců se věnuje 10 Kč. 
Vrchní správa v Jenči žádá o placení ½ zisku z pozemku čk. 405, který jest společným 
majetkem. Odpoví se, že z pozemku toho se béře ročně 8 Kč nájmu, tudíž polovici obdrží 
velkostatek. 
Okresní správní komise v Unhošti žádá o splacení zálohy 15 000 Kč na regulaci potoka 
a 5 000 Kč na silnici. Usneseno obnos opatřiti, kde bude možno. 
Vrchní správa v Jenči podává námitky proti rozpočtu, jež po přečtení se béřou na vědomí. 
 
Různé: 
- Opravy mostků u zbrojnice. 
Pan Nebeský hlásí, že propustky u cest u pracháren jsou vojenskými auty rozmačkány; 
usneseno vyzvati zbrojnici, by mostky dala do pořádku. 
- Římsa u Záborce. 
Jelikož římsa u p. Záborce z vyhořelého mlýna padá, vyzve se, by tuto strhl a nebo prů-
chod kol zdi mlýna zahradil. 
- Resignace p. Čermáka. 
Pan Jos. Čermák jmenován byl členem okresní správní komise, v důsledku čehož resignuje 
na členství v obecním zastupitelstvu a v obecní radě, členem ostatních komisí zůstává i na-
dále. Náhradníkem se stává p. Roháč Josef. 
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- Pozemky p. Zikla a p. Čermáka. 
Pan Závora se dotazuje, jak se to má s pozemky p. Zikla a p. Čermáka, jež se stavbou 
silnice mění. Předčítá se protokol o věci té sepsaný, a který se béře na vědomí. 
- Překlady u pí Jelínkové. 
Pan Závora upozorňuje na vyndané překlady z propustku u domu pí Jelínkové a žádá za 
jich uložení; odpověděno, že tyto zase přijdou zpět. 
- Chytač na popel. 
Pan Kalina žádá za vyzvání dráhy, by tato byla donucena zříditi na vodoteči chytač na 
popel, ježto by se roury zanášely. 
- Úhrada na kanalizaci. 
Usneseno, by se toto vydání prozatím hradilo z výpůjčky elektrisační. 
- Knihovní jednání. 
Pan Nebeský oznamuje jednání při knihovním pořádku s manželi Nejedlými, kdy se paní 
Protivová neslušně vyjádřila o členech obecního zastupitelstva. Usneseno jmenovanou vy-
zvati k odvolání urážlivého výroku, a nestane-li se tak, podati na ní žalobu. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Jar. Čermák; Hájek Tomáš; starosta: Stehlík Václ.; Kalina Matěj; A. Závora 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 15. prosince 1924 o 7. hod. večer v kance-
láři obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Závora, p. Čermák Jar., p. Roháč 
a p. Hájek. 
 

Pořad jednání: 
 

I. Čtení a schválení zápisu z posled. schůze. 
Ku zápisu se p. Kalina dotazuje, zda bylo panu Záborci nařízeno stržení římsy; p. starosta 
odpovídá, že nařízení a úkony z poslední schůze se vykonaly v poslední době, poněvač 
musili být zhotoveny seznamy voličské. Na to zápis schválen. 
 

II. Vyřízení došlých dopisů a žádostí. 
Org. čs. socialistů předkládá složenku na úhradu cestného řečníku za 28. říjen; usneseno 
jej zapraviti. 
Nár. jed. Sev. se věnuje na ván. nadílku 10 Kč. Klárovu ústavu slepců též 10 Kč, vál. sirot-
činci Joanemum ničeho, poněvač před nedávnem již dostal. 
P. Josef Jakovec žádá o dovolení k nakopání skrývky v pískovně na vyrovnání dvorka. 
Usneseno, by pan Hájek zjistil, zda a kde by to bylo možné, a dle toho se žádosti odpoví. 
Pan Tůma Matěj žádá za provedení oprav na cestě, jíž dovolil k projezdu používati, jakož 
i škod, jež se mu provozem na majetku staly. Usneseno mu odpověděti, že se mu materiál 
i provedení oprav zaručuje. 
Předčítá se protokol o poslední komisi při přijímání planýrky silnice do Sobína s vyzváním, 
by obec předložila plán a rozpočet úpravy obecního rybníka. Dle protokolu ze dne 1. srpna 
1924 však obec není povinna plán a rozpočet předkládati, jen se obec zavazuje k hrazení 
společného nákladu. Usneseno požádati technickou kancelář hradního vodovodu, by plán 
i rozpočet vyhotovila a započítala do společného nákladu. 
 

II. Štěrk pro p. Hakla. 
Pan Hakl žádá o přenechání as 20 m štěrku, a že by si dal případně své dělníky; jelikož má 
ve skále p. Štětka materiál roztrkaný na několika místech, vyzve se, by si jej uložil tak, aby 
druzí dělníci mohli na jiném místě pracovati. 
 

III. Opatření půjčky 250 000 Kč. 
Ježto lhůta k podání námitek není prošlá, odloží se jednání na dobu pozdější. 
 

IV. Stromořadí velkostatku. 
Předčítá se zodpovězený dotaz ohledně stromořadí podaný časopisu „Česká ves“. Usnese-
no vyzvati vrchní správu v Jenči k smírnému jednání. 
 

V. Železniční vozy. 
Usneseno sezvati uchazeče ke společné schůzi, vysvětliti jim stav i podmínky a vydati 
stranám potvrzenky, by si sami vozy, jich dopravu a postavení obstaraly. Tito jsou povinni 
zříditi si společnou studnu na pitnou vodu. 
 

Tím schůze skončena. 
 

Sláma Václ.; Jar. Čermák; Josef Roháč; Hájek; Antonín Závora; Josef Nebeský; starosta:  
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 6. ledna 1925 o 7. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Sláma, p. Čermák, p. Hájek, p. Nebeský, p. Roháč 
a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z poslední schůze. 
Ku zápisu se poznamenává, že strany železniční vozy již nemohou dostati, a vyšel z jich 
řad návrh, zda místo vozů by si mohli postaviti malé domky, a p. starosta požádal pak 
p. Hakla, by zhotovil náčrtek a náklad takového domečku. Obé dosud není dodáno. Tím 
zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů a žádostí. 
Okresní správní komise v Unhošti žádá o prohlášení, jak se obec zachová k nabídce státní 
dráhy o převzetí propustku u domu p. Kavky do správy obce. Usneseno nabídku stát. drah 
zamítnouti. 
Pan starosta podává zprávu o jednání s panem Hymlem v záležitosti vyklizení chléva 
a usneseno předvolati p. Hymla na příští neděli k jednání. Pan Nebeský se přimlouvá za 
slevu nájemního; odpověděno, že dříve by musila strana o to žádati. 
Spolku ochraně matek a kojenců se vyplatí dar 10 Kč. 
Účet za zakoupení účetních knih pro rok 1925 v obnosu 128 Kč se schvaluje. 
Pan starosta oznamuje, že pro obec jest zavedeno šekové řízení, účty podepisují společně 
starosta a pokladník a obnosy do 50 Kč se přijímají i vydávají hotově, obnosy přes 50 Kč 
se platí šekem. 
Panu Kodetovi pro telegrafní správu se zaplatí za dva telegrafní sloupy 40 Kč. 
Tajemník oznamuje, že zde byl zástupce dráhy s pozváním k předběžnému jednání o pře-
ložení cesty ku mlýnu p. Bočka zřízením mostu. Usneseno, by se komise zúčastnil p. Kalina 
a p. Nebeský. 
 
III. Žádost tajemníka za kapitalisaci invalidní renty. 
Týž odůvodňuje svojí žádost potřebou získání kapitálu na stavbu rodinného domku. 
Žádosti se bez výhrady jednohlasně vyhovuje. 
 
IV. Žádost Anny Štětkové za udělení chudinské podpory. 
Pan Závora přimlouvá se za příznivé vyřízení žádosti a poukazuje, v jakých neutěšených 
poměrech se nyní nachází; p. Nebeský navrhuje obnos 30 Kč měsíčně s výhradou schvá-
lení obecního zastupitelstva a komise finanční; náklad se uhradí ze zvýšeného příjmu 
chudinského. 
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V. Služební doba nočního hlídače. 
Noční hlídač koná službu od 1. ledna, ale nemá dosud instrukcí; usneseno, že jmenování 
jeho jest pouze provisorní, přijímá se proti 1měsíční výpovědi, v zimě koná službu od 
8. hod. večer do 4. hod. do rána, v létě od 10. hod. do 4. hod do rána, ale obec si jej 
zdvuje k doplnění pracovních 8 hodin i jinou prací. Týž jest povinen pískati každou hodinu 
a pokaždé na jiném místě. Usnesení toto ovšem musí býti schváleno obecním zastupitel-
stvem. 
 
VI. Jednání p. Šurana v nájemním domku. 
Pan Nebeský poukazuje, jak si počíná pan Šuran vůči rodině spolubydlící pí Náprstkové 
a že chce užívati vše sám, ač má všeho jen polovici. 
Usneseno vyzvati jej, by se řídil dle pokynů daných mu při poslední prohlídce domku, jinak 
by obec z toho vyvodila své důsledky. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Starosta: Stehlík Václ.; Sláma Václ.; Kalina Mat.; Josef Roháč; Jar. Čermák; A. Závora; 
Hájek Tomáš; Josef Nebeský 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 3. února 1925 o 6. hod. večer v kanceláři 
obecního úřadu. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina. p. Sláma, p. Čermák, p. Roháč, p. Hájek, 
p. Nebeský a p. Závora. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Čtení a schválení zápisu z posl. schůze. 
K zápisu se dotazuje p. Čermák, jak se to má se stavbou nouzových budov; p. starosta 
odpovídá, jak se věci mají. Dále se dotazuje, zda se již připravuje byt pro Fouska, odpově-
děno, že ne; zprávu o zamýšleném přejezdu přes dráhu u p. Příhody podává p. Kalina, 
načež zápis schválen a podepsán. 
 
II. Vyřízení dopisů. 
Předložená smlouva s manželi Andělovými se podpisuje. 
Losy Nár. Divadla Slovenského se vrátí zpět. 
Studentské výstavě se věnuje 5 Kč, českému srdci ve Slezsku 10 Kč. Předložený účet 
pohřebních výloh za Terezu Zábranskou se neuznává pro jeho výši a vrátí se paní Balíkové 
zpět s poznámkou, by dlužníci si podali účet přímo obci. Obec by byla ochotna přispívati na 
ně obnosem 150 Kč. 
Účet p. Leitnera v obnosu 1 587 Kč 70 h usneseno zapraviti. 
 
III. Žádost Anežky Náprstkové a Václava Hymla za chud. podporu. 
K návrhu p. Hájka usneseno poskytnouti žadatelce podporu ve výši 30 Kč měsíčně a k do-
datečnému návrhu p. Nebeskýho prominouti jí činži 80 Kč ročně. Co se týče žádosti 
p. Hymla, odkládá se, poněvač týž jsa nemocen, béře nemocenskou podporu. 
 
IV. Komise na silnici do Sobína. 
Okresní správní komise oznamuje konání komise 4. února o 9. hod. dopolední na silnici do 
Sobína. Usneseno, by zástupci obce trvali na pokračování prací v panující mírné pohodě 
a aby tok vody z nové strouhy za tím účelem vpuštěn do starého potočiště. 
 
V. Stavba nouzových domků. 
Usneseno, by svolána byla porada zájemníků, tito se sami vyslovili o způsobu stavby, při 
čemž se obec zavazuje, že pro stavbu těchto domků poskytne pozemek. 
 
VI. Vyúčtování pomníku. 
Pan Nebeský se dotazuje, zda a jak jest provedeno vyúčtování pomníku, a že na děti po-
zůstalých nebylo ničím pamatováno, ač to usneseno bylo; tajemník odpovídá, že účet jest 
vyřízen a založen a že účet skončil schodkem tím obnosem, který p. Kocourek dluhuje, 
v důsledku čehož na děti ničeho zbýti nemohlo. 
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VII. Rigol u p. La Motte. 
Pan Čermák se dotazuje, zda bude též zřízen rigol na povrchu u domu p. La Motte a p. Ši-
máčka; pan starosta odpovídá, že zde se o tom ničeho neví a že bude nutno u věci té 
poslati stížnost zemské správě. 
 
VIII. Výtka kontrol. dávky finanční komisí. 
Pan Závora si stěžuje, že prý finanční komise kontrolorům dávky měla vytknouti, že svoji 
funkci správně nezastávají, ač nevytkla žádný případ. Pan starosta odpovídá, že slova ta 
v komisi finanční padla, a aby tedy úřad kontroly vykonávaly přesně všady a při každé pří-
ležitosti. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Roháč kpl.; Jar. Čermák; A. Závora; Hájek Tomáš; Josef Nebeský; starosta: Stehlík Václ.; 
Kalina Matěj 
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Zápis 
o schůzi obecní rady konané dne 12. února 1925 v kanceláři obecního úřadu 
o 7. hod. večer. 
 
Schůzi přítomni: starosta p. Stehlík, p. Kalina, p. Sláma, pan Čermák, p. Hájek, p. Nebeský 
a p. Závora. 
Omluven p. Roháč. 
 

Pořad jednání: 
 
I. Projednání účtu za rok 1924. 
Účet za rok 1924 se položka za položkou předčítá, a to jak příjem účtu řádného a mimo-
řádného, tak i chudinského; rovněž tak i vydání těchto účtů, načež se jednohlasně schva-
luje. 
 
II. Vyřízení dopisů a žádostí. 
Okresní pol. správa v Kladně zasílá provolání čs. červeného kříže týkající se získávání 
členů. Usneseno promluviti o věci té s p. řídícím. 
Okrašlovací spolek žádá o poskytnutí nákladu na vykopání jamek pro stromky, dále zda má 
obec připravené dostatečné množství materiálu na zavezení prostranství před farou, aby 
byl rozšířen chodník u p. Příhody a p. Černýho; odpoví se, že jamky se vykopají nákladem 
obce, materiál obec také bude míti, chodníky však zůstanou úzké. Co se pak týče vysazo-
vání stromoví, usneseno, by se tak stalo za součinnosti komise hospodářské. 
Stavbyvedoucí silnice žádá za vykázání materiálu pro zásyp potřebný k silnici; vykáže se 
mu materiál u isolačního baráku a pak v pískovně. 
Žádosti p. Smitky za svolení k zřízení dveří do ulice se vyhoví s podmínkou, že tyto se ne-
budou do ulice otevírati a v ulici nebude žádný schod. 
 
III. Elektrisace Jenečka. 
Pan Hájek oznamuje, že jsou zde již monteři na práci, že však prý mají provésti přípojky 
jen ku štítu domu a že žádají o rozvezení sloupů; sloupy rozveze p. Kalina a co se týče 
přípojek, učiní se dotaz u Svazu, jak provedení zadal. 
 
IV. Dobývání kamene. 
Pan Hájek sděluje, že mu bylo vytknuto ing. dráhy, že se nezachovávají předpisy v lomu, 
zvláště na vzdálenost od dráhy, pokud má se jen kámen dobývati, usneseno předpisy 
dodržovati a nebezpečné místo řádně ohraditi zakoupením trubek a osazením jich do 
cementu a protažením drátu. 
 
V. Dodělávka silnice u domu p. Kavky. 
Pan Kalina se dotazuje, zda p. Hakl již dostal vyzvání k dodělání silnice; odpověděno, že 
byl vyrozuměn ústně, žádá však o písemný příkaz. 
 
VI. Opravy cest. 
Pan Nebeský poukazuje na nutnost opravy cest u zbrojnice a u domu p. Hájka k nádraží. 
Usneseno, by p. Kalina zjednal jednoho dělníka, bláto nechal vyškrábati a štěrkem, pokud 
zásoba stačí, vyspravil. 



PRAMENY K HOSTIVICKÉ HISTORII – řada L – svazek č. H4 
Kniha zápisů ze schůzí obecní rady Hostivice 1920–1925 194 
 

 

VII. Vyplacení cestného. 
Pan Hájek, p. Kalina a p. Nebeský žádají za vyplacení cestného v úředních cestách do Un-
hoště; vyplatí se jim. 
 
Tím schůze skončena. 
 
Josef Nebeský; Hájek Tomáš; Jar. Čermák; A. Závora; starosta: Stehlík Václ.; Kalina Mat. 
 
 


